

# INTRODUCING BIBLE BASICS

သမ္မာကျမ်းအခြေခံအချက်များ  
မိတ်ဆက်ပေးခြင်း

စာအုပ်ငယ်သည်ကိုယ်ပိုင်ကျမ်းစာကိုစနစ်တကျ

လေ့လာနိုင်အောင် စွမ်းဆောင်ပေးသည်။

၁

မာတိကာ

- ၁။ သမ္မာကျမ်း။
- ၂။ ဘုရားသခင်။
- ၃။ ဘုရားသခင်၏စီမံတော်နှင့်ရည်ရွယ်ချက်များ။
- ၄။ သေခြင်းတရား။
- ၅။ ဘုရားသခင်၏ဂတိတော်များ။
- ၆။ သခင်ယေရှုခရစ်တော်။
- ၇။ ဒါဝိဒ်မင်းအားဘုရားသခင်၏ဂတိတော်။
- ၈။ ယေရှု၏ရှင်ပြန်ထမြောက်ခြင်း။
- ၉။ ယေရှု၏ဒုတိယအကြိမ်ပြန်ကြွလာခြင်း။
- ၁၀။ သတင်းကောင်းများ။
- ၁၁။ ဗတ္တိဇံ။
- ၁၂။ ဘုရားသခင်၏နိုင်ငံတော်။

**-သမ္မာကျမ်းစာလေ့လာခြင်းအဖွဲ့- အမှာစာ  
ညီအမတ်ကအသမပု အကိစ္စ**

ဤစာအုပ်၏ရည်ရွယ်ချက်မှာ သင့်အတွက်ကိုယ်ပိုင်ကျမ်းစာကိုစနစ်တကျ လေ့လာနိုင်အောင် စွမ်းဆောင်ပေးသည်။ လေ့လာခြင်းအပြီးမှာ ယေရှု သင်ကြားခဲ့သည့် အခြေခံသတင်းကောင်းများကို ရှင်းလင်းစွာ သိမြင်နားလည်လာမည်။ ခရစ်ယာန်တစ်ဦးဖြစ်ခြင်း၏ အကျိုးကိုလည်း သူတပါး အားမည်သို့ ဝေပေးနိုင်သည်ကို နားလည်နိုင်မည်။ ယေရှုကသူ၏တပည့် တော်များအား ကမ္ဘာအဆုံးတိုင်သို့ သွားရောက်သတင်းကောင်းများ ဝေပေးကာ ယုံကြည်သူများအား ယေရှု၏ သေခြင်းနှင့် ရှင်ပြန်ထမြောက်ခြင်း၌ ဗတ္တိဇံယူစေပါ။ (ရေထဲမှာ အပြည် အဝန်စစ်ခြင်းခံယူစေပါ။) ထို့ပြင်သာ၍ နက်ရှိုင်းသော သင်ကြားခြင်းကို ဆက်လက်ဆည်းပူးခဲ့လျှင် သင်သည် သတင်းကောင်းတရား တော်နှင့် ဗတ္တိဇံယူလိုခြင်း အဆင့်ယုံကြည်လာမည်ဟု မြော်လင့်ပါသည်။

ယခုအဆင့်မှာ အစဦးပိုင်းဖြစ်၍ ဘုရားသခင်၏ နတ်ကပတ်တော်ကို နားလည်ရန် ကြိုးစားဆုတောင်းရပါမည်။ ဘုရားသခင်ကို ရှာဖွေ၍ သင့်ဘဝ၏ ပြဿနာများကို တိုင်သယ်ပါ။ ဘုရားသခင်၏ နတ်ကပတ်တော်အားဖြင့်၊ သင့်အား ဦးဆောင်လမ်းပြမှုပေးခြင်းနှင့် ဘုရားသခင်ထံသို့ သာ၍ နီးစပ်အောင် သယ်ပိုးပေးမည်။

ဤစာအုပ်မှာ အခန်း ၁၂ ခန်းပါရှိသည်။ ညွှန်းပြသည် ကျမ်းချက်များ နှင့် ကြိမ်ဖန်များစွာ လေ့လာလျှင်၊ အကျိုးကျေးဇူးရနိုင်ပါသည်။ အခန်းတခု စီ၏အဆုံးမှာ မေးခွန်းတိုများရှိ၍ အဖြေများကို စုကာ၊ စာအုပ်အလယ်၌ ရှိ အဖြေလွှာ သို့ ပြောင်းလဲပြည့်စွပ်နိုင်သည်။ သင့်အဖြေလွှာကို တည်းဖြတ်ပေး ရန် စာပေးစာ ယူများကို ဝမ်းမြောက်စွာ ဆောင်ရွက်ပေးပါမည်။

တည်းဖြတ်ပြီး အဖြေများနှင့်အတူ၊ အခန်း ၁၁ ခန်းပါရှိသည့် သာ၍ နက်သော - သမ္မာကျမ်းစာ အခြေခံများ - ဟူသော စာအုပ်ကို အခမဲ့ ပို့ပေးပါမည်။ သင်၏ တောင်းဆိုမှုရှိမှသာ ပေးပို့မည်။ လူတွေ့ ဆွေးနွေးလိုပါက၊ သင်၏

အနီးအနားရှိ ကျွန်ုပ်တို့၏ အသင်းသားတစ်ဦးတို့ကို ဆိုတွေ့နိုင်အောင် စီစဉ် ပေးပါမည်။

ဤကမ္ဘာမြေပေါ်မှာ ဘုရားသခင်၏ နိုင်ငံတော်ထဲ၌ သင်သည် လည်းပါဝင်နိုင်အောင်၊ ဂရုပြုကူညီပေးလိုပါသည်။ သို့ဖြစ်၍ သင့်အတွက် ဆုတောင်းပေးလျက်နှင့် သင်၏ အဖြေလွှာများ၊ ဝေဖန်ချက်များကို စောင့်မြော် လျက်ရှိပါသည်။

**လေ့လာခြင်း (၁)**

သမ္မာကျမ်းစာ - န ဩဂုတ်

သမ္မာကျမ်းစာသည် ကြီးမားသော တောင်းဆိုမှုပြုသည်။ ကျမ်းစာရေးသူမှာ စင်္ကြံ ကံစွာ ဖန်ဆင်းရှင် ဘုရားသခင်ဖြစ်ကြောင်း ရှင်းလင်းစွာ ဖော်ပြ ထားသည်။

ဘုရားသခင်နှင့် သူ၏ရည်ရွယ်ချက်များကို အာဏာအပြည့် အဝနှင့်ဖော်ထုတ်ပြသည်။ အကယ်၍ ဤတောင်းဆိုချက်များကိုသဘောတူ ထောက်ခံချက်မပြုနိုင်လျှင် ကျမ်းစာသည် ကမ္ဘာပေါ်ရှိ အကြီးမားဆုံး အကြင်နာမဲ့သည်လူသားအားနောက်ပြောင်လှည့်စားသည်စာအုပ်ဖြစ်မည်။ အကယ်၍ ကျမ်းစာ၏ တောင်းဆိုချက်များကို သဘောတူ ထောက်ခံချက် ပြုနိုင်လျှင် ကမ္ဘာပေါ်မှာ အမြတ်ဆုံးသော ရတနာသည်ကျွန်ုပ်တို့လက်ဝယ်၌ ပိုင်ဆိုင်ပြီ။

ကျမ်းစာသည်ဘုရားသခင်၏နတ်ကပတ်တော်ဖြစ်၍၊ ငြိမ်သက်ခြင်းနှင့် ပျော်ရွှင်ခြင်း၏ သော့ချက်များ ပါရှိသည်။ ကျွန်ုပ်တို့တည်ရှိခြင်း၏ ရည်ရွယ်ချက်များ၊ အဆိုးနှင့်အကောင်းတို့ ရုန်းကန်တိုက်ခိုက်မှုနောက်ဆုံး အကျိုးသက်ရောက်မှုများနှင့် ပတ်သက်သည့် စိတ်ရှုပ်ထွေးဆုံးသော မေးခွန်း များကို အဖြေပေးသည်။

ယင်းတောင်းဆိုချက်များကိုလေ့လာကြပါစို့။

**။နအ ကျ သသု ဘသမန ခူသျှနပ အေ ငအျ ခူငေဗျ**

ဓမ္မဟောင်းရေးသားချက်ကိုပေါလုက(၂တိဗုဒ္ဓ)၌ ဤသို့ပြောခဲ့သည်-ကျမ်းစာရှိသမျှသည်ဘုရားသခင်မှတ်သွင်းတော်မူသည်။-မူလစာမူ၏စကားတိုင်းသည်ဘုရားသခင်၏ညွှန်ကြားမှုဖြင့်ရေးသားခဲ့သည်။

တမန်တော်ပေတရုကလည်းထိုအချက်ကိုအလေးပေးဆိုခဲ့သည်။  
-အနာဂတ္တိစကားသည်လူ့အလိုအားဖြင့်ဖြစ်ဘူးသည်မဟုတ်။ ဘုရားသခင်၏ သန့်ရှင်းသူတို့သည် သန့်ရှင်းသောဝိညာဉ်တော်၏ တိုက်တွန်းတော်မူခြင်း ကိုခံရ၍ဟောပြောကြ။-  
(၂ပေး၂၁) ဓမ္မဟောင်းသည် တမန်တော်နှစ်ပါးခေတ်ထက်စော၍ ရာစုများစွာကမှတ်တမ်းရှိခဲ့သည်။ ဘုရားသခင်၏ တိုက်တွန်းမှုကြောင့်ရေးခဲ့သည်ဟု ထိုတမန်တော်နှစ်ပါးက ပြောသည်။ ကျမ်းစာ၌ ဖော်ပြသည့် သင်ကြားခြင်းသည်တစ်စည်းတလုံးတည်း ညီညွတ်မှုရှိသည်ကို ဘုရားသခင်က တာဝန်ရှိ သည်။

စာရေးသူများသည် ခေတ်အချိန်အခါ၌ လည်းကောင်း၊ ပညာအရည်အချင်း၌ လည်းကောင်း၊ အလုပ်အကိုင်၌ လည်းကောင်း၊ အတွေ့အကြုံ၌ လည်းကောင်း၊ ရာထူးအဆင့်၌ လည်းကောင်း၊ ကွဲပြားမှုရှိသည်။ သို့သော်လည်း၊ သူတို့၏ရေးသားမှုများ ပေါင်းစည်းကာ တလုံးတဝတည်း ညီညွတ်သော စာအုပ်တစ်အုပ်ဖြစ်ခဲ့သည်။

သမ္မာကျမ်းစာရေးခဲ့ခြင်းအကြောင်းရင်း

**။ပ အန ငြာန တဗျ တမဗအာနည**

လူသားများမည်ကဲ့သို့ စတင်ခဲ့သည်ကို ကျမ်းစာကဖော်ပြခဲ့သည်။ အပြစ်တရားကို အမှန်တရားကနောက်ဆုံးအောင်မြင်ခဲ့သည်ကိုလည်းပြသည်။ ဘုရားသခင်၏ ကယ်တင်ခြင်း၊ အကြံအစည်တော်နှင့် အပြစ်တရားကိုအမြစ်ပြတ်သုတ်သင်ခြင်းအကြောင်းကိုဖော်ပြသည်။ အပြစ်ရှိလူသားများအား ယေရှုခရစ်တော်အားဖြင့် ကယ်တင်ခြင်းရရှိနိုင်မည်ကို သိရှိရန်ကျမ်းစာ၏ အဓိကရည်ရွယ်ချက်ဖြစ်သည်။ ဓမ္မဟောင်း နှင့် ဓမ္မသစ်ကျမ်းတို့ ပေါင်းစည်းကာ ယေရှုသည် တပါးတည်းသောလူသားတို့၏ ကယ်တင်ရှင်ဖြစ်ကြောင်းဖော်ပြ သည်။  
-ယေရှုသည် ခရစ်တော်တည်းဟူသော ဘုရားသခင်၏ သားတော်ဖြစ်တော်မူ သည်ကို သင် တို့သည်ယုံမည်အကြောင်း၊ ထိုသို့ယုံ၍ နာမတော်အားဖြင့် အသက်ကိုရမည်အကြောင်း- (ယော ၂၀း၃၁)၌ ဖော်ပြသည်။ ကျမ်းစာကို

ငယ်စဉ်က လေ့လာခြင်းအားဖြင့်၊ အပြစ်တရားနှင့် အမှန်တရားများကို သိမြင်ကာ၊ ဘုရားရှင်နှင့်လူသားတို့အားကောင်းသော အမှုအမျိုးမျိုးတို့ကိုပြုစုနိုင်မည်ဟု(၂တိဗုဒ္ဓ-၁၅)ဖော်ပြထားသည်။  
နောက်ဆုံးအနေနှင့်၊ဓမ္မကျမ်းသည်အာနာဂတ္တိဖြစ်ပေါ်လာမည့် အကြောင်းကို ကျယ်ပြန့်စွာ ပြောပြခဲ့သည်။ ခရစ်တော် ဒုတိယအကြိမ် ပြန်ကြွလာစဉ်၊ ကျွန်ုပ်တို့အချိန်မှီ ပြင်ဆင်သင့်ကြောင်း(၂ပေး၁၉) ၌ ဖော်ပြထားသည်။

သမ္မာကျမ်းစာ၌ ပါဝင်သည့်အကြောင်းအရာများ

**။န ယသညအနညအျ သ် အန ငြာန**

သမ္မာကျမ်းစာသည် စာအုပ်ငယ် (၆၆) အုပ် စုပေါင်းဖွဲ့စည်းပြီး၊ အဓိကအပိုင်း၂ပိုင်းခွဲခြားထားသည်။ဓမ္မဟောင်းသည်ခရစ်တော်မတိုင်မှီ ကာလမှာရေးခဲ့သည်။ ဓမ္မသစ်သည် ခရစ်တော် နောက်ပိုင်းကာလမှာ ရေးခဲ့သည်။

ကျမ်းစာ၏ရှေ့စာမျက်နှာ၌ ဤစာအုပ်ငယ် စာရင်းများကို တွေ့မြင်နိုင်သည်။ စာရေးသူပေါင်း၄၀ဦးခန့်နှင့်နှစ်ပေါင်း၁၅၀၀ကြာအချိန် ယူရေးသားခဲ့သည်။ ယင်းတို့ကိုကုသရေလ၊ အိဂျစ်၊ အီတလီ နှင့် ဗာဗုလုံစသည့်နိုင်ငံ၌ ရေးသားခဲ့သည်။ အားလုံးသော စာအုပ်ငယ်များ ပေါင်းစည်းကာ၊ ကနဦးကာလ၊ ဘုရားသခင်၏ လူသားများပေါ် တာသမတ်တည်းသော ရည်ရွယ်ချက်များကိုဖော် ပြခဲ့သည်။ င်းကိုကမ္ဘာဦးကျမ်းခေတ်မှာအစပြုမှတ်တမ်းပြီး ဗျာဒိတ်ကျမ်းထိရေးမှတ်ခဲ့သည်။ -ကောင်းကင်ဘုံ၌ ကြီးသောအသံတို့ကား၊လောကီနိုင်ငံသည်ငါတို့အရှင်၏ နိုင်ငံဖြစ်လေပြီ။ထိုအရှင်၏ခရစ်တော်နိုင်ငံဆက်ဆက်စိုးစံတော်မူမည်။- (ဗျာ ၁၁:၁၅)

ဓမ္မဟောင်း - နှစ် သို့ ရှုအာဇာနည်အ ဓမ္မဟောင်းစာအုပ်များကိုအပိုင်း၄ပိုင်းစီစဉ်ထားသည်။

**(1) ဟောရှေ့စာအုပ်များ - နှစ် ဘာသာ သို့ ရှုအာဇာနည်**

ပထမစာအုပ်သည် ကမ္ဘာဦးကျမ်းဖြစ်၍၊ ကမ္ဘာမြေပေါ်ရှိ ပထမဦးဆုံးလူသား နှင့် ဘုရားသခင် ဆက်သွယ်ပုံကို ရေးမှတ်ထားသည်။ ထိုနောက်ထွက်မြောက်ရာကျမ်း၊ဝတ်ပြုရာကျမ်း၊တောလည်ရာကျမ်း နှင့် တရားဟော ရာကျမ်းတို့ ဖြစ်ပါသည်။ ဘုရားသခင်သည် အာဗြဟံအားမည်သို့ ခေါ်ဆောင်ပြီး သူနှင့်အတူ၊ သူ၏မျိုးဆက် များနှင့်ပြုခဲ့သော ဂတိတော် သူတို့အား အံ့ဂုဏ်ပြည့်မကယ်ထုတ် ပြီးယခုခေါ်ဝေါ်သည့် ကုသရေလနိုင်ငံမြေကို ပေးခဲ့သည်။ အကြောင်းရေးမှတ်ခဲ့သည်။

**(2) ရာဇဝင်ကျမ်း - နှစ် ဓမ္မအသမဇေ ဘာသာ**

ယောဂျမတ်စာမှ သေတာဝတ္ထုထိ၊ကုသရေလ(ဂျူး)လူမျိုး၏ရာဇဝင် မှတ်တမ်းဖြစ်၍ ဘုရားသခင်နှင့်သူတို့၏ဆက်သွယ်ပုံကိုမှတ်တမ်း ရေးခဲ့သည်။

**(3) ကဗျာလင်္ကာဆိုင်ရာကျမ်း - နှစ် ဇာနည်အခေ ဘာသာ**

ယောဘဝတ္ထု၊ဆာလံကျမ်း၊ သုတ္တံကျမ်း၊ဒေသနာကျမ်းနှင့်ရှောလမ္မန် သီးချင်းများသည် ဟေဗြဲဘာသာ - ကုသရေလလူမျိုး၏ စကား ကဗျာလင်္ကာအနေဖြင့်ရေးမှတ်ခဲ့သည်။ အရေးကြီးသော သွန်သင်မှု မှာဘုရားသခင်၏ ညွှန်ကြားခြင်းနှင့် လူသားတို့၏ခံစားချက်နှင့် တာဝန်ပိုင်းဆိုင်ရာများဖြစ်ပါသည်။

**(4) ပရောဖက်ဆိုင်ရာကျမ်း - နှစ် ဘာသာ သို့ ရှုအာဇာနည်**

အနာဂတ္တိအကြောင်းကိုကြိုတင်ဖတ်ကြားသူတို့၏မှတ်တမ်းများဖြစ်သည်။ အဖြစ်အပျက်ကို ကြိုတင်မြင်သည်သာမက၊ ဘုရားသခင်က လူသားထံမှလိုအပ်ချက်များကိုလည်းဖော်ပြသည်။ အရှည်ဆုံးကျမ်း မှာယေရှု ယအနာဂတ္တိကျမ်း၊ ယေရမိအနာဂတ္တိကျမ်း၊ ယေရမိမြည်

တမ်းစကား၊ ယေဇကျေလအနာဂတ္တိကျမ်းနှင့် ကျန်အနာဂတ္တိကျမ်း တို့များဖြစ်ပါသည်။

**ဓမ္မသစ် (နှစ် နှစ် ရှုအာဇာနည်အ)**

**(u) သတင်းကောင်းမှတ်တမ်း - နှစ် သို့ ရှုအာဇာနည်**

ယင်းတို့မှာ ခရစ်တော်နှင့်ပတ်သက်သည်မှတ်တမ်း၄ခုဖြစ်သည်။ မသဲ၊ မာကျ၊ လုကာနှင့် ယောဟန်တို့က ရေးမှတ်ခဲ့သည်။

**(c) တမန်တော်ဝတ္ထု - နှစ် ခေအာ သို့ ရှုအာဇာနည်**

ယေရှုခရစ်တော် ရှင်ပြန်ထမြောက်ပြီး နောက်ဖြစ်ပျက်ခဲ့သည်၊ အကြောင်းအရာကို လုကာက ရေးမှတ်ခဲ့သည်။ ရောမခေတ် အချိန်အခါမှာ တမန်တော်များကသတင်းကောင်းဝေငှခြင်းနှင့် ပထမ ပိုင်းအသင်းတော်ဖွဲ့စည်းပုံကိုဖော်ပြခဲ့သည်။

**(ဂ) စာစောင်များ - နှစ် နှစ် အာဇာနည်**

တမန်တော်များကသေးငယ်၍ပြန်ကျနေသော အသင်းတော်များမှယုံ ကြည်သူများထံသို့ ရေးပေးခဲ့သော စာများဖြစ်သည်။

(C) ဗျာဒိတ်ကျမ်း - နှစ် ဘသည့် သို့လှည့်အောင်သည့်  
ယေရှုခရစ်တော်၏ နောက်ဆုံး သတင်းတော်ကို တမန်တော် ယောဟန်  
ကအနာဂတ္တိ အမြင်ဖြင့်ရေးသားသော ကျမ်းဖြစ်သည်။

ယေရှုခရစ်တော်သည် ဓမ္မဟောင်း၏စကားတိုင်းကိုယုံကြည်ခဲ့သည်။

ရွှေကျ ယုမဇုအ ဘနုဇလနီ နလနမပ တသမိ သ် အန သို့ ရွှေအာဇာနည်အ

သမ္မာကျမ်းစာ၏ အစီအစဉ်တွင်၊ ယေရှုခရစ်တော်သည်ဗဟိုကျသည့်ပုဂ္ဂိုလ်  
တဦးဖြစ်သည်။ ခရစ်တော်မွေးဖွားစဉ်၊ဓမ္မသစ်ကျမ်းမရှိသေးပေ။ သူ့လေ့လာ  
သောကျမ်းစာများမှာ ဓမ္မဟောင်းကျမ်းများဖြစ်၍၊ သူသည်ဓမ္မဟောင်းကိုယုံ

၉

ကြည်ကာ၊မငြင်းပယ်နိုင်သောအာဏာပိုင်ဖြစ် ကြောင်းလည်းလက္ခံခဲ့သည်။  
သူ၏သွန်သင်မှုအားလုံးဓမ္မဟောင်းကျမ်းပေါ် မူတည်ခဲ့သည်။(ယော ၅:၄၆-၄၇၊ လု  
၂၄: ၂၇၊ လု ၂၄:၄၄-၄၈၊ မသဲ ၂၂: ၂၉၊ မာက ၇:၆-၁၃)  
ယေရှု၏ ပြောဆိုသွန်သင်ခြင်းများသည်၊ ဓမ္မဟောင်း၌ အမှန်တကယ်ရှိသော  
အာဗြဟံ၊ယာကုပ် ဒါဝိဒ်၊ ရှောလမုန်စသည့် ပုဂ္ဂိုလ်များပေါ် မူတည်သည်။  
ဓမ္မဟောင်း၌ ဘုရားသခင်၏နှုတ်ကပတ်တော်ပေါ်လည်း မူတည်သည်။

**သမ္မာကျမ်းစာမမှန်ကန်ကြောင်းသက်သေပြ၍မရပါ။**

နှစ် ငြက္ကန ခညေညသအ ဘန စမသလနီ ညန

အလုံးစုံသော တိုးတက်ဖွံ့ဖြိုးနေသည့် ခေတ်မှီအတွေးအခေါ် နှင့်  
စက်မှုလက်မှုအတတ်ပညာ များတို့ပေါင်းစည်းကာ၊သမ္မာကျမ်း၏ မှတ်တမ်း  
များမှန်ကန်ကြောင်းကို အခိုင်အခံ့ပြုခဲ့သည်။ အချို့သော ဉာဏ်ပညာရှင် အပါအဝင်၊  
သမ္မာကျမ်း၏ ရန်သူများသည်၊ သမ္မာကျမ်းမှားယွင်းကြောင်းကို  
ကြိုးစားသက်သေပြခဲ့သော်လည်း၊မအောင်မြင်ကြပါ။အမှန်တရားကိုယ်၌ ကဆန်ကျ  
င်၍မရနိုင်သဖြင့်၊ ဘုရားသခင်၏နှုတ်ကပတ်တော်သည် သိပ္ပံပညာ နည်းကျကျ နှင့်  
တစည်းတလုံးညီညွတ်သည်ကိုလက်ခံရပါလိမ့်မည်။

သမ္မာကျမ်းသည် ခိုင်ခိုင်လုံလုံနှင့် ရာစုများစွာကျော် ထိန်းသိမ်းထားနိုင် သည့်မှာ  
သက်သေ အထောက်အထားတရပ်ဖြစ်ပါသည်။ သမ္မာကျမ်းကိုလူ  
တို့၏ကြိုးပမ်းမှုမျိုးစုံနှင့် ဖြုတ်ချသော်လည်း၊ အောင်မြင်စွာ ရပ်တည်နိုင်ခဲ့ သည်။  
လူတို့က သမ္မာကျမ်းတအုပ်လုံးကို မီးရှို့ပစ်ခြင်း၊ သမ္မာကျမ်းစာအုပ် မမှန်ကန်ကြောင်းကို

ငြင်းပယ်သည်။ စာပေများထုတ်ဝေလှုပ်ဆော်ခြင်း၊  
စသည်တို့ ဆက်လက်ဖိနှိပ်ဖျက်စီးသော်လည်း၊သမ္မာကျမ်းမှာ မတုမလှုပ်၊ဖြိုချ၍မရနိုင်  
အောင်ရပ်တည်လျက်ရှိသည်။

သမ္မာကျမ်းသည် ရှေးခေတ်ဟောင်းစာပေဖြစ်ခြင်း၊ ကောင်းမွန်စွာ ပြုပြင်  
ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ထားခြင်း၊ လူသားပေါ် ဩဇာအရှိန်အဝါ သက်ရောက်  
မှုရှိခြင်းတို့မှာ လျစ်လျူရှု၍မရနိုင်သော အချက်များဖြစ်ပါသည်။ ရှေးဟောင်း  
ပစ္စည်းတူးဖော်လေ့လာရေး ပညာရှင်များဖြစ်သော၊တော့ဥညျသညယ ။ပေမိယ

၁၀

ာအေယျသသူနပယ ညေ |နညပသည တို့က နါပစအယ ငြညနလနယ ဗျပမဝေယ ငြောပူသညယ  
မယ ၊ပမဝေယ ။နဘညေသည ညေ ။မနူ နိုင်ငံတို့၌  
သမ္မာကျမ်းသမိုင်းဟုတ်မှန်ကြောင်းကိုအတည်ပြုရန်ဆန္ဒပြုကြသည်။ ကမ္ဘာအနှံ့ရှိ  
ပြတိုက်များ၌ အများကြည့်ရှုရန်ပြသထားခြင်းသည်ထင်ရှား သောသက်သေ  
သာဓကများဖြစ်ပါသည်။

ဣသရေလကိုတိုက်ခိုက်ရေးထားသော ကမ္ပည်းစာတမ်းများက၊ ရှေးဟောင်း  
ဓလေ့ထုံးစံနှင့် ဒေသန္တ ခရီးဓလေ့ထုံးစံနှစ်မျိုး၏ ဖြစ်ရပ်များနှင့်သမ္မာကျမ်း  
အကြောင်းအရာ ရှင်းလင်းချက်များ ကို အတည်ပြု ထောက်ခံခဲ့သည်။ ယခု ခေတ်  
ပုရဗေဒကလည်းဆက်လက်ပြီးအချက်အလက်များတိုး၍ သမ္မာကျမ်း ယုံကြည်ခြင်းကို  
ပံ့ပိုးနေသည်။ ရှေးဟောင်း လက်ရေးစာမူကို တွေ့ရှိ၍ ။စာ ကူးသူများလည်း  
ဝေဖန်မှုလျော့နည်းလာပြီ။ ၁၉၄၇ခုနှစ်၌ ဝိနုဒိ နေ့မှထူးခြားစွာ တွေ့ ရှိသော  
လက်ရေးစာမူလိပ်ကြောင့်၊ သမ္မာကျမ်း၏ တိကျ မှုသည် ပို၍တန်ဖိုးရှိသော သက်သေ  
သာဓကတခုရသည်။ ဤလက်ရေးစာမူသည် ရှေးအစောပိုင်းကာလ ဩ  
၂ရာစုခန့်ကဖြစ် သည်။ အချိန် ကာလကြောင့် စာလုံးပေါင်း အရေးအသား  
ကွဲပြားမှုရှိသော်လည်း၊ မူဝါဒ၊  
အနာဂတ္တိဟောကိန်းနှင့်သမိုင်းအချက်အလက်များထိခိုက်မှုမရှိချေ။

ထို့ကြောင့်ရှေးဟောင်းပစ္စည်းရှာဖွေသူပညာရှင်များ၏ထူးခြားသောလုပ်ဆောင်  
မှုများ ကသမ္မာကျမ်း၏ စစ်မှန်တရားနှင့် စိတ်ချယုံကြည်နိုင်သည်ကို အတည်ပြုခဲ့သည်။  
တနည်း အားဖြင့် ဘုရားသခင်၏ သွယ်ဝိုက်သော  
လှုံ့ဆော်မှုကြောင့်ပေါ် ထွက်လာသည်။ ရလဒ်ဖြစ် ပါသည်။

**အနာဂတ္တိဟောကိန်းကသမ္မာကျမ်းမှန်ကြောင်းသက်သေပြခြင်း။**

**ဏမသစ္စနပဝစသလဗ္ဗ အာနု ငြက္ခန အမကန**

ဘုရားသခင်သည်အနန္တအမြင့်မြတ်ဆုံးသော တန်ခိုးရှင်ဖြစ်ကြောင်း၊  
အနာဂတ္တိဟော ကိန်းကိုရွေးချယ်ကာ၊သက်သေပြသည်။ (ဟေရုာယ ၄၆-၉-

၁၀၊ ၄၂-၉)ကျမ်းစာမှာဆိုခဲ့သည် တချိန်ချိန်၌ ဖြစ်ပေါ်မည် ဖြစ်ရပ်များသည် နှစ်ပေါင်းရာကျော်နောက်ပိုင်းမှ ဖြစ်ပျက်တတ်သည်။ -ဘွားမြင်သောယုဒ ရှင်ဘုရင်သည်အဘယ်မှာရှိတော်မူသနည်း- ဟုပညာရှင်များ ယေရုရှလင်မြို့ သို့သွား၍မေးမြန်းခဲ့သည်။ ထိုအမေးကို ဟေရုဒ်မင်းကြီးက သူ၏ယဇ်ပုရော ဟိတ်အကြီးတို့ကို မေးရာသူတို့က ချက်ချင်းပင် -ယုဒပြည်ဗက်လင်မြို့၌ - ဟုဖြေခဲ့သည်။ အကြောင်းမှာ ဤအဖြစ်အပျက်မတိုင်မှီ နှစ်ပေါင်းရာကျော် ခန့်ကြိုတင်ဟောကိန်းကိုမေ့ဟောင်းကျမ်း(မိက္ခာ ၅:၂)၌ မှတ်တမ်းရှိခဲ့သည်။  
ယေရှုခရစ်တော်အား ကြိုတင်ဟောကိန်းပြုသည်သာမကရှေးဟောင်းလူ မျိုးစုအကြောင်းနှင့်ပတ်သက်သည့် ဟောကိန်းများရှိသေးသည်။ အထူးသဖြင့် -ဂျူး-လူမျိုးဖြစ်သည်။ ကမ္ဘာ့ဖြစ်ရပ်ကြောင့် လူမျိုးစုအများကွယ်ပျောက်ခဲ့ သည်။ သို့သော်သမ္မာကျမ်းအရ ဂျူးလူမျိုးရှင်သန်လျက်ရှိမည်။အမျိုးစုံသော ဖိနပ်မှဖြင့်ဖျက်ဆီးပစ်ရန်ကြိုးစားသော်လည်းဂျူးလူမျိုးမှာ ယနေ့တိုင်ရှင်သန်ရပ်တည် လျက်ရှိသည်။ (ယေဥဝေ-၁၀-၁၁)အကယ်၍ သမ္မာကျမ်းသည်လူတို့ ၏ပြောဆိုလုပ်ဆောင်မှုများဖြစ်လျှင်၊ အချိန်မရွေးသမိုင်းစဉ်၌ ယင်းသို့ ကြေငြာပြောဆိုခြင်းမှာအမှားဖြစ်နိုင်သည်။ ဤဂျူးလူမျိုးသည် ယနေ့တိုင် အောင်မိမိပိုင်ဆိုင်သော ပြည်နယ်ကုသရေလနှင့် မြို့တော် ယေရုရှလင်ကို အပြည့်အစုံစိုးပိုင် လျက်ရှိနေသည်။  
သမ္မာကျမ်းသည် ဤအချက်များ၏ အကြောင်းရင်းကို ပေးခဲ့သည်။ ဤသည်မှာ ခိုင်ခန့်သော သက်သေတရပ်ဖြစ်သည်။ သမ္မာကျမ်းသည် ဘုရားသခင်၏လှုံ့ဆော်ရေးသားခြင်းဖြစ်၍ အမှားအယွင်းကင်းမဲ့ပါသည်။

**သမ္မာကျမ်းသည်ဘုရားသခင်လှုံ့ဆော်မှုကြောင့်ယုံကြည်ရမည်။  
အကြောင်းရင်းအကျဉ်း**

ကောမေပသ်၊သာနသ်၊အနု မနဗျသညျ၊သမ ဘန္တနလဇည၊ အနု ငြက္ခန၊ အသ ဘန ငညုစငမနိ

၁။ စာရေးသူပေါင်းများစွာ နှင့် အချိန်ကြာမြင့်စွာ ရေးခဲ့သော်လည်း၊  
သတင်းကြောင်းမှာ တစ်စည်းတစ်လုံးဖြစ်သည်။

- ၂။ ယင်း၏အံ့ဘွယ်ကောင်းသောထိန်းသိမ်းမှုရှိခြင်း။
- ၃။ ရှေးဟောင်း ပစ္စည်းတူးဖော်ရာ ဖွေသူတို့၏ တွေ့မြင်သော သက်သေ အထောက်အထားများ။
- ၄။ သမ္မာကျမ်း၏အနာဂတ္တိဟောကိန်းပြည်စုံခြင်း။  
(နောက်လေ့ကျင့်ခန်းတွင်အခြားသောနမူနာ များဖော်ပြမည်။)

**အခြေခံလိုအပ်ချက်များ  
ယသညီအာသညျ အသ ဘန နအ**

ကျွန်ုပ်တို့သည်သမ္မာကျမ်းကိုနားလည်လိုလျှင်၊ကလေးသူငယ်ကဲ့သို့နာမံ့ရရှိရမည်။(မာ ၁:၂၅)။ မိမိအတွက် အမှန်တရားနှင့်ဘုရားသခင်၏ နှုတ်ကပတ် တော်ဉာဏ်ပညာကိုရှာဖွေလိုစိတ်ရှိရမည်(သူ ၂:၃-၆)။ကျွန်ုပ်တို့၏ရှာဖွေခြင်း ကို ဘုရားသခင်က အကျိုးပေးစပ် မည်ကိုယုံကြည်ရမည်(ဟေဗြဲ ၁:၁၆)။ ကျွန်ုပ်တို့၏ ဘဝအလိုဆန္ဒကိုဘုရားသခင်၏ပညတ်တော်နှင့်တစည်းတလုံး တည်းဖြစ်ရမည်။ယေရှုပြောဆိုခဲ့သည်မှာ-ဤအရာများကိုသင်တို့သိ၍သိ သည်အတိုင်းကျင့်လျှင်မင်္ဂလာရှိကြ၏-(ယော ၁၃:၁၇)။သခင်သခင်ဟု ငါ့ကို လျှောက်သောသူတိုင်း၊ကောင်းကင်နိုင်ငံတော်သို့ဝင်ရလိမ့်မည်မဟုတ်။ -ကောင်းကင်ဘုံ၌ ရှိတော်မူ သော ငါ့ခမည်းတော်၏ အလိုကိုဆောင်သော သူသာလျှင်ဝင်ရလိမ့်မည်- (မရး ၂၁)။ တမန်တော်ရှင်ပေါလု ရေးခဲ့သည်မှာ -ကြောက်ရွံ့တုန်လှုပ်သောစိတ် နှင့် ကိုယ်ကိုကယ်တင်ခြင်းငှါ ကိုယ်တိုင် ကြိုးစားအားထုတ်ကြလော့ - (ဖိ ၂:၁၂)။

**သမ္မာကျမ်းကိုမည်သို့လေ့လာရမည်နည်း  
သတျဇု တနုအကိပ အနု ငြက္ခန၊**

မည်သည့် သင်ရိုးမဆိုလေ့လာရာတွင်၊ စနစ်တကျစီမံကိန်းရေးဆွဲ ကာပုံမှန်ဖတ်ကြားခြင်းသည်၊ အကောင်းဆုံးသောအထောက်အကူအကျိုးရရှိ မည်။ ပထမဦးဆုံး ဤစာအုပ်ငယ်၌ ပါရှိသော အကြံပေးချက်အတိုင်းစတင် လေ့လာပါ။ သမ္မာကျမ်းကိုယ်၌ သည်အကောင်းဆုံးသောဘာသာပြန်ချက်ပေး

ပါသည်။ အမြဲတန်းကျမ်းပိုဒ်တခု၏ရှေ့နောက်စကားအဆက်အစပ်ကိုစဉ်းစားဆင်ခြင်ရမည်။ ထိုနောက်ကျမ်းပိုဒ်တခုနှင့်တခုနှိုင်းယှဉ်ပြီးစဉ်းစားရပါသည်။

သင်ရိုးတလျှောက်လုံးတွင်အခြေခံယုံကြည်ချက်တခုစီကိုပိုပိုးပေးသည့် ကျမ်းပိုဒ်ကိုရှင်းလင်းစွာတွေ့မြင်ရလိမ့်မည်။ ဤအခြေခံမှုဖြင့်လေ့လာလျှင်ထင်ပေ၍ မည်အခက်အခဲများနှင့်ဆန့်ကျင်ချက်များကိုဖြေရှင်းနိုင်မည်။

သို့မဟုတ်တစ်စည်းတလုံးတည်း သဘောတူညီမှုရရှိမည်။ တခါတရံကျမ်းစာအဘိဓာန်၊ ကိုးကားချက်များနှင့်ဝေဖန်သုံးသပ်ချက်များသည်လည်းအထောက်အကူရပါသည်။ သို့သော်သတိထားရမည်မှာ - ယင်းတို့သည် ဘုရားသခင်၏ လှုံ့ဆော်မှုရသောစာပေမဟုတ်ပါ။ သူတို့၏ဆုံးဖြတ်ချက်မှာ ကျမ်းစာ၏ သင်ကြားမှုနှင့်ဆန့်ကျင်ခဲ့သော်၊ အမှားရှိနိုင်မည်။ (ဟေရှာယ ၈: ၂၀)

ဤသင်ရိုး၏ရည်ရွယ်ချက်မှာ - သင့်အားမိမိကိုယ်တိုင်သမ္မာကျမ်းစာကိုနားလည်နိုင်အောင် ကူညီပေးသည်။ သို့ဖြစ်၍ ကြားနာသူနှင့်နာခံသူ တိုင်းထာဝရအသက်ကိုပေးမည်။ ဘုရားသခင်၏ နှုတ်ကပတ်တော်ကို လက်ခံယုံကြည်လာမည်။

ဖတ်ရှုရမည့်ကျမ်းချက်များ။  
၂တီ ၃ယ ၂ပေ ၁ယ လု ၂၄ယ ဟေရှာယ ၈: ၂၀ယ  
တ ၂၈: ၂၃-၃၂ ဇ ၄: ၂၁-၃၂

လေ့လာခြင်း (၁) မေးခွန်းတိုများ။

- ၁။ သမ္မာကျမ်း၏စာရေးသူမည်သူနည်း။
- (က) ပေါလု။ (ခ) မောရှေ။ (ဂ) ဘုရားသခင်။ (ဃ) ဒ်ယေလ
- ၂။ မောက်သို့ သွားမည့် ခရီးမှာ တပည့်တော်နှစ်ပါးအား ယေရုရှေအကြောင်း ရှင်းပြရာ ဓမ္မဟောင်းမှမည်သည့် အပိုင်းကို ယေရုရှေစတင်ရှင်းပြသနည်း။
- (က) ပရောဖက်ရေးသားခြင်း။ (ခ) မောရှေရေးသားခြင်း။ (ဂ) ဆာလံ။ (ဃ) သူတ္တံ။
- ၃။ မည်သည့် ခုနှစ်၌ နဒို နေ စာမူကိုတွေ့ရှိသနည်း။
- (က) ၁၉၄၉။ (ခ) ၁၇၄၉။ (ဂ) ၁၉၄၇။ (ဃ) ၁၉၁၄။
- ၄။ မိက္ခာအနာဂတ္တိကျမ်းကမည်သည့် နေရာ၌ ယေရုရှေမြင်မည်ဟု ဟောသနည်း။
- (က) ယေရုရှေလင်။ (ခ) ဗေသလ။ (ဂ) ဗက်လင်မြို့။ (ဃ) ဘေပလုံ။
- ၅။ သမ္မာကျမ်းကို အချိန်ကာလမည်မျှကြာ ရေးခဲ့သနည်း။
- (က) ၅၀နှစ်။ (ခ) ၁၅နှစ်။ (ဂ) ၁၅၀၀နှစ်။ (ဃ) ၁၅၀နှစ်။
- ၆။ ယေရုရှေ - ဤအရာများကို သင်သိလျှင် မင်္ဂလာရှိကြ၏ -
- (က) သူတပါးအား ပြောလျှင်။ (ခ) သင်မှတ်မိလျှင်။ (ဂ) ကျင့်လျှင်။ (ဃ) သေချာစွာ သိလျှင်။
- ၇။ သမ္မာကျမ်းစာ သီးသန့် စာအုပ်ငယ်များ မည်မျှပါဝင်သနည်း။
- (က) ၆၆။ (ခ) ၂၇။ (ဂ) ၃၉။ (ဃ) ၂၃။
- ၈။ ပေတရုဒုတိယစာစောင်၌ ပေတရုကနှုတ်ကပတ်တော်ကိုမည်သည့် အရာကိုညွှန်းသနည်း။
- (က) အကျင့်ကောင်း။ (ခ) ပရောဖက်ပြုခြင်း။ (ဂ) အဆို။ (ဃ) အပြော။
- ၉။ တမန်တော်ကျမ်း ၂၈: ၂၃-၃၁ တွင် မှတ်တမ်းအရ ပေါလုသည် မည်သည့် မြို့၌ နေထိုင်လျက် ရှိသနည်း။
- (က) ရောမ။ (ခ) ဖေက် နေရှုကျ

(ဂ) ယေရုရှေလင်။ (ဃ) အာလေဇန္ဒြီ ဗုဒ္ဓထည့်မဝေ  
၁၀။ ကမ္ဘာမြေပေါ် ဘုရားသခင်၏စီမံကိန်းနှင့် ရည်ရွယ်ချက်ကိုမည်သည့် နေရာမှ သိရှိနားလည်မည်နည်း။



(က) နှိ နှိ စာမူ။ (ခ) ရှေးဟောင်းရှာ ဖွဲ့တူးဖော်သော စာမူ။  
(ဂ) ဂျူးလူမျိုး၏ဥပဒေ။ (ဃ) သမ္မာကျမ်း။

လက်ပတ်နာ ရီငြင်းခုန်မှု  
နွဲ့အော့ ဗမာကာနညအ

တခါမျှနာ ရီမမြင်ဘူးသော သူသည်၊ မြေကြီးပေါ်မှာ တခုတွေ့မြင်ခဲ့  
လျှင်ကောက်ယူပြီး စစ်ဆေးကြည့်ပါလိမ့်မည်။ နာ ရီကိုဖွင့်ပြီးအတွင်းရှိရုပ်  
ထွေးသော စက်ယန္တရားကိုကြည့်မည်။ အထဲမှာ သေးငယ်သော ခွေးသွားစိတ်  
ဘီးများတခုနှင့် တခုဆန့်ကျင်ဘက်လှည့်ပတ်ကာ နာ ရီလက်တံကိုလှည့်ပတ်  
စေသည်ကိုသတိထားမိမည်။

ဤသို့ သေးငယ်ရုပ်ထွေးနက်နဲသော စက်ယန္တရားသည် လူတို့က  
တီထွင်လုပ်ခဲ့သည်ကို သိလိမ့်မည်။ ကြိုတင်ပြီးပုံစံစဉ်ကာ ပြုလုပ်မည်။  
နာ ရီကိုယ်တိုင်က မပြုလုပ်နိုင်ပါ။ စက်ပစ္စည်း အပိုင်းပိုင်းလည်း အလို အလျောက်လာ၍  
ဖွဲ့စည်းမည်မဟုတ်ပါ။ နာ ရီတလုံးဖြစ်ရန် အဓိကအချက်  
သည်ပုံစံထွင်သူနှင့်နာ ရီပြုလုပ်သူပါရှိရမည်။

စကြိုဝဠာတခုလုံးသည် ကုဋေပေါင်းများစွာသော ကြယ်များဖြင့်ဖွဲ့  
စည်းထားသည်။ ကမ္ဘာလုံးကိုလက လှည့်ပတ်သွားနေသည်။ နေနှင့်အခြား  
ဂြိုဟ်များသည် အံ့ဩဖွယ်ကောင်းသော ရုပ်ထွေးသည်စနစ်ဖြင့် သက်ဆိုင်  
ရာလမ်းကြောင်းမှာလည်ပတ်နေသည်။ ဤသည်မှာ နာ ရီတလုံးထက်သာ၍ ရုပ်ထွေးမှုရှိ  
သည်။ အလိုအလျောက်နှင့် ဤသို့ဖြစ်ပေါ်လာမည်မဟုတ်ပါ။ ပုံစံရေး  
ဆွဲသူတစ်ဦးရှိရမည်။ မိုးကောင်းကင်သည် ဘုရားသခင်၏ဘုန်းအသရေ  
တော်ကိုကြားပြော၍ မိုးမျက်နှာကျက်သည်လက်တော်နှင့်လုပ်သော အရာများ  
ကိုပြသ၏- (ဆာ ၁၉:၁)

သမ္မာကျမ်းသက်သေအထောက်အထား

နွဲ့အော့ ဗမာကာနညအ

ဘုရားသခင်ရှိကြောင်း အင်အားအကြီးဆုံးသော ငြင်းခုံမှုသည်  
သမ္မာကျမ်းစာ ဖြစ်ပါသည်။ လူမျိုးစုများ၊ နိုင်ငံများ၏ အတက်အကျနှင့်ပတ် သက်ပြီး  
သမ္မာကျမ်း၌ များစွာသော ကြိုတင်ဟောကိန်းများ ရှိပါသည်။ ယင်းတို့မှာ

လေ့လာခြင်း(၂)  
ဘုရားသခင်ခွံ  
ဘုရားသခင်ရှိကြောင်းငြင်းခုန်မှုများစွာရှိကြသည်။

ပုဂ္ဂိုလ်တိုင်းချင်းသေဦး၊ အများစုဖြစ်ပျက်မှုကို သေဦးပါရို သည်။  
ဤသို့သော ကြိုတင်ဟောကိန်းများသည် အများစုကမဖြစ်ပျက်မှီနှစ်  
ပေါင်းရာကျော်ခန့်က ဟောခဲ့သည်။ ဤသည်မှာ လူတို့ မစွမ်းဆောင်နိုင်ပါ။  
အလုံးစုံကိုစိုးပိုင်သော ဘုရားသခင်တပါးတည်းသာ ဤသို့သော ကြိုတင်  
ဟောကိန်းကိုဖြစ်စေ၍ရေးမှတ်စေခဲ့သည်။ (ဟေရှာ ၄၆:၉-၁၀)

အချို့သော ကြိုတင်ဟောကိန်းများကို နောက်အခန်းများ၌ ဆွေးနွေး  
ကြမည်။ ဤလေ့လာခြင်း၏ ရည်ရွယ်ချက်မှာ ဘုရားသခင်ကိုယ်တိုင်သမ္မာ  
ကျမ်း၌ ဖွင့်ဟထုတ်ဖော်ခဲ့သည်ကိုရှင်းပြခြင်းဖြစ်ပါသည်။

ကျွန်ုပ်တို့အားသမ္မာကျမ်းကဘာပြောသလဲ

အဘုရားရှင်အဖေအဖေ

ဘုရားသခင်ကိုယ်တိုင်က- ဖန်ဆင်းရှင်- ဟုဖွင့်ပြခဲ့သည်။ အစအဦး  
၌ ဘုရားသခင်သည်ကောင်းကင် နှင့်မြေကြီးကိုဖန်ဆင်းတော်မူ၏။ (ကား၁)  
-မြေကြီးကိုငါလုပ်လေပြီ- မြေကြီးပေါ်မှာ လူကိုလည်း ဖန်ဆင်းလေပြီ။  
မိုးကောင်းကင်က ကိုယ်လက်နှင့် ငါကြက်လေပြီ။ မိုးကောင်းကင်တန်ဆာ  
အပေါင်းတို့ကိုငါခန့်ထားလေပြီ။ (ဟေရှာ ၄၅:၁၂)

ဘုရားသခင်ကိုယ်တိုင် အစဉ် ထာဝရတည်ရှိခြင်းကို ဖွင့်ပြသည်။ -မြေကြီးနှင့်  
လောကဓါတ်ကို ဖန်ဆင်းတော်မူမီ ကိုယ်တော်သည်ရှေးကမ္ဘာ အဆက်ဆက်မှစ၍  
နောက်ကမ္ဘာအဆက်ဆက်တိုင်အောင် ဘုရားသခင်ဖြစ် တော်မူ၏- (ဆာ ၉၀:၂)  
ဧကယ်တော်၏ပလ္လင်သည်ရှေးဦးစွာမှစ၍တည်  
ပါ၏။ ကိုယ်တော်သည်ရှေးကာလမှစ၍အစဉ်အမြဲဖြစ်တော်မူ၏။ (ဆာ ၉၃:၂)

ဘုရားသခင်တဆူတည်းသာ ရှိပါသည်။ အဲဂုတ္တုလူမျိုးကိုးကွယ်သည်အမျိုးစုံ  
သာ ဘုရားများသည် တန်ခိုးအင်အားမရှိ၊ ရုပ်တုများသာ ဖြစ်ကြောင်း  
ကိုကုသရေလူမျိုးအား သတိပေးခဲ့သည်။ -တပါးအမျိုးသားတို့၏ ဘုရား  
ရှိသမျှတို့သည် အချည်းနှီး သက်သက်ဖြစ်ကြ၏ ထာဝရဘုရားမူကားမိုး ကောင်းကင်ကို  
ဖန်ဆင်းတော်မူ၏- (၅ရာ၁၆: ၂၆)။ ဘုရားသခင်သည် အလုံးစုံသော  
ဩဇာအာဏာ ရှိသည်။ အလုံးစုံသော အရာ ဖြစ်ပျက်မှုကိုသိ၍  
နေရာတိုင်းမှာ သူ၏ဝိညာဉ်တော်တည်ရှိသည်။ -အကျွန်ုပ်ထိုင်ခြင်းထခြင်း

အရာတို့ကိုသိတော်မူ၏ အကျွန်ုပ်အကြံအစည်တို့ကို အဝေးကပင်နား လည်တော်မူ၏  
အကျွန်ုပ်သွားသောလမ်းကွင်း အိပ်ရာကွင်း စစ်ဆေး၍ အကျွန်ုပ်ကျင့်  
သောအကျင့်အလုံးစုံတို့ကို ကျွမ်းတော်မူ၏-  
(ဆာ ၁၃၉:၂-၃)

ဆာလံကျမ်း၌ ဒါဝိဒ်မင်းကြီးက- ကျွန်ုပ်တို့၏ ဉာဏ်သည်နည်းပါး၍ဘုရား  
သခင်၏ ဉာဏ်တော် မြင့်မြတ်ခြင်းကို နားမလည်နိုင်ဟုပြောသည်။ သို့  
သော် ကျွန်ုပ်တို့သည် ဘုရားသခင်ကအလုံးစုံကို သိတော်မူသည်ကိုသိရှိပါက  
များစွာသော ခွန်အားနှင့် နှစ်သိမ့်မှုကိုရနိုင်သည်။ - နံနက်အတောင်တို့ကိုယူ  
၍ သမုဒ္ဒရာစွန်း၌ နေလျှင် ထိုအရပ်၌ ပင်ကိုယ်တော်၏ လက်သည်အကျွန်ုပ်  
ကိုပို့ဆောင်လျက်၊ လက်ယာလက်တော်သည် ကိုင်လျက်ရှိပါလိမ့်မည်။ - (ဆာ ၁၃၉-  
၁၀)

ဘုရားသခင်၏ နားတော်သည်သူ၏ ကလေးများငိုကြွေးသံကိုကြား  
တော်မူ၏ဟု သမ္မာကျမ်းမှာဆိုထားသည်။ ထို့အပြင် ဘုရားသခင်ကလည်း  
ဤသို့ ထုတ်ဖော်ပြောခဲ့သည်။  
-ငါသည်သင်တို့ကိုမစွန့်၊ သင့်ကိုပစ်၍မထား- ဟုပြောခဲ့သည်။ (ဟေ ဗြဲ၁၃:၅၊  
ယောရူ၁:၅)

တဆူတည်းသောဘုရား  
န . ညင်အပ သို့သိ

သမ္မာကျမ်းစာ၏ သင်ကြားခြင်း၌ -တဆူတည်းသောဘုရား- ဟူသည်  
အရေးကြီးသည် အချက်ဖြစ်သည်။ သို့သော် အများစုက ဤသို့မယုံ  
ကြည်ကြပါ။ ဓမ္မဟောင်း နှင့် ဓမ္မသစ်နှစ်အုပ်စလုံး၌ ဤသို့ဆိုထားသည်  
(ဟေရှာ ၄၅:၅၊ ၁ကော ၈:၆၊ ၄:၆ ကိုကြည့်ကြပါစို့။)  
တမန်တော်ပေါလုက တိမောသေအားရေးခဲ့ရာ -ဘုရားသခင်တဆူ  
တည်းရှိတော်မူ၏ ဘုရားသခင်နှင့် လူတို့စပ်ကြားမှာ လူဖြစ်သောယေရှုခရစ်  
တည်းဟူသော အာမခံတိုင်းရှိ၏- (၁တိ ၂:၅)

ယေရှုကိုယ်တိုင် သမ္မာကျမ်း၏ အရေးကြီးသော မူဝါဒကို အလေးပေးပြောဆိုခဲ့သည်။

-ထာဝရအသက်ဟူမူကား၊ မှန်သော ဘုရားသခင်တဆူတည်းဖြစ်တော်မူသော ကိုယ်တော်ကိုင်း၊ စေလွှတ်တော်မူသော ။ ယေရှုခရစ်ကိုင်း သိကျွမ်းခြင်းတည်း- (ယော ၁၇:၃)။

**သုံးပါးတဆူတည်းဘုရား၏မူဝါဒ**  
**နိဗ္ဗာန်အမည်နှင့် သိအာနု အမည်အာပ**

ခရစ်ယာန်လောက၌ ဂိုဏ်းပေါင်းများစွာ ရှိကြပါသည်။ မူဝါဒများအချို့ကို ယေဘုယျအားဖြင့် တူညီလက်ခံကြသည်။ -သုံးပါးတဆူဘုရား- မူကားကွဲလွဲမှုရှိသည်။ ရောမကက်သလစ်(ယ)၊ ဂရိအသင်းတော်များနှင့် ပိုတက်စတိုင်းမုဒွဲထွက်သော ဂိုဏ်းပေါင်းအများစုသည်တချို့နေရာမှာ ခြားနားမှုရှိသော်လည်း -သုံးပါးတဆူဘုရား- မူဝါဒကိုမူ သဘောတူ လက်ခံကြ သည်။ ခမည်းတော်သည်ဘုရား၊ သားတော်သည်ဘုရား၊ ဝိညာဉ်တော်သည်ဘုရားဟူ၍ ယုံကြည်ကြသည်။ ထိုသို့ဘုရားသုံးပါးဟူ၍ ပြောဆိုသော်လည်း တစ်ဆူတည်းသောဘုရားဟူ၍ လည်းတဖန်ဆို ပြန်သေးသည်။ ထို့အပြင် ယင်းသုံးပါးမှာ တပါးနှင့်တပါး ထာဝစဉ်တန်းတူညီမျှရှိသည်ဟု ယုံကြည်ကြ သည်။

၂၀

ယင်းသို့သော မူဝါဒသည် မှန်ကန်ပါသလား။ ကျွန်ုပ်တို့နားမ လည်ဘဲနှင့် လက်ခံသင့်သလား။ ကျွန်ုပ်တို့မည်ကဲ့သို့ သိနိုင်မည်နည်း။ ထင်ရှားလှသည့် တခုတည်းသော နည်းမှာ သမ္မာကျမ်း၌ ဘုရားသခင်ကိုယ်တိုင် ဖွင့်ပြ သည့် နတ်ကပတ်တော်ပင် ဖြစ်ပါသည်။ သို့ဖြစ်၍ သမ္မာကျမ်းထံရှာ ဖွေကြည့်သော်လည်း ဤထင်ပေါ်သော မူဝါဒကို ထောက်ခံသည် စာကြောင်း တခုမှမတွေ့ခဲ့ပါ။ သမ္မာကျမ်းမှာ ဘုရားတဆူတည်းသာဆို၍၊ သုံးပါးမရှိပါ။ အောက်ပါကျမ်းချက်မှာ ဤသို့ဆိုထားပါသည်။

-အိုက္ကသရေလအမျိုး၊ နားထောင်လော့ ငါတို့၏ ဘုရားသခင်ထာဝရဘုရားသည်တဆူတည်းသော ထာဝရဘုရားဖြစ်တော်မူ၏- (တရား ၆:၄၊ မာ ၁၂: ၂၉)

-ငါတပါးတည်းသော ထာဝရဘုရားဖြစ်၏။ ငါမှတပါးအခြားသော ဘုရား သခင်မရှိ- (ဟေရု ၄၅:၅)

-အကြင်ဘုရားသခင်အထဲက ခပ်သိမ်းသော အရာဖြစ်၍ အကြင်ဘုရားသခင်အဘို့ အလိုငါ ငါတို့သည်ဖြစ်ကြ၏ ထိုခမည်းတော် ဘုရားသခင် တပါး

တည်းသာ ငါတို့၌ ရှိတော်မူ၏- (၁ကော ၈:၆) ဥပမာများစွာ ရှိပါသေးသည်။ အားလုံးက ဘုရားတဆူဟူ၍ဆိုကြသည်။ သုံးပါးမရှိပါ။ အထက်ပါ ဥပမာ ၏ နောက်ဆုံးတခုမှာ အထင်ရှားဆုံးအချက်တခုဖြစ်ပါသည်။ ခရစ်တော် ရှိခဲ့သည်။ သေဆုံးခဲ့သည်။ သေခြင်းမှရှင်ပြန်ထမြောက်ခဲ့သည်။ ယခုအာဏာ ဂုဏ်သိက္ခာ မြင့်သည့်ဘုရားသခင်၏ညာဘက်မှာ ရှိနေသည်။ ပေါလုကတဆူတည်းသော ဘုရားဟူ၍ဆိုနေသေးတယ်။ မည်သည်ကိုဆိုသနည်း။ ခမည်းတော်၊ သားတော်၊ ဝိညာဉ်တော် သုံးပါးတဆူဘုရားကိုဆိုလိုပါသလား။ မဟုတ်ပါ။ ခမည်းတော် ဘုရားတဆူတည်းသာ ပေါလုကိုးကွယ်ခဲ့ပါသည်။

ယေရှုသည် သားတော် ဘုရားဟုတ်ပါသလား

**၂၁ ချစ်ရုံကျ သိအာနုသည်**

ယေရှုခရစ်သည် မည်သူနည်း။ သူသည် သားတော် ဘုရားဟုတ်ပါ သလား။ ယနေ့ မကြာခင် ဤအသုံးပြုသော စကားရပ်မှာ သမ္မာကျမ်း၌ ထူးခြားစွာ မတွေ့ရှိခဲ့ပါ။ ကျွန်ုပ်တို့ဖတ်ခဲ့သည်မှာ ဘုရားသခင်၏သားတော်

၂၁

ဖြစ်၍ သားတော် ဘုရားမရှိခဲ့ပါ။ သို့ဖြစ်၍ ပြောနေကျ စကားရပ်သည် ကျမ်းစာကလာသည်မဟုတ်ပါ။ ခမည်းတော်နှင့်သားတော်သည် ပြိုင်တူထာဝရအဆင့်အတန်းတူသည်ဟု နှစ်ဦးစွာ ဗဟုဗျာဓိဗျာဓိ ယနေ့နိ ကဆိုသည်။ ထိုမှ တဆင့်ခမည်းတော်၊ သားတော် ပြိုင်တူထာဝရဖြစ်သည်ဟူသော အယူအဆဖြစ်ပေါ်လာသည်။ -ပြိုင်တူညီမျှခြင်း- ကျမ်းစာထဲမှာ မည်သို့ဆိုထားသနည်း။ ဤကိစ္စရပ်ကို ရှင်းလင်းစွာ ဖော်ပြထားပါသည်။ လွန်ခဲ့သောနှစ်ပေါင်းနှစ် ထောင်ကျော်မှာ ဤကမ္ဘာပေါ်၌ ခရစ်တော်သည် ခမည်းတော်နှင့်- ပြိုင်တူ အဆင့်-မှာ ရှိပါသလား။ ယေရှုကိုယ်တိုင်ဖြေကြားပါစေ။

-ငါသည် ကိုယ်အလိုအလျောက် အဘယ်အမှုကိုမျှ မပြုနိုင်- (ယော ၅:၃၀)

-ငါဟောသော ဒေသနာသည် ငါ၏ဒေသနာမဟုတ်ပါ။ ငါ့ကို စေလွှတ်တော်မူသော သူ၏ဒေသနာ ဖြစ်၏- (ယော ၇:၁၆)

-ငါ့ခမည်းတော်သည် ငါ့ထက်သာ၍ ကြီးမြတ်တော်မူ၏- (ယော ၁၄:၂၈)

အမှန်မှာ ခရစ်တော်သည် ခမည်းတော်၏ စေလွှတ်ခြင်းခံရသူဖြစ်သည်။

(ယော ၅:၂၄-၂၇) ဤအချက်သည် -ပြိုင်တူညီမျှခြင်း- အဆိုကို ပျက်ပြယ် စေသည်။ ထို့အပြင် ခရစ်တော်၏ ဒုတိယအကြိမ်ပြန်လာမည့် အချိန်နှင့်ပတ် သက်၍လည်း

သက်သေအထောက်အထား တခုဖြစ်သည်။အကြောင်းမှာ ခရစ်  
တော်ကိုယ်တိုင်ပြန်လာမည့်အချိန်မသိပါ။ရှေးယခင်မှာ - ပြိုင်တူညီမျှခြင်း - မရှိသကဲ့သို့  
ယခုလည်းထိုနည်းတူဖြစ်ပါသည်။ ခမည်းတော်နှင့်သခင်ယေရှုနှင့် ပတ်သက်၍  
ပေါလုပြောခဲ့သည့်စကားကို စဉ်းစားကြပါစို့။ -ငါသည်မူသာ မပြောသည်ကို  
ထာဝရမင်္ဂလာရှိတော်မူသော ငါတို့သခင်ယေရှုခရစ်၏ခမည်း  
တော်ဘုရားသခင်သိတော်မူ၏- (၂ကော ၁:၃၁) ရှင်ပြန်ထမြောက်ပြီးနောက်  
ယေရှုကိုယ်တိုင်ကလည်းခမည်းတော်ကိုဤသို့ ရည်ညွှန်း၍ဆိုခဲ့သည်။ -ငါ့ကိုမဘက်နှင့်  
ဦးငါသည်ခမည်းတော်ထံသို့ မတက်ရသေး- (ယော ၂:၁၇)။အခြားသောသက်သေတချ  
က်မှာ (၁တိ ၂:၅)ဖြစ်ပါသည်။  
-ဘုရားသခင်တဆူတည်းရှိတော်မူ၏ဘုရားသခင်နှင့်လူတို့ စပ်ကြားမှာလူ  
ဖြစ်သောယေရှုခရစ်တည်းဟူသော အာမခံတဦးတည်းရှိ၏-

၂၂

**ခရစ်တော်၏အနာဂတ်ရာထူး  
ယုမဗျူဟာ ကအကမန စသျှဇအသည**

ဤကိစ္စနှင့်ပတ်သက်သည့်အထောက်အထားများကိုသာ၍ ဝေးသည့်ကာလ  
သို့တဆင့်သယ်ဆောင်ပြသနိုင်ပါသည်။ခရစ်တော်ကဤကမ္ဘာမြေပေါ်  
အနှစ်တစ်ထောင်စိုးစံပြီး၊ အဆုံး၌ အဖြစ်အပျက်များ ပါဝင်သည်။ ဘာတွေ  
ကျွန်ုပ်တို့ မြင်ရမည်နည်း။

-ထိုအခါ ခရစ်တော်သည် အထွဋ်အမြတ်အာဏာတန်ခိုး အမျိုးမျိုး  
ကိုပယ်ရှင်း၍ မိမိနိုင်ငံကို ဘုရားသခင်တည်းဟူသော ခမည်းတော်၌ အပ်ပြန်  
တော်မူပြီးမှကမ္ဘာကုန်ရလတံ့။ ခရစ်တော်သည်ရန်သူအပေါင်းတို့ကိုခြေဖဝါး  
အောက်၌ ချထားတော်မမူမီတိုင်အောင်အုပ်စိုးတော်မူရမည်။---ခပ်သိမ်း  
သောအရာတို့သည်လူသားအောက်၌ ချထားလျက်ရှိသောအခါ ခပ်သိမ်းသော  
အရာတို့ကို သူ့အောက်၌ ချထားတော်မူသော သူ၏အုပ်စိုးတော်မူခြင်းကို  
သားတော်သည်ကိုယ်တိုင်ဝန်ခံလိမ့်မည်။ အကြောင်းမှာ ဘုရားသခင်သည် အလုံးစုံဖြစ်  
တော်မူမည်အကြောင်းတည်း- (၁ကော ၁၅: ၂၄- ၂၈)

ထို့ကြောင့်ပြီးခဲ့သောကာလ၊ ယခုကာလနှင့် နောင်ကာလတွင်ခရစ်  
တော်သည်မြင့်မားသော ရာထူး၌ ပေးအပ်ခြင်းခံရသည်။ ခမည်းတော်သည်  
အကြီးမြတ်ဆုံးတန်ခိုးအာဏာ ရှင်ဖြစ်ပါသည်။- ပြိုင်တူညီမျှခြင်း- ဟူ၍တချိန်တခါမျှအကြ  
ကံမပြုခဲ့ပါ။

ယေရှုခရစ်တော်သည်မည်သူနည်း။ မသယံနှင့်လူကာခရစ်ဝင်ကျမ်း၌  
မှတ်တမ်းရေးခဲ့သည့် အပျိုကညာမိခင်မှဖွားမြင်ခဲ့သည့် ဘုရားသခင်၏သား  
တော်ဖြစ်ပါသည်။

-သန့်ရှင်းသောဝိညာဉ်တော်သည် သင်၏အပေါ်မှာ သက်ရောက်  
တော်မူ၍၊ အမြင့်ဆုံးသောဘုရား၏ တန်ခိုးအာနုဘော်တော်သည် သင့်ကို  
လွှမ်းမိုးလိမ့်မည်။ ထိုအကြောင်းကြောင့် ထိုသန့်ရှင်းသော သားသည်လည်း  
ဘုရားသခင်၏သားတော်ဟုခေါ်ဝေါ်သမုတ်ခြင်းကိုခံရလိမ့်မည်။- (လု ၁:၃၅)

ကျမ်းစာထဲမှာမှတ်သားခဲ့သည်မှာ ယေရှုသည် အသက်ရှင်ခဲ့သည်။  
စုံစမ်းနှောက်ယှက်ခြင်းခံခဲ့သည်။ သေဆုံးခဲ့သည်။ ရှင်ပြန်ထမြောက်ခြင်းရခဲ့

၂၃

သည်။ ဘုရားသခင်၏ နိုင်ငံတော်မြေကြီးပေါ်မှာ တည်ထောင်မည့်အချိန်ထိ နေမည်။  
ယခုလူသား၏အာမခံတဦးအနေဖြင့် ဘုရားသခင်၏ ညာဘက်မြင့်  
မြတ်သည့်ရာထူးမှာတည်ရှိနေပါသည်။

**ဘုရားသခင်၏မေတ္တာတော် (အချစ်)  
နုသလန သို့သိ**

တန်ခိုးတော်အနန္တနှင့်ပြည့်စုံသောဘုရားသခင်၏ဂုဏ်အင်္ဂါရပ်တခုသည်လူ  
တို့ဖန်တီးသောဘုရားများနှင့်ခြားနားမှုရှိသည်မှာဘုရားသခင်၏လူသားပေါ် ထားရှိ  
သည့်မေတ္တာအချစ်ဖြစ်ပါသည်။မိဘများသူတို့၏ကလေးများပေါ် ထားရှိသောအချစ်ကို  
စဉ်းစားကြပါစို့။

ဘုရားသခင်သည် ကျွန်ုပ်တို့အပေါ်သာ၍ ပိုလှသော အချစ်ဖြင့်ချစ်ပါသည်။

-ဘုရားသခင်၏ သားတော်ကို ယုံကြည်သောသူအပေါင်းတို့သည်  
ပျက်စီးခြင်းသို့မရောက်၊ ထာဝရအသက်ကို ရစေခြင်းငှါ ဘုရားသခင်သည်  
မိမိ၌ တပါးတည်းသောသားတော်ကိုစွန့်တော်မူသည့်တိုင်အောင်လောကီသားတို့ကိုခ  
ျစ်တော်မူ၏- (ယော ၃:၁၆)

သခင်ယေရှုခရစ်တော်၏ လုပ်ဆောင်ချက်များကို အခြားလေ့လာ  
ခြင်း၌ စီစဉ်ထားပါသည်။လူသားများကယ်တင်ခြင်းလိုအပ် ကြောင်းကိုလည်း  
နောက်ပိုင်းတွင် ပြည့်စုံစွာလေ့လာမည်။ ဒါပေမဲ့ ကမ္ဘာမြေကြီးနှင့် လူတို့  
အပေါ် ဘုရားသခင်ရှိခဲ့သော ရည်ရွယ်ချက်များကို ဤနေရာမှာ ဖော်ပြလိုပါ သည်။

ကမ္ဘာမြေပေါ် ဘုရားသခင်၏ကြံစည်တော်

**ဝိညာဉ်တော် သမ အာနု နမေအာ**

ဣသရေလလူမျိုး၏ ရှေးသမိုင်းစဉ်တွင် ဘုရားသခင်က ဤသို့ ကြေငြာခဲ့သည်။- ငါသည်အသက်ရှင်သည်ဖြစ်၍၊ ထာဝရဘုရား၏ဘုန်းတော် သည်မြေတပြင်လုံး၌ နှံ့ပြားလိမ့်မည်။- (တော ၁၄: ၂၁)

ယခုအခါ ဤမြေကြီးပေါ်၌ ဘုရားသခင်၏ဂုဏ်ရောင်နှင့်ပြည့်စုံခြင်းမရှိသေးပါ။ ပြည့်စုံလာမည်မှာ ဘုရားသခင်၏ ကြံစည်တော် ဖြစ်ပါသည်။

၂၄

တမန်တော် ပေါလုက(ဗအုနည) အာသင်လူမျိုးကို ပြောခဲ့သည်မှာ တနေ့တွင် ဤလောကကို ဘုရားသခင်ခန့် အပ်သော ဘုရင်တပါးနှင့် တရားမျှတမှု ဖြင့်အုပ်စိုးလိမ့်မည်။ ထိုဘုရင်သည် သေခြင်းမှ ရှင်ပြန်ထမြောက်ခဲ့သူ ဖြစ်သည်ကို အာမခံချက် ဖြင့်ပြောခဲ့သည်။

ဤလောကမှာ ယခုတရားမျှတမှုဖြင့် အုပ်စိုးနေသည် မဟုတ်ပါ။ မျှတမှုဖြင့်အုပ်စိုးခြင်း ဖြစ်လာ ပါလိမ့်မည်။ အချိန်အခါ ရောက်လျှင် ဘုရားသခင်၏ နိုင်ငံတော် ဟူ၍ ခေါ်ဆိုပြီး ယေရုဇာလင် ဖြစ်မည်။ မြေကြီးပေါ် ဘုရားသခင်၏ ကြံစည်တော်ကို နောက်လေ့လာခြင်းတွင် ပြည့်စုံစွာ လေ့လာမည်။ သေချာသည့် အချက်တချက်မှာ ဘုရားသခင်က လူသားများအပေါ် ထားရှိသော မေတ္တာတော်နှင့် သူ၏ အကြံအစည်ကို သမ္မာကျမ်းမှာ ဖွင့်ပြထားသည်။ သူ၏ အချစ်သည်လည်း၊ ကြံစည်တော်၏ ဗဟိုချက်ဖြစ်သည့် သားတော်ကို ပြင်ဆင်ခြင်း၌ ပြသပါသည်။

**ဝိညာဉ်တော်**

**နု စမေအာ**

ဘုရားသခင်၏ အကြောင်းကို လေ့လာလျှင် - အနန္တနှင့် ပြည့်စုံသော ဘုရားသခင်နှင့် သူ၏ လုပ်ဆောင်ချက်များနှင့် တွဲသုံးသည့် စကားလုံး ၂ လုံး မပါရှိလျှင် မပြည့်စုံပါ။ ဤစကားလုံးများသည် အမြဲတမ်း ဘုရားသခင်၏ တန်ခိုးတော် အဖြစ် သမ္မာကျမ်းမှာ သုံးထားပါသည်။-

-ဝိညာဉ်တော်နှင့် လွတ်ခြင်း အလိုငှါ အဘယ်အရပ်သို့ သွားနိုင်ပါမည်နည်း- (ဆာ ၁၃: ၄၇)

-သန့်ရှင်းသော ဝိညာဉ်တော်ကို ရုပ်သိမ်းတော် မမူပါနှင့်။ ကယ်တင်တော် မူခြင်းနှင့် ယှဉ်သော ဝမ်းမြောက်ခြင်း အခွင့်ကို ပြန်၍ ပေးသနားတော် မူပါ- (ဆာ ၅၁: ၁၂)

**သန့်ရှင်းသော ဝိညာဉ်တော်**

**သုပ္ပ စမေအာ**

-သန့်ရှင်းသော - ဟူသည့် စကားရပ်ကို သုံးရာတွင် - သီးသန့် ခွဲထုတ်ခြင်း-

၂၅

-အထူးရည်စူးသော - အဓိပ္ပါယ်ရှိသည်။ သမ္မာကျမ်း၌ ဖတ်မိသော သန့်ရှင်းသော ဝိညာဉ်တော်မှာ အထူးသော ကြံစည်ခြင်းတရပ်၌ ဘုရားသခင်၏ တန်ခိုးတော်ကို ပြောဆိုသည်။

ယေရုဇာလင် မာရီအား ကောင်းကင်တမန်က ပြောကြားရာတွင် - သန့်ရှင်းသော ဝိညာဉ်တော်သည် သင်၏ အပေါ်မှာ သက်ရောက်တော်မူ၍၊ အမြင့်ဆုံးသော ဘုရား၏ တန်ခိုးအာနုဘော်တော်သည် သင့်ကို လွှမ်းမိုးလိမ့်မည်။ ထို့ကြောင့် ယေရုဇာလင် မွေးဖွားခြင်းမှာ အံ့ဩစွာ ဖြစ်ရပ်တခု ဖြစ်သည်။ ဤနေရာ၌ လူကာသည် လေးနက်အောင် ထပ်ဆင့်ပြီး - အမြင့်ဆုံးဘုရား၏ တန်ခိုးအာနုဘော်တော် - ဟူ၍ ပြောသည်။ ဘုရားသခင် တန်ခိုးတော်ဖြင့် အံ့ဩစွာ ဖွားမြင်ခြင်းကြောင့် ယေရုဇာလင် ဘုရားသခင်၏ သားတော် ဟူ၍ ခေါ်ဆိုသည်။ (လု ၁: ၃၅)

**သမ္မာကျမ်း ပြုစုရေးသားချက်**

**၂ မေအာဠာ အာနု ငြာနု**

၂ ပေတရုစာစောင်ထဲ၌ ကျွန်ုပ်တို့ တွေ့ရှိခဲ့သည်မှာ - အနာဂတ္တိဟောကိန်းသည် လူထံမှ လာသည်မဟုတ်။ သန့်ရှင်းသူတို့အား ဘုရားသခင်က သန့်ရှင်းသော ဝိညာဉ်တော်၏ လှုံ့ဆော်မှုကြောင့် ကျမ်းစာများကို ရေးခြင်း ဖြစ်ပါသည်။ ဘုရားသခင်၏ အထူးကြံစည်တော်ရှိ၍ တန်ခိုးတော်ဖြင့် ပရောဖက်များအား လှုံ့ဆော်ကာ၊ ပြောခြင်းနှင့် နုတ်ဂပတ္တိဟောကိန်းကို ရေးခဲ့ခြင်း ဖြစ်ပါသည်။

-ဝိညာဉ်တော် - စကားလုံးကို ဓမ္မဟောင်း၌ ဟေဗြဲဘာသာစာလုံး တလုံးဖြင့် ဓမ္မသစ်၌ ဂရိဘာသာစကား တလုံးဖြင့် ဘာသာ ပြန်ခဲ့သည်။ ယင်းမှာ - အသက်ရှုခြင်း ဖြစ်ပါသည်။ ထို့ကြောင့် ဘုရားသခင်၏ ဝိညာဉ်တော်သည် လူတယောက်အား လှုံ့ဆော်ခြင်းကို - အသက်ရှုသွင်းခြင်း-

ဟူ၍လည်းဖြစ်နိုင်ပါသည်။ ဤစာလုံးကို အချို့သော ကျမ်းပိုဒ်မှာ သုံးရာတွင် ဘုရားသခင်၏ ဝိညာဉ်တန်ခိုးတော်ကို လှပစွာ ဖော်ထုတ်နိုင်သည်။ ဤအကြောင်းကြောင့်ပေါ့လှက(၂တံး၁၆)မှာ ဤသို့ဆိုထားသည်။

-ကျမ်းစာ ရှိသမျှသည် ဘုရားသခင်မှတ်သွင်းတော်မူသည်။-  
 မေ့သစ်အရ၊ သန့်ရှင်းသော ဝိညာဉ်တော်၏ တန်ခိုးကို ယေရုအား ပေးခဲ့သည်။  
 ထို့နောက် တမန်တော်များအားလည်း ဝိညာဉ်တန်ခိုးကိုပေးကာ၊  
 အံ့ဩဘွယ်ရာ ကိစ္စရပ်ကို ပြုလုပ်နိုင်ခဲ့သည်။ ဤရည်ရွယ်ချက်ဖြင့် တမန်  
 တော်အား သူတို့ဟောပြောခဲ့သည့် နတ်ဂပတ္တိတော်ကို အတည်ပြုစေသည်။ (မာ  
 ၁၆: ၂၀) ပထမရာစုတွင် ဤသို့သော သန့်ရှင်းသော ဝိညာဉ်တော်၏  
 တန်ခိုးတော် ဆုကျေးဇူးကို အသုံးပြုခဲ့သည်ဟု ပေါ့လှကဆိုခဲ့သည်။ အားလုံး  
 သော ဆုကျေးဇူးများတွင် အမြင့်မြတ်ဆုံးဂုဏ်အင်္ဂါတရပ် ကျွန်ုပ်တို့ ပျိုးထောင် ရမည်မှာ  
 ချစ်ခြင်းမေတ္တာပင် ဖြစ်ပါသည်။ (၁ကော ၁၂: ၂၈-၃၁၊ ၁ကော ၁၃: ၁-၃၃ တို့  
 ကိုဖတ်ရပါ။)

**အရေးကြီးသော အချက်များ၏ အကျဉ်း  
 ကာမပေ သိ၍သာ န တစသမအညေအ စသညေအ**

- ၁။ တဆူတည်းသော ဘုရားသာ ရှိသည်။
- ၂။ သူသည် ဖန်ဆင်းရှင်ဖြစ်၍ ထာဝရဖြစ်သည်။
- ၃။ ဘုရားသခင်က အရာခပ်သိမ်းကို မြင်၍ အရာခပ်သိမ်းကို သိသည်။
- ၄။ ဘုရားသခင်သည် တရားမျှတမှု ရှိသည်။ ချစ်ခြင်းမေတ္တာ ရှိသည်။
- ၅။ သမ္မာကျမ်းစာ ထဲမှာ ဘုရားသခင်၏ ကြံစည်တော်ကို ဖွင့်ပြထားသည်။
- ၆။ ဘုရားသခင်၏ တန်ခိုးတော်ကို သန့်ရှင်းသော ဝိညာဉ်တော်ဖြင့် ဖော်ပြသည်။
- ၇။ ကျမ်းစာအားလုံးသည် သန့်ရှင်းသော ဝိညာဉ်တော်၏ တန်ခိုးဖြင့် ရေးသားခဲ့သည်။
- ၈။ ယေရုမေးဗား ခွဲခြင်းမှာ သန့်ရှင်းသော ဝိညာဉ်တော်က မာရီပေါ် သက်ရောက် လွှမ်းမိုးခြင်းကြောင့် ဖြစ်သည်။

၉။ ကျွန်ုပ်တို့ ကယ်တင်ခြင်းရရန်၊ အရေးကြီးသော အချက်မှာ ဘုရားသခင် ၏ သဘောသဘာဝကို နားလည်ရန် ဖြစ်သည်။

ဖတ်ရှုရန် ကျမ်းချက်များ  
 (ကမ္ဘာဦး ၁။ ဟေရှာ ၄၅။ တမန် ၁၇။ ဆာ ၁၃၉။ 1 wd 6)

**လေ့လာခြင်း (၂) မေးခွန်းတိုများ။**

- ၁။ စင်္ကြံဝဠာ မည်ကဲ့သို့ ဖြစ်ပေါ်လာသနည်း။  
 (က) အခွင့်အခါ (ခ) ဘုရားသခင်၏ တန်ခိုးတော်  
 (ဂ) တစတစ ပြောင်းလဲခြင်း
- ၂။ စစ်မှန်သော ဘုရားသည်။  
 (က) သမ္မာကျမ်းမှ ဘုရား (ခ) အဲဂုတ္တုလူမျိုး၏ ရုပ်တု  
 (ဂ) ကျွန်ုပ်တို့ မသိပါ (ဃ) ဗလရုပ်တု
- ၃။ မည်သည့် အရာက ဘုရားသခင်တည်ရှိကြောင်း သက်သေပြသနည်း။  
 (က) အမျိုးသား သီချင်း (ခ) အစဉ်အလာ ဓလေ့ထုံးစံ  
 (ဂ) သမ္မာကျမ်း၏ အနာဂတ္တိဟောကိန်း
- ၄။ ဆာလံ ၁၃၉: ၆၊ စာရေးသူပြောသည်မှာ  
 (က) ယင်းဉာဏ်ပညာသည် အံ့ဩဘွယ်ဖြစ်သည်။  
 (ခ) ဘုရားသခင်သည် ခပ်သိမ်းသော အရာကို မြင်သည်၊ သိသည်။  
 (ဂ) ဘုရားသခင်သည် အားလုံးသော စွမ်းအားဖြစ်သည်။  
 (ဃ) -သင်သည် ကျွန်ုပ်တို့ထိုင်သည်၊ ထသည် -ကို သိ၏။
- ၅။ သမ္မာကျမ်း၏ သင်ကြားခြင်းမှာ  
 (က) ဘုရားသည် သုံးပါးတဆူ ဖြစ်၏  
 (ခ) များစွာသော ဘုရားပေါင်းတဆူ  
 (ဂ) တဆူတည်းသော ဘုရား ဖြစ်၏  
 (ဃ) ဘုရားမရှိပါ
- ၆။ သားတော်ကို ပေးခြင်းသည် (ယော ၃: ၁၆) ဘုရားသခင်က ပြသည်။  
 (က) သူ၏မျှော်လင့်ခြင်းကို (ခ) သူ၏ယုံကြည်မှုကို

- ၇။ (ဂ) သူ၏မေတ္တာကို (ဃ) သူ၏တရားမျှတခြင်းကို
- ဘုရားသခင်သည်ဤကမ္ဘာမြေကိုဘာလုပ်ရန်ရည်ရွယ်သနည်း။
- (က) ဖျက်စီးပစ်ရန် (ခ) သူ၏ဂုဏ်တော်ကိုဖြည့်စေရန်
- (ဂ) ဒီအတိုင်းဘဲထားရန်
- ၈။ ဘုရားသခင်၏ဝိညာဉ်တော်သည်အဘယ်နည်း။
  - (က) ဘုရားသခင်၏တန်ခိုးတော်
  - (ခ) ဘုရားသခင်၏မေတ္တာတော်
  - (ဂ) ဘုရားသခင်၏စိတ်ဆန္ဒသဘောအလျှောက်
  - (ဃ) ဘုရားသခင်၏သားတော်ကိုပေးခြင်း
- ၉။ မည်သည့်နည်းဖြင့်ဘုရားသခင်ကသမ္မာကျမ်းကိုရေးစေသနည်း။
  - (က) သူ၏ရာဇက္ကန္တ
  - (ခ) သူ၏အမှန်တရား
  - (ဂ) သူ၏သန့်ရှင်းသောဝိညာဉ်တော်တန်ခိုး
  - (ဃ) သူ၏ဂရုဏာ
- ၁၀။ တမန်တော်ကျမ်းဘုရားဝေဗရိမြို့မှာရှိသူများ
  - (က) ဘုရားထံသို့သီဆိုခဲ့ခြင်း
  - (ခ) ကျမ်းစာကိုနေ့တိုင်းဖတ်ခြင်း
  - (ဂ) လူတွေကိုလှုံ့ဆော်ခြင်း
  - (ဃ) မြို့တော်ကိုရုတ်ရုတ်သံသဲဖြစ်စေခြင်း

လေ့လာခြင်း(၃)

ဘုရားသခင်၏ကြံစည်တော်နှင့်ရည်ရွယ်ချက်  
 ဝိညာဉ်တော်၏အကျိုးအမြတ်

ဘုရားသခင်၏မေတ္တာတော်ကို ယခင်လေ့လာခြင်း၌ ပြောခဲ့ပြီ။ သူ၏  
 ချစ်ခြင်းမေတ္တာတော်သည်ကမ္ဘာပေါ်ရှိလူသားအားတဦးတည်းသောသားတော်ကိုပေးခြင်းဖြစ်သည်။  
 ဘုရားသခင်က ပေးခဲ့သည့် ချစ်ခြင်းမေတ္တာသည် ကျွန်ုပ်တို့ထံမှပြန်လည်ပေးစပ်ရမည့်ချစ်ခြင်းမေတ္တာတို့သည်စိတ်ခံစားမှုမျိုးနှင့်ရောထွေးခြင်းမရှိသင့်ပါ။

သမ္မာကျမ်းမှာ ဘုရားသခင်၏ ဖြောင့်မတ်ခြင်းနှင့် တရားမျှတခြင်းကိုအလေးပေး ပြောဆိုသည်။ ဤလုံးဝတရားမျှတမှုနှင့် သူ၏လူသားပေါ်မှာထားရှိသော ချစ်ခြင်းမေတ္တာကြောင့် ယေရုရှလံကို သေခြင်းမှ ရှင်ပြန်ထမြောက် စေသည်။ ယေရုရှမာ အမှားမပြုခဲ့သည့် အတွက်ကြောင့် သေခြင်းနှင့်မတန် ပါ။ -ထိုသူကို သေခြင်းဝေဒနာသည် အစဉ်ချည်နှောင်ချုပ်ကိုင်၍ မဖြစ်နိုင် သည်နှင့်၊ ထိုဝေဒနာကို ဘုရားသခင်သည်ချွတ်ပယ်၍ ထမြောက်စေတော်မူပြီ။ - (တ ၂: ၂၄) ယေရုအားသချိုင်းထဲမှာ ချုပ်ကိုင်ထားခြင်းသည်တရားမျှတမှုမရှိပေ။ ထို့ကြောင့်ဘုရားသခင်ကသူ့ကိုထမြောက်စေသည်။

ထိုနည်းတူစွာပင် ဤကမ္ဘာလောက၌ - ဆိုးသွမ်းယုတ်မာမှုတိုးပွားခြင်းနှင့် - မကောင်းမှုများ ဖြစ်ပေါ်လျက်ရှိခြင်းကို ဆက်လျက်တည်နေလျှင်၊ တရားမျှတမှုမရှိတော့ပါ။ သူတို့ကျမ်း ဘုရား ၁၁ ခု ၌ ဤသို့ဆိုထားသည်။ - မမှန်သောချိန်ခွင်သည်ထာဝရဘုရားစက်ဆုပ်ရွံရှာတော်မူသည်။ - အောက်ပါကျမ်းချက်များကိုကြည့်ကြပါစို့။

- ဘုရားသခင်သည်တရားသဖြင့်စီရင်သော ဘုရားဖြစ်၍၊ မတရားသော သူ့ကိုအစဉ်အမျက်ထွက်တော်မူ၏ - (ဆာ ၇: ၁၁)

- သခင်ယေရှုသည် တန်ခိုးရှိသော ကောင်းကင်တမန်တို့နှင့်အတူ ကောင်းကင်ဘုံကပေါ်ထွန်းတော်မူ၍၊ ဘုရားသခင်ကို မသိသောသူ၊ ငါတို့ သခင်

ယေရှုခရစ်၏ ဝေဗရိတရား ကို နားမထောင်သော သူတို့ ကို မီးလျှံအားဖြင့်ဒဏ်ပေးတော်မူသော ခါ၊ သင်တို့ကိုဆင်းရဲစေဘူးသော သူတို့၌ ဆင်းရဲခြင်းကွင်း၊ ဆင်းရဲခဲဘူးသော သင်တို့၌ ငါတို့နှင့်အတူချမ်းသာခြင်းကွင်း၊ ဘုရားသခင်ဆပ်ပေး၍တရားသဖြင့်စီရင်တော်မူလိမ့်မည်။ - (၂သက် ၁: ၇-၈)

ယင်းသည် ကျွန်ုပ်တို့ အမြင်ရမပြုမိခဲ့သော ဘုရားသခင်၏သဘောသဘာဝဖြစ်သည်။ တရားမျှတမှုရှိသော ဘုရားသခင်သည်ဆိုးသွမ်းယုတ်မာ

ခြင်းကိုဆက်လက်တည်ရှိခြင်းကိုခွင့်မပြုပါ။ ကမ္ဘာလောကကို ဖြောင့်မတ်သောစံချိန်မရှိသူတို့အားအုပ်စိုးခွင့်မပြုပါ။ ဘုရားသခင်၏ ရည်ရွယ်ချက်မှာ တနေ့တွင် ဤကမ္ဘာလောကကို ဖြောင့်မတ်ခြင်းတရား၌ သခင်ယေရှုအား အုပ်စိုးစေမည်။(တာဝက:၃၁)။ သခင်ယေရှု ရှင်ဘုရင်ဖြစ်သည့် အချိန် ယနေ့ ကျွန်ုပ်တို့ လူများကြုံတွေ့နေရသော ပြဿနာအားလုံးကိုဖြေရှင်းနိုင်လိမ့်မည်။ ဤသို့သော အံ့ဘွယ်ကောင်းသော အချိန်သည်ဘုရားသခင်၏ နိုင်ငံတော်မှာပင်ဖြစ်ပါသည်။

ယေရှုသည် -ဘုရားသခင်၏ နိုင်ငံတော်တည် ထောင်ပါစေသော၊ အလိုတော်သည် ကောင်းကင်ဘုံ၌ ပြည့်စုံသကဲ့သို့၊ မြေကြီးပေါ်မှာ ပြည့်စုံ ပါစေသော - ဟူ၍ တပည့်တော်အား ဆုတောင်းခြင်းကို သင်ကြားခဲ့သည်။ ယခုတိုင် ကောင်းကင်တမန်များကလည်းဘုရားသခင်အား ရိုသေနာခံလျက်ရှိ ပါသည်။

**အနာဂတ္တိဟောကိန်းအရဖြစ်ပေါ်လာမည့်ကိစ္စ  
ဧကမသစ္စနခဏ္ဍသ် အုဇညါ အသ ခသာန**

သမ္မာကျမ်းစာထဲမှာ စိတ်ချယုံကြည်ရဆုံးသော အနာဂတ္တိဟောကိန်းများသည် တခုတလေမျှသာမဟုတ်ဘဲ၊ များစွာသောဟောကိန်းများရှိ ပါသည်။ ထိုဟောကိန်းများတွင်၊ တဦးချင်းနှင့်၊ အင်အားကြီးလူမျိုးစုနှင့် အင်အားငယ်လူမျိုးများနှင့်၊ ယခင်မရှိသေးသော လူမျိုးစုနှင့်ပတ်သက်မှုရှိပါသည်။ ဟောကိန်း၏အချိန်ကာလအတိုင်းအတာ မတူသော်လည်း တခုပြီးတခု အသီးသီးဖြစ်ခဲ့ပါသည်။ ထိုအဖြစ်အပျက် များသည် လူ

၃၁

တို့၏သဘာဝမြော်လင့်ထားသည့်နှင့် လုံးဝမတူ၊ တမူထူးသည်၊ မဖြစ်စဘူးသော အတွေ့အကြုံများဖြစ်ကြပါသည်။ ယင်းတို့အားလုံးသမ္မာကျမ်းမှာ တွေ့မြင်ရပါသည်။ ထိုဟောကိန်းများသည် အတုအယောင်တခုမှ မတွေ့ရှိခဲ့ပါ။ ကျွန်ုပ်တို့ လူသားကထိုကဲ့သို့ ဟောပြောနိုင်မည်လော။ အကူအညီမပါဘဲ နှင့်ထိုကဲ့သို့သော ထူးခြားသည့် စွမ်းဆောင်ချက်များ ပြသနိုင်မည်လော။ မစွမ်းဆောင်နိုင်ပါ။ အချုပ်အနေနှင့်ဆိုရလျှင် အထက် ဘုရားသခင်၏ ညွှန်ကြားမှုဖြင့်သမ္မာကျမ်းရေးသူများသာ စွမ်းဆောင်နိုင်ပါသည်။ -အကြောင်းမူကားအနာဂတ္တိစကားသည်လူအလိုအားဖြင့်ဖြစ်ဘူးသည်မဟုတ်ဘုရားသခင်၏ သန့်ရှင်းသူတို့သည်၊ သန့်ရှင်းသော ဝိညာဉ်တော်၏တိုက်တွန်းတော်မူခြင်းကိုခံရ၍ဟောပြောကြ၏- (၂ပေ ၁: ၂၁)

သမ္မာကျမ်းစာ၏အနာဂတ္တိစကား၏စွမ်းအားကိုအထင်မသေးပါနှင့်၊ ယင်းစကားကိုထွန်းလင်းသော ဆီမီးနှင့်နှိုင်းယှဉ်ကာ မှောင်မိုက်သည့်အရပ်ကိုထွန်းလင်းစေသည်ဟုပေတရုကအတည်ပြုခဲ့သည်။ (၂ပေ ၁: ၁၉) ထိုနှိုင်းယှဉ်ချက်မှာ အလွန်ဆီလျော်ပါသည်။

ပတ်ဝန်းကျင်လောကကိုကြည့်လျှင် ထင်ရှားသော အဓိပ္ပါယ်ရှိသည့် ရည်ရွယ်ချက်များမရှိပါ။ အားလုံးရှုပ်ထွေးပုံရှိပါသည်။ သမိုင်းကိုကြည့်လျှင် အစဉ်တလျှောက် စည်းကမ်းတကျမရှိသည့် ဖြစ်ပျက်မှုများသာ ရှိခဲ့သည်။ ကမ္ဘာဇာတ်ခုံပေါ် - ♥ ကြွ သွားမည့် လူတို့၏ ခဏတာဖြုတ်သော ကြီးပွားကျော်ကြားလိုသည့် ဆန္ဒမှအပ၊ ထင်ရှားသည့် ရည်ရွယ်ချက်များ မတွေ့ ခဲ့ပါ။ ဒါပေမဲ့သမ္မာကျမ်းစာကို လေ့လာခြင်းနှင့်လက်တွေ့လုပ်ဆောင်ခြင်း သည်၊ ယင်းအားလုံးကိုပြောင်းလဲစေနိုင်ပါသည်။ လူ့ဘဝအရေးကိစ္စ၌ ထိန်း ချုပ်မှုရှိကာ၊ သံသယကင်း၍ လုံးဝထင်မှတ်သည့် စိတ်ဝင်စားဖွယ်ရာ ကောင်းသည့် အခြေအနေသို့ ရောက်နိုင်မည်။ သို့သော် အများစုမဟုတ်ဘဲ အနည်းစုသာ ဖြစ်ကြသည်။

ဗာဗုလုန်ရှင်ဘုရင် နေဗုခဒ်နေဇာ အားပြောသော စကားတခွန်းမှာ -- အမြင့်ဆုံးသော ဘုရင်သည်လောကီနိုင်ငံကိုအုပ်စိုး၍ပေးလိုသောသူတို့

၃၂

အားပေးတော်မူသည်- (ဒ်ဌ:၃၂) မှရေးသားထားသည်။ နေဗုခဒ်နေဇာသည် သေးငယ်သောပုဂ္ဂိုလ်တဦးမဟုတ်ပါ။ သက်ဦးစံပိုင်ဘုရင်ကေရာဒ်ဖြစ်သည်။ မကြာသေးမီက သူ၏မြို့တော်ဗာဗုလုန်သည်သမ္မာကျမ်း၌ ပြောထားသည့် အတိုင်းအမှန်တည်ရှိသည့် အလွန်ကြီးမားသော မြို့ဖြစ်သည်။ သူ့ခေတ်၌ အလွန်ကြွားဝါသော သက်ဦးစံပိုင် နေဗုခဒ်နေဇာ အမည်ပါရှိသော အုပ်ပြားသန်းပေါင်းများစွာ တူးဖော်တွေ့ရှိခဲ့သည်။ နေဗုခဒ်နေဇာသည် ပထမဦးဆုံးသော သက်ဦးစံပိုင်ဘုရင်ကေရာဒ်ဟူ၍ဆိုသည်။ ထို့ကြောင့်သူ့ကို -လောကီနိုင်ငံကိုအုပ်စိုးသော အမြင့်ဆုံးသောဘုရင်- ဟုဆိုသည်။ ဒီအကြောင်းထက်ပို၍များစွာပြော ခဲ့သေးပါသည်။

အံ့ဩဘွယ်ရာ ရူပါရုံတခု  
ဗည ဓာဖေညါ ဣဇုဇည



ညနေတခုမှာ နေဗုဒ္ဓခေတ်မင်းကြီးသည် ခုံတန်းကြည့်ပေါ်၌ လဲလျောင်းပြီးသူပိုင်သော ကြီးမားသည့်နိုင်ငံတော်၏ ကံကြမ္မာကိုတွေးတောနေ၏။ သူမရှိသည့် နောက်ပိုင်း သူ၏ဝတ်ရုံတော် မည်သူပေါ်ကျရောက်မည် နည်း။ မနာလိုသော ပြိုင်ဖက်များ၏ လုရိုက်မှုကြောင့် သူ၏ဝတ်ရုံစုတ်ပြီ သွားမည်ဟု တွေးတောနေ၏။ မည်သူ့အနာဂတ်အကြောင်းကိုမသိ၍ ထိုမေးခွန်းမျိုးကိုအဖြေပေးနိုင်ပါ။ သို့သော် ဘုရားသခင်က သူ့အားအဖြေပေး၏။ ဒီယေလအနာဂတ်ကိစ္စကို အတိအကျအစောင့်အရှောက်လျှင်သိနိုင်မည်။ သေချာစွာ ပြီးဆုံးအောင်ဖတ်လျှင် ကျမ်းစာထဲမှာ အထူးခြားဆုံးသော အခန်းတခုဖြစ်သည်ကိုတွေ့ ရမည်။

နေဗုဒ္ဓခေတ်မင်း၏အိပ်မက်၌ သူသိလိုသော အဖြေကိုနိမိတ်ပုံသင်္ကေတဖြင့်ပြ၏။ အဘယ်ကြောင့် တန်းခိုးတော်အနန္တနှင့်ပြည့်စုံသော ဘုရားသခင်သည်ဘာသာရေးမရှိသော ဘုရင်၏အမေးကို ကျေနပ်အောင် အိပ်မက်နည်းဖြင့်အဖြေပေးသနည်းဟူ၍ မေးစရာဖြစ်နိုင်သည်။ အဘယ်ကြောင့် အိပ်မက်သတင်းကို

နိမိတ်ပုံသင်္ကေတဖြင့်ပြကာ ဘုရင်အားနားမလည်စေသည်သာ မက၊ နိုးလာ ချိန်မှာ မမှတ်မိအောင်လည်းဖြစ်စေသနည်း။ အောက်ပါလေ့လာတွေ့ရှိချက်အရအဖြေပေးနိုင်ပါလိမ့်မည်။ ပြင်အနာဂတ်ကိစ္စကို များပြည်စုံစေသည်ကိုလည်းဖော် ပြလိမ့်မည်။

- ဘုရားသခင်၏ရည်ရွယ်ချက်မှာ - နေဗုဒ္ဓခေတ်မင်းကြီးပုံသည် သူ၏ကြီးမားသော ပိုင်နက်ကို ဆိုလိုခြင်းမဟုတ်ပါ။ သူ့အုပ်စိုးသော ကုသရေလပိုင်နယ် ကိုဆိုလိုသည်။ ဗာဗုလုန်၌ ကုသရေလလူမျိုး အကျဉ်းသားဖြစ်ခဲ့သည်မှာ အနှစ်၅၀ရှိခဲ့ပြီ။ ဘုရားသခင်၏လူနှင့်ပြည့်နယ်သည် နေဗုဒ္ဓခေတ်မင်း၏အုပ်စိုးမှုအောက်ရောက်နေ၏။
- သတင်းကိုပေးရန်အသုံးပြုသောနည်း၌ လည်းရှေးဦးပိုင်းမှာ ရှိသူကူးလူမျိုးဒီယေလဖြစ်သည်။ သူသည် အိပ်မက်ကို ဖြေရှင်းပြနိုင်သည်။ လျှို့ဝှက်ချက်ကို ဖွင့်ပြသောဘုရားသည် ကုသရေလ၏ဘုရားသခင်ဖြစ်ကြောင်းထင်ပေါ်စေသည်။ ဘုရားသခင်၏ကြံစည်တော်အသက်ဝင်ပုံကိုကုသရေလသို့ သယ်ဆောင်ခဲ့သည်။

- အကျဉ်းချုပ် သတင်းများကိုပို့ရာတွင် သင်္ကေတနည်းသုံးခြင်းသည် အထိရောက်ဆုံးသော နည်းဖြစ်သည်။ ခေတ်မီနိုင်ငံရေးကာတွန်းရေးဆွဲခြင်းသည်ထိုကဲ့သို့ပင်ဖြစ်သည်။ သို့သော် ယင်းကာတွန်းများသည် ယခုချိန်နှင့်ပြီးခဲ့သည့်အဖြစ်အပျက်များကိုဖော် ပြသည်။ နေဗုဒ္ဓခေတ်မင်း၏ရူပါရုံမှာ ဘုရားအနာဂတ်အကြောင်းကိုထွန်းလင်းပြသည်။

ရူပါရုံ၏အဓိပ္ပါယ်

နဋ္ဌဗုဒ္ဓသညာနညောညါ

ဘုရင်မင်းကြီး မြင်မက်သည့် ရူပါရုံမှာ သတ္တုမျိုးစုံ ဖြင့်ဖွဲ့စည်း သည့် ရုပ်တုကြီးတခုဖြစ်သည်။ ဘုရင်အမြင်အားဖြင့် ဘုရားတဆူဟု ထင်မြင်ပါလိမ့်မည်။ ယင်းရုပ်တုကို ပန်းချီဆရာကအောက်ပါအတိုင်းဖော်ပြ သည်။ ရုပ်တု၏ဦးခေါင်းသည်ရွှေစင်ဖြစ်၏။ ရင်ပတ်နှင့်လက်နှစ်ဘက်သည် ငွေဖြစ်၏။ ဝမ်းနှင့်ပေါင်နှစ်ဘက်သည် ကြေးဝါဖြစ်၏။ ခြေသလုံးနှစ်ဘက်သည်

သံဖြစ်၏။ ခြေဖဝါးနှင့်ဖမိုးသည် သံတပိုင်းသရွတ်တပိုင်းဖြစ်၏။ ဘုရင်သည် ကြည့်ရှုစဉ် လက်ဖြင့်မထုမလုပ်ဘဲ အလိုလိုဖြစ်သော ကျောက်တလုံးသည် သံနှင့်သရွတ်ဖြစ်သော ရုပ်တု၏ခြေကိုထိခိုက်၍ ချိုးဖဲ့သည်ရှိသော်၊ သံသရွတ်ကြေးဝါ၊ ငွေ၊ ရွှေ တို့သည် ကျိုးပဲ့ကြေမှုလျက်၊ နွေကာလ၌ ကောက်နယ် တလင်း အမှုန် ကဲ့သို့ဖြစ်သဖြင့် လေတိုက်လွင့်၍ သူတို့နေရာမရှိပျောက်လေ၏။ ရုပ်တုကိုထိခိုက်သော ကျောက်မှုကား၊ တိုးပွားသဖြင့်တောင်ကြီးဖြစ်၍ မြေကြီးတပြင်လုံးကိုဖုံးလွှမ်းသည်။ (ဒ် ၂:၃၅)

ရူပါရုံ၏အဓိပ္ပါယ်ကားမည်သို့နည်း။

ဒီယေလ၏စကားရပ်သည်သံသယမရှိအဓိပ္ပါယ်ရှင်းလင်းပြထားသည်။ ထိုရုပ်တုသည် လူသားတို့၏နိုင်ငံကိုယ်စားဖြစ်၍ လာမည့်ကာလ၌ ဖြစ်ပျက်မှုများကိုဖော် ပြခြင်းဖြစ်သည်။ ထိုစဉ်ကမ္ဘာပေါ်ရှိသော လူမျိုးစုများသည် ဗာဗုလုန် ရှင်ဘုရင် လက်အောက်မှာရှိသည်။ ယင်းဘုရင်သည် ရွှေဦးခေါင်းဖြစ်သည်။ (ဒ် ၂:၃၈) ဆက်လက်ပြီးငွေနိုင်ငံခေတ်၊ ထိုနောက်တတိယ၊ စတုတ္ထ၊ နိုင်ငံအဆက်ဆက်ရှိမည်။ စတုတ္ထ၊ နိုင်ငံသည်သံကဲ့သို့ ခိုင်မာသော နိုင်ငံဖြစ်သည်။ ထိုခိုင်မာသော နိုင်ငံဖြစ်ပြီးနောက်၊ အင်အားတဖြောင့်ဖြောင့်လျော့လာမည်။

ရုပ်တု၏ခြေနှင့်ခြေချောင်းတို့သည်သရွတ်တပိုင်းသံတပိုင်းရှိသည်ကိုမြင်တော်  
မူသည်အတိုင်း အချင်းချင်းကွဲပြားသော နိုင်ငံဖြစ်လိမ့်မည်။ ခြေချောင်းတို့သည်  
သံတပိုင်းသရွတ်တပိုင်းဖြစ်သည်နှင့်အညီ၊ ထိုနိုင်ငံသည် ခိုင်မာခြင်းနှင့်  
ကျိုးပဲ့ခြင်းနှင့်ဆက်ဆံလိမ့်မည်။ သရွတ်နှင့်သံမရော နှောနိုင်သကဲ့သို့ သူတို့သည်  
အချင်းချင်းပေါင်းဘော်၍ မသင့်နိုင်ကြ။ (ဒ် ၂၅-၄၃) သမိုင်းစဉ်ဖြစ်ပျက်မှု  
အချက်အလက်များနှင့် ဒီနိုမိတ်ဟောကိန်း များမည်သို့ နှိုင်းယှဉ်ပြမည်နည်း။  
အမေးအဖြေမှာ ရှင်းလှပါသည်။ တချို့က ဒီယေလအနာဂတ္တိကျမ်း ဒုတိယအခန်းသည်  
အဖြစ်အပျက်ဖော်ထုတ်ပြီးမှ ရေးသားသည်ဟုဆိုကြသည်။  
ဤသည်မှာ အနာဂတ္တိဟောကိန်းတိကျမှန်ကန် ကြောင်းပြေနိုင်ပြီ။  
သို့သော် ထင်ထင်ရှားရှားမပြည့်စုံသေးပါ။ အကြောင်းမှာ  
ဟောကိန်းများသည် ဆက်လက် ဖြည့်စွမ်းနေဆဲဖြစ်သည်။ ဩ ၂ ရာစုမှာ ဝိနဇိ ၂၃၆  
စာမူလိပ်၌ ဒီယေလအနာဂတ္တိကျမ်းကို တွေ့ရှိခဲ့သည်။

ပန်းချီဆရာ၏စိတ်ထင်ရေးဆွဲသောပုံ

ကမ္ဘာ့သမိုင်းရာဇဝင်အကျဉ်း  
ဗည ဥကအူဥညန သျှသမို ငျအသမဗ

အင်အားကြီးသော ဧကရာဇ်မင်း၄ပါးသည် တပါးပြီး တပါးရှေ့ဆင့်  
နောက်ဆင့်စိုးစံခဲ့သည်။ သမိုင်းစာအုပ်ကိုဖတ်လျှင် ဗာဗုလုန်သည် နိန္နု (မက်ဒီ) နှင့်  
ဏနမုဇဗျေ (ပါရီနီ) လက်အောက်သို့ မည်သည့် အချိန်မည်ကဲ့သို့ ကျရောက်သည်ကို  
တွေ့ရပါသည်။ သူတို့အထဲမှာ ဂရစ် ဧကရာဇ်အင်ပါရာကို ထူထောင်သည့်  
တန်ခိုးအာဏာ အကြီးဆုံးသော အဲလစ်ဆန်ဒရာမင်း (ဗုဒ္ဓထညေန်မ) ထိဖြစ်ခဲ့သည်။  
ထိုမှတလှည့်သာ၍ စွမ်းအား ကြီးသည့် ရောမမင်းပေါ်ထွန်းလာပြီး ယင်းမင်း၄ပါး  
အနက် အင်အားအကြီးဆုံးနှင့် ခိုင်ခံ့ဆုံးအချိန်ကြာစိုးစံခဲ့သည်။

ရာစုများစွာ ရောမက ယိမ်ညွတ်ခြင်းမရှိ တည်မြဲနေသည်။ သံကဲ့သို့ ခိုင်မာ  
သည့် ရောမနှင့် နှိုင်းယှဉ်၍ မရပါ။ မည်သည့်စွမ်းအား နှင့် ရောမကို တိုက်ခိုက်  
နိုင်မည်နည်း။ မည်သည့်စွမ်းအားမျှ မတတ်နိုင်ပါ။ ရောမကို အစားထိုး နေရာယူ ၍ မရပါ။  
ဗာဗုလုန် မက်ဒီနှင့် ပါရီနီ၊ ဂရစ်နှင့် ရောမစဉ်ဆက်ထဲမှာ ရောမသည်  
အကြီးမားဆုံး ခိုင်မာဆုံးသော နိုင်ငံ ဖြစ်ပါသည်။

ပထမရောမအင်ပါယာ နှစ်ခြမ်းခွဲထွက်သွားသည်။ အရှေ့ရောမကို  
ယသညျအညေအညသရူန အားပေး၊ အနောက်ရောမကို ရောမကိုယ်တိုင်ကွင်း အသီးသီး  
အုပ်စိုးကြသည်။ (ရူပါရုံထဲမှာ ခြေသလုံး ၂ ဘက်သံဖြစ်သည်ကို မှတ်မိကြမည်။)

နောက်ပိုင်းနှစ်ခြမ်းစလုံးပြည်ပရန်ကို တဖြေးဖြေးရှောင်ပေး ခြင်းနှင့်ပြည်တွင်းစွမ်းအား  
လျော့နည်းခြင်း ဖြစ်လာသည်။ ဦးအပြင်ရောမ  
တချိန်၌ အုပ်ချုပ်ခဲ့သောကျယ်ပြန့်သည့်နယ်ပယ်၌ လွတ်လပ်သောခိုင်မာသည့်နိုင်ငံင  
ယ်နှင့်အင်အားနည်းသည့် နိုင်ငံငယ်များပေါင်းစည်းကာ၊ ပဉ္စမမြောက်  
အင်ပါယာကြီးဆက်လက်ဖြစ်ပေါ် မလာပေ။ဖိလိ (ဏုဠေယ ဖြစ်သည့် ဗုဒ္ဓကမ္ဘာ  
နှင့် ဝဇ္ဇကမ္ဘာ တို့ကပဉ္စမအင်ပါယာဖြစ်ရန် ကျိုးစားဆောင်ရွက်သော်လည်း  
မအောင်မြင်ခဲ့ပါ။ ယနေ့ ဥရောပနိုင်ငံများ

၃၇

တခုတည်းသော နိုင်ငံအင်ပါယာဖြစ်ဘို့ရန် ကျိုးစားနေသည်ကို တွေ့မြင် ရသည်။  
ဒီလုပ်ရပ်သည်မည်သည်ကိုသက်သေပြသနည်း။  
(ဥရောပတိုက်တွင်ကူသရေလမပါဝင်ပါ) ပရောဖက်၏ စစ်မှန်သော စကား  
-သွတ်နှင့်သံမရောနှောနိုင်သကဲ့သို့ သူတို့သည် အချင်းချင်းပေါင်းဘော်  
၍မသင့်နိုင်ကြ။-  
မည်သူကအနှစ်နှစ်ထောင်ကျော်မည့်ကိစ္စကိုကြိုမြင်နိုင်သနည်း။  
ကေရာဇ်မင်းသုံးပါး၊ ငါးပါး၊ ခြောက်ပါးမဟုတ်ဘဲ လေးပါးဟူ၍ မည်သူက  
စိတ်ချယုံကြည်စွာနှင့် အခိုင်အမာအတိအလင်း ပြောနိုင်မည်နည်း။မည်သူက  
ရဲရင့်စွာဖြင့် သမိုင်း၏ထင်ရှားသော ကြန်အင်လက္ခဏာများကို ပြောဆိုနိုင် သနည်း။  
လူသားများဖြစ်နိုင်မည်လော။ လူများ၏ ကြိုတင်ဟောကြားချက်  
အရဆိုလျှင်မဖြစ်နိုင်ပါ။ ခံယေလသည် အာပေါင်အာရင်းသန်သန်ပြောဆိုခဲ့  
သည်ကိုကျွန်ုပ်တို့သတိထားမိပါသည်။- ဖြစ်လာတဲ့သော အရာတို့ကိုကြီးမြတ်  
တော်မူသော ဘုရားသခင်သည်အရှင်မင်းကြီးအားကြားပြောတော်မူ၏။  
အိပ်မက်တော်ရွှေ့လျော့ခြင်းမရှိ၊ အနက်သည် လည်းမှန်ပါ၏- (ဒ် ၂၅၅)  
ဤကြိုတင်ဟောချက်များကို ဖတ်ရှုခဲ့သော ယောက်ျား မိန်းမများ တို့သည်  
ဘုရားသခင်၏ နှုတ်ဂပတ္တတော်ကို အခိုင်အမာ စိတ်ချယုံကြည်ခဲ့ပါသည်။  
ဤသို့စိတ်ချရသည့်အတွက်ကြောင့်သူတပါးအားလည်းဝေငှသင့်ပါသည်။

အနာဂတ္တိဟောကိန်းအချို့မပြည့်စုံသေးပေ  
ဏမေအ သ် အုန ဏမသစ္စနပေ၊အင်္ဂု ကအကမန

ထို့အပြင် ခံယေလ၏စကားရပ်များ တဖြေးဖြေး တိကျစွာ ပြည့်စွမ်း  
လာသဖြင့်နောက်ဆုံးအဆင့်၏ဟောကိန်းများကိုအသစ်တဖန်စိတ်ဝင်စားစွာ  
တွေ့ရှိလာပါသည်။

သံကြေးသရွတ်၊ငွေ၊ရွှေ တို့ကို ချိုးဖွဲ့ကြေမှုလျက် အမှုန့်လွှင့်စေခဲ့  
သောထိုကျောက်တလုံးသည်ဘာကိုဆိုလိုသနည်း။ ထို့နောက် ထိုကျောက်  
သည်တိုးပွားကာမြေကြီးတပြင်လုံးကိုဖုံးလွှမ်းသည်။  
အကယ်၍ ထိုရုပ်ထုသည်လူတို့၏ နိုင်ငံတော်ကို ကိုယ်စားပြုလျှင်ထို

၃၈

ကျောက်တုံးမှာလူတို့၏အုပ်စိုးမှုစွမ်းအား၏ ပြင်ပ၌ ရှိသောအင်အားကြီးတခု  
ဖြစ်သည်မှာထင်ရှားလှပါသည်။ထိုအင်အားကြီးသည်လူ့အစိုးရ များကိုဖျက်  
စီးပြီးနောက်ကမ္ဘာပေါ်မှာ အင်အားကြီးဆုံးနိုင်ငံတခုဖြစ်မည်။

-ပျက်စီးခြင်းသို့ မရောက်နိုင်သော နိုင်ငံတခုကို ထိုမင်းကြီးများ  
လက်ထက်၌ ကောင်းကင်ဘုံရှင်ဘုရားသခင်သည် တည်ထောင်စေတော်မူ  
မည်။ထိုနိုင်ငံသည် အခြားသော လူမျိုးလက်သို့ မရောက်ရဘဲ၊ နိုင်ငံရှိ  
သမျှကိုချိုးဖွဲ့ဖျက်စီး၍အစဉ်အမြဲတည်လိမ့်မည်။- (ဒ် ၂၅၅)  
ကမ္ဘာမြေကို ဘုရားသခင်ကပစ်ထားခဲ့ကြောင်း ဂတိတော်များထဲမှတခုဖြစ် ပါသည်။  
ဘုရားသခင်သည် လူသားအားကယ်တင်ရန်အကြံအစည်တခုရှိပါ  
သည်။ယင်းအကြံအစည်၏ဗဟိုအချက်အချာမှာ လူသားယေရုဇလံတော် ဖြစ်  
ပါသည်။အတွေးအခေါ်ရှိသော စာဖတ်သူများသည် လက်ဖြင့်မထုမလုပ်ဘဲ၊  
အလိုလိုဖြစ်သောကျောက်တုံးကိုအခက်အခဲမရှိဘဲအဓိပ္ပါယ်ကိုထုတ်ဖော်ပြောနိုင်ပါသ  
ည်။ လူသားမျိုးနွယ်၏ နိုင်ငံများကိုဖျက်စီးကာ၊ဘုရား၏တန်ခိုးဖြင့်  
အံ့ဖွယ်ရာမွေးဖွားခဲ့သော ကယ်တင်ရှင်ယေရှုက ကမ္ဘာကို အုပ်စိုးလိမ့်မည်။  
ယေရှုကိုယ်တိုင်က ကျောက်တုံးနှင့်ပတ်သက်သည့်သူ၏တာဝန်ကို ပြောခဲ့ပါ သည်။  
-တိုက်ကိုတည်လုပ်သောသူများပယ်ထားသောကျောက်----- ဟူ၍ ဆက်ပြောကာ ---  
--ထိုကျောက်အပေါ် သို့ကျသူသည်ကျိုးလတံ့-----ထိုသူသည်ညက်ညက်ကြေလတံ့- (မ  
၂၀း၄၂-၄၄)

အားလုံးသောနိမိတ်လက္ခဏာများသည်မကြာမီဤကျောက်တုံးကျရောက်ကာမထင်မှ  
တ်သည့်အချိန်၌ ကမ္ဘာလောကကြီးကို ဖျက်စီးပစ်မည်ကို ညွှန်းပြနေ ပါသည်။  
လာမည့်ဖျက်စီးခြင်း၌ သင်ရှောင်နိုင်မည်လော။ ကမ္ဘာမြေပေါ်မှာ

ခရစ်တော်တည်ထောင်မည့် ဘုရားသခင်၏ နိုင်ငံတော်၌ သင့်အကျိုးခံစားခွင့် ရမည်လော။ ယေရှုတဦးတည်းသာ ကယ်တင်နိုင်သည့် စွမ်းအားတန်ခိုး ရှိပါသည်။  
ဒံယေလ၏ အနာဂတ်ဟောကိန်းမှမခွာခင် နေဗုခဒ်နေဇာ မင်းအိပ်မက်၏သင်ကြားခြင်းကို ဒံယေလအနာဂတ္တိကျမ်းအခန်းကြီး(၇)၌ သူ့ကိုယ်တိုင်ယုံသော

၃၉

ရူပါရုံ၏ အနုစိတ်ဖော်ပြထားသည်ကို ကြည့်ကြပါစို့။ နိမိတ်လက္ခဏာများ ပြောင်းလဲကာ ပိုထင်ရှားအောင်သားရဲလေးကောင်ရပ်ပုံများဖြင့်နေဗုခဒ်နေဇာ မင်းမြင်ခဲ့သည့် အင်ပါယာကြီးလေးခု ကိုယ်စားပြုသည် ကိုတွေ့ရသည်။  
(ဒံ ၂:၄၄)၌ ဘုရားသခင်၏နိုင်ငံတော်ကိုကိုးကားပြောသည့်အချက်များနှင့်ဆင်တူသော နတ်ကပတ်တော်မှာ(ဒံ ၅:၂၄)၌ ဖော်ပြထားပါသည်။  
-ကောင်းကင်အောက်၌ နိုင်ငံနှင့်တကွအာဏာစက်ဘုန်းတန်ခိုးရှိသမျှကိုအမြင့်ဆုံးသော ဘုရား၏သန့်ရှင်းသော အမျိုးသားတို့သည်ရကြလိမ့်မည်။ထိုဘုရားသခင်၏နိုင်ငံတော်သည် ထာဝရနိုင်ငံဖြစ်၏။ မင်းကြီး အပေါင်းတို့သည် တိုးဝင်၍ ကျွန်ုပ်တို့ရကြလိမ့်မည်။-

**ဘုရားသခင်၏နိုင်ငံတော်**  
**န ငြည့်သော သို့သိ**

လာမည့် ဘုရားသခင်၏ နိုင်ငံတော်အကြောင်း ဒံယေလအနာဂတ္တိ ကျမ်းနှစ်ခန်း ထဲသာပါသည် မဟုတ်ပါ။ ဤအချက်များကို ဟေရှာယ အနာဂတ္တိကျမ်းမှာလည်း ရုပ်ထုလက္ခဏာများမပါဘဲ အသေးစိတ်ရှင်းလင်း ထားပါသည်။ ဟေရှာယသည် နိုင်ငံတော်အတွက် ပရောဖက်ဖြစ်သည်ဟု ရည်ညွှန်းခဲ့ပါသည်။ စာဖတ်သူများအား အောက်ပါကျမ်းချက်များဖြင့်အစပြု ပြောပါမည်။

-နောက်ဆုံးသောကာလ၌ ထာဝရဘုရား၏အိမ်တော်တည်သောတောင်သည် တောင်ကြီးတောင်ငယ်တို့၏ ထိပ်ပေါ်မှာ ချီးမြှောက်၍ တည်လိမ့်မည်။  
ခပ်သိမ်းသောလူမျိုးတို့သည် ထိုတောင်သို့ စည်းဝေးကြလိမ့်မည်။ များပြား သောသူတို့ကလည်းလာကြလော့။ ထာဝရဘုရား၏ တောင်တော်ယာကုပ် အမျိုး၏ဘုရားသခင်အိမ်တော်သို့ တက်သွားကြကုန်အံ့။လမ်းခရီးတော်တို့ကိုပြသသွန် သင်တော်မူ၍ ငါတို့သည် ခြေတော်ရာသို့ လိုက်သွားကြမည်ဟု ခရီးသွားလျက်

ပြောဆိုကြလိမ့်မည်။ တရားတော်သည် ဒီအုန်တောင်မှင်း ထာဝရဘုရား၏ နတ်ကပတ်တော်သည် ယေရှုရလင်မြို့မှင်းပေါ် ထွက်လိမ့်

၄၀

မည်။ထာဝရဘုရားသည် လူမျိုးတို့တွင် တရားစီရင်၍ များပြားသောလူတို့ ကိုဆုံးမတော်မူသဖြင့်သူတို့ ထားလက်နက်များကိုထွန်သွားဖြစ်စေခြင်းငှါ လုံ့များကိုတံစဉ်ဖြစ်စေခြင်းငှါထုလုပ်ကြလိမ့်မည်။တပြည်ကိုတပြည်စစ်မတိုက်၊စစ်အ တတ်ကိုလည်းနောက်တဖန်မသင်ရကြ။- (ယေရှာ ၂:၂-၄)  
-ကြည့်ရှုလော့၊ အရှင်ထာဝရ ဘုရားသည် ကြီးသော တန်ခိုးနှင့် ကြွလာ၍ လက်ရုံးတော်အားဖြင့်အစိုးရတော်မူလိမ့်မည်။မိမိခံတော်မူထိုက်သော အခမိမိ၌ ပါလျ က်ဆုလုပ်တော်သည်ရှေ့တော်၌ ရှိ၏- (ဟေရှာ ၄၀:၁၀)  
ကယ်တင်ခြင်းရရန်အခြေခံလိုအပ်ချက်သည်လည်းတန်းတူအရေးကြီးပါသည်။ဤအချက် ကိုယေရှာ ၆၆:၂၄ ဖော်ပြထားပါသည်။  
-ဤအရာအလုံးစုံတို့သည် ငါ့ကိုယ်တိုင် ဖန်ဆင်းသောကြောင့် ဖြစ်ကြ၏ စိတ်နှိမ့်ချခြင်း၊ နှလုံးကြေကွဲခြင်း၊ ငါ့စကားကြောင့် တုန်လှုပ်ခြင်း ရှိသော သူ့ကိုသာ ကြည့်ရှုမည်။-

**ဒံယေလ၏ရှင်းပြချက်**  
**ညောင်ရွှေ နထူညောင်အေသည**

-ဤရှင်းပြချက် သင်ခန်းစာများကို ထုတ်ဝေသူများ၏ တီထွင်မှု မဟုတ်ဘဲ(ဒံယေလအခန်းကြီး ၂)ကိုဖတ်ကြည့်ပါ။ဒံယေလပြောခဲ့သည်မှာ -  
-လက်နှင့်မထုမလုပ်ဘဲ ကျောက်တလုံးသည် တောင်ပေါ်က အလိုလိုပွဲကွာ၍ သံကြေးဝါ၊သရွတ်၊ငွေ၊ရွှေတို့ကိုချိုးဖဲ့သည်။ နောင်အခါဖြစ်မည့်ကိစ္စများကို ဖော်ပြနေသည်။အိပ်မက်မှာသေချာ၍ဘာသာ ပြန်လည်းမှန်ကန်ပါသည်။- (ဒံ ၂:၄၅)

**ဘုရားသခင်၏နိုင်ငံတော်**  
**ညောင်ရွှေ ငြည့်သော**

-ဗာဗုလုန်နိုင်ငံပြီးနောက်ကြွသဏနမုဂေါရစ်အင်ပါယာပြီးနောက် ရောမခေတ်သို့ ပြောင်းလဲသွားသည်ကို ဟောပြောသကဲ့သို့ ပဉ္စမမြောက် အင်ပါယာမရှိဟုသေချာစွာ ဟောသည်မှာ နောက်ဆုံးပိုင်းဟောကိန်းများလည်း ဖြည့်စွမ်းလိမ့်မည်။

-ပျက်စီးခြင်းသို့ မရောက်နိုင်သော နိုင်ငံတစ်ခုကို ထိုမင်းကြီးများလက်ထက်၌ ကောင်းကင်ဘုံရှင်ဘုရားသခင်သည် တည်ထောင်စေတော်မူမည်။ ထိုနိုင်ငံသည် အခြားသောလူမျိုးလက်သို့ မရောက်ရဘဲ၊ အထက်ဆုံးပွားသော နိုင်ငံရှိ သူတို့ကိုချီးဖွဲ့ပျက်စီး၍ အစဉ်အမြဲတည်လိမ့်မည်။- (ဒ် ၂:၄၅)

ကျောက်တုံးငယ်သည် ရုပ်တုကိုတိုက်ဖျက်ခြင်းသည် ရာစုများစွာက လူတို့ အုပ်စိုးသော နိုင်ငံများပျက်စီးခြင်းကိုယ်စားပြုခဲ့သည်။ ထိုနောက်ကျောက် တုံးတုံးပွားကာ တောင်ကြီးဖြစ်၍ ကမ္ဘာမြေတပြင်လုံးကို ဖုံးလွှမ်းသည်။ ထို ကျောက်တုံးငယ်မှာ ဘုရားသခင်၏နိုင်ငံတော်ကိုယ်စားပြုသည်။

ခံယေလ၏နိဂုံးချုပ်စကားမှာ

-အိပ်မက်သည်သေချာ၍ ဘာသာ ပြန်ခြင်းမှာလည်းမှန်ကန်ပါသည်။-  
ဤသည်မှာ များစွာသော အနာဂတ္တိဟောကိန်းများထဲမှ ဘုရားသခင်သည် ကမ္ဘာမြေပေါ်မှာ ထားရှိသော ရည်ရွယ်ချက်များ ဖြည့်စွမ်းမည်ကို စိတ်ချ ယုံကြည်လောက်သည့် တခုသောဟောကိန်းဖြစ်ပါသည်။

ဓမ္မဟောင်းနှင့်ဓမ္မသစ်တို့ ၏သင်ကြားခြင်း

**န အနုခေညါ သ် အနု သို့ အဗ္ဗအာဓာနညအ ညေ်န ညနတ အဗ္ဗအာဓာနညအ**

ပြီးခဲ့သည့်လေ့လာခြင်းမှာ ကျမ်းပိုဒ် ၂၃ ကိုရှာ ကြည့်ကြပါ။  
(တော ၁၄: ၂၁ နှင့် တ ၁၇:၃၁)

ဘုရားသခင်၏နိုင်ငံတော်တည်ထောင်သည့်အခါ ဘုရားသခင်၏တရားမျှတမှုဖြင့်နိုင်ငံ တော်ကိုအုပ်စိုးမည်။ ညှင်းပန်းဖိနှိပ်ချုပ်ချယ်ခြင်းမရှိတော့ပါ။

-ထိုသူသည် ထာဝရဘုရားကို ကြောက်ရွံ့ခြင်း၌ ဓမ္မလျော်သည်ဖြစ်၍ မိမိ မျက်စိမြင်သည်အတိုင်း မဆုံးဖြတ်ဘဲ ဆင်းရဲသားတို့၏အမှုကိုတရားတော် အတိုင်းစီရင်၍၊ နှိမ့်ချသော မြေကြီးသားတို့ဘက်၌ နေလျက် ဖြောင့်မတ်စွာ ဆုံးဖြတ်လိမ့်မည်။ မြေကြီးကိုနှုတ်ကပတ်တော်လုံတံနှင့်ဒဏ်ခတ်၍ ဆိုးသော သူကိုနှုတ်ခမ်းထွက်သက်နှင့်ကွပ်မျက်လိမ့်မည်။ တရားနှင့်သစ္စာသည်သူ၏ ခါးပန်းခါးစည်းဖြစ်လိမ့်မည်။- (ဟေရုာ ၁၁:၃-၅)

ထိုနောက်(တော ၁၄: ၂၁)မှနုတ်ကပတ်တော်သည်ယေရှုဖွားမြင်စဉ်ကောင်းကင်တမန်မျှ ဘေးသီဆိုကဲ့သို့ ဖြည့်စွမ်းလိမ့်မည်။ ကမ္ဘာတပြင်လုံး ယေရှုသည် ဘုရင်အဖြစ်အုပ်စိုးစဉ် ထာဝရဘုရား၏ ဘုန်းတော်သည် မြေတပြင်လုံး၌ နှံ့ပြားလိမ့်မည်။ -ကောင်းကင်ဘဝင်ဝယ် ဘုရားသခင်သည် ဘုန်းကြီးတော် မှုစေသတည်း၊ မြေကြီးပေါ်၌ လည်း ငြိမ်သက်ခြင်း ရှိစေသတည်း။ လူတို့အားမေတ္တာကရုဏာရှိစေသတည်း။- ဟုဘုရားသခင်ကိုချီးမွမ်း၍ မြှောက်ဆိုကြ၏ (လု ၂:၁၄)

သမ္မာကျမ်း၏နောက်ဆုံးစာအုပ်၌ ဖော်ပြသည့်နိုင်ငံတော်၏ဖြစ်ရပ်အရေးအရာများ သည်ဘုရားသခင်၏ ရည်ရွယ်ချက်ဖြည့်စွမ်းသည့်အချိန်၌ ဖြစ်ပေါ်လိမ့် မည်။

-ကောင်းကင်မှကြီးသောအသံကား ဘုရားသခင်၏တံတော်သည် လူတို့တွင် ရှိ၏လူတို့နှင့်အတူကျိန်းဝပ်တော်မူမည်။ သူတို့သည် ကိုယ်တော်၏လူဖြစ် ကြလိမ့်မည် ဘုရားသခင်သည် ကိုယ်တော်တိုင် သူတို့နှင့် အတူရှိနေ၍ သူတို့၏ဘုရားသခင်ဖြစ်တော်မူမည်။ ဘုရားသခင်သည် သူတို့၏မျက်စိ၌ မျက်ရည်ရှိသမျှတို့ကို သုတ်တော်မူမည်။ နောက်တဖန် သေဘေးမရှိရ။ စိတ်မသာညည်းတွားခြင်း၊ အော်ဟစ်ခြင်း၊ ပင်ပန်းခြင်းလည်းမရှိရ။ အကြောင်းမူကားရှေးဖြစ်ဘူးသော အရာတို့သည်ရွေ့သွားကြပြီ။- (ဗျာ ၂၁:၃-၄)

စစ်မှန်သောနိုင်ငံတော်

**ဗျနုဇုဇညါသာ**

အခြားသောတပည့်တော်များကိုယ်စားစကားပြော ရာတွင်ပေတရုကယေရှု ကိုမေးခွန်းတခုမေးခဲ့သည်။ -အကျွန်ုပ်တို့သည် ရှိသမျှကိုစွန့်ပစ်၍ ကိုယ်တော်နောက်သို့ လိုက်ကြပြီ။ အဘယ်အကျိုးကို ရကြပါမည်နည်းဟု လျှောက်လေသည်။- (မ ၁၉: ၂၇)

ယေရှုဖြေကြားခဲ့သည်မှာ အရေးကြီးလှပါသည်။ သူ့အလေးပေးသင် ကြားခဲ့သည်မှာ သူ့တပည့်တော်များ ဝေငှခံစားမည့် စစ်မှန်သောနိုင်ငံတော်

ဖြစ်ပါသည်။

- အလုံးစုံသော အရာတို့ကို အသစ်ပြုပြင်သောကာလ၌ လူသားသည်ဘုန်းရှိသောပလ္လင်တော်ပေါ်မှာ ထိုင်တော်မူသောအခါ ငါ့နောက်သို့လိုက်ကြသော သင်တို့သည်တဆယ်နှစ်ခွဲသော ပလ္လင်တော်ပေါ်မှာထိုင်လျက် ကြွသရေလ လူတဆယ်နှစ်မျိုးကို စစ်ကြောစီရင်ရကြလတံ့၊ အကြင်သူသည် ငါ၏နာမ ကြောင့် အိမ်၊ ညီအကို၊ နှမ၊ မိဘ၊ သားမယား တည်း ဟူသော တပါးပါး ကိုစွန့်၏။ ထိုသူသည်အဆတရာ သော အကျိုးကိုရ၍ ထာဝရအသက်ကိုအမွေခံရလတံ့။  
- (မ ၁၉: ၂၈- ၂၉)

ယေရှုပြန်လာမည်  
ရွက်ကျ တူ သော န ဝါ ဝေည

စစ်မှန်သော နိုင်ငံတော်တည်ထောင်ရန်အတွက်ယေရှုဒုတိယအကြိမ် ပြန်ကြွလာလိမ့်မည်။ ယေရှု၏သာသနာရေးလုပ်ငန်း၏အဆုံးကောင်းကင်ဘုံတက်ကြွစဉ်၊ ကောင်းကင်တမန်များတပည့်တော်အားပြောပြရာတွင်-----  
- သင်တို့နှင့်ခွာ၍ ကောင်းကင်သို့ဆောင်ယူခြင်းကို ခံတော်မူသော ထိုယေရှုသည်သင်တို့မျက်မှောက်၌ ကောင်းကင်သို့ ကြွသွားတော်မူသည် နည်းတူ တဖန်ကြွလာတော်မူလတံ့ဟုပြောဆို၏- (တ ၁: ၁၁)  
နောက်ဆုံးအဆင့် ဘုရားသခင် ဤကမ္ဘာမြေပေါ်၏ ရည်ရွယ်ချက်နှင့်ပတ်သက်၍ ယေရှုပြန်လာခြင်းကို နောက်လေ့လာခြင်း၌ ပို၍ပြည့်စုံအောင် ဆွေးနွေးမည်။ ယေရှုသင်ကြားပြသခဲ့သော ဥပမာပုံများသည်၊ သူပြန်လာစဉ် ဖြောင့်မတ်သူများအား ဆုချီးမြှင့်လိမ့်မည်။ ထို့ကြောင့်ယေရှုပြန်လာခြင်းကို ကျွန်ုပ်တို့က အစဉ်သင့်ရှိရန်အရေးကြီးလှပါသည်။

အကျဉ်းချုပ်များ  
ကာမပ

- ဘုရားသခင်၏ တရားမျှတခြင်းနှင့် သူ၏ချစ်ခြင်းမေတ္တာကို သမ္မာကျမ်း၌ အလေးပေး ပြောထားသည်။

- ကမ္ဘာလောက ယခုကဲ့သို့သော အဆင့်ကို ဆက်လက်သွားစေဘို့ ရန် ခွင့်မပြုပါ။  
- ဘုရားသခင်က ကမ္ဘာ့ရေးရာ၌ ဝင်ရောက်စွက်ဖက်မည်။ ယေရှုရှင်ဘုရင် ဖြစ်စဉ်ဘုရားသခင်၏စည်းမျဉ်းများကိုအသုံးပြုမည်။  
- ကမ္ဘာလောက၏ အရေးအရာကို ဒီယေလအနာဂတ္တိကျမ်းဒုတိယအခန်းမှာ ဘုရားသခင်၏အကြံအစည်နောက်ဆုံးအဆင့်သေချာစွာ ဖြစ်မည်ကိုကျွန်ုပ်တို့အားစိတ်ချယုံကြည်မှုပေးခဲ့သည်။  
ယေရှုပြန်လာပြီး ဘုရားသခင်၏ နိုင်ငံတော်ကို အုပ်စိုးစဉ်သူ၏နောက်လိုက် များအားနိုင်ငံတော်၌ နေရာဆုချီးမြှင့်မည်။ သို့သော်သူ၏အလာကိုပြင်ဆင် ထားဘို့ရန်လိုအပ်ပါသည်။

ဖတ်ရန်သမ္မာကျမ်းချက်များ  
Passages for Bible reading  
ဟေရုာ ၁၁၊ ၁၅၊ ၂၁ နှင့် ၂၅၊ ၅၂

လေ့လာခြင်း(၃)ပေးခွန်းတိုများ

- ၁။ ဘုရားသခင်သည်လောကသားများကိုချစ်သဖြင့်
  - (က) ရာသီဥတုလေးပါးကိုလွှတ်ပေးသည်။
  - (ခ) တဦးတည်းသောသားတော်ကိုပေးသည်။
  - (ဂ) ကောင်းကင်တမန်တော်များကိုစီမံပေးသည်။
  - (ဃ) ဥပဒေများကိုပေးသည်။
- ၂။ နေဗုခဒ်နေဇာမင်းအိပ်မက်၌ မည်သည့်နိုင်ငံသည်ဒုတိယအင်ပါယာဖြစ်သ နည်း။

(က) ဗာပုလုန် (ခ) ဂရစ် (ဂ) ရောမ (ဃ) နိဗ္ဗာ-ဏနမ္ပဇ  
မေဒိ-ဗေရသိရင်

၃။ နေဗုဒ္ဓိနေဇာမင်းအိပ်မက်၌ မည်သည့်အရာကရုပ်တုကိုတိုက်ဖျက်သနည်း။

(က) ရုပ်တု (ခ) ကျောက်တုံး (ဂ) လက် (ဃ) လှံတံ

၄။ ယေဂ္ဂကမ္ဘာ မြေပေါ် ဘုရင်ဖြစ်သည့်အချိန်အခြေအနေများကိုကောင်းကင်တမန်  
တော်များကမည်သည့်သီချင်းများသီဆိုသနည်း။

- (က) လူတိုင်းကိုယ်ကြိုက်သကဲ့သို့ လုပ်ဆောင်နိုင်သည်။
- (ခ) တဦးနှင့်တဦးစိတ်ထားကောင်းထားရှိမည်။
- (ဂ) မည်သူမျှအလုပ်လုပ်ရန်မလိုပါ။
- (ဃ) ကမ္ဘာပေါ်မှာ ငြိမ်သက်မှုရှိမည်။

၅။ မည်သူကမ္ဘာကိုတရားမျှတမှုဖြင့်အုပ်စိုးမည်နည်း။

- (က) ဘုရားသခင်၏သားတော်
- (ခ) တမန်တော်ပေါလု
- (ဂ) တမန်တော်ပေတရု
- (ဃ) ပရောဖက်ဇေလီယ (နူငါ့)

၆။ ဒံယေလအနာဂတ္တိကျမ်း ဒုတိယအခန်း၌ ကျွန်ုပ်တို့ဖတ်ခဲ့သည်မှာ -  
၄၆

-ထိုမင်းကြီးများ လက်ထက်၌ ကောင်းကင်ဘုံရှင် ဘုရားသခင်သည်  
တည်ထောင်စေတော်မူသည့် နိုင်ငံတော်သည် မည်မျှကြာတည်ရှိ မည်နည်း။-

- (က) အနှစ်၆ထောင်ကျော် (ခ) ဘဝတသက်တာတခု
- (ဂ) အစဉ်အမြဲတည်ရှိခြင်း (ဃ) အနှစ်တသိန်း

၇။ တမန်တော် အားယေဂ္ဂကပေးခဲ့သည့်ဂတိတော်မှာ -

- (က) တိုးတက်ချမ်းသာ မည်။
- (ခ) ပလ္လင်ပေါ်မှာ ကုသရေလအမျိုးတဆယ့်နှစ်မျိုးကိုတရားစီရင်မည်။
- (ဂ) အောင်မြင်မှုနှင့်ပျော်ရွှင်မှုရှိမည်။

၈။ ဤကမ္ဘာလောက၏မျက်မှောက်အခြေအနေမျိုးကိုဆက်လက်ဖြစ်စေရန်  
သမ္မာကျမ်း၌ ဘုရားသခင်၏ရည်ရွယ်ချက်များရှိပါသလား။

- (က) ရှိပါသည် (ခ) မရှိပါ (ဂ) ကျွန်ုပ်မသိပါ

(ဃ) သမ္မာကျမ်း၌ ပြောမထားပါ

၉။ ယခုမျက်မှောက်ချိန်ယေဂ္ဂမည်သည့်နေရာမှာရှိသနည်း။

- (က) မြေကြီးပေါ်မှာ (ခ) သီချိုင်းထဲမှာ
- (ခ) ကောင်းကင်ဘုံမှာ (ဃ) ကုသရေလမြေပေါ်မှာ

၁၀။ တမန်တော်ဝတ္ထုအခန်း၁၇၌ ပေါလုကအသင်မြို့ရှိလူများအားပြောခဲ့ သည့်မှာ  
-ဘုရားသခင်၏အာမခံချက်တခုသည်ကမ္ဘာလောကကိုသူ့ရွေးချယ်တဲ့လူတိုင်းက  
ဖြောင့်မတ်စွာအုပ်စိုးလိမ့်မည်- ထိုအာမခံချက်ကမည်သို့နည်း။

- (က) ယေဂ္ဂဖွားမြင်ခြင်း။
- (ခ) ယေဂ္ဂ၏ရှင်ပြန်ထမြောက်ခြင်း။
- (ဂ) ယေဂ္ဂကိုကားတိုင်တင်၍သတ်ခြင်း။

လေ့လာခြင်း(၄)

သေခြင်းတရား  
နိဗ္ဗာ

ဘေးဥပါဒ်တခု ဖြစ်ပေါ်လျှင် သတင်းခေါင်းစဉ်မှာ အမြဲပါရှိမည်။  
ရုတ်တရက်သေခြင်းဆိုးသေခြင်းသည် လူတို့၏ ပြင်းပြစွာသိလိုစိတ်ကို နိုးစွ စေသည်။  
သေခြင်းတရားကိုယ်၌ မှာထူးဆန်းဘွယ်ရာစိတ်ဝင်စားဘွယ်ရာ ဖြစ်  
ပေါ်ခြင်းမရှိပါ။ သို့သော် အထက်ပါစာကြောင်းနှစ်ကြောင်းကိုဖတ်၍လူပေါင်းအယောက်  
၂၅-၃၀ခန့် သေဆုံးခဲ့သည်ကိုတော့ စိတ်ဝင်စားစွာဖတ်မည်။ (ယင်းအရေအတွက်သည်  
တနာရီမှာလူပေါင်း ၆၂၅၀ကျော်သို့မဟုတ်တရက် အတွင်း အယောက်၁၅၀၀၀ခန့်  
သေဆုံးခဲ့သည်ကိုပြသည်) တနေ့နေ့မှာ သင်သည်လည်းတယောက်အပါအဝင်ဖြစ်မည်။  
ဤသို့သော ဘေးဒုက္ခဖြင့် ရင်ဆိုင်သေဆုံးသူ နည်းပါးသည့်အထဲမှာ သင်ပါဝင်မည်ဟု  
မဆိုလိုပါ။

တဘက်အနေနှင့်သာ မန်နေဂျာတရက်တွင်သင်၏နေ့စဉ်ပြုလုပ်နေကျလုပ်ရိုးစဉ်မှာ ရပ်နား  
သွားမည်။ သင်မရှိသော်လည်းကမ္ဘာလောကကြီးမှာ ဆက်လက်တည်ရှိနေမည်။ သို့ဖြစ်၍  
သေခြင်းတရားကိုလေ့လာခြင်းမှာ အရေးကြီးလှပါသည်။

သေခြင်းတရားကို စဉ်းစားလျှင် မေးခွန်းအချို့ပေါ်လာမည်။ ကျွန်ုပ်ကမည် သူနည်း။ ကျွန်ုပ်သေဆုံးပြီးနောက်ဘာဖြစ်မည်နည်း။ ဘုရားသခင်၏ဖန်ဆင်းခြင်းရည်ရွယ်ချက်၌ ကျွန်ုပ်သည်မည်သို့ အဝင်မည်နည်း။ အခြေခံအားဖြင့်သေခြင်းတရားအပေါ် ထားရှိသော ဖြစ်နိုင်ဘွယ်သဘောထားအတွေးအခေါ် သုံးချက်ရှိပါသည်။ သေခြင်းတရားကို-

၁။ ဂရုမပြုဘဲနေသည်။

၂။ အမြင်မှာသေဟန်ရှိ၍ အမှန်သေသည်မဟုတ်ပါ။

၃။ သေခြင်းတရားကိုရင်ဆိုင်ပြီးလွတ်မြောက်သည့်လမ်းကိုရှာမည်။

ဤအတွေးအခေါ်ကိုပို၍သေချာစွာလေ့လာကြပါစို့။

၄၈

(၁) သေခြင်းတရားကိုဂရုမပြုခြင်း။

ညဉ္ဇမနိ နအော

အနောက်တိုင်း၏ ယဉ်ကျေးမှု အရှိန်အဝါကြောင့် ဖြစ်ပေါ်ခဲ့သည့် အတွေးအခေါ်တခု ဖြစ်ပါသည်။ အနောက်တိုင်းအဖွဲ့အစည်း၌ သိပ္ပံပညာကို ဗဟိုပြုသည့် ရုပ်ဝါဒနှင့်ဒဿနိကဗေဒ၏ ဩဇာလွှမ်းမိုးမှုကြောင့်လည်းဖြစ် ပါသည်။ တိုင်းတာ၍ရသော လူ့ဘဝနှင့်သက်ဆိုင်သည့်အရာကို သိပ္ပံနည်း ဖြင့်ဖြေရှင်း နိုင်သည်။ -သေဆုံးပြီးနောက် ဘာဖြစ်မည်နည်း။- ဟူသော ဆင်ခြင်မှန်းဆရသည့် ပြဿနာမျိုးမှာ သိပ္ပံနည်းဖြင့် ဖြေရှင်း၍ မရသည့် အတွက်အများစုကဂရုမပြု တော့ဘဲလျစ်လျူရှုလိုက်ပါသည်။

လူအများစုသည် သိပ္ပံပညာမှထုတ်လုပ်ခဲ့သည့် အံ့ဘွယ်ရာဖြစ်သော အတွေး ရခက်အောင် ခင်းကျင်းပြသခြင်းမျိုး၌ မိန်းမောတွေဝေခဲ့ကြသည်။ သေခြင်း တရားကိုမူစိတ်ထဲ၌ အတက်နိုင်ဆုံးဖျောက်ပစ်ကြသည်။

(၂) အမြင်မှာသေဟန်ရှိ၍ အမှန်သေသည်မဟုတ်ပါ။

န လဝနတ အော နအော ငျ ညဉ္ဇမာ မနဇူပ တုအေ ငအျနနာျ အသ ဘန  
သေခြင်းသည် လူ့အသက်၏အဆုံးမဟုတ်ဘဲထာဝရသို့ သွားသည့် ဝင်ပေါက်တခုဖြစ်သည်။ ဤအမြင်သည် ကမ္ဘာပေါ်ရှိဘာသာရေး၌ ကျယ်ပြန့်သော အများစု၏ ရှေးအမြင်တခုဖြစ်ပါသည်။ လူတို့မှာမသေနိုင်သော

ဝိညာဉ်တခုရှိသည့် အယူအဆမှအဆင့်ပြု၍လူတို့မှာ ပုံစံမျိုးစုံအားဖြင့်တည်ရှိ နိုင်သည်ဟုယုံကြည်ကြသည်။ ဝိညာဉ်သည် ခန္ဓာကိုယ်မှထွက်ပြီး အခြား သောပုံစံအဖြစ်နှင့် အသက်ရှင်နေသည်။ သို့သော် အထက်ပါအယူဝါဒ သည်(သမ္မာကျမ်း ၂တိဗုဒ္ဓ)မှအပအတွေ့အကြုံများဖြစ်စေ၊ ကမ္ဘာပေါ်ရှိဘာသာရေး စာအုပ်များ၌ ဖြစ်စေ၊ သက်သေပြု၍ မရပါ။ အမှောင်၌ စမ်းတဝါးဝါးနှင့် ဆင်ခြင်မှန်းဆ နေရသည်။ လူတို့၌ စိတ်အာရုံချင်း ဆက်သွယ်မှု၊ အထူးအာရုံခံစားမှုများရှိကြောင်းလက်တွေ့စမ်းသပ်မှုများ ရှိခဲ့သည်။ သို့သော် လူ့ခန္ဓာကိုယ်သေပြီးနောက် အရာတခုခုဆက် အသက်ရှင်နေသည်ကိုတွေ့သက်သေမပြနိုင်ပါ။ ဤသေခြင်းတရားနှင့်

၄၉

ပတ်သက်၍ လူတို့မှာ ဖန်ဆင်းရှင်ဘုရားသခင်မှ စိတ်ချယုံကြည်လောက် သည့်ဖွင့်ပြောဆိုခြင်း လိုအပ်ပါသည်။ သမ္မာကျမ်းစာတအုပ်ထဲသာလျှင် ဤအချက်များကို ပေးနိုင်ပါသည်။ ကျွန်ုပ်တို့လူသားတို့အား တောင်းဆို သည့်မှာ -

(၃) သေခြင်းတရားကိုရင်ဆိုင်ပြီးလွတ်မြောက်သည့်လမ်းကိုရှာပါ။

ခေ အနုအမေ မနုဇူပ အပ သီ နအော ညဉ္ဇ သသို သမ တေပေ သံ နုဇေန  
ခန္ဓာကိုယ်သေဆုံးပြီးနောက် လူတို့၌ မသေနိုင်သော ဝိညာဉ်တခုသည် ဆက်လက်အသက်ရှင်နေသည်ဟူသည့် အယူအဆကို သမ္မာကျမ်းစာမှာ မတွေ့ရှိခဲ့ပါ။

ဥမအသိသထ ယုံကြည်ခြင်းကို လက်ခံသော ခရစ်ယာန်များ အတွက် ဤအဆိုကို ကြားသိလျှင် သိမ့်ခါသွားမည်။ သို့သော်သမ္မာကျမ်းမှာ ဤသို့ဆိုထားပါသည်။

-အသက်ရှင်သောသူသည်မိမိသေရမည်ကိုသိ၏သေသောသူမူကား အဘယ်အရာကိုမျှမသိ။----- သင်ယခုသွား၍ ရောက်ရလတုံ့သော အရပ် တည်းဟူသော မရဏာနိုင်ငံ၌ လုပ်ဆောင်ခြင်း မရှိ။ ကြံစည်ခြင်းမရှိ။ သိပ္ပံအတတ်မရှိ။ ပညာမရှိပါတကား။- (ဒေသနာ ၉း၅-၁၀)  
ဤမှန်ကန်ချက်ကိုကြည့်ရှုသုံးသပ်ခဲ့လျှင်စိတ်ချမ်းသာစရာမဖြစ်နိုင်ပါ။ သို့သော်လည်း ယင်းသည် စိတ်သဘောထား နိမ့်ချစေသည့်အကြောင်း အရင်းတခုဖြစ်၍ လူတို့အားနှိုးဆွကာ သေခြင်းတရားမှလွတ်မြောက်ဘို့ ရန်နည်းလမ်းတခု အလျင်လိုနေကြောင်း သဘောပေါက် နားလည်စေ ပါသည်။



၅၀

ကယ်တင်ခြင်းအစစိတ်နှိမ့်ချခြင်းက

၂ ဥပမာအားဖြင့် ယသောနညာဓမ္မ တငအံ့ ကာဠုဒအပ

ဘုရားသခင်ကြောငြာခဲ့သည်မှာ -စိတ်နှိမ့်ချခြင်း၊ နှလုံးကြေကွဲခြင်း

ငါ့စကားကြောင့်တုန်လှုပ်ခြင်းရှိသောသူကိုသာ ငါကြည့်ရမည်။- (ဟေဗြဲ ၆:၆)

စိတ်နှိမ့်ချခြင်းမှာ မိမိကိုယ်၌ ဘာမှတန်ဖိုးမရှိကြောင်းဖော်ပြသည်။ နှလုံးကြေကွဲခြင်းမှာ ဘုရားသခင်တရားကိုဖော်ပြသည်။

လူတို့သည် သဘာဝအားဖြင့် ဝါကြွားသည့်သတ္တဝါဖြစ်ပါသည်။ မသေနိုင်သော ဝိညာဉ်ရရှိခြင်း၏ ယူဆချက်မှာ လူတို့၏ မွေးရာပါ အာရုံညွတ်ခြင်းဖြစ်ပါသည်။ သိရတိုင် အမှန်တရားကို သိလိုလျှင် အားလုံးသော ကြိုတင်တွေးထားသည့် ယူဆချက်များကို ဘေးသို့ ပစ်ချကာ မြောက်ပြောခြင်းမဟုတ်ဘဲ ဘုရားသခင်ကလူသားတို့၏ သဘောသဘာဝ ဖွင့်ပြခဲ့သည်ကို သေချာစွာ စဉ်းစားရပါသည်။

လူသား၏ သဘာဝ

၃ နှင့် အကမန် သိခြင်း

-ဤအရေးကြီးသော အကြောင်းအရာကို သမ္မာကျမ်းစာ၌ အတွင်းကျကျပြောဆိုခဲ့သည်။ လူသားများအစကနဦးက မည်သို့ တည်ရှိခဲ့ခြင်းနှင့် သေခြင်းတရားရောက်လာခြင်းဖြစ်သည်။ ပထမဦးဆုံးလူသားဖြစ်သည့် အာဒံနှင့် ဧဝအကြောင်းသည် ဒဏ္ဍာရီမဟုတ်ပါ။ သမ္မာကျမ်း၏ အစဦးအခန်း၌ အရေးပါအရာရောက်သည့် အချက်များမှတ်သားခဲ့သည်ကို စဉ်းစားကြပါစို့။

-ထာဝရအရှင် ဘုရားသခင်သည် မြေမှုန့်ဖြင့် လူကို ဖန်ဆင်း၍ သူ၏ နှာခေါင်းထဲသို့ ဇီဝအသက်ကို မှုတ်တော်မူလျှင် လူသည် အသက်ရှင်သော သတ္တဝါဖြစ် လေသည်။- (က

၂:၇)

အာဒံ၏ကိုယ်ခန္ဓာသည် ခြပ်စင်များမှပြုလုပ်၍ ရုပ်ဝတ္ထုပစ္စည်းအားလုံး၏ အခြေခံဖြစ်သည်။ ဤခြပ်စင်များကို တန်ခိုးစွမ်းအားကြီးဆုံးသော ဖန်ဆင်းရှင်က အံ့ဘွယ်ရာ အသွင်အပြင် လူ့ခန္ဓာကို ပုံသွင်းပေးသည်။ ယင်းတွင်ပျော

ပျောင်းသော ခန္ဓာကိုယ်တွင်း အစိတ်အပိုင်းများမှာ အပြန်အလှန်ဆက်စပ် လျက်ရှိသည်။ ထိုနည်းတူစွာပင် မိခင်၏ဝမ်းပိုက်၌ ကလေးငယ်များသည် အံ့ဘွယ်ရာ ဖွံ့ဖြိုးကြီးထွားစေသည်။ မြေမှုန့်ဖြင့် ဖန်ဆင်းသော အာဒံ၏ ခန္ဓာကိုယ်ထဲသို့ ဘုရားသခင်က ဇီဝအသက်ကို နှာခေါင်းမှ မှုတ်သွင်းပေးခဲ့သည်။ အသက်မဲ့သည့် ခန္ဓာကိုယ်မှာ အသက်ရှင်သော ဝိညာဉ်ဖြစ်လာပါသည်။

ဝိညာဉ်

၄ သက္က

-လူ့အသက်သည် နားလည်ရန်ခက်ခဲသော၊ သတ်မှတ်ဖော်ပြခြင်း

မပြုနိုင်သော အရာဖြစ်သော်လည်း လွယ်ကူစွာ မှတ်သားနိုင်သည့် အရည်အချင်းတခုမှာ သေနိုင်သည်ကို အသိဖော်ပြထားပါသည်။ အသက်သည် ခန္ဓာကိုယ်၌ သီးသန့်လွတ်လပ်စွာ တည်ရှိသည်ဟူသော အထောက်အထားမရှိပါ။ သမ္မာကျမ်းထဲမှာ အတွေ့အကြုံအရ ခန္ဓာကိုယ်နှင့် အသက်သည် အပြန်အလှန် မှီခိုပြီး အသက်ရှင်သော ဝိညာဉ်တခု (သို့မဟုတ်) သတ္တဝါအဖြစ် စုပေါင်းဖွဲ့စည်းထားသည်။

-ဝိညာဉ်-ဟူသော စကားလုံးသည် သမ္မာကျမ်း၌ လူသားနှင့် တိရစ္ဆာန်ကို ညွှန်းပြသည့် နည်းကို- စိတ်-တိရစ္ဆာန်၊ လူနှင့် သတ္တဝါဟူ၍ ဘာသာပြန်ခဲ့သည်။

သို့သော်လည်း မည်သည့်နည်းလမ်းနှင့်မျှ ထာဝရအသက်ရှင်ခြင်းဟူသော ယူဆချက်နှင့် ဆက်သွယ်မှုမရှိပါ။

အသက်ရှင်သော ဝိညာဉ်

၅ ဗုဒ္ဓလေးညါ သက္က

ကမ္ဘာဦးအခန်း(၂:၇)၌ ဖော်ပြထားသည်မှာ လူသည် အသက်ရှင်သော ဝိညာဉ်ဖြစ်လေ၏ ဆိုလိုသည်မှာ အသက်ရှိသော လူသည် ဘုရားသခင် ဖန်ဆင်းသော အခြားသတ္တဝါများနှင့် အတူဆင်တူနေသည်။

ဒေသနာကျမ်း (၃:၁၉-၂၀) ဆိုထားသည်မှာ -လူသားတွေ ကြုံသော အမှုကို တိရစ္ဆာန်တွေ ကြုံတတ်၏ ထိုနှစ်ဦးတို့သည် တပါးတည်းသော အမှုကို

တွေ့ကြုံလျက် တဦးသေသကဲ့သို့ တဦးသေတတ်၏ အလုံးစုံတို့သည် အသက်တမျိုးတည်းရှိကြ၏ သို့ဖြစ်၍ လူသည်တိရစ္ဆာန်ထက်ထူးမြတ်သော အကြောင်းမရှိ။ အလုံးစုံတို့သည်အနတ္တဖြစ်ကြ၏အလုံးစုံတို့သည်တခုတည်းသော အရပ် သို့ရောက်တတ်ကြ၏ အလုံးစုံတို့သည် မြေမှုန့်ထဲကဖြစ်သည် နှင့်အညီမြေမှုန့်ထဲသို့ပြန်သွားတတ်ကြ၏။ - ဝိညာဉ်-စာလုံး၏အဓိပ္ပာယ်မှာသတ္တဝါဖြစ်ပါသည်။ ဝိညာဉ်သည်လူဖြစ်၏။ ဝိညာဉ်သည် လူ (သို့မဟုတ်) တိရစ္ဆာန်မှခွဲထုတ်၍မရပါ။

ဖော်ပြသည့်ကျမ်းချက်မှာ လူသည်လုံးဝဘုရားသခင်ကိုမိပြီး အသက်ရှင်နေသည်။ အကယ်၍ ဘုရားသခင်က ထိုဒီဝအသက်သို့မဟုတ်စိတ်ကိုလူထံမှ ရုပ်သိမ်းလျှင်လူမှာ သက်မဲ့သတ္တဝါဖြစ်မည်။ ဤအချက်ကိုနားလည်သောပေါက်ရန်အရေးကြီးပါသည်။ အကြောင်းမှာ အများစုသော ခရစ်ယာန်များကလူတို့သည်သေဆုံးပြီးနောက်မသေနိုင်သော ဝိညာဉ်သည်ဆက်လက်ရှင်နေသည်ဟူသော အမြင်ကိုစွဲလမ်းထားကြသည်။ သမ္မာကျမ်းစာ၌ ဤသို့သင်ကြားထားခြင်းမရှိပါ။ အမှန်မှာ ဤအချက်သည် ဒေဝဉာဏ်ပညာဖြင့် မြေ၏လိမ်ညာပြောဆိုခြင်းကြောင့်ဖြစ်ပါသည်။ မြေကဝေကို - သင်တို့သည် ဧကန်အမှန်သေရမည်မဟုတ်- ဟုဆိုခဲ့သည်။ ဘုရားသခင်က အာဒံနှင့်ဧဝတို့အားမှာ ကြားခဲ့သည့်စကားနှင့်တိုက်ရိုက်ဆန့်ကျင်နေသည်။ (ဒေသနာ ၁၂:၅)၌ လူတို့သည် ဘုရားသခင်အပေါ် မှီခိုပြီးတည်ရှိနေရသည်ကိုသက်သေပြသည်။ - မြေမှုန့်သည် နေရင်းမြေသို့လည်း ဝိညာဉ်သည်အရင်ပေးတော်မူသော ဘုရားသခင်ထံသို့ ပြန်သွားလိမ့်မည်။ - လူတို့သေဆုံးပြီးနောက် ကောင်းကင်ဘုံသို့ ရောက်သွားမည်ဟုသက်သေအထောက်အထားမရှိခဲ့ပါ။ (ယောဇး ၁၃) မှာ အထူးသဖြင့် ဤသို့ဆိုထားပါသည်။ - ကောင်းကင်ဘုံကဆင်းသက်၍ ကောင်းကင်ဘုံ၌ ရှိနေသော လူသားမှတစ်ပါး အဘယ်သူမျှ ကောင်းကင်ဘုံမတက်ပြီ- လူသည်အပြစ်ကြောင့်သေရလိမ့်မည်။ (ဧရာ ၃: ၂၃)၌ ကျွန်ုပ်တို့ဖတ်ခဲ့သည့်မှ ၁ - လူအပေါင်းတို့သည်စုစုရိုက်ကိုပြု၍ ဘုရားသခင်ရှေ့တော်၌ အသေရပျက်ကြပြီ။ -

ထို့ကြောင့်အားလုံးသေ၍သတိလစ်ကာ၊ ရှင်ပြန်ထမြောက်သည်အထိဖြစ်ပါ သည်။ (၁ကော ၁၅)တွင်ရှင်ပြန်ထမြောက်ခြင်း၌ မြော်လင့်ရကြောင်းအသေးစိတ်ဆွေးနွေးပါမည်။

လူသတ္တဝါသည်ဘုရားသခင်အားပျော်ရွှင်မှုပေးရန်

**ခြေ-ဗ ခမနအေကမန အသါငလန သိ စူနဗျကမန**

အားလုံးသော ဖန်ဆင်းခြင်း၌ လူကိုဖန်ဆင်းသည့် ရည်ရွယ်ချက်မှာ ဘုရားသခင်အား ပျော်ရွှင်မှုပေးရန် ဖြစ်ပါသည်။ - ကိုယ်တော်သည်ခပ်သိမ်းသော အရာတို့ကိုဖန်ဆင်းတော်မူပြီ။ ထိုအရာတို့သည်အလိုတော်ကြောင့်ဖြစ်၍ဖန်ဆင်းလျှက်ရှိကြ၏။ - (ဗျာ ၄:၁၁)

တိရစ္ဆာန်များကို ဖန်ဆင်းခြင်းနှင့် လူကို ဖန်ဆင်းခြင်း၌ မတူပါ။ လူတို့အား နာခံသည်ဖြစ်စေ၊ မနာခံသည်ဖြစ်စေ၊ မိမိစိတ်ဆန္ဒသဘော အလျောက်စိတ်ကြိုက်ရွေးချယ်လုပ်ပိုင်ခွင့်ကိုပေးသည်။ သို့ဖြစ်၍ လူတို့မှာ မိမိ၏အပြုအမူကို အတိုင်းအတာတခုစိတ်ကြိုက်ရွေးပြီး ကျင့်ကြံကြမည်။ မိမိ၏စိတ်ဆန္ဒအလျောက် မလိုက်လျောဘဲ ဘုရားသခင်အား ရိုသေလေးစားခြင်းသည်ဘုရားသခင်က မည်မျှပို၍သာယာမှုရှိမည်ကို နားလည်သောပေါက်ရမည်။ မိဘများကသားသမီးထံမှအနိမ့်ဆုံးသော ရိုသေမှုရသော်လည်း စိတ်သာယာမှုရရှိသည်။

**လူ၏ကျရုံးမှု**

**ခြေ-ဇ ငွေကမန**

စိတ်ကြိုက်ရွေးချယ်လုပ်ပိုင်ခွင့်ကို အသုံးပြု၍ လူတို့၏တုံ့ပြန်မှုကို စမ်းစစ်ရန်ဘုရားသခင်က အာဒံနှင့်ဧဝတို့အား ရိုးရိုးသော စမ်းသပ်ချက်တခုပေးလိုက်သည်။ သူတို့အားဘုရားသခင်က - ကောင်းမကောင်းကိုသိရာအပင်မှတစ်ပါး ထိုဥယျာဉ်၌ ရှိသမျှသော အပင်တို့၏အသီးကိုသင်သည်စားရသော အခွင့်ရှိ၏ထိုအပင်၏အသီးကိုကားမစား

ရ။ စားသောနေ့တွင်ဧကန်အမှန်သေရမည်ဟုလူကိုပညတ်ထားတော်မူ၏။ - (က ၂:၁၆-၁၇)

လူတို့မှာ စမ်းသပ်ချက်၌ ကျရုံးသဖြင့်သေဒဏ်ခံရသည်။ သူတို့ထိုအသီးကို စားလျှင်ဘုရားဖြစ်၍ အကောင်းအဆိုးကိုသိမည်ဟု မြေ၏ စုံစမ်းနှောက်ယှက်သည့်အကြံပေးမှုနှင့် အသီးမှာစားဘွယ်ကောင်းသည့်စွဲဆောင်မှုကြောင့် စားခဲ့၏။ ဤသို့ဖြင့်မာန်မာန်နှင့်ပြင်းပြသော တဏှာ ရမက်သည်သူတို့ကိုအနိုင်ယူလိုက်

သည်။ ထိုစဉ်မှစ၍ ဤစာရိတ္တနှစ်မျိုးသည် လူတို့၏အခြေခံပုံဖော် ခဲ့သည်။မြေကဝေကိုဖြားယောင်သည့်စကားရပ်ကိုသတိထားကြည့်ကြပါ။

-သင်တို့သည်ကေနိအမှန်သေရမည်မဟုတ်ပါ။- (ကဗုဒ် ၄)

ဤသည်မှာလိမ်ညာခြင်းဖြစ်၍ ဘုရားသခင်၏နှုတ်ကပတ်တော်ကိုညှဉ်းပယ်ခြင်းဖြစ်ပါသည်။ ထိုစဉ်မှစ၍ လူတို့ပြုလုပ်သော ဘာသာရေး၌ လိမ်လည်ခြင်းတခုဖြစ်ပါသည်။

**လူတို့၏အပြစ်ဒဏ်  
ဓမ္မ ယသညိနာညအေသည**

အာဒံနှင့်ဧဝအား ဘုရားသခင်က တရားသော အပြစ်ဒဏ်ကိုပေးခဲ့ သည်။ ဤစာကြောင်းထဲရှိ စကားလုံးများသည် သေခြင်းတရား၏ အခြေခံအဓိပါယ်ဖွင့်ဆိုခြင်းကိုထူးခြားစွာဖော်ပြသည်။

-သင်သည် မြေမှုန့်ဖြစ်၍ မြေမှုန့်သို့ပြန်ရမည်။- (ကဗုဒ် ၁၉) ွင်းမှာလူတို့ သေဆုံးသွားသည့်အခါ တည်ရှိခြင်းမရှိတော့ဘဲ သူ့ကိုပြုလုပ်ခဲ့သည့်ခြံစင်များအဖြစ်သို့ပြန်လည်ဆွေးမြည့်ပျက်စီးခဲ့သည်။ -သူသည်အသက်ထွက်၍ မြေသို့ပြန်သွားတတ်၏ ထိုနေ့ခြင်းတွင် သူ၏အကြံအစည်တို့သည်ပျက်စီး ကြ၏- (ဆာ ၁၄၆-၄)

သေခြင်းတရားသည်မနာခံမှုအတွက် ဒါဏ်ခတ်ခြင်းပင်ဖြစ်ပါသည်။ ဘုရားသခင်ကဤစာကြောင်းကို ကြေငြာပြီးနောက် အသက်ပင်၏ အသီးကို မစားရန်ကာကွယ်သည့်အစောင့်အကွပ်တခုချထားပေးသည် -ထာဝရအသက်ကို ရခြင်းငှါ လက်ကိုဆန့်လျက် အသက်ပင်၏အသီးကိုယူ၍ မစားသင့်ဟုမိန့်

တော်မူ၏- (က ဗုဒ် ၂၂)

**အပြစ်တရား-၃**

သေခြင်းတရားသည်အပြစ်တရား၏ဒဏ်ခတ်ခြင်းပင်ဖြစ်သည်။  
-ပြစ်မှားသောဝိညာဉ်သည်အသက်သေရမည်- (ယေ ၁၈၄)အကြောင်းမှာ  
-အပြစ်တရား၏အခကားသေခြင်းပေတည်း- (ရော ၆ ၂၃)  
ဤဖော်ပြချက်မှာ ရှင်းလင်းသော အကြောင်းအကျိုး ဆက်စပ်မှု ရှိပါသည်။ အပြစ်တရားသည် သေခြင်းတရားကို ယူဆောင်လာသည်။ထို့ကြောင့်ထာဝရ

သေခြင်းမှ လွတ်မြောက်ရန် ထွက်လမ်းရှာ ရာတွင် အရေးကြီးဆုံးမှာအပြစ်တရားကိုသိရန်လိုအပ်ပါသည်။

အပြစ်တရားသည်ဘုရားသခင်၏နှုတ်ကပတ်တော်ကိုမယုံကြည်သည့်အပြင်၊သူ၏အလိုအတိုင်းလည်းနာခံမှုမရှိခြင်းဖြစ်သည်။ယင်း၏အကျိုးဆက်သည် စကြာဝဠာတခုလုံးနှင့်သက်ဆိုင်သည်။

-လူအပေါင်းတို့သည်ဒုစရိုက်ကိုပြု၍ဘုရားသခင်ရှေ့တော်၌ အသရေပျက်ကြ ပြီ- (ရောဗုဒ် ၂၃)အာဒံနှင့်ဧဝတို့သည်ဤသေစေလောက်သည့် တိမ်းစောင်းမှု ကို သားစဉ်မြေးဆက်သို့လက်ဆင့်ကမ်းခဲ့သည်။လူ၌ ရှိသောဤချို့ယွင်းချက်သည်လူ့သဘာဝအဖြစ်တည်ရှိခဲ့သည်။ ကျမ်းစာအရလူ့အသွေးအသားဆိုင်သောအာရုံဖြစ်သည်။

လူ့အသွေးအသားဆိုင်ရာအကျင့်များမှာအသွင်အပြင်အမျိုးမျိုးဖြစ်နိုင်သည်။အထောက်အထားများမှာ - ဇာတိပကတိအကျင့်တို့သည် ထင်ရှားကြ၏ ထိုအကျင့်တို့မူကားသူ့မယားကိုပြစ်မှားခြင်း၊မတရားသောမေထုန်၌ မှီဝဲခြင်း၊ညစ်ညူးစွာကျင့်ခြင်း၊ ကိလေသာလွန်ကျူးခြင်း၊ ရုပ်တုကိုကိုးကွယ်ခြင်း၊ သူတပါးကိုပြုစားခြင်း၊ ရန်ငြိုးဖွဲ့ခြင်း၊ ရန်တွေ့ခြင်း၊ ဂုဏ်ပြိုင်ခြင်း၊ အမျက်ထွက်ခြင်း၊ ငြင်းခုံန်ခြင်း၊အချင်းချင်းကွဲပြားခြင်း၊သင်းကွဲခြင်း၊သူ့အကျိုးကိုပြုစုခြင်း၊ လူ့အသက်ကိုသတ်ခြင်း၊ ယစ်မျိုးကိုသောက်ကြူးခြင်း၊ ပွဲလုပ်ခြင်း မှစ၍ ထိုသို့သောအကျင့်ပေတည်း။- (ဂလာ ၅:၁၉- ၂၁)

ယင်းတို့သည် လွန်ခဲ့သော အနှစ်ခြောက်ထောင်ကျော်က အာဒံနှင့်ဧဝတို့က စတင်ခဲ့သည့်သဘာဝအကျိုးဆက်များဖြစ်ပါသည်။ဘုရားသခင်၏နည်းလမ်းကိုအလေးမမူ၊ခေါင်းမာသဖြင့်ယနေ့ဤကမ္ဘာလောကတခုလုံးကိုဒုက္ခများစွာ ပြည့်သည့်အခြေအနေသို့ ရောက်ခဲ့သည်။

**တခုတည်းသော မြော်လင့်ခြင်း**

**န ဥညပံ သစန**

လေ့လာခြင်း(၂)၌ ဘုရားသခင်၏စရိုက်သဘာဝအချို့ကိုစမ်းစစ်ခဲ့သည်။ လူ၏စရိုက်အချို့ကိုယခုအကြမ်းဖျဉ်းစဉ်းစားကြပါ။ထင်ရှားစွာဆန့်ကျင်နေသည်ကိုအောက်ပါကျမ်းချက်၌ ဖော်ပြထားပါသည်။  
-ထာဝရဘုရားမိန့်တော်မူသည်ကားငါ၏အကြံအစည်သည်သင်တို့၏အကြံအစည်နှင့်

မတူ၊ ငါ၏အကျင့်သည်လည်းသင်တို့၏အကျင့်နှင့်မတူ၊ မိုးကောင်းကင်သည်  
မြေကြီးထက်သာ၍ မြင့်သကဲ့သို့ ငါ၏အကျင့်သည် သင်တို့၏  
အကျင့်ထက်သာ၍ မြင့်၊ ငါ၏အကြံအစည်သည်သင်တို့၏အကြံအစည်ထက်ပိုမိုသာ၍ မြင့်  
၏- (ဟောရှာ ၅၅:၈-၉)  
လူတို့သေခြင်းနှင့်သေသင့်ခြင်းသည် ဤနေရာ၌ ရှင်းလင်းလှပါသည်။ ဘုရားသခင်  
သည်တရားမျှတသဖြင့် အပြစ်သားတို့အား ထာဝရရှင်ခြင်းခွင့်မပြုပါ။ သို့သော်  
ဘုရားသခင်၏ ဂုဏ်အင်္ဂါရပ်များထဲမှ နှစ်ခုသည် - သူ၏သနား  
ကြင်နာခြင်း နှင့်ခွင့်လွတ်ခြင်း - ဖြစ်ပါသည်။  
- ကိုယ်တော်ကိုကြောက်ရွံ့စရာအကြောင်းရှိစေခြင်းငှါ အပြစ်လွတ်ခြင်းအခွင့်ကိုပိုင်စေ  
ရန်မူ၏- (ဆာ ၁၃:၈)  
လူတို့မှာ အပြစ်ကျူးလွန်ခြင်းကိုရပ်ဆိုင်း၍ မရသဖြင့် ဘုရားသခင်၏ခွင့်လွတ်  
ခြင်းရရန်အလွန်မလိုအပ်ပေပါ။  
- ကိုယ်အပြစ်မရှိဟု ငါတို့သည်ဆိုလျှင် ကိုယ်ကိုယ်လှည့်ဖြားကြ၏-  
(၁ယော ၁:၈)

အပြစ်နှင့် သေခြင်း၏ ဆုပ်ကိုင်မှုမှ လွတ်မြောက်ရန် တခုတည်းသောနည်း  
လမ်းသည် ဘုရားသခင်၏ နည်းလမ်းဖြစ်သည်ကို သမ္မာကျမ်း၌ အသေးစိတ်  
ဖော်ပြထားပါသည်။ ထိုနည်းလမ်းမှာ ယုံကြည်ခြင်းအားဖြင့်ဖြစ်သည်။  
ဘုရားသခင်လိုအပ်သည့် ယုံကြည်မှုမှာ အထူးအရည်အသွေးရှိသည့် ငြင်းကို  
အောက်ပါအတိုင်းအဓိပ္ပါယ်ဖွင့်ဆိုထားသည်။ - ယုံကြည်ခြင်းသည် မြော်လင့်  
သောအရာတို့ကို မျက်မှောက်ပြုခြင်းဖြစ်၏ မမြင်သေးသော အရာတို့ကို  
သိမှတ်စွဲလမ်းခြင်းအကြောင်းဖြစ်၏- (ဟောပြု ၁၁:၁)  
ယုံကြည်ခြင်းသည် မျက်ကန်းယုံတတ်ခြင်းနှင့် မိုက်မဲသော ယုံတတ်ခြင်းမဟုတ်ပါ။  
ဂတိတော်ရှိခဲ့သည့်အတိုင်း ပြီးပြည့်စုံရန် မပေါ်သည့်တိုင် ဖြစ်မည်ဟု ခိုင်မာသော  
ယုံကြည်ခြင်းဖြင့် ဘုရားသခင်အား စိတ်ချယုံကြည်ခြင်းဖြစ်ပါ  
သည်။ ဘုရားသခင်ညွှန်ကြားသည့်အတိုင်း နာခံ၍ ကျွန်ုပ်တို့၏ ယုံကြည်ခြင်း  
ကို သက်သေသော ဧကအားဖြင့် ပြရမည်။ ဟောပြုခြင်းဝါဒစာအခန်း ၁၁၅ ယုံကြည်

ခြင်းနမူနာများစွာပါရှိသည်။ ယင်းယုံကြည်မှုများတွင် အာဗြဟံ၏ယုံကြည်  
ခြင်းသည် အရေးပါဆုံးဖြစ်သည်။  
- အာဗြဟံသည် ထာဝရဘုရားကို ယုံကြည်သည်ဖြစ်၍ သူ၏ယုံကြည်ခြင်းကို  
ဖြောင့်မတ်ခြင်းကဲ့သို့ မှတ်တော်မူ၏- (က ၁၅:၆)  
အာဗြဟံသည် ဘုရားကို နာခံခြင်းဖြင့် သူ၏ ယုံကြည်ခြင်းကို ပြသည်။  
(ယာ ၂:၁၇-၂၆) ကိုဖတ်ကြည့်ပါ။  
ထို့ကြောင့် ယုံကြည်ခြင်းနှင့် နာခံခြင်းသည် ဘုရားသခင်၏ သနားကြင်နာခြင်းထံ၌ ခွင့်လွတ်  
ခြင်းရရန်အာမခံချက်ရရှိသည့် အပြစ်အပြစ်များမှ အကျိုးဆက်  
ဖြစ်သော သေခြင်းတရားကို လည်း အောင်မြင်နိုင်သည်။ ဤသို့ဖြင့် လူတို့  
ကထာဝရအသက်ရရန် တခုတည်းသော မြော်လင့်ခြင်းဖြစ်ပါသည်။  
အမှန်မှာ ထာဝရအသက်သည် ဆုကျေးဇူးတော်ပင် ဖြစ်ပါသည်။  
ဘုရားသခင်ပေးတော်မူသော ဆုကျေးဇူးတော်ကား ငါတို့သခင်ယေရှုအားဖြင့် ထာဝရ  
အသက်ပေးတော်မူပါ။ (ဧရာ ၆:၂၃)

ဤကဲ့သို့ ဖြစ်နိုင်သည်မှာ ယေရှုခရစ်တော်၏ ကိုယ်ကျိုးစွန့်အနစ်နာခံခြင်း ဖြစ်သည်ကို ဧ  
နာကအခန်း၌ လေ့လာမည်။ ထာဝရအသက်သည် သေခြင်းမှ ရှင်ပြန်ထမြောက်သည့်အ  
ချိန်ကာလမှာ ရရှိမည်။  
- ထိုကာလအခါ မြေမှုန့်၌ အိပ်ပျော်သော သူများ (သေနေသူများ) တို့သည် နိုးကြလိမ့်မ  
ည်။ အချို့တို့ကား ထာဝရအသက်ရှင်ခြင်းရမည်။- (ဒ် ၁၂:၂)  
ဤတန်ခိုးကြီးသော ဆုကျေးဇူးတော်နှင့် ထိုက်တန်သူများသည် ထာဝရ  
အသက်ရှင်ခြင်းသို့ ပြောင်းလဲသွားမည်။ သေခြင်းမှ ရှင်ပြန်ထမြောက်ခြင်း  
သည် ယုံနိုင်ဖွယ်ရာဟု ထင်ရသော်လည်း ဘုရားသခင်က ကျွန်ုပ်တို့အား  
အရာအားလုံးတို့၌ ဒီတခုကို ယုံကြည်ရန် လိုအပ်ပါသည်။ ကျွန်ုပ်တို့ သိသည်မှာ ဘုရား  
သခင်သည် အရာခပ်သိမ်းကို တတ်စွမ်းသည်။  
သေခြင်းမှ ရှင်ပြန်ထမြောက်ခြင်းသည် ယေရှုခရစ်တော်က မြေပေါ်သို့ ပြန်  
ကြွလာ စဉ်မှ ဖြစ်ပေါ်မည်။  
- ကောင်းကင်ဘုံမှ ကိုယ်တိုင်ဆင်းသက်တော်မူ၍ ခရစ်တော်၌ သေလွန်သော သူတို့ သ  
ည်အဦးထမြောက်ကြလိမ့်မည်။- (၁သက် ၄:၁၆)

အချို့သော အမှတ်လက္ခဏာ များသည် ယင်းအရေးကြီးသော အဖြစ်အပျက်များ ဖြစ်ပေါ်ရန်အလွန်နီးကပ်နေကြောင်း အခန်း၉၅ ရှင်းပြပါမည်။ ကျွန်ုပ်တို့သည် ထိုနေ့ရက်အတွက် အဆင်သင့်ရှိရန် လိုအပ်ပါသည်။

**အကျဉ်းချုပ် - ကာမေပ**

- သေခြင်းသည် အသက်၏အဆုံးဖြစ်သည်။ ထာဝရသို့ ဝင်ရန် တံခါးပေါက် မဟုတ်ပါ။
- ကယ်တင်ခြင်း ရရန် စိတ်နှိုးဆော်မှု ရှိရမည်။
- သေခြင်းတရားသည် အပြစ်တရားကြောင့် ဖြစ်သည်။
- အပြစ်တရားသည် ဘုရားသခင်၏ နှုတ်ကပတ်တော်ကို မယုံကြည် သည့်အပြင်၊ နာခံခြင်းလဲမရှိသောကြောင့် ဖြစ်သည်။
- လူသားတို့သည် အပြစ်ကျူးလွန်ခြင်းကို ရပ်ဆိုင်း၍ မရပါ။

၅၉

- ဘုရားသခင်၏ နှုတ်ကပတ်တော်ကို ယုံကြည်ပြီး နာခံလျှင် ခွင့်လွှတ် ခွင့်ရနိုင်ပါသည်။
- ယုံကြည်ခြင်းသည် ဘုရားသခင်၏ နှုတ်ကပတ်တော်ကို ယုံကြည်၍ နာခံခြင်းဖြစ်သည်။
- ထာဝရအသက်သည် ဘုရားသခင်ပေးခဲ့သော ဆုကျေးဇူးတော် ဖြစ်ပါသည်။ သူ့ကို ယုံကြည်၍ သစ္စာရှိသော သူများကို ပေးသည်။
- ယေရှုခရစ်တော်ကမ္ဘာမြေပေါ်သို့ ပြန်ကြွလာစဉ် သေခြင်းမှ ရှောင်ပြန်ထမြောက် သည်ကာလ၌ ထာဝရအသက် ရရှိမည်။ ယင်းသည် လူတို့၏ တခုတည်းသော မြော်လင့်ချက် ဖြစ်သည်။

ဖတ်ရန် ကျမ်းချက်များ  
 Passages for Bible reading  
 က ၂ နှင့် ၃၊ ဆာ ၄၉ နှင့် ၁၄၆၊ ဒေ ၉၊ ဧရာ ၅ နှင့် ၆  
 ၁ ကော ၁၅။

၆၀

**လေ့လာခြင်း (၄) ၏ မေးခွန်းတိုများ**

- ၁။ မည်သည့် အဆိုများသည် မှန်ကန်သနည်း။
  - (က) သေခြင်းတရားသည် အပြစ်တရားမှ လာသည်။
  - (ခ) လူအား လုံးတို့သည် အပြစ်ရှိသည်။
  - (ဂ) ထာဝရအသက်သည် ဘုရားသခင်၏ ဆုကျေးဇူးတော် ဖြစ်သည်။
  - (ဃ) လူကောင်းမသေနိုင်ပါ။
- ၂။ သေခြင်းသည် လုံးဝသတိလစ်ခြင်း ဖြစ်သည်ကို မည်သည့် ကျမ်းပိုဒ်က ဖော်ပြသနည်း။
  - (က) သု ၉:၅ (ခ) ဒေ ၉:၅ (ဂ) ယေ ၉:၉ (ဃ) သေ ၉:၅
- ၃။ ကယ်တင်ခြင်းကို ရှာဖွေသူထံမှ ဘုရားသခင်သည် မည်သည့် အရည်အသွေးကို လိုအပ်သနည်း။
  - (က) ဝါကြားခြင်း (ခ) ချမ်းသာကြွယ်ဝခြင်း
  - (ဂ) နှိမ်ချသော စိတ်ရှိခြင်း (ဃ) ပျော်ရွှင်မှု ရှိခြင်း
- ၄။ သမ္မာကျမ်း၌ သင်ကြားသည့် မာဘုရားသခင်က လူကို --- မှ ပြုလုပ်သည်။
  - (က) တခြားသော သတ္တဝါမှ (ခ) ရေမှ
  - (ဂ) မြေပေါ်ရှိ မြေမှုန့်မှ (ဃ) သူ့မဖန်ဆင်းခဲ့ပါ
- ၅။ အသက်ရှင်သော ဝိညာဉ် ဆိုသည်ကား အဘယ်နည်း။
  - (က) အသက်ရှင်သော သတ္တဝါ။
  - (ခ) ထာဝရအသက်ရှင်သော ခန္ဓာကိုယ် အစိတ်အပိုင်း တခု။
  - (ဂ) မျက်စိ။
  - (ဃ) မသေမပျက်နိုင်သော သတ္တဝါ။

- ၆။ လူ့ကိုအဘယ်ကြောင့်ဖန်ဆင်းရသလဲ
  - (က) တိရစ္ဆာန်များစောင့်ရှောက်ရန်။
  - (ခ) မြေကိုထွန်ယက်ရန်။
  - (ဂ) ဘုရားသခင်အားပျော်ရွှင်မှုပေးရန်။
  - (ဃ) မိမိကိုယ်ကိုစိတ်ပျော်ရွှင်ရန်။

၆၁

- ၇။ အာဒံနှင့်ဧဝတို့၏မနာခံမှုကြောင့်မည်သို့သောဒဏ်ကိုခံခဲ့ရသနည်း။
  - (က) သူတို့အားသေဒဏ်ပေးသည်။
  - (ခ) သူတို့ကိုရိုက်နှိပ်သည်။
  - (ဂ) ဘုရားသခင်ကသူတို့ကိုလုံးဝငြင်းပယ်ခဲ့သည်။
  - (ဃ) သူတို့ကိုခွင့်ပစ်ပေးပေးသည်။
- ၈။ အပြစ်တရားဆိုသည်ကားအဘယ်နည်း။
  - (က) အသွေးအသားအာရုံ။
  - (ခ) သေခြင်း။
  - (ဂ) ဘုရားသခင်၏ပညတ်တော်ကိုမနာခံခြင်း။
  - (ဃ) လူ့၏သဘာဝ။
- ၉။ ယုံကြည်ခြင်းဆိုသည်မှာအဘယ်နည်း။
  - (က) မဖြစ်နိုင်သည်ကိုယုံကြည်ခြင်း။
  - (ခ) ဘုရားသခင်၏ကြံစည်တော်ကိုသိခြင်း။
  - (ဂ) မသိသည့်အရာကိုစိတ်ချယုံကြည်ခြင်း။
  - (ဃ) သက်သေအထောက်အထားမမြင်ဘဲအရာတခုကိုမျှော်လင့်ခြင်း။
- ၁၀။ သမ္မာကျမ်းစာသင်ကြားခဲ့သည်မှာ
  - (က) မြော်လင့်စရာမရှိ။
  - (ခ) သေခြင်းမှရှင်ပြန်ထမြောက်ခြင်း။
  - (ဂ) အားလုံးအတွက်နှောင့်တင်။
  - (ဃ) တရားမျှတသူများကောင်းကင်ဘုံ၌ ထာဝရရှိခြင်း။

၆၂

လေ့လာခြင်း(၅)

ဘုရားသခင်၏ဂတိတော်များ  
**န စမသာဠန္တ သို့သိ**

လေ့လာခြင်း(၄)၌ သမ္မာကျမ်းမှ လူတို့သေခြင်းအကြောင်းအရင်း၊ သေခြင်း၏ သဘာဝနှင့် ထာဝရသင်္ချိုင်းမှ ကယ်တင်ခြင်းရရန်တခုတည်းသောမြော်လင့်ခြင်း အကြောင်းများကို အကျဉ်းချုံး ဆွေးနွေးခဲ့ပြီ။ လေ့လာခြင်း(၅)မှာ ဘုရားသခင်၏ ဂတိတော်များကို ဆင်ခြင်သုံးသပ်ခြင်းဖြင့် ကယ်တင်ခြင်းနှင့်ပတ်သက်သည်များကိုပို၍နားလည်နိုင်မည်။

လွတ်မြောက်စေခြင်းဂတိတော်  
**ဗ စမသာဠန္တ သီန္ဒုလနမညေခန**

အစပိုင်း၌ အာဒံနှင့်ဧဝတို့၏ မနာခံမှုနောက်ပိုင်း ကျိန်ခြင်းထဲမှာ ဘုရားသခင်က လူတို့၏အပြစ်အကျိုးဆက်ကို ကြေငြာခဲ့သည်။ သို့သော် ဘုရားသခင်၏အံ့ဘွယ်ဂတိတော်သည်မြော်လင့်ခြင်းရောင်ခြည်တန်းတခုပေးခဲ့သည်။ ကျမ်းချက်တခုမှာ ဤသို့ဆိုထားသည်ကိုနားလည်ရန်မလွယ်ကူပါ။  
 -ထာဝရအရှင်ဘုရားသခင်သည် မြေကိုခေါ်၍ သင်သည် ဤအမှုကိုပြုသောကြောင့်သားယဉ်သားရဲအပါင်းတို့ထက်ကျိန်ခြင်းကိုခံရ၏။ သင်သည်ဝမ်းဖြင့်သွား၍ပြေမမှုန့်ကိုတသက်လုံးစားရမည်။ သင်နှင့်မိန်းမကွင်း၊ သင်၏အမျိုးအနွယ်နှင့်မိန်းမ၏အမျိုးအနွယ်ကွင်းငါသည်ရန်ငြိုးဖွဲ့စေမည်။ သူသည်သင်၏ခေါင်းကို ကိတ်လိမ့်မည်။ သင်သည်သူ၏ဖခင်ကို ကြိတ်လိမ့်မည်ဟုမိန့်တော်မူ၏- (က ၃း၁၄-၁၅)  
 ဂတိတော်နှင့်ပတ်သက်သည့် ရှင်းလင်းချက်အပြည့်မှာ ဤလေ့လာခြင်း၏ ပြင်ပဘက်ရောက်သဖြင့် -သမ္မာကျမ်းအခြေခံ- စာအုပ်၌ အကျယ်တဝင့်ရှင်းပြမည်။ သို့သော် ယခုမှာ ဘုရားသခင်၏ကယ်တင်ခြင်းအကြံအစည်ကိုပို၍နားလည်လာ

လျှင်ပထမဂတိတော်သည် ဇေတဝါဒီမျိုးဆက်မှတစ်ဆင့် အပြစ်တရားကို နောက်ဆုံးအောင်  
မြင်ခဲ့ကြောင်း ထင်ရှားစွာ သိရသည်။ အပြစ်တရားသည်

၆၃

သေစေသော ထိုးရိုက်ခြင်းတရပ်ဖြစ်သည်။ သို့သော် ဇေတဝါဒီမျိုးဆက်သည် ခေတ္တ  
ခဏသာ ခံရမည်။ (နိဂါမသုတ်၊ နိဂါမသုတ်၊ နိဂါမသုတ်၊ နိဂါမသုတ်၊ နိဂါမသုတ်၊ နိဂါမသုတ်၊  
ကယ်တင်ရှင်တစ်ပါး လာမည်ဟု ဂတိတော် ရှိသည့်အပြင် ဘုရားသခင်ညွန့်သော ကယ်တင်  
ရှင်သည် ယေရှုခရစ်တော် ဖြစ်ကြောင်း သမ္မာကျမ်း၌ ယုံမှားဘွယ်မရှိ  
ဖော်ပြထားသည်။

ဒေဝဋ္ဌိ ဘုရားသခင်၏ ဂတိတော်

ဦးစွာ စမသာဗုဒ္ဓ ငည နိနည

ဘုရားသခင်၏ ပညတ်တော်ကို အာဒိန္ဒဇေတဝါဒီကျေးကျော်ခြင်း၌  
မြေ့သည်အရေးပါသော အပိုင်းမှာ ရှိသဖြင့် ယင်းကို အပြစ်တရား၏ သင်္ကေတ  
ဖြစ်လာသည်။ ယေရှုသည် သူ၏ရန်သူများ ဖါရိုရှ်ကို ခေါ်ရာတွင် - သင်တို့ မြေ့ပွေး  
တသိုက်တမြူ- ဟူသော စကားရပ်ကို သုံးစွဲခဲ့သည်။ မြေ့၏ ဦးခေါင်း  
၌ သေစေနိုင်သည့် ဒဏ်ရာ သည် အပြစ်တရားနှင့် သေခြင်းတရားကို လုံးဝ ဖျက်စီးမည်ဟု  
ဂတိတော် ပါရှိသည်။ မိန်းမ၏မျိုးစေ့သည် ဖျက်စီးသူဖြစ် သဖြင့် ယင်းအမှုကို  
ဆောင်ရွက်ရာတွင် ခြေဖနောင့်၌ ဒဏ်ရာ ရခဲ့သည်။ ယင်း  
ဒဏ်ရာ သည် ပြန်လည်ကောင်းမွန်လာမည်။

သမ္မာကျမ်းစာကို သေချာစွာ ဖတ်ကြည့်သည့်အခါ မိန်းမ၏မျိုးစေ့သင်ခန်းစာ  
ပေးသည့်ပုံပြင်သည် သခင်ယေရှုခရစ်တော်၏ အသက်သေခြင်းနှင့် ရှင်ပြန်ထ  
မြောက်ခြင်းကို ပြသည်။ ယေရှုသည် အပြစ်တရားနှင့် သေခြင်းတရားကို အောင်  
မြင်ခဲ့ပြီး သူ့ကို ယုံကြည်သူများအား ထာဝရအသက်လမ်းကို ခင်းကျင်းပေးခဲ့ သည်။

မိန်းမ၏မျိုးစေ့သည် မည်သူမည်ဝါ ဖြစ်သည်ကို အောက်ပါ ကျမ်းချက်မှ သေချာစွာ သိရသည်

။

- ကြည့်ရှုလော့၊ သတိုးသမီးကညာသည် ပဋိသန္ဓေဆွဲယူ၍ သားယောက်ျားကို  
ဖွားမြင်လတံ့၊ ထိုသားကို မောဇန္ဓလအမည်ဖြင့် မှည့်ရကြလတံ့လား သတည်း။ - (မ သး ၂၃)

၆၄

- ဤကျမ်းပိုဒ်သည် ကောင်းကင်တမန်တော် ကယော သပ်အား - သူနှင့်စေ့စပ်  
ထားသည့် မိန်းမ၌ သားယောက်ျားတစ်ဦးဖွားမြင်၍ ယေရှုအမည်မှည့်ရမည် - ဟု  
ပြောခဲ့ခြင်း ဖြစ်ပါသည်။ အကြောင်းမှာ သူသည် သူ၏လူအား အပြစ်မှ  
ကယ်နှုတ်ခြင်းပင် ဖြစ်ပါသည်။ ဤအရာများအားလုံး ဘုရားသခင်က သူ၏  
ပရောဖက်များမှတစ်ဆင့် ပြောခဲ့သည်ကို ဖြည့်စွမ်းခြင်း ဖြစ်ပါသည်။

ထိုနောက် ဟေရုဒ် ယအခန်း(၇)၌ လည်း ထပ်မံဆိုထားပါသည်။ ပေါလုကလည်း  
ဖြည့်စွမ်းမည့် အချိန်ရောက်သည့်ကာလ၌ ဘုရားသခင်သည် သူ၏သားတော် ကို  
စေလွှတ်၍ ပညတ်တော် အောက်၌ မိန်းမမှဖွားမြင်မည်။

ယေရှုသည် အပြစ်တရားနှင့် သေခြင်းတရားကို အောင်မြင်ခဲ့ခြင်းဖြင့် (အပြစ်  
တရား) မြေ့သည် ဦးခေါင်း၌ သေစေသော ဒဏ်ရာ ရခဲ့ခြင်း ဖြစ်သည်။ ခရစ်တော်  
နှင့် စပ်လျဉ်း၍ မြေ့သည် (အပြစ်တရား) လုံးလုံး လျားလျား ဖျက်စီးခြင်းခံခဲ့ရ သည်။  
ခရစ်တော် လက်ခံခဲ့သည့် လုပ်ရပ်ဖြစ်စဉ်မှာ လက်ဝါးကပ်တိုင်၌ သေခြင်းနှင့်  
ဂူသင်္ချိုင်း၌ အချိန်တိုနေခဲ့ခြင်းသည် ဖနောင့်၌ ဒဏ်ရာ ရခြင်း  
ပင် ဖြစ်သည်။ ယင်းကို ပရောဖက်ဟေရုဒ် ယကကြိုတင်ဟောကြားခဲ့ပါသည်။

- ကျွန်ုပ်တို့၏ ဆိုးသစ်ခြင်းနှင့် ပညတ်တော် ချိုးဖောက်ခြင်းကြောင့် သူဒဏ်ရာ ခံခဲ့ရသည်။

- ယင်းသို့ အားဖြင့် ဘုရားသခင်၏ ကယ်တင်ခြင်းကြံစည်တော်  
ပထမဆင့် ပြီးပြည့်စုံခဲ့ပါသည်။ သို့ ရာတွင် ခရစ်တော်သည် အဦးဆုံးသော အသီးဖြစ်၍  
ရိတ်သိမ်းဘို့ ရာ နောက်ထပ် အဆင့်နှစ်ဆင့် ရှိသေးသည်။ ယင်းတို့မှာ အပြစ်တရားနှင့်  
သေခြင်းတရားကို လုံးဝ ဖျက်သိမ်းပြီး မြောက် အောင်မြင် ခြင်း ဖြစ်ပါသည်။

ခရစ်တော်၏ ပညတ်ချက်များကို လိုက်နာ ဆောင်ရွက်သော မိတ်ဆွေများ  
အား ဆုချီးမြှင့်ပေးသည့် အချိန်သည် ဒုတိယအဆင့် ပြီးပြည့်စုံမည်။ ယင်းတို့ကို သေခြင်းမှ  
ထမြောက်စေပြီး ထာဝရအသက်ကို ပေးခြင်း ဖြစ်ပါသည်။ ခရစ်တော် ပြန်ကြွလာစဉ်  
သူ့ဩဇာကို နာခံသော သူများအား ကမ္ဘာမြေပေါ် ရှိလူမျိုးစုများကို  
သူနှင့် အတူ အုပ်စိုးခွင့် ပေးမည်။ ဤအဆင့် အချိန်ကာလမှာ အနှစ်တထောင် ဖြစ်ပါမည်။

၆၅

တတိယနှင့် နောက်ဆုံးအဆင့်သည် အနှစ်တထောင်၏ အဆုံးတိုင် ဖြစ်ပါသည်။ ထိုအချိန်  
၌ နောက်ဆုံးစီရင်ခြင်း ရှိမည်။ အပြစ်တရားနှင့် သေခြင်းတရားကို  
လည်း လုံးဝ ဖျက်သိမ်းပစ်မည်။ သူ၏ရန်သူကို ခြေဖဝါးတော် အောက်ကျသည့်တိုင် အောင်  
ခရစ်တော် အုပ်စိုးသွားမည်။ နောက်ဆုံးသော ရန်သူဖြစ်သည့်

သေခြင်းတရားကိုဖျက်စီးပစ်မည်။ မယုံကြည်သူများသည်သေခြင်းတရား၌ ရှိ နေမည်။ သတင်းကောင်းကိုယုံကြည်ရာခံသူများမှာ ဗဟိုဦးစီးဌာနမှ ပြီးဆက်လက် ကောင်းမွန်စွာ နေထိုင်သူများထာဝရအသက်ကိုရရှိမည်။

ဘုရားသခင်၏ကြံစည်တော်ဖွင့်ပြခြင်း

**န ကည်သို့ညီ စုညေ သို့သိ**

အာဒံနှင့်ဧဝတို့\*မျိုးဆက်များ တိုးပွားလာသည့်အခါ ကိုယ်စိတ်ထင် ရာလုပ်တတ်သည့် မိဘများထံမှအမွေဆက်ခံသည့် အပြစ်တရားများသည် တဖြေးဖြေး ထင်ပေါ်လာပါသည်။ ကမ္ဘာဦးအခန်းကြီး၆မှာ မှတ်တမ်းတင်ခဲ့ သည်မှာ - မြေကြီးပေါ်မှာ လူအပြစ်ကြီး၍သူ၏စိတ်နှလုံးအကြံအစည်ရှိသမျှ တို့သည်အစဉ်မပြတ်ဆိုးညစ်ခြင်းသက်သက်ရှိကြောင်း။- (က ၆:၅) လူတို့သည် ဤသို့သော အခြေအနေသို့ရောက်ရှိသည်ကိုမြင်၍ ဘုရားသခင် သည် ဧပြီပေါ်မှာ လူကိုဖန်ဆင်းတော်မူသည်ကိုနောင်တရ၍နှလုံးတော်ပူ ပန်လျက်ရှိတော်မူ၏။(က ၆:၆)- သမ္မာကျမ်း၌ ဘုရားသခင်သည်နည်းမျိုးစုံ သောကယ်တင်ခြင်း ကြံစည်တော်ဖော်ပြခဲ့သည်။ ယုံကြည်ရာခံသူများကိုထူး ခြားသောဂတိတော် ပြု ခဲ့သည်။

**နောဇ ဗြာဇ**

နောဇတစ်ဦးတည်းသာ ဘုရားသခင်၏ စိတ်တော်နှင့် တွေ့သောသူ ဖြစ်၏။(က ၆:၈- ၉)ဘုရားသခင်က သူ၏ဖန်ဆင်းခြင်းကို အသစ်တဖန်ပြု မည်ဟု ဆုံးဖြတ်ခဲ့သည်။ နောဇကို သူ၏ကြံစည်တော်၌ အသုံးပြုရန်

ရည်ရွယ်ခဲ့သည်။ -ဘုရားသခင်သည် နောဇအားမိန့်တော်မူသည်ကား သတ္တဝါအပေါင်းတို့၏ အဆုံးသည် ငါ့မျက်မှောက်တွင် ပေါ် လာပြီ။ သူတို့ကြောင့် မြေကြီးသည် အမွေအမှုနှင့် ပြည့်စုံလေ၏ အကယ်စင်စစ် မြေကြီးနှင့်တကွ သူတို့ကိုငါ့ဖျက် စီးမည်။- (က ၆:၁၃)

ဒီရေလွှမ်းခြင်း

**နို့သသိ**

ဘုရားသခင်သည်ရေလွှမ်းမိုးခြင်းကိုရွေးခဲ့၍လူနှင့်အပါအဝင်လေရှုသော သတ္တဝါများတို့ကို ရေမြှုပ်စေခဲ့သည်။ ကမ္ဘာဦးကျမ်း၌ မှတ်သားခဲ့သည့် ရေလွှမ်းမိုးခြင်းကို အများကဒဏ္ဍာရီပုံပြင်ဟု ထင်မှတ်ခဲ့ကြသည်။ သို့သော် ကျွန်ုပ်တို့သေချာစွာ စစ်ဆေးခဲ့လျှင်များစွာသော သိပ္ပံဆိုင်ရာ သက်သေပြု ချက်များက သမ္မာကျမ်း၏စစ်မှန်သော တရားတော်ကို ထောက်ထားပြုနေ ကြောင်းတွေ့ရသည်။ သမ္မာကျမ်း၏ရေလွှမ်းမိုးခြင်းအကြောင်းကိုအသုံးပြုပြီးကောင်း သော အကျင့်စာရိတ္တ သင်ခန်းစာများ ပြသခဲ့သည်။ နောဇ၏ဘဝ အသက်တာသည် သူ့ခေတ်အချိန်၌ မယုံကြည်သူများနှင့်ကွဲပြားခြားနားပါ သည်။ နောဇ၏ယုံကြည်ခြင်းသည် ထွန်းပြောင်သည့် နမူနာ ကောင်းကိုပြခဲ့ သည်။

ဘုရားသခင်၏ကတိတော်

**နောဇ၏အမိန့်**

ထာဝရဘုရားသည် ဤအချိန်မှစ၍ ကမ္ဘာမြေကြီးကို နောက်ထပ် ဒီရေလွှမ်းမိုးခြင်းဖြင့် မဖျက်ဆီးကြောင်း ကြေငြာခဲ့သည်။ ဘုရားသခင်သည် ဤကမ္ဘာမြေကြီးပေါ် ရည်ရွယ်ချက်တခုရှိသည်။ -မြေကြီးမကုန်မှီတိုင်အောင် မျိုးစေ့ကြံရသောကာလ၊ အသီးအနှံကို သိမ်းရသောကာလ၊ နွေကာလ၊ ဆောင်းကာလမပြတ်ရဟုမိန့်တော်ရှိ၏။- (က ၈:၂၁- ၂၂)

လူနည်းစုသာကယ်တင်ခြင်းရမည်

**နတ မေနုလေန်**

သမ္မာကျမ်း၌ မှတ်တမ်းတင်တခုမှာ လူနည်းစုက ဘုရား သခင်ကို ယုံကြည်သဖြင့် ကယ်တင်ခြင်းမှာလည်း လူနည်းစုသာ ရရှိမည်။ ဤမှအရေလွှမ်းမိုးခြင်းမှာထင်ရှားပြသခဲ့သည်။(ပေး၃- ၂၀) ထိုနည်းတူပင် ယေရှုခရစ်တော်ပြောခဲ့သည့် ထာဝရသေခြင်းမှ ကယ်တင်ခြင်းရရန်နှင့်လည်း ရည်ညွှန်းပါသည်။ -ကျဉ်းသောတံခါးကိုဝင်ကြလော့။ ဖျက်စီးခြင်းသို့ ရောက်သောလမ်းနှင့်တံခါးသည်ကျယ်ဝန်းသည်ဖြစ်၍ဝင်သောသူတို့သည်များကြ၏အသက်ရှင်ခြင်းသို့ ရောက်သောလမ်း



နှင့်တံခါးသည်အလွန်ကျဉ်းမြောင်းသည်ဖြစ်၍တွေ့ဝင် သောသူတို့သည်နည်းကြ၏-  
(မဂ္ဂ ၁၃-၁၄)

အထက်ပါကျမ်းချက်များအပါအဝင်များစွာသောသမ္မာကျမ်း၏ဖော်ပြချက်နှင့်နမူနာများသည်သန်းပေါင်းများစွာယုံကြည်သူများပါဝင်သည့်ကမ္ဘာ့ဘာသာရေးဂိုဏ်းများအား သံသယဖြစ်စေသည်။ သမ္မာကျမ်း၏ သွန်သင်ခြင်းမှာ ထာဝရသေခြင်းမှ ကယ်တင်ခြင်းရရန် တဦးချင်းပုဂ္ဂိုလ်အလိုက်နှင့်ဆိုင်သော ကိစ္စရပ်တစ်ခုဖြစ်သည်။ ပွင်းအပြင် ဘုရားသခင်၏ စိန်ခေါ်နေသောတောင်း ဆိုချက် (ခက်ခဲ၍ကျဉ်းသော တံခါးဝင်သည့် ယုံကြည်ခြင်း) ကို လက်ခံပြီးနှင့် လက်ခံရန်ပြင်ဆင်သူများအလွန်နည်းပါးပါသည်။

**အာဗြဟံ ဗျူဟာ**

အာဗြဟံသည် စံနမူနာကောင်းသော ပုဂ္ဂိုလ်တဦး ဖြစ်သည်။ သူသည် ဘုရားသခင်၏နတ်ကပတ်တော်ကိုယုံကြည်သည့်အတွက် ခက်ထန်သောစမ်းသပ်ချက်များကိုအောင်မြင်ခဲ့သည်။

ရှေးဟောင်းပစ္စည်းလေ့လာရေးကမ္ဘာကျမ်းကိုသက်ဝင်စေသည်  
**ဗမာ့နေသူသီပ ဘမဇညါ အနု ငြာနု အသင်္ဃ**  
ဩ ၂၀၀၀ခုနှစ်က အာဗြဟံသည်ရှေးဟောင်းမြို့တော် မ (၂ရမြို့) ၌ နေခဲ့သည်။ ယင်းမြို့သည်ပါရှန်ပင်လယ်ကွေ့အနီးမှာတည်ရှိသည်။ မကြာမှီကာလက (၂ရမြို့) တည်နေရာကို ရှေးဟောင်းတူးဖော်ရေးပညာရှင်က တူးဖော်တွေ့ခဲ့သည်။ သူတို့၏တွေ့ရှိချက်များအကြီးမားသော တိုက်တာများ၊ နန်းတော် များနှင့် ဝတ်ပြုရာကျောင်းတော်များကို အထူးကောင်းမွန်စွာ တည်ဆောက်နိုင်သည့် လက်မှုပညာအတတ် ယဉ်ကျေးမှုထွန်းကားသည့် မြို့တော်ဖြစ်ခဲ့ကြောင်းဖော်ပြသည်။ ရှေးဟောင်းတူးဖော်ရှာဖွေရေးကြောင့် ကျွန်ုပ်တို့အား လွန်ခဲ့သော ခေတ်ကာလအဖြစ်အပျက်ကို ကွင်းကွင်းကွက်ကွက်ဖော်ပြပေးခဲ့သည်။ သမ္မာကျမ်းလေ့လာခြင်းကိုလည်းများစွာအထောက်အကူပေးခဲ့သည်။ အာဗြဟံက ဘုရားသခင်အား အပြည့်အဝယုံကြည်မှုရှိကြောင်းကိုလည်းနား

လည်ခံစားလာတတ်သည်။  
အကြောင်းမှာ ဘုရားသခင်ကအာဗြဟံအားမိန့်ကြားခဲ့သည်မှာ - သင်၏ပြည် နှင့်တကွ အမျိုးသားချင်းပေါက်ဘော်များထဲကထွက်ပြီးလျှင် ငါပြုလုပ်တဲ့သော ပြည်သို့ သွားလော့။ -  
(ကဿ ၂:၁)

ရှေးဟောင်းတူးဖော်ရေး၏ ထောက်ထားချက်များအရအာဗြဟံအားလုံခြုံမှုရှိပြီးသက်တောင့်သက်သာသည့် ဘဝနေထိုင်မှုစွန့်ခွာ၍ အန္တရာယ်ရှိသောတစ်ဖမ်းဒေသသို့ သွားရမည်ကို ဘုရားသခင်ကမိန့်တော်မူသည်ကိုတွေ့မြင်ရသည်။ ထိုအခြေအနေမှာ ဘုရားသခင်တပါးတည်းသာ သူ၏လမ်းပြအားကိုးရာဖြစ်ကြောင်းနားလည်နိုင်ပါသည်။ အာဗြဟံသည်အာဒံနှင့်ဧဝကတို့မဟုတ်ဘဲ သူသည်ဘုရားသခင်ကို ယုံကြည်အားကိုးပြီး ဘုရားသခင်၏ နတ်ကပတ်တော်ကိုလည်းနားခံသည်။

အာဗြဟံသည် အမွေခံရလေတဲ့သော ပြည်သို့ ထွက်သွားမည် အကြောင်း၊ ဘုရားသခင်ခေါ်တော်မူသောအခါ သူသည်အဘယ်အရပ်သို့ သွားသည်ကိုကိုယ်တိုင်မသိဘဲလျက်ယုံကြည်ခြင်းအားဖြင့်နားထောင်၍ ထွက်သွားလေ၏။ (ဟေဗြဲ ၁၃:၈)

**အာဗြဟံအားပေးခဲ့သည့်ဂတိတော် (ပဋိညာဉ်)**

**န စမသာဓုန္န အသ ဗဘမဇော**

အာဗြဟံ၏ယုံကြည်ခြင်းသည် ဘုရားသခင်၏ကောင်းကြီးပေးမည့် ဂတိတော်ပေါ် အခြေခံတည်ခဲ့သည်။ ထာဝရတန်ခိုးတော်ရှင်၊ ဖန်ဆင်းရှင်ဘုရားသခင်သည် မိန့်တော်မူခဲ့သည့် ဂတိတော်မှာ သေချာစွာ ဖြည့်စွမ်းမည်ကို သူကောင်းစွာနားလည်ထားခဲ့သည်။ ဘုရားသခင်ကသူ့အား - ငါသည်သင့်ကို လူမျိုးကြီးဖြစ်စေမည်။ ငါကောင်းကြီးပေး၍သင်၏နာမကိုကြီးမြတ်စေမည်။ သင်သည် ကောင်းကြီးခံရသော သူဖြစ်လိမ့်မည်။ သင့်ကိုကောင်းကြီးပေးသောသူကိုငါကောင်းကြီးပေးမည်။ သင့်ကိုကျိန်ဆဲသောသူကိုငါကျိန်ဆဲမည်။ သင့်အားဖြင့်လည်းလူမျိုးအပေါင်းတို့သည်ကောင်းကြီးမင်္ဂလာကိုခံရကြလိမ့်မည်။ - (ကဿ ၂:၂-၃)  
အာဗြဟံ၏အသက်တာ၌ ဂတိတော်များ အဖန်တလဲလဲဖြစ်ပေါ်စေသည်။ အချိန်တိုင်းမှာ မူလဂတိတော်သို့ သစ်သောဂတိတော်ထပ်လောင်းပေးသည်။ ဤသမ္မာကျမ်းလေ့လာရာတွင် လွယ်ကူရန်အောက်ပါထင်ရှားသည့် ခေါင်းစဉ်တချို့ကိုရွေးချယ်ပြီးလေ့လာမည်။

- (၁) အာ ဗြဟံ၏သားစဉ်မျိုးဆက်များခါနုန်ပြည်ကိုပိုင်ဆိုင်မည်။
- (၂) အာ ဗြဟံ၏မျိုးဆက်များကြီးမားသောလူမျိုးစုကြီးဖြစ်မည်။
- (၃) တဦးသောမျိုးဆက်မှလူမျိုးစုအားလုံးကောင်းကြီးရမည်။

**(၁) အာ ဗြဟံ၏သားစဉ်မျိုးဆက်များခါနုန်ပြည်ကိုပိုင်ဆိုင်မည်။**

ဗာမဇ္ဈိန်နဂါးညောင်အာ အသ စသျှန္န အနု ဥညိ သံ ယညေညေ ဘုရားသခင်က အာ ဗြဟံအားပို့ဆောင်ခဲ့သည့် နယ်မြေမှာ ရှေးခေတ် ခါရန်ပြည်ဟုခေါ်ဝေါ်သည်။ ယင်းနယ်မြေကို တိုက်ဆိုင်ခြင်းအားဖြင့်ယခု ခေတ်လဗနော၊ ကုသရေလ၊ ဆိုင်ရီးယားနှင့်ဂျော်ဒန်ပြည်နယ်တို့ဖြစ်ပါသည်။ မြေထဲပင်လယ်အရှေ့ပိုင်းအစွန်းဒေသများဖြစ်ကြပါသည်။ (က၁၅:၁၈) အာ ဗြဟံ ခါရန်ပြည်သို့ရောက်စဉ် ဘုရားသခင်က - ဤပြည်ကို သင်၏ အမျိုးအနွယ်အား ငါပေးမည်ဟုမိန့်တော်မူ၏- (က၁၅:၅)

၇၁

ဤဂတိတော်ကိုနောင်အခါထပ်မံပြုခဲ့သည်။ - သင်မြင်သော မြေတပြင်လုံးကို သင့်နှင့်သင်၏အမျိုးအနွယ်အားငါသည်ကာလအစဉ်အမြဲပေးမည်။- (က၁၃:၁၅) **သတိပြုချက်။** ဤနေရာမှာ - သင်နှင့်-၊ - အစဉ်အမြဲ- ဟူသော စကားစု၂ရပ် မပါရှိခဲ့လျှင်၊ ဂတိတော်ကိုယောဂ္ဂုမတ်စာ၌ ကုသရေလလူမျိုးခါရန်ပြည်ကို အောင်မြင်သည်ဟု ဆက်လက်မည်။ ငါးသည်ဂတိတော်တစ်တံတဒေသသာ မှန်ကန်သည်။ အကြောင်းမှာ ပထမဦးဆုံးဂတိတော်သည် အာ ဗြဟံနှင့်ပြုခဲ့သည်။ သူ၏မျိုးဆက်လည်းပါဝင်သည်။ ခုတိယမှာ ခါရန်ကိုပိုင်ဆိုင်မှုသည်သာ စဉ် ဖြစ်မည်။

ပထမအချက်တွင် သမ္မာကျမ်းဖော်ပြသည်မှာ ခါရန်ပြည်တွင် အာ ဗြဟံသည် ယနေ့ (ဩသကည) လူမျိုးကဲ့သို့၊ သူ့ဇနီးအား သဂြိုလ်ရန် မြေကွက် ဝယ်ရသည်။ နောက်ဆုံးတွင် သူကွယ်လွန်သည့်တိုင် အောင်နယ်မြေပိုင်ဆိုင် ခြင်းမရှိသေးပေ။ (တ၇:၂-၅)

ခုတိယအချက်မှာ ရှင်းလင်းလှပါသည်။ အာ ဗြဟံနှင့် သူ၏အမျိုး အနွယ်၊ ယနေ့တိုင် ကုသရေလလူမျိုးစုသည် ခါရန်ပြည်ကိုအစဉ်အမြဲပိုင်ဆိုင် ခြင်းမရှိသေးပေ။

ရှင်ပြန်ထမြောက်ခြင်းမှအပြေ  
 နန္ဒရီကမမနုဒေသည စသလိန္န အနု ညေတနမ

ရှင်းလင်းစွာ သိရမည်မှာ - ဂတိတော် ဖြည့်စွမ်းခြင်းသည် အနာဂတ် ကာလမှာ ဖြစ်မည်။ ဤဂတိတော်၏ ဆုလဒ်ရရန် အာ ဗြဟံ၏ အမျိုးအနွယ် များသည် အာ ဗြဟံကဲ့သို့ ဘုရားသခင်အား နာခံပြီး ယုံကြည်မှုရှိရမည်။ ရှင်ပြန်ထမြောက်ပြီးနောက် ထာဝရအသက်ရကာ ခါရန်ပြည်ကို အစဉ်အမြဲ ပိုင်ဆိုင်ရမည်။ (မက:၁၁) အခြားသော ဂတိတော်များကိုလေ့လာစဉ် ဤအဖြစ်အပျက်များကိုပို၍ ရှင်းလင်းစွာ သိနားလည်မည်။

၇၁

**(၂) အာ ဗြဟံ၏မျိုးဆက်များကြီးမားသောလူမျိုးစုကြီးဖြစ်မည်။**

ဗာမဇ္ဈိန်နဂါးညောင်အာ အသ ဘနသော န ငွ မနအေ ငြအသည အာ ဗြဟံ၏ဘဝမှတ်တမ်းတလျှောက်လုံး၌ ဤဂတိတော် ဖြည့်စွမ်းလျက်ရှိသည်။ သမ္မာကျမ်း၌ အကျယ်တဝန်ဖော်ပြထားပါသည်။

(ကမ္ဘာဦး၁၂:၂၁၃-၁၆၊ ၁၅:၅၅နှင့် ၂၂:၁၇) ကမ္ဘာဦးကျမ်းမှတ်တမ်းတွင်၊ အာ ဗြဟံ၏သားကုဇာတ်နှင့် မြေးယာကုပ် (နောက်ပိုင်း ကုသရေလဟုပြောင်းခဲ့သည်။) တို့သည် ကုသရေလလူမျိုးစု၏မူလဘိုးဘေးဘီဘင်များဖြစ်သည်။ သူတို့မှာ ခါရန်ပြည်၌ နေခဲ့ပြီးအစာ ရှားပါးသည့်အချိန်၊ ယာကုပ်ကမိသားစုအား အံ့ဂုတ္တပြည်သို့ ခေါ်ဆောင်သွားသည်။ ထွက်မြောက်ရာ ကျမ်းတွင် ယာကုပ်၏ သားစဉ်မြေးဆက်တိုးပွားကာ လူပေါင်းနှစ်သန်းကျော် ရှိလူမျိုးစုတစ်စုဖြစ်ခဲ့ကြောင်းနှင့် ယင်းတို့သည် အံ့ဂုတ္တ၌ ကျွန်ုပ်တို့ ခြားနား ဖော်ပြထားသည်။ ဩ ၁၅၀၀၁၃ ဘုရားသခင်သည် မောရှေအားစေလွှတ်ပြီး သူတို့ကိုလွတ်မြောက်စေကာ ခါရန်ပြည်နယ်သို့ ပြန်ရောက်ခဲ့သည်။ ယောဂ္ဂုမတ်စာ၌ မောရှေ၏ဆက်ခံသူကုသရေလလူမျိုး ၁၂၅ တို့သည် ခါရန်ကိုမည်သို့ နိုင်ခြင်းနှင့် ပြောခဲ့သည်။ နောက်ပိုင်းမည်သို့ ဖွံ့ဖြိုးခဲ့ပြီး ဩ ၁၀၀၀၁၃ ဒါဝိဒ်မင်းနှင့် ရှောလမွန်မင်း လက်ထက်တိုးပွားသော နိုင်ငံတော် ဖြစ်ကြောင်းဖော်ပြထားပါသည်။

ဂတိတော်များကိုဓမ္မသစ်၌ ရှင်းပြခြင်း  
 နန္ဒရီကမမနုဒေသည စသလိန္န အနု ညေတနမ

ရှောလမ္ဗန်မင်းကွယ်လွန်ပြီးနောက်ကုသရေလလူမျိုးများတဖြေဖြေကျဆင်း  
ကာနောက်ဆုံး၌ ခါရန်ပြည်မှပြည်နှင့်ဒဏ်ခံခဲ့သည်။အကြောင်းမှာလူအများတို့သည်  
ယုံကြည်မှုမရှိသည့်အပြောအဆိုနှင့် ဘုရားသခင်ကိုနာမခံမှု ကြောင့်ဖြစ်သည်။  
(တရား ၂၈:၁၅-၆၈) အာ ဗြဟံအားဂတိပေးခဲ့သောအံ့ဘွယ် ရာအချက်တရပ်ကို  
ဓမ္မသစ်၌ တွေ့မြင်ရသည်။တမန်တော်ပေါလုက ရောမစာ  
၌ ရှင်းလင်းစွာမှတ်သားခဲ့သည်မှာ - ကုသရေလနှင့်ဆက်နွယ်သောသူအပေါင်း

၇၂

တို့သည် ကုသရေလလူမန်မဟုတ်။ ထိုနည်းတူ အာ ဗြဟံ၏ အမျိုးအနွယ်  
ဖြစ်သောသူအပေါင်းတို့သည် အာ ဗြဟံ၏သားမန်မဟုတ်။ (ရောဇ္ဇး၆-၇)  
ပထမဂတိတော်ကိုလေ့လာ ရာတွင်ဤအချက်ကိုအနည်းငယ်ဖော်ပြခဲ့ပါသည်  
။ လူမျိုးစုကြီးဖြစ်လာ မည့်ဂတိတော်သည်အာ ဗြဟံကဲ့သို့ ယုံကြည်မှု  
ရှိသူများပါဝင်ဖွဲ့စည်းသည်ကို ဆိုလိုသည်။ မယုံကြည်သူများကို ဆိုလိုခြင်း မဟုတ်ပါ။  
ဆွေစဉ်မျိုးဆက်အသီးသီး၌ အာ ဗြဟံကဲ့သို့ ယုံကြည်သူများနည်း ပါးပါသည်။  
သို့သော် ခရစ်တော်ယေရှုဒုတိယအကြိမ် ကမ္ဘာမြေပေါ်သို့ပြန် ကြွလာစဉ်တို့သည်  
ရှင်ပြန်ထမြောက်ပြီးအားလုံးစုစည်းကာ လူမျိုးစုကြီး တစုဖြစ်မည်။  
ထိုစဉ်အာ ဗြဟံသည်သူ၏ထာဝရအသက်ရသောသားစဉ်မျိုး  
ဆက်များဘုရားသခင်၏ ကယ်တင်ခြင်းကျေးဇူးတော်ကို ချီးမွမ်းနေသည်ကို မြင်ရမည်။  
-အသီးသီး ဘာသာစကားကို ပြောသော လူအမျိုး အနွယ်ခပ်သိမ်း  
တို့အထဲမှထွက်၍ အဘယ်သူမျှမရေတွက်နိုင်သော လူများအပေါင်းတို့သည်  
ဖြူသောဝတ်လုံကိုဝတ်ဆင်လျက် စွန်ပလွံခက်ကိုကိုင်လျက် ပလ္လင်တော်ရှေ့  
သိုးသငယ်ရှေ့မှာ ရပ်နေကြ၏- (ဗျာ ၇:၉) ဤသို့ဖြင့် ဂတိတော်သည်  
ယခင်ကာလထက်သာ၍အံ့ဘွယ်ရာပုံစံဖြင့်ဖြည့်စွမ်းမည်။

(၃) တဦးတည်းသော အာ ဗြဟံမျိုးဆက်မှ လူမျိုးစုအားလုံးကောင်းကြီး ရမည်။  
ပထမကျ သညန သ် ဗာမဇ္ဇော့၍ နှုခနည်ညေအု ဇု ညအေသည အသ ဘန ဘူမျှန်  
သို့သော် ဤဂတိတော်နှင့် ပတ်သက်ပြီး၊ စကြာဝဠာနှင့်ဆိုင်သောအပြစ် တရားနှင့်  
သေခြင်းတရားကျိန်ဒဏ်မှ လွတ်မြောက်ရန် လူသားအားလုံးသည် အမြင့်ဆုံးသော  
ကောင်းကြီးမင်္ဂလာမရရှိသေးပါ။ သမ္မာကျမ်းစာထဲမှာ ဖွင့်ဆို ထားသည်မှာ

ထိုအချိန်ဆိုက်ရောက်သည့်အခါ - ထာဝရဘုရား၏ဘုန်းတော် သည်  
မြေတပြင်လုံး၌ နှံ့ပြားလိမ့်မည်။- (တော ၁၄:၂၁)

၇၃

မြေတပြင်လုံးကို အကြမ်းဖက်မှုနှင့် ဖိနှိပ်ချုပ်ချယ်ခြင်းတို့ဖြင့် လွှမ်းမိုး  
သည့်ကာလမှာ ဘုရားသခင်၏ ဘုန်းတော်နှံ့ပြားရန်နေရာမရှိပါ။ (ဆာ ၇၂၊  
ဟော ၃၂)မှာ ကြိုတင်ဟောပြောထားသည့် ဤအံ့ဘွယ်ရာ ကောင်းကြီးမင်္ဂလာ  
ရောက်ရှိတို့ရန် အကြီးအကျယ်ဆုံးသော ပြောင်းလဲမှုရှိရန် လိုအပ်ကြောင်း  
ထင်ရှားပါသည်။ မည်သို့သောကြီးမားသည့် ပြောင်းလဲမှုမျိုးမဆိုပြောင်းလဲ ရမည်မှာ  
သေချာစွာ သိနားလည်ပါသည်။ ဤသည်မှာ သမ္မာကျမ်း တလျှောက်လုံး  
ကျွန်ုပ်တို့အားသင်ကြားနေသည့် ဧဝံဂေလိတရားပင်ဖြစ်ပါ သည်။ ခရစ်တော်မဖွားမီ  
အနှစ် ၂၀၀၀၀၀၀၀ အာ ဗြဟံအားပြုခဲ့သော ဂတိတော် သည်သတင်းကောင်း၏  
အခြေခံဖြစ်သည်ကို လူနည်းစုသာ သဘောပေါက် နားလည် ကြသည်။  
-ဘုရားသခင်သည်ယုံကြည်ခြင်းကိုထောက်၍ တပါးအမျိုးသားတို့ကိုဖြောင့်  
မတ်ရာ၌ တည်စေတော်မူမည်ဟု ကျမ်းစာသည် မြော်လင့်လျက်အာ ဗြဟံအား  
အမိန့်ရှိ၍သင့်အားဖြင့်လူမျိုးအပေါင်းတို့သည်ကောင်းကြီးမင်္ဂလာကိုခံရကြလိမ့်မည်  
ဟုဧဝံဂေလိတရားကိုဟောနှင့်လေ၏- (ဂလ ၃:၈)

ယေရှုခရစ်တော် - အာ ဗြဟံ၏မျိုးဆက်  
`ရွာကျ ယုမဇ္ဇာ - ဗာမဇ္ဇော့၍ နှုခနည်ညေအု  
ဧဝံဂေလိတရားတော်၏ဗဟိုအချက်အခြာနှင့်အာ ဗြဟံအားပေးသော ဂတိတော်  
၌ အရေးပါသောပုဂ္ဂိုလ်သည်ယေရှုခရစ်တော်ဖြစ်ပါသည်။သူသည်  
အာ ဗြဟံ၏မျိုးဆက်ထဲ၌ ထူးထူးကဲကဲသောပုဂ္ဂိုလ်တဦးဖြစ်ပါသည်။ဓမ္မသစ်မှဤသို့ဖွင့်ဆိုထားပါသည်။  
-ခရစ်တော်၏ဆွေစဉ်မျိုးဆက်စာ ရင်းတွင်အာ ဗြဟံနှင့်ဒါဝိဒ်တို့မှဆင်းသက်တော်မူသော  
ယေရှု- (မ ၁:၁)  
ဤဆွေစဉ်မျိုးဆက်စာ ရင်းကို လိုက်လံစစ်ဆေးလျှင် ယေရှုသည်  
အာ ဗြဟံမှဆင်းသက်လာသည်ကိုဓမ္မသစ်တလျှောက်လုံးတွေ့မြင်နိုင်ပါသည်။ပေါလုကက  
လာတိစာ၌ - တဦးတည်းသောမျိုးဆက်သည်ဂတိတော်၌ ပါရှိသော

၇၄

ယေရှုကိုညွှန်းသည်။-

-ဂတိတော်တို့ကိုအာ ဗြဟံနှင့်သူ၏အမျိုးအနွယ်၌ ထားတော်မူ၏အမျိုးအနွယ်တို့ဟု အများသောသူတို့ကိုရည်မှတ်၍မိန့်တော်မူသည်မဟုတ်။သင်၏အမျိုးအနွယ်ဟုတပ ယာက်သောသူကိုရည်မှတ်၍မိန့်တော်မူ၏-ထိုတယောက်သောသူကားခရစ်တော်ဖြစ် သတည်း။- (ဂလ ၃:၁၆)

ယေရှုသည်အာ ဗြဟံမှ ဆင်းသက်သောသားဟု ဖော်ပြသည်ထက် -ယုံကြည် ခြင်းရှိသောသူသည်အာ ဗြဟံ၏သားဖြစ်သည်ဟုလည်းဆိုထားပါသည်။- (ဂလ ၃:၇) ယုံကြည်ခြင်း၏အဓိပ္ပါယ်သတ်မှတ်ရာတွင် ဘုရားသခင်ကိုလုံးဝယုံကြည်ပြီး နာခံခြင်းကိုဆိုလိုသည်။ယေရှုသည်အာ ဗြဟံ၏သားများထဲ၌ အမြတ်ဆုံးသောသားတော် ဖြစ်သည်ကို နားလည်နိုင်ပါသည်။ လူသားများထဲ၌ သူတစ်ဦးတည်း သာ ရန်သူအားကြောက်ရွံ့ခြင်းမရှိဘဲဆန့်ကျင်စွာခံ၍မေးမြန်းခဲ့သည်။

-ငါ၌ အပြစ်ရှိကြောင်းကိုသင်တို့တွင်အဘယ်သူဖော်ပြသနည်း။- (ယော ၈:၄၆)ဓမ္မသစ်၌ အရေးပါသောသတင်းမှာခရစ်တော်သည်ယုံကြည်ခြင်းအားဖြင့် အပြစ်တရားကိုနှိမ်နင်းခဲ့သည်။ -ထိုကြောင့်ထိုသခင်သည်သေခြင်း အကြောင်းကိုပယ်ရှား၍ အသက်ရှင်ခြင်း အကြောင်းနှင့် မဖောက်ပြန်ခြင်း အကြောင်းကိုစေတနာတရားအားဖြင့်ထင်ရှားစေတော်မူပြီ- (၂တိ ၁:၁၀)

စေတနာတရားတော်ကိုလူမျိုးစုအားလုံးသို့ဟော ကြားခဲ့ခြင်း

**နန္ဒ သုစန္ဒ စမနဓနိ အသ ဓူ ငြအသည**

ဓမ္မဟောင်းခေတ်တွင် ကယ်တင်ခြင်း သတင်းကောင်း (စေတနာတရား)ကိုကုသရလေလူမျိုးစု၌ အထူးပိုင်ဆိုင်ထားသည်။ သို့သော်သူတို့မှာ ဘုရားသခင်ကို ယုံကြည်ခြင်းနှင့် နာခံခြင်းမရှိသဖြင့် နောက်ပိုင်းယေရှု ခရစ်တော်လာရောက်ပြီးသူ၏တပည့်တော်ကိုစေလွှတ်၍ကယ်တင်ခြင်းတရားတော်ကို လူမျိုးစုတိုင်းသို့ဟော ပြောစေခဲ့သည်။ (မာက ၁၆:၁၅)

ဘုရားသခင်၏ဂတိတော် ဖြည့်စွမ်းလျက်နှင့်ကမ္ဘာလူမျိုးစုအားလုံးကအာ ဗြဟံ၏မျိုးဆက်ဖြစ်သည့် ခရစ်တော်ယေရှု၌ ကောင်းကြီးမင်္ဂလာ ရပြီဟု

အများကမြင်ကြသည်။ သို့သော်ဤသည်မှာ ဘုရားသခင်၏ကြံစည်တော် တစ်စိတ်တစ်ဒေသသာ ဖြစ်ပါသည်။ ထိုထက်မြင့်မြတ်သည့် ကြံစည်တော်တခု မှာဘုရားသခင်၏ဘုန်းတော်ကမ္ဘာမြေပေါ်၌ နှံ့ပြန့်ရန်ဖြစ်ပါသည်။

ဤအံ့ဘွယ်သတင်းကို လူအနည်းစုမျှသာ လက်ခံနိုင်မည်ကို ယေရှုကသိခဲ့ သည်။အကြောင်းမှာ ယင်းသည်ယုံကြည်မှု၏ကျဉ်းမြောင်းသောတံခါးဝင်ခြင်းနှင့်ပတ်သ က်မှုရှိနေသည်။ ယခုအနှစ် ၂၀၀၀နောက်ပိုင်း ဝေပလီတရားဟော ပြောလျက်ရှိသော်လည်းလူမျိုးစုအားလုံးကောင်းကြီးမင်္ဂလာများမရရှိသေး ပေ။

မြေပေါ် ရှိဘုရားသခင်၏နိုင်ငံတော်

**နန္ဒ ငြညီသာ သို့သိ သည နမေအ**

သို့ပင်ဖြစ်သော်ငြားလည်း ဘုန်းတော်နှံ့ပြားချိန် ရောက်ရှိလာမည်။ ယေရှုခရစ်တော်ကမ္ဘာမြေပေါ်သို့ ပြန်လည်ကြွရောက်လာပြီးတာဝန်ရှိသူအား နှင့်ခရစ်တော်ကို ယူတင်ဝတ်ဆောင်သူများအပါအဝင် ရှင်ပြန်ထမြောက်စေ မည်။၎င်းတို့မှာဂတိတော်အတိုင်းအာ ဗြဟံ၏အမွေခံသူများဖြစ်ကြမည်။

(ဂလ ၃:၂၇-၂၉)

ထိုအချိန်မှာအာ ဗြဟံ၏ကောင်းချီးမင်္ဂလာသည်သူ၏မျိုးဆက်ယေရှုခရစ်တော်မှတဆင့်လူမျိုးစုအားလုံးပေါ် သက်ရောက်စေမည်။ (ဂလ ၃:၁၄) ယေရှုသည် ကမ္ဘာမြေပေါ်၏ ရှင်ဘုရင်ဖြစ်သည့်အပြင်၊ ဘုရားသခင်၏နိုင်ငံ တော်ကိုတည်ထောင်ကာကမ္ဘာပေါ်တချိန်မှမမြင်ဘူးသော ကောင်းကြီးမင်္ဂလာကိုကြိုဆို ခေါ်ဆောင်လာမည်။ ဤအတွက်ကျွန်ုပ်တို့ ခရစ်ယာန် အားလုံး သင်ခဲ့သောဆုတောင်းခြင်းမှာ -နိုင်ငံတော်တည်ထောင်ပါစေသော၊အလိုတော်သည် ကောင်းကင်ဘုံ၌ ပြည့်စုံသကဲ့သို့ မြေကြီးပေါ်မှာ ပြည့်စုံပါစေသော။- (မ ၆:၁၀)

**အကျဉ်းချုပ် - ကာမေပ**

- အပြစ်တရားနှင့်သေခြင်းတရားမှနောက်ဆုံးကယ်လွတ်ရန်ဂတိတော်တခု သည်အာဒံနှင့်ဧဝတို့ကျဆုံးပြီးနောက် ချက်ချင်းပြုခဲ့သည်။
- ဘုရားသခင်၏ကယ်တင်ခြင်းကြံစည်တော်ကိုယုံကြည်သူသစ္စာ ရှိသူများအားဖွင့်ပြ ခဲ့သည်။
- ရေလွှမ်းမိုးခြင်း မှတ်တမ်းသည် လူအနည်းစုသာ ကယ်တင်ခြင်းရမည် ကိုပြသည်။

- ရှေးဟောင်းပစ္စည်းတူးဖော် ရန်ရှာ ဖွဲ့ခြင်းပညာ ရပ်သည်သမ္မာကျမ်း၏တိကျမှန်ကန်မှုကိုခိုင်မာစွာ သက်သေပြသည်။
- အာ ဗြဟံ၏ယုံကြည်မှုကြောင့် ဘုရားသခင်ကမြင့်မားသော ဂတိတော်ကို ပြုခဲ့သည်။
- ဂတိတော်များအားလုံးဖြည့်စွမ်းခြင်းမရှိသေးပါ။
- ဂတိတော်များသည်အပြစ်တရားနှင့်သေခြင်းတရားကိုအောင်မြင်သူယေရှုခရစ်ကို ညွှန်းသည်။
- အာ ဗြဟံကဲ့သို့ ဘုရားသခင်ကို ယုံကြည်နာခံသူတို့ကို ယေရှုကထာဝရ သေခြင်းမှကယ်တင်နိုင်သည်။
- ကမ္ဘာမြေပေါ်သို့ယေရှုပြန်ကြွလာစဉ် ဘုရားသခင်၏နိုင်ငံတော်ကိုတည် ထောင်မည်။ထိုအခါဂတိတော်များအားလုံးဖြည့်စွမ်းလိမ့်မည်။
- ဘုရားသခင်၏နိုင်ငံတော်၌ ကောင်းကြီးမင်္ဂလာရောက်ရှိမည်ဖြစ်၍ဘုရားသခင် ၏ဘုန်းတော်နံ့ပြားလိမ့်မည်။

**ဖတ်ရှုရန်ကျမ်းချက်များ**  
 ကမ္ဘာဦး ၆:၁၂၊ ၁၃၊ ၁၅၊ ၁၇၊ ၂၂။ တရား ၂၈။ ဆာလံ ၇၂။ ဟေရှာ ၃၂။  
 ယော ၈။ တ ၇။ ရော ၄။ ဂလ ၃။ ဟေဗြဲ ၁၁။

**လေ့လာခြင်း၅-မေးခွန်းတိုများ**

- ၁။ ကမ္ဘာဦးကျမ်း ၆:၉ ၌ ဘုရားသခင်၏ စိတ်ကိုတွေ့သော သူများ၏ အမည် သည်မည်သူနည်း။  
 (က) အာဒံ (ခ) နောဇ (ဂ) ဇနောက် နညသဒု (ဃ) အာဗေလဗဏန
- ၂။ ကမ္ဘာဦးကျမ်း၆-၈တို့၌ ဘုရားသခင်သည် ဆိုးသွမ်း သူများအား ဘုရားသခင်က မည်သို့ဖျက်စီးလိုက်သနည်း။  
 (က) မြေငလျင် (ခ) အစာရှားပါး (ဂ) ဒီရေ (ဃ) ရောဂါများ
- ၃။ ကမ္ဘာဦးကျမ်း၆-၈ရှိဘေးဒုက္ခ၌ လူမည်မျှကယ်တင်ခြင်းခံခဲ့သနည်း။

- (က) ၈ (ခ) ၁၈ (ဂ) ၈၈ (ဃ) ၈၀
- ၄။ ကမ္ဘာဦးကျမ်း၆-၈ရှိ ဘေးဒုက္ခ၌ သစ္စာရှိသူယုံကြည်သူများအားမည်သို့ ကာကွယ်ခဲ့သနည်း။  
 (က) သူတို့ကိုသင်္ဘော၌ နေစေခြင်း  
 (ခ) ဘုရားသခင်ကသူတို့ကိုဖွတ်ထားခြင်း  
 (ဂ) တောင်ပေါ်မှာနေခြင်း  
 (ဃ) ဘုရားသခင်ကသူတို့အားအဝေးသို့သယ်သွားခြင်း။
- ၅။ ဘုရားသခင်က အာ ဗြဟံအား စကားမပြောခင် သူမည်သည့်နေရာမှာ နေသနည်း။  
 (က) ဘာဗုလုံ (ခ) ဗေသလ နှုအူ (ဂ) သောဒုံ သိသာ  
 (ဃ) ဥရမြို့ မ
- ၆။ အာ ဗြဟံအားမည်သည့်ပြည်နယ်သို့ဦးဆောင်သွားသနည်း။  
 (က) အဲဂုတ္တုပြည် (ခ) ခါရန် (ဂ) ဇေဒုံ နိသာ (ဃ) ရှာလငှ နှုနာ
- ၇။ ဧဝံဂေလိတရားကိုအာ ဗြဟံအားဟောပြောခဲ့သလား။  
 (က) ဟောပြောခဲ့သည် (ခ) ဖြစ်ကောင်းဖြစ်နိုင်ဘွယ်  
 (ဂ) မဟောပါ (ဃ) မသိခဲ့ပါ။

- ၈။ မည်သည့်အချိန်မှာ အာ ဗြဟံကဘုရားသခင်၏ ဂတိတော်ကိုအပြည့်အဝ လက်ခံနိုင်မည်နည်း။  
 (က) သူရဲခံပြီးပြီ (ခ) ယေရှုကမ္ဘာမြေပေါ်ပြန်လာ၍ဘုရားသခင်၏ နိုင်ငံတော်တည်ထောင်စဉ်  
 (ဂ) မသိပါ (ဃ) အာ ဗြဟံသေခဲ့ပြီးဖြစ်၍ဂတိတော်လက်ခံနိုင် မည်မဟုတ်။
- ၉။ မည်သူသည်အာ ဗြဟံ၏အမြတ်ဆုံးသောမျိုးနွယ်ဖြစ်သနည်း။  
 (က) ယုဒ ကိဇု (ခ) ယာကုပ် (ဂ) ယောသပ် သျနစု (ဃ) ယေရှု

၁၀။မည်သည့်အချက်(၃)ချက်သည်ဘုရားသခင်ကအာ ဗြဟံအားဂတိတော် ခဲ့သနည်း။

- (က) သူ၏အမျိုးအနွယ်ခါရန်ကိုပိုင်ဆိုင်မည်
- (ခ) သူသည်ကောင်းကင်ဘုံ၌ ထာဝစဉ်နေမည်
- (ဂ) သူ၏အမျိုးအနွယ်မှာ ကြီးမားသောလူမျိုးစုကြီးဖြစ်မည်
- (ဃ) သူ၏တဦးတည်းသောမျိုးနွယ်မှာလူမျိုးစုအားလုံးကောင်းကြီး ရမည်
- (င) သူသည်ချက်ချင်းအလွန်ချမ်းသာ ကြွယ်ဝမည်
- (စ) သူ၏အမျိုးအနွယ်အားလုံးဘုရားသခင်ပေါ် သစ္စာ ရှိမည်
- (ဆ) သူ၏မျိုးနွယ်များသည်အာ ဗြဟံ၏ယုံကြည်ခြင်းကိုအမြဲသတိရ နေမည်။

ပေး

အစကနဦး၌ ဘုရားသခင်၏ကြံစည်တော်  
ဣန္ဒြိယစာပေသုတ် ဝဿဒါနာပညာပညာ

ပြီးခဲ့သည့်လေ့လာ ခြင်းမှာ အစဦးတွင်ဘုရားသခင်ကဒေဝင်၌ ကြံစည် တော် ရှိခဲ့သည်။ လူသားအတွက် ကယ်တင်ရှင်တဦး ပေးမည်။ ယင်းသည် အပြစ်တရားကို နိုင်နင်းမည့်သူဖြစ်သည်။ လေ့လာခြင်းတွင် ဤသို့သော ကောင်းကြီးမင်္ဂလာကိုဆောင်ယူလာသူမှာအာ ဗြဟံ၏မျိုးနွယ်ထဲမှာဖြစ်မည်။ မာရိက ဤအချက်ကို မှတ်မိ၍ သူမ၏သားသည် ထိုဂတိတော်မှသားဖြစ် ကြောင်းသိသည်။ သို့ဖြစ်၍သူမ ပျော်ရွှင်စွာ သီဆိုသောသီချင်းမှာ --  
-ငါ့စိတ်နှလုံးသည်ထာဝရဘုရားကိုချီးမွမ်း၏ငါ့ကိုကယ်တင်တော်မူသော အရှင်ဘုရားသခင်ကိုအမှီပြု၍ငါ့ဝိညာဉ်သည်ရွှင်လန်းခြင်းရှိ၏-  
(လုဝေ ၄၆-၄၇) -ငါတို့ဘိုးဘေးများတို့အား ဗျာဒိတ်ထား တော်မူသည်နှင့် အညီ အာ ဗြဟံမှစသော သူ၏အမျိုးအနွယ်အား သနားခြင်း ကျေးဇူးတော်ကို အစဉ်အမြဲပြုခြင်းငှါသတိထား၍မိမိကျွန်ကုသရေလကိုမစတော်မူပြီဟုဆို၏-(လု ဝေ ၅၄-၅၅)

လေ့လာ ခြင်း(၆)

သခင်ယေရှုခရစ်တော်  
နန္ဒာမိစ္ဆန္ဒ ယုမဗုဒ္ဓ

ဤလေ့လာ ခြင်းတွင် ဘုရားသခင်၏ ကြံစည်တော် ဗဟိုချက်ချာ ဖြစ် သည့်သခင်ယေရှုခရစ်တော်အကြောင်းနှင့်ပတ်သက်၍စဉ်းစားကြမည်။  
-ထိုသားသည် မိမိလူတို့ကို အပြစ်မှ ကယ်ချွတ်မည်သူဖြစ်သော ကြောင့်ယေရှုဟူသော အမည်ဖြင့်မည်ဟုကောင်းကင်တမန်ဆို၏- (မာ ၂၁)  
-ခရစ်တော်- ဟူသည် ဘွဲ့ထူးအမည်တခုဖြစ်သည်။ အဓိပ္ပါယ်မှာ ဆီသုတ်လိမ်းခြင်းဖြင့် ရွေးချယ်ခဲ့သည်။ (ဘုရင်ကိုဘိသိတ်သွန်းရာတွင်သုံး လေ့ရှိသည်)  
အထူးရွေးချယ်ခံရခြင်းဖြစ်သည်။ ယောဟန်ကို ခေါ်ဆိုရာတွင် -ဗတ္တိဇံပေးသူ- ဟုဆိုသလိုယေရှုကိုခရစ်တော်ဟူ၍ခေါ်ဆိုသည်။

အခြားသော ဂတိတော်များ

ဥဒ္ဓါနမ ဝပသာဗုဒ္ဓ

ပရောဖက်ဒီယေလက မေရီယထွန်းပေါ်မိအချိန်ကို ဟောခဲ့သည်။ ပရောဖက်မိက္ခာ ကဖွားမြင်သည့်နေ့ရပ်ကိုရေးခဲ့သည်။ မဿဲကပညာ ရှိ(၃)ပါး ဟေရုဒ်ဘုရင်ထံအသွားကိုမှတ်တမ်းတင်ခဲ့သည်။ မေဗဟောင်းပရောဖက်များ ဟောခဲ့သည့်အဖြစ်အပျက်များကို မဿဲမှတ်တမ်း၌ ဖြည့်စွမ်းကြောင်းတွေ့ရှိ ခဲ့သည်။ (မာ ၁၂၊ မ ၂၅ နှင့် ၁၅)  
ဘုရားသခင်ကအစဦး၌ ယေရှုကိုစေလွှတ်ရန်ရည်ရွယ်ချက်ရှိသဖြင့်အချိန်အခါရော က်စဉ်ဘုရားသခင်၏ကြံစည်တော်မှာအကောင်အထည်ဖြစ်ပေါ်လာ သည်။ ယောဟန်စာစောင်၌ -နတ်ကပတ်တော်သည်လည်း လူ့ဇာတိ အဖြစ် ကိုယုံ၍ကျေးဇူးတော်နှင့်သစ္စာတော်နှင့် ပြည့်စုံလျက် ငါတို့တွင် တည်နေတော်မူ သည် ဖြစ်၍ ခမည်းတော်၌ တပါးတည်းသောသားတော်၏ ဘုန်းကဲ့သို့သူ၏ဘုန်းတော်ကို ငါတို့သည်မြင်ရကြပြီ။- (ယော ၁၁၄)

ယေရှုအဘယ်ကြောင့်လာ ရသနည်း

**ချုပ်စီ နုကျ သောနု၊**

ယေရှုအဘယ်ကြောင့်လာ ရသနည်း ထင်ရှားသည့်ကျမ်းပိုဒ်တခုမှာ - ဘုရားသခင်၏သားတော်ကိုယုံကြည်သော သူအပေါင်းတို့သည် ဖျက်စီးခြင်းသို့ မရောက်။ ထာဝရအသက်ကိုရစေခြင်းငှါ ဘုရားသခင်သည် မိမိ၌ တပါးတည်းသော သားတော်ကို စွန့်တော်မူသည့်တိုင်အောင် လောကီသားတို့ကိုချစ်တော်မူ၏။- (ယော ၃:၁၆) ဘုရားသခင်သည် လောကီသားကိုချစ်သဖြင့် ယေရှုကိုပေးခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ကောင်းကင်တမန်ဂါဗြေလသည် မာရိယာထံ ရှားစေပြီး သားယောကျ်ားတဦးဖွားမြင်မည်ဟုပြော၏ မာရိယာသည် အပျိုကညာ ဖြစ်၍ မည်သို့ ဖြစ်နိုင်သွယ်ရှိသည်ကို ပြန်မေး၏ တမန်တော်က - သန့်ရှင်းသော ဝိညာဉ်တော်သည် သင်၏အပေါ်မှာ သက်ရောက်တော်မူ၍ အမြင့်ဆုံးသော ဘုရား၏ တန်ခိုးအာနုဘော်တော်သည် သင့်ကိုလွှမ်းမိုးလိမ့်မည်။

၈၁

ထိုအကြောင်းကြောင့် ထိုသန့်ရှင်းသော သားသည် ဘုရားသခင်၏ သားတော်ဟုခေါ်ဝေါ်သမုတ်ခြင်းကိုခံရလိမ့်မည်။- (လု ၁:၃၅) မသုခရစ်ဝင်မှာလည်း ဤသို့သော ဗျာဒိတ်တော်မှတ်သားခဲ့ပါသည်။ (မ ၁: ၂၂-၂၃)

**ယဇ်ပူဇော်ခြင်း ခေမင်ခန**

ဓမ္မဟောင်းခေတ်၌ လူတို့၏အပြစ်လွတ်မြောက်ရန်၊ တိရစ္ဆာန်များကို ယဇ်ပူဇော်ခြင်း အသုံးပြုခဲ့သည်ကို သိကြပါလိမ့်မည်။ သေခြင်းသည် အပြစ်တရားကြောင့် ဖြစ်သည်ကို သိနားလည်သဖြင့် ဘုရားထံ အပြစ်ဖြေစေရန် တိရစ္ဆာန်များကို ယဇ်အနေဖြင့် ပူဇော်၏ (ဝတ် ၁:၃-၄) ပေါလုကလည်း - အပြစ်တရား၏ အခကား သေခြင်းပေတည်းဟုဆိုခဲ့သည်။- (ရော ၆: ၂၃) ဟေဗြဲဩဝါဒစာ၌ ယဇ်ပူဇော်ခြင်းနှင့် ပတ်သက်၍ အချက်(၃)ချက်ဖြင့် ရှင်းလင်းထားပါသည်။

- (၁) ဓမ္မဟောင်း၌ ယဇ်ပူဇော်ခြင်းသည် အပြစ်တရားကြောင့် သေခြင်းဖြစ် ရသည်ကို သတိပေးခြင်းဖြစ်သည်။ ဤမှုကိုအစကနဦးမှာ တည်ရှိလျက် ရှိသည်။
- (၂) တိရစ္ဆာန်များမှာ အပြစ်ကျူးလွန်ခြင်းမရှိပါ။ ဆုံးမဩဝါဒသဘောသာ ကိုယ်စားပြုသည်။ - ပညတ်တရားသည် နောက်ဖြစ်လတံ့သော မင်္ဂလာအကျိုးတို့၏ သေချာသော ပုံသဏ္ဍာန်ကိုမပြ။ အရိပ်ကိုသာ ပြသည်ဖြစ်

- ၍နှစ်စဉ်မပြတ်ပူဇော်သော ယဇ်အားဖြင့် အထံတော်သို့ ချဉ်းကပ်သော သူတို့ကိုစုံလင်ခြင်းအဖြစ်၌ မတည်နိုင်ရာ။- (ဟေဗြဲ ၁၀:၁)
- (၃) တိရစ္ဆာန်ပူဇော်ခြင်းသည် အပြစ်ကိုပယ်ရှားစေနိုင်သည်မဟုတ်ပါ။ - နွားဆိတ်၏အသွေးသည် အပြစ်ကိုမပယ်နိုင်ရာ - (ဟေဗြဲ ၁၀:၄) တိရစ္ဆာန်ကို ယဇ်အနေဖြင့်ခြင်းသည် အပြစ်ဖြေနိုင်မည် မဟုတ်ဟု သမ္မာကျမ်း၌ ရှင်းလင်းထားပါသည်။ ယေရှုသည် သာလျှင် အပြစ်ကိုဖြေနိုင်သည်။ အကြောင်းမှာ သူ့အသက်ကိုပေးပြီး ပြည့်စုံသည် ယဇ်ဖြစ်သည်။ - ထိုသခင်မူကား အပြစ်ကိုဖြေခြင်းငှါ ယဇ်တခုတည်းကို ပူဇော်ပြီးမှစ၍ ဘုရားသခင်၏လက်ယာတော်ဘက်၌ အစဉ်အမြဲထိုင်၍- (ဟေဗြဲ ၁၀:၁၂)

၈၂

**အသစ်သော အစ  
နန္ဒာ ကြံညောင်ညောင်**

သမ္မာကျမ်း၌ ဖော်ပြထားသည်မှာ - အာဒံ၏နာခံမှုမရှိခြင်းကြောင့် အပြစ်တရားရကာ သေခြင်းတရားသည် လောကသို့ဝင်ရောက်ခဲ့သည်။ ယေရှု၏ပြည့်စုံသော အသက်ကြောင့် - အသက်ရှင်ခြင်း အကြောင်းနှင့် မဖောက်ပြန်ခြင်းအကြောင်းကို ထင်ရှားစေသည်။- (၂တီ ၁:၁၀) ယေရှု၏ပြည့်စုံသော အသက်ကြောင့်၊ သူ့သေစဉ်သေခြင်း၌ မဖြစ်သင့်သဖြင့် ဘုရားသခင်က သူ့ကို သေခြင်းမှ ထမြောက်စေသည်။ (တ ၂: ၂၄) ရောမစာ၌ ကြိမ်ပေါင်းများစွာ အာဒံနှင့် ယေရှု၏အသက်တာကို နှိုင်းယှဉ်ပြသထားသည်။ - အပြစ်တရားသည် တယောက်သော သူ့အားဖြင့် ဤလောကသို့ဝင်၍ အပြစ်တရားအားဖြင့် သေခြင်းတရားဝင်သည်နှင့်အညီ လူအပေါင်းတို့သည် အပြစ်ရှိသောကြောင့် သေခြင်းသို့ ရောက်ကြ၏။ - တယောက်သော သူသည် နားမထောင်သော အားဖြင့် လူများတို့သည် အပြစ်ရောက်သည့်နည်းတူ တယောက်သော သူသည် နားထောင်သော အားဖြင့် လူများတို့သည် ဖြောင့်မတ်ရာသို့ ရောက်ကြ၏။ - - - - ထိုသို့ဖြစ်လျှင် အပြစ်တရားသည် သေခြင်းအားဖြင့် အစိုးရသည်နည်းတူ ငါတို့သခင် ယေရှုခရစ်ပြုစုတော်မူ၍ ကျေးဇူး တရားသည် ထာဝရအသက်နှင့် ယှဉ်သော ဖြောင့်မတ်ရာသို့ သွင်းခြင်းအားဖြင့် အစိုးရလေအံ့သတည်း။ (ရော ၅: ၁၂၊ ၁၉၊ ၂၁) အာဒံ၏ပုံစံကို လိုက်ကျင့်နိုင်သကဲ့သို့ ယေရှု၏ပုံစံကိုလည်း လိုက်ကျင့်နိုင် ပါသည်။ ယေရှု၏ဘဝနေထိုင်ပုံကိုလည်း စံယူနိုင်ပါသည်။ - လူအပေါင်းတို့ သည် အာဒံအားဖြင့်

သေခြင်းသို့ရောက်သည်နည်းတူ လူအပေါင်းတို့သည် ခရစ်တော်အားဖြင့်အသက်ရှင်ခြင်းသို့ရောက်ကြလတံ့။- (၁ကော ၁၅: ၂၂)

ယုံကြည်ခြင်းလိုအပ်သည်  
**ငွေအညန့်နိန့်**

ယေရှု့ခရစ်(၄)၌ လူ၏အသက်သည်သေနိုင်သည်။သို့ဖြစ်၍ဘုရားသခင်နှင့်ဆက်နွယ်ပြီး ထာဝရအသက်ရရန် ယုံကြည်မှု လိုအပ်ပါသည်။

၈၃

ဤကဲ့သို့ဖြစ်ရန်ယေရှု့၏ဆောင်ရွက်ချက်မှသာလျှင်ဖြစ်နိုင်မည်။  
-အပြစ်တရား၏အခကားသေခြင်းပေတည်း။ဘုရားသခင်ပေးတော်မူသောဆုကျေးဇူးတော်ကားငါတို့သခင်ယေရှု့ခရစ်အားဖြင့်ထာဝရအသက်ပေတည်း။- (ရော ၆: ၂၃)  
ထိုကြောင့်ဘုရားသခင်ပေးသည့်ကယ်တင်ခြင်းမှာ စည်းကမ်းသတ်မှတ်ချက်ရှိပါသည်။  
-ဘုရားသခင်၏ သားတော်ကို ယုံကြည်သော သူအပေါင်းတို့သည်ပျက်စီးခြင်းသို့မရောက်။ ထာဝရအသက်ကို ရစေခြင်းငှါ ဘုရားသခင်သည်မိမိ၌ တပါးတည်းသော သားတော်ကို စွန့်တော်မူသည် တိုင်အောင် လောကီသားတို့ကိုချစ် တော်မူ၏- (ယော ၃:၁၆)  
ဤကဲ့သို့ဖြင့်ဘုရားသခင်၏သားကို -ယေရှု- ဟုခေါ်တော်မူ၏။သူသည် လောကီသားတို့ကိုအပြစ်များမှကယ် လွတ်မည်။

ယခုယေရှု့၏အလုပ်  
**န တသမု သိ န္ဍကျ ညသတ**

ယေရှု့သည် ရှင်ပြန်ထမြောက်ပြီးနောက် ကောင်းကင်ဘုံသို့တက် ကြွသွား၏ ထိုအချိန်ကောင်းကင်တမန်တော်နှစ်ပါးက ယေရှု့တဖန်ပြန်ကြွ လာမည်ဟုကြေငြာ ၏။  
-သင်တို့နှင့်ခွာ၍ ကောင်းကင်သို့ ဆောင်ယူခြင်းကို ခံတော်မူသော ထိုယေရှု့သည် သင်တို့မျက်မှောက်၌ ကောင်းကင်သို့ကြွသွား တော်မူသည်နည်းတူ တဖန်ကြွလာတော်မူလတံ့ဟုပြောဆို၏- (တဒး ၁၁)  
ပေတရုကခပ်သိမ်းသော အရာအားလုံးပြန် လည်ပြုပြင် ထိန်းသိမ်း ခြင်းမရှိမီ၊ ယေရှု့သည် ကောင်းကင်ဘုံ၌ ရှိနေအုံးမည်။ (တဒး ၁၉: ၂၁) ဘုရားသခင်၏ ကြံစည်တော်ကို ဖြည့်စွမ်းရန် ယေရှု့သည် ကမ္ဘာမြေပေါ်သို့ ပြန်ကြွလာမည်။ ကြားကာလမှာ သူသည်ဘုရားသခင်နှင့် လူတို့၏စပ်ကြား

မှာအာ မခံတဦးဖြစ်သည်။ ဘုရားသခင်ထံသို့ ကျွန်ုပ်တို့အတွက် ကြားဝင် တောင်းပန်ပေးသည့်ယဇ်ပုရောဟိတ်မင်းဟူ၍လည်းဖြစ်သည်။

-ဘုရားသခင်တဆူတည်းရှိတော်မူ၏။ဘုရားသခင်နှင့်လူတို့၏စပ်ကြားမှာ လူဖြစ်သောယေရှု့ခရစ်တည်းဟူသောအာ မခံတဦးရှိ၏- (၁တိ ၂:၅)

၈၄

ဟေဗြဲဩဝါဒစာ၌ ရှင်းပြထားသည်မှာ -  
-ကမ္ဘာမြေပေါ်၌ ယေရှု့၏အသက်ရှင်နေထိုင်ပုံသည်မိမိ၏ညီအကိုတို့နှင့်လုံးလုံးတူရသော အကြောင်းရှိ၏- (ဟေဗြဲ ၂:၁၇)  
သူသည် ကျွန်ုပ်တို့ခံစားသည်ကို ကောင်းစွာနားလည်သည့်ပြင်ကျွန်ုပ်တို့လို အပ်ချက်များကိုလည်းဂရုဏာသက်ရောက်မှုရှိသည်။  
-ငါတို့ ယဇ်ပရောဟိတ်မင်းသည် ငါတို့ခံရသော ဆင်းရဲဒုက္ခများကြောင့် မကြင်နာနိုင်သောသူမဟုတ်။ ငါတို့ခံရသည်နည်းတူ အမျိုးမျိုးသောစုံစမ်း နှောက်ယှက်ခြင်းတို့ကိုခံဘူးသော သူဖြစ်တော်မူ၏ သို့ရာတွင်ဒုစရိုက်အပြစ် နှင့်ကင်းလွတ်တော်မူ၏ ထိုကြောင့်ငါတို့သည်သနားခြင်း၊ ဂရုဏာကိုင်း တော်လျော်သော မစခြင်း ကျေးဇူးတော်ကိုင်းခံရမည်အကြောင်း ရဲရင့်သော စိတ်နှင့်ကျေးဇူးပလ္လင်တော်သို့တိုးဝင်ချဦးကပ်ကြကုန်အံ့။- (ဟေဗြဲ ၁၅:၁၆)  
အကျဉ်းချုပ် ၊ ကာမေပ

- သန့်ရှင်းသော ဝိညာဉ်တော်သည် အပျိုကညာ မာရီပေါ် သက်ရောက်မှု ကြောင့်ယေရှု့ဖွားမြင်ခဲ့သည်။ ထိုကြောင့်ဘုရားသခင်၏သားတော်ဟူ၍ ခေါ်ဆိုသည်။
- ယေရှု့၏အဓိပ္ပါယ်သည်ကယ်တင်ရှင်ဖြစ်ပါသည်။အစဦး၌ ဘုရားသခင်သည်လူ သားတို့အားအပြစ်တရားမှကယ်လွတ်ရန်နည်းလမ်းတခုကြံစည်တော်ရှိခဲ့သည်။
- အပြစ်တရား၏အခကားသေခြင်းဖြစ်သည်။တိရစ္ဆာန်ကိုယဇ်ပုရောဟိတ် မင်း ခြင်းသည်ပုံမှန် သတိပေးခြင်းသာ ဖြစ်၍အပြစ်များကိုကယ်လွတ်ခြင်းမဟုတ် ပါ။



- ယေရှုသည်ပြည့်စုံသော ယဇ်ပူဇော်ခြင်းကိုပေးခဲ့သည်။
- ယေရှုသည် ယခုအခါ ကောင်းကင်ဘုံ၌ ရှိနေသည်။ ကျွန်ုပ်တို့အတွက် သနားကြင်နာသော ယဇ်ပူဇော် ဟိတ်မင်းဖြစ်သည်။ အကြောင်းမှာ သူတွေ့ကြုံခံစားချက်များကိုကောင်းစွာ နားလည်သည်။
- ယေရှုခရစ်တော်ပေါ်၌ ဘုရားသခင်ရှိခဲ့သော ကြံစည်တော်ကိုဖြည့်စွမ်းရန်

ကမ္ဘာမြေပေါ်သို့ ယေရှုခရစ်ကိုပြန်လည်စေလွှတ်မည်ဟု ဂတိတော်ရှိခဲ့သည်။

**ဖတ်ရှုရန်ကျမ်းချက်များ**  
 မသဲဝေးဝေး- ၂၅။ လုဝေး ၂၆-၃၈။ လု ၂။ မ ၂။  
 ယောဝေးဝေး- ၁၄။ ဧရာ ၅။

**လေ့လာခြင်း(၆)မေးခွန်းတိုများ**

- ၁။ ယေရှုခရစ်တော်အမည်၏အဓိပ္ပါယ်မှာ -  
 (က) ကယ်တင်ရှင် (ခ) ကယ်တင်ရှင်ဆီလိမ်းပေးခြင်း  
 (ဂ) ဆီလိမ်းပေးသည် (ဃ) ဆီလိမ်းသော ကယ်တင်ရှင်
- ၂။ ယေရှု၏မိခင်ကားမည်သူနည်း။  
 (က) ဇေလီရုဗက် နှုတ်တော် (ခ) မာ သာ  
 (ဂ) မာ ရီ (ဃ) ရုသျှကအာ

- ၃။ ယေရှု၏ဖခင်အစစ်မည်သူနည်း။  
 (က) ယောသပ် (ခ) အာ ဗြဟံ  
 (ဂ) ဒါရိဒ် (ဃ) ဘုရားသခင်

- ၄။ မိက္ခာအနာဂတိကျမ်း၌ ပေးခဲ့သော ယေရှု၏ဖွားမြင်ရာအရပ်သည်-  
 (က) နာဇရက်မြို့ ဗေဖေနေအာ (ခ) ဗက်လင်မြို့ နေအာ  
 (ဂ) ဗေရက်မြို့ နေအာ (ဃ) ဂလိလဲ နေအာ

- ၅။ ဓမ္မဟောင်းခေတ်၌ တိရစ္ဆာန်များကိုယဇ်ပူဇော်ခြင်းသည်  
 (က) အပြစ်တရားသည် သေခြင်းတရားကို ဆောင်လာကြောင်း သတိပေးသည်  
 (ခ) စိတ်ဆိုးသော ဘုရားသခင်ကိုကြေနှိပ်စေရန်  
 (ဂ) အယူသီးမှုကြောင့်ဖြစ်သည်  
 (ဃ) ကယ်တင်ခြင်းကိုပေးသည်။

- ၆။ အဘယ်ကြောင့် ယေရှုအား လွန်ခဲ့သည့်အနှစ် ၂၀၀၀ မှာ စေလွှတ်သနည်း။  
 (က) ဂျူးလူမျိုးကိုကယ်တင်ရန် (ခ) ဆင်းရဲသူကိုကျွေးမွေးရန်  
 (ခ) အပြစ်အတွက်ပြည့်စုံသော (ဃ) နိုင်ငံတော်ကိုတည်ထောင်ရန်  
 ယဇ်ပူဇော်ရန်။

- ၇။ ယခုယေရှုမည်သည့်နေရာမှာ ရှိသနည်း။  
 (က) သင်္ချိုင်းမှာ (ခ) ဒီကမ္ဘာမြေပေါ်မှာ  
 (ဂ) ကောင်းကင်ဘုံမှာ (ဃ) မသိပါ။
- ၈။ ယေရှုခရစ်တော်သည် ကမ္ဘာမြေပေါ်သို့ ပြန်လာမည်လော။  
 (က) ပြန်လာမည် (ခ) မသိပါ။

- (ဂ) မပြန်လာပါ (ဃ) ပြန်နိုင်ဘွယ်ရှိသည်။
- ၉။ ယေရှုယခုအခါဘာလုပ်နေသလဲ။
  - (က) ကျွန်ုပ်တို့အသက်ကိုထိန်းချုပ်နေသည်
  - (ခ) ဘုရားရှေ့တော်မှာ ယဇ်ပရောဟိတ်မင်းအဖြစ်လုပ်နေသည်
  - (ဂ) အစိုးရများကိုထိန်းချုပ်နေသည်
  - (ဃ) မသိပါ။
- ၁၀။ ယေရှုခရစ်တော်မှတစ်ဆင့် ဘုရားသခင်ထံမှ မည်သည့် ဆုကျေးဇူးကိုရ မည်နည်း။
  - (က) ချမ်းသာကြွယ်ဝခြင်း
  - (ခ) အနာဂတ်ထာဝရအသက်ရခြင်း
  - (ဂ) အသက်ရှည်ခြင်း
  - (ဃ) ယခုအခါငြိမ်သက်ခြင်းရခြင်း

အာဗြဟံသည်ယုံကြည်ခြင်း၏စံပြနမူနာ ဖြစ်သည်။ ကျွန်ုပ်တို့၏ယုံကြည်ခြင်းကိုပြသလိုလျှင်၊ အာဗြဟံကဲ့သို့ ဘုရားသခင်၏ နတ်ကပတ်တော်ကိုအပြည့်အဝယုံကြည်ကာ အလိုတော်အတိုင်း နာခံမှုရှိရမည်။

အာဗြဟံမှဆင်းသက်သော ကုသရေလလူမျိုးစုသည် အဲဂုတ္တုပြည်၌ ကျွန်ုပ်တို့ဖြစ်ခဲ့သည်။ ကြောက်မက်ရွံ့ဖျက်သော သိဒ္ဓါဝမ်းသော ကပ်ဆိုးကြီးဖြစ်ပြီး နောက်အဲဂုတ္တုလူမျိုးများက ကောင်းကင်ဘုံ၌ ထာဝရဘုရားသခင်တဆူရှိကြောင်းနှင့် ကမ္ဘာလောကပေါ်ရှိ အရေးကိစ္စအားလုံးကို အုပ်ထိန်းနေကြောင်း သိခဲ့သည်။ ယင်းကြောင့်ကျွန်ုပ်တို့ဖြစ်သည့် ကုသရေလလူမျိုးကို မောရှေဦးဆောင်လွတ်မြောက်စေသည်။ ဤအဖြစ်အပျက်များကိုထွက်မြောက်ရာကျမ်း၌ မှတ်သားထားပါသည်။

နောက်ပိုင်းကုသရေလလူမျိုးသည် အာဗြဟံနေခဲ့သည့်ခါရန်ပြည်နယ်၌ အခြေချနေထိုင်ခဲ့ကြသည်။ သူတို့၏ပထမဦးဆုံးဘုရင်မှာ ရှောလုမင်း၊ ဒုတိယမှာ ဆာလံကျမ်းအများစုရေးခဲ့သည့် ဒါရိဒ်မင်းဖြစ်ပါသည်။

ဒါရိဒ်မင်းအား ပြုခဲ့သည့် ဂတိတော်  
**န စမသာဠန အသီလေဇိ**

ဘုရားသခင်သည် ဒါရိဒ်မင်းအား အထူးဂတိတော်တခု ပြုခဲ့သည်ကို ဆာလံကျမ်း၌ ဆိုထားပါသည်။

၈၉

၈၈

လေ့လာခြင်း(၇)

ဘုရားသခင်က ဒါရိဒ်မင်းနှင့် ပြုသော ဂတိတော်

**န စမသာဠန အသီလေဇိ**

ဘုရားသခင်က အာဗြဟံနှင့် ပြုခဲ့သော ဂတိတော်မှာ - ကမ္ဘာမြေပေါ်ရှိ လူမျိုးစုအားလုံးသည် သူနှင့်သူ၏အမျိုးအနွယ်အား ဖြင့်ကောင်းကြီးမင်္ဂလာ ရလိမ့်မည်။ လေ့လာခြင်း(၅) တွင်ကောင်းကြီးမင်္ဂလာ ကမ္ဘာမြေပေါ်သို့ ဆောင်ယူလာမည့်အာဗြဟံ၏ တဦးတည်းသော အမျိုးအနွယ်မှာ ယေရှုဖြစ်ပါသည်။ ဤအကြောင်းကို ဓမ္မသစ်၌ ရှင်းလင်းစွာဖော်ပြထားပါသည်။ (ဂလုး ၁၆)

- ထာဝရဘုရားသည် ဒါရိဒ်မင်း အိဋ္ဌာန်ကျိန်ဆိုခြင်းကို ပြု၍ သစ္စာဖျက်တော် မမူသော စကားဟူမူကား သင်၏အမျိုးအနွယ်ကို သင်၏ ပလ္လင်တော်မှာ ငါတင်မည်။- (ဆာ ၁၃:၁၁)

ဒါရိဒ်မင်းသည် သူ၏နိုင်ငံတော်တည်ထောင်ပြီး လူမျိုးစုငြိမ်းချမ်းစွာ နေထိုင်စဉ် ဘုရားသခင်အား ဝတ်ပြုရန် အိမ်တော်တဆောင် တည်ဆောက်လို၏။ ဘုရားသခင်က နာသန်ကို စေလွှတ်ပြီး ဘုရားသခင်အတွက် အိမ်တော်တည်ဆောက်ရန် မလိုဟု ဒါရိဒ်မင်းအား ပြောစေသည်။ ဘုရားသခင်က ဒါရိဒ်မင်း၏ ရာဇအိမ်တော်ကို တည်ထောင်မည်။ ယင်း၏ ရာဇမျိုးနွယ်မှာ တဦးသည် သူ၏နိုင်ငံတော်ကို ထာဝစဉ်စိုးမိုးလိမ့်မည်။

-သင်သည်အသက်ကာလစေ့၍ဘိုးဘေးတို့နှင့်အတူအိပ်ပျော်သောအခါသင်၏ရင်သွေး  
 သင့်မှဆင်းသက်သော သားကိုငါချီးမြှောက်၍ သူ၏နိုင်ငံကိုငါ တည်ထောင်မည်။  
 ထိုသားသည် ငါ၏နာမအဘို့ အိမ်ကိုဆောက်လိမ့်မည်။  
 သူထိုင်သော ရာဇပလ္လင်ကိုအစဉ်အမြဲငါတည်စေမည်။--သင်၏အမျိုးအနွယ် နှင့်  
 သင်၏နိုင်ငံသည်ငါ့ရှေ့မှာအစဉ်အမြဲတည်လိမ့်မည်။ သင်၏ ရာဇပလ္လင်  
 သည်လည်းအစဉ်အမြဲတည်လိမ့်မည်။- (၂ရာ ၇:၁၂-၁၃၊၁၆)  
 အထက်ပါကျမ်းချက်၌ အရေးကြီးသောအချက်(၃)ချက်ပါရှိသည်။  
 ၁။ ဂတိတော်သည် ဒါရိယမ်း၏ သားရှောလမွန်ကို ညွှန်းသည်မဟုတ်ပါ။  
 အကြောင်းမှာ ဘုရားသခင်ဆိုသည့် -ရာဇပလ္လင်သည်အစဉ်အမြဲတည်လိမ့် မည်-  
 ရှောလမွန်၏ကြွယ်ဝချမ်းသာခြင်း၊ ဉာဏ်ပညာကြွယ်ဝခြင်းရှိသော်  
 လည်းသူ့မှာနိုင်ငံတော်ထာဝစဉ်အုပ်စိုးခဲ့ခြင်းမရှိပါ။(၂ရာ ၇:၁၄)၌ နာသန်က  
 ဒါရိယမ်းအားပြောခဲ့သည်မှာ - သူ၏မျိုးနွယ်မှ ဆင်းသက်မည့်ဘုရင်သည်  
 ဘုရားသခင်၏သားတော်ဖြစ်မည်။ဘုရားသခင်သည်အဘဖြစ်မည်။  
 ၂။ ထိုဘုရင်သည် ဒါရိယမ်း၏ ရာဇပလ္လင်တော်မှာ အုပ်စိုးလိမ့်မည်။ (၂ရာ ၇:၁၂-  
 ၁၃)  
 ၃။ ဘုရားသခင်၏ဂတိတော်ဖြစ်ပေါ် မည်ဟုကြေငြာခဲ့သည်။ (၂ရာ ၇:၁၂)

၉၀

**ပရောဖက်များ၏သင်ကြားခြင်း**  
**န အနုခေညါ သ် အနု စမသစုနအု**

အထက်ပါအချက်(၃)ချက်ကိုသမ္မာကျမ်း၌ အလေးထားပြောဆိုခဲ့သည်။  
 ဟေရှာယအနာဂတ္တိကျမ်း၌ လည်းဆိုထားပါသည်။  
 -ငါတို့အဘို့ သူငယ်ကိုဘွားမြင်၏ ငါတို့အားသားကို သနားတော်မူ၏  
 ထိုသူသည်အုပ်စိုးခြင်းအာဏာစက်ရှိလိမ့်မည်။ နာမတော်မူကား အံ့ဩဘွယ်  
 တိုင်ပင်ဘက်၊တန်ခိုးကြီးသောဘုရားသခင်၊ထာဝရအဘ၊ငြိမ်သက်ခြင်းအရှင်ဟုခေါ်ဝေ  
 ၊ သမုတ်ခြင်းကိုခံတော်မူလိမ့်မည်။ ဒါရိယမ်း၏ရာဇပလ္လင်ပေါ်မှာ ထိုင်၍နိုင်ငံတော်ကို  
 နှောင်ကာလအစဉ်မပြတ် တရားတော်အတိုင်းဖြောင့်မတ်  
 စွာစီရင်၍အမြဲတည်စေတော်မူမည်အကြောင်း၊အာဏာတော်တိုးတက်ခြင်းနှင့်

ငြိမ်သက်တော်မူခြင်းသည် နိစ္စအမြဲရှိလိမ့်မည်။ ကောင်းကင်ဗိုလ်ခြေအရှင်  
 ထာဝရဘုရားသည်အလိုတော်အားကြီး၍ထိုအမှုကိုပြီးစီးတော်မူလိမ့်မည်။-  
 (ဟေရှာ ၉:၆-၇)  
 အောက်ပါတူညီသည့်အချက်များအလေးပေးဆိုထားသည်။  
 ၁။ သူ၏အုပ်စိုးခြင်းအာဏာစက်သည်အဆုံးမရှိ။  
 ၂။ ဒါရိယမ်း၏ရာဇပလ္လင်ပေါ်မှာ ထိုင်၍နိုင်ငံတော်ကိုစီရင်အုပ်စိုးမည်။  
 ၃။ ကောင်းကင်ဗိုလ်ခြေအရှင်ထာဝရဘုရားသည် ထိုအမှုကိုပြီးစီးတော်မူလိမ့် မည်။

ဂတိတော်မပုဂ္ဂိုလ်သည်ယေရှုဖြစ်သည်  
 `ရွှေကျတချ အနု သညန စမသာဠနိ  
 ဒါရိယမ်း၏ ရာဇပလ္လင်၌ စိုးစံမည့် ဘုရင်သည် ယေရှုဖြစ်မည်ကို  
 ယုံမှားစရာမရှိပါ။  
 ယေရှုမဖွားမြင်မှီ ကောင်းကင်တမန်ဂါဗြေလက မာရ်အားပြောဆိုရာ  
 -ထိုသားသည်ကား ကြီးမြတ်သောသူဖြစ်လိမ့်မည်။ အမြင့်ဆုံးသောဘုရား  
 ၏သားတော်ဟု ခေါ်ဝေါ်သမုတ်ခြင်းကို ခံရလိမ့်မည်။ သူ့အဘဒါရိယမ်း၏ ရာဇပလ္လင်ကို  
 ထာဝရအရှင်ဘုရားသခင်သည် သူ့အားပေးတော်မူမည်။ထိုသူ

၉၁

သည်လည်း ယာကုပ်အမျိုးအနွယ်ကို အစဉ်မပြတ်အုပ်စိုးလိမ့်မည်။ သူ၏  
 နိုင်ငံသည်လည်းအဆုံးမရှိရဟုပြောဆို၏- (လု ၁:၃၂-၃၃)  
 ိုင်းအချက်(၃)ချက်ထပ်မံညွှန်းသည်ကိုတွေ့ရသည်။  
 ၁။ နိုင်ငံတော်သည်အစဉ်အမြဲတည်ရှိမည်။  
 ၂။ သူသည်ဒါရိယမ်း၏ရာဇပလ္လင်ပေါ်၌ အုပ်စိုးမည်။  
 ၃။ ဘုရားသခင်ကဤဂတိတော်ကိုဖြစ်ပေါ် စေမည်။

မာရ်၏ဝမ်းမြောက်သောသီချင်း  
**ဗြေဟုသညါ သ် မနုဗြာဇခေညါ**  
 ဘုရားသခင်၏ဂတိတော်ကိုမာရ်ကချီးမွမ်းသီဆိုသည့်အံ့ဘွယ်ရာသီချင်းသ  
 ည်ရှင်လုကာခရစ်ဝင်ကျမ်း၌ မှတ်သားထားပါသည်။ကောင်းကင်တမန်ကဤကလေးင  
 ယ်ဖွားမြင်ခြင်းသည် ဘုရားသခင်က ဒါရိယမ်းအားပေးသော  
 ဂတိတော်ကိုဖြည့်စွမ်းစေသည်ဟုပြောဆိုသော်လည်း မာရ်ကတမန်အာဗြဟံ  
 အားပေးခဲ့သော ဂတိတော်အတွက် ဘုရားသခင်ကို ကျေးဇူးတော်ချီးမွမ်းသေး သည်။

မာရ်ကဘုရားသခင်သည် ထိုလူနှစ်ဦးနှင့်ပြုခဲ့သော ဂတိတော်သည် ယေရှုတဦးတည်းကိုသာ ရည်ညွှန်းသည်ကိုကောင်းစွာ နားလည်ထားခြင်းဖြစ် မည်။  
-အာဗြဟံမှစသော သူ၏အမျိုးအနွယ်အား သနားခြင်းကျေးဇူးတော်ကိုအစဉ် အမြဲပြုခြင်းငှါသတိထား၍မိမိကျွန်ကုသရေလကိုမစတော်မူပြီဟုဆို၏-  
(လုခး၅၄-၅၅)

နိုင်ငံတော် - နှစ်ခု

ယေရှုထုတ်ဖော်ကြေငြာမည့်နိုင်ငံတော်သည်ကျွန်ုပ်တို့ကမ္ဘာမြေပေါ်၌ တည်ရှိလိမ့်မည်ဟူ၍ ယုံမှားစရာမရှိပါ။ သူသည်ကျွန်ုပ်တို့နိုင်ငံတော်၏ရှင်ဘုရင်ဖြစ်မည်။ သူ၏နောက်လိုက်များလည်း အုပ်စိုးသည့်အရာ၌ ပါဝင်မည်။ ယေရှုကသူ၏ တမန်တော်အား ပြောခဲ့သည်မှာ - ငါအမှန်ဆိုသည်ကား အလုံးစုံသော အရာတို့ ကိုအသစ်ပြုပြင်သော ကာလ၌ လူသားသည် ဘုန်းရှိသောပလ္လင်

၉၂

တော်ပေါ်မှာ ထိုင်တော်မူသောအခါ ငါ့နောက်သို့လိုက်ကြသော သင်တို့သည်တဆယ့်နှစ်ခု သောပလ္လင်ပေါ်မှာထိုင်လျက်ကုသရေလ တဆယ့်နှစ်မျိုးကိုစစ်ကြောစီရင်ကြလတံ့။- (မာဇး ၂၈)  
ဤသည်မှာ အစကနဦး၌ ဘုရားသခင်၏ရည်ရွယ်ချက်ကို ကမ္ဘာမြေပေါ်မှာ ဘုန်းတော်ထင်ရှားရန်နှင့်ငြိမ်သက်ခြင်းရှိရန်ဖြစ်ပါသည်။  
-ငါအသက်ရှင်သည်ဖြစ်၍ ထာဝရဘုရား၏ဘုန်းတော်သည် မြေတပြင်လုံး၌ နှံ့ပြားလိမ့်မည်။- (တော ၁၄: ၂၁)  
ကမ္ဘာမြေပေါ်သို့ ယေရှုပြန်ကြွလာ ပြီးရှင်ဘုရင်ဖြစ်စဉ်ဤအရာအားလုံးဖြည့်စွမ်းလိမ့်မည်။  
ပင်တေကုတ္တေပွဲ၌ ပေတရုဟောပြောနေစဉ် အဓိကအရေးပါသည့်အချက်တခုမှာ ယေရှုသည်ဘုရားသခင်က ဒါဝိဒ်မင်းအားပြုခဲ့သောထင်ရှားသည့်အဆက်မျိုးနွယ်ဖြစ်သည်။ ဒါဝိဒ်မင်းသည် ခရစ်တော်ဘုရင်အဖြစ် တည်ထောင်မည့် နိုင်ငံတော်ကိုမြှောက်မြင်နေကြောင်းဆာလံကျမ်း၌ ပေတရုကရည်ညွှန်းခဲ့သည်။  
-ညီအကိုတို့အမျိုး၏အဘဖြစ်သော ဒါဝိဒ်၏အကြောင်းကို ငါသည်သင်တို့အားအတည့်အလင်းပြောပါရစေ။ ထိုဒါဝိဒ်သည် သေ၍ သဂြိုဟ်သောတွင်းသည်ယခုတိုင်အောင်ငါတို့၌ ရှိ၏ ထိုသူသည်မိမိအမျိုးအနွယ်ထဲက လူဇာတိ

အားဖြင့်ခရစ်တော်ကိုဘုရားသခင်ထမြောက်စေ၍မိမိပလ္လင်ပေါ်မှာတင်တော်မူမည်။-  
(တ ၂: ၂၉-၃၀)

-ယေရှုရှင်ပြန်ထမြောက်ခြင်းသည် တိကျသည့်အမှတ်တခု ဘုရားသခင်က ဒါဝိဒ်မင်းအားပြုသော ဂတိတော်ကိုဖြည့်စွမ်းသည်ဟုတမန်တော်ကရှင်းလင်းခဲ့သေးသည်။- ထိုယေရှုကိုဘုရားသခင်ထမြောက်စေတော်မူသည်ကို ငါတို့ရှိသမျှသည်သက်သေခံဖြစ်ကြ၏- (တ ၂: ၃၂)  
အချိန်အခါရောက်စဉ်ထာဝရဘုရားက- သင်၏ရန်သူတို့ကိုသင်၏ခြေတင်ရာ ငါမချထားမှီတိုင်အောင်ငါ့လက်ကွံ့ဘက်၌ ထိုင်နေလော့ - ဟုသခင်ယေရှုအားမိန့်တော်မူသည်ကို ဒါဝိဒ်ကနားလည်ထားပြီးဖြစ်သည်ကို ပေတရုကပြောခဲ့

၉၃

သည်။ ထိုနောက်တမန်တော်ဆက်ပြောခဲ့သည်မှာ - ထိုကြောင့်သင်တို့သည် လက်ဝါးကပ်တိုင်မှာ ကွပ်မျက်သော ယေရှုကိုဘုရားသခင်သည် ခရစ်တော်အရာ၌ ဝှမ်း၊ အစိုးရသော အရှင်အရာ၌ ဝှမ်း ခန့်ထားတော်မူသည် အကြောင်းကိုကုသရေလအမျိုးသားအပေါင်းတို့အတပ်အမှန်သိမှတ်ကြလော့။- (တ ၂: ၃၄-၃၆)

ဘုရားသခင်၏အာမခံချက်  
သို့ ကမေညေအနန

သမ္မာကျမ်း၌ ပေါလုက အာသင်လူမျိုးအား ပြောကြားရာတွင် ချိုး၍ အံ့ဘွယ်ရာ မြော်လင့်ချက်တရပ်ပေးခဲ့သည်။  
-ခန့်ထားတော်မူသော အားဖြင့်လောကီသားတို့ကိုဖြောင့်မတ်ခြင်းတရားနှင့်ညီလျော်စွာ စစ်ကြောစီရင်မည့် နေ့ရက်ကို ချိန်းချက်တော်မူပြီ။ ထိုသူကို သေခြင်းမှ ထမြောက်စေတော်မူသော အားဖြင့် ခပ်သိမ်းသော လူတို့အားယုံလောက်သော သက်သေကိုပြတော်မူပြီဟုပေါလုဟောပြော ၏- (တ ၁၇: ၃၁)

လေ့လာခြင်း(၇)အတိုချုံး - ကာမေပ

- ကမ္ဘာမြေပေါ်နှင့်ပတ်သက်၍ သမ္မာကျမ်း၌ ဘုရားသခင်၏ ကြံစည်တော်ကိုဖွင့်ပြထားသည်။

- ဤကြံစည်တော်များ ဖြည့်စွမ်းမည့် သူသည် အာဗြဟံနှင့် ဒါဝိဒ်မှဆင်းသက်မည့်မျိုးနွယ်ဖြစ်သည်ကိုဘုရားသခင်ကပြောခဲ့သည်။
- ဂတိတော်မှရှိမည့်သူသည်ယေရှုဖြစ်သည်။
- ဘုရားသခင်၏နိုင်ငံတော် တည်ထောင်သည့် အချိန်တွင် ယေရှုသည် ဤလောကကိုဖြောင့်မတ်ခြင်းဖြင့်စီရင်အုပ်စိုးမည်။
- ဤမြော်လင့်ချက်သည် မေဗဟောင်း၏ သွန်သင်ခြင်းပေါ်မှာ အခြေခံပြီးယေရှုနှင့်တမန်တော်များ၏ သတင်း၌ ရှင်းလင်းစွာ ပါဝင်သည်။

ဖတ်ရှုရန်ကျမ်းချက်များ  
 ဟောရှာ ၁၁။ တ ၂။ ရော ၄။ ဟောရှာ ၃၅။ ဆာ ၁၃၂။ လု ၁၉။

**လေ့လာခြင်း(၇)မေးခွန်းတိုများ**

- ၁။ ကမ္ဘာမြေပေါ်ကောင်းကြီးမင်္ဂလာ ဆောင်လာမည့်သူသည်အာဗြဟံ၏မည်သည့်မျိုးနွယ်ဖြစ်သနည်း။
  - (က) ကူဇက် (ခ) ဒါဝိဒ်
  - (ဂ) ယောသပ် (ဃ) ယေရှု
- ၂။ ကူသရေလလူမျိုးစုသည်မည်သည့်တိုင်းပြည်၌ ကျွန်ုပ်တို့ဖြစ်ခဲ့သနည်း။
  - (က) အာဖရိက(ခ)ခါရန်
  - (ဂ) အီဂျစ်(အဲဂုတ္တုပြည်) (ဃ) အီတလီ
- ၃။ သမ္မာကျမ်း၌ မည်သည့်စာအုပ်သည် ကူသရေလလူမျိုး ကျွန်ုပ်တို့အဖြစ် မှလွတ်မြောက်ကြောင်း ရေးသားခဲ့သနည်း။
  - (က) ကမ္ဘာဦးကျမ်း (ခ) ဝတ်ပြုရာကျမ်း
  - (ဂ) ထွက်မြောက်ရာကျမ်း (ဃ) တောလည်ရာကျမ်း
- ၄။ ကူသရေလ၏ပထမဆုံးဘုရင်ကားမည်သူနည်း။
  - (က) ရှောလု (ခ) ရှောလမွန်
  - (ဂ) ဒါဝိဒ် (ဃ) ရှမေလ
- ၅။ ဒါဝိဒ်ကဘုရားသခင်အားမည်သည်ကိုဆောက်လုပ်ပေးမည်နည်း။

- (က) နန်းတော် (ခ) မြို့တော်
  - (ဂ) ဝတ်ပြုရာအိမ်တော် (ဃ) ယင်ပလ္လင်
- ၆။ ဘုရားသခင်ကဒါဝိဒ်အားမည်သည့်ဂတိတော်ပေးခဲ့သနည်း။
- (က) ချမ်းသာကြွယ်ဝခြင်း (ခ) သူ၏နိုင်ငံတော်ထာဝစဉ်တည်ရှိခြင်း
  - (ဂ) ကျမ်းမာခြင်းနှင့်အသက်ရှည်ခြင်း (ဃ) ပျော်ရွှင်ခြင်းနှင့်တိုးပွားခြင်း

- ၇။ ကူသရေလမှမည်သည့် ပရောဖက်က -ယေရှုမှ ဘုရင်တပါး ထွက်ပေါ် မည်ဟုဟောသနည်း။
  - (က) ဟောရှာယ (ခ) သြဗဒိ
  - (ဂ) ရှမေလ (ဃ) ဟောရှော
- ၈။ ဒါဝိဒ်၏ရာဇပလ္လင်ပေါ် အုပ်စိုးမည့်ဂတိတော်မှမျိုးနွယ်သည် သူနည်း။
  - (က) ရှောလမွန် (ခ) ယေရှု
  - (ဂ) ဟောဇကီမင်း နဖုနုဇု (ဃ) ရောဗောဠ်နုသုသော
- ၉။ ဘုရားသခင်ဂတိတော်ရှိမည့် နိုင်ငံတော်သည် မည်သည့် နေရာမှာ တည်ထောင်မည်နည်း။
  - (က) ကမ္ဘာမြေပေါ်မှာ (ခ) ကောင်းကင်ဘုံ
  - (ဂ) လေဟာနယ် (ဃ) လူတို့၏နှလုံး
- ၁၀။ ဘုရားသခင်က သူ၏ဂတိတော် ဖြည့်စွမ်းရန် မည်သည့် အာမခံချက် ပေးသည်ကိုပေါလုကအာသင်၌ ညွှန်းသနည်း။
  - (က) ရာသီဥတုများ (ခ) ယေရှုဖွားမြင်ခြင်း
  - (ဂ) နေနှင့် ည (ဃ) ယေရှုရှင်ပြန်ထမြောက်ခြင်း။

လေ့လာခြင်း(၈)

ယေရှုခရစ်တော်၏ရှင်ပြန်ထမြောက်ခြင်း

• နို့နုကမမနခအထညသိ နို့ကျ ယုမဗုအ

ရှင်ပြန်ထမြောက်ခြင်း၏အဓိပ္ပါယ်ကား သေခြင်းမှတဖန် ပြန်လည် ရှင်သန်လာခြင်းဖြစ်သည်။ ဂရိစာလုံး ညေချအချေ မှ ဘာသာပြန်ခြင်း ဖြစ်ပါ သည်။ဓမ္မသစ်ကျမ်းမှာ-ထမြောက်ခြင်း-သို့မဟုတ် -မတ်တတ်ရပ်ခြင်း- ဖြစ်သည်။ ယေရှုသည်သင်္ချိုင်းမှရှင်ပြန်ထမြောက်ခြင်းသည်သမိုင်းတွင်ငြင်းပယ်၍မရနိုင်သည့်ဖြစ်ရ ပ်တခုဖြစ်သည်။ ယေရှု၏ သေခြင်းနှင့် ရှင်ပြန်ထမြောက်ခြင်း သည်လူသားများပေါ် ဘုရားသခင်၏ ကြံစည်တော်တရပ်လုံး ၏ဗဟိုအချက် အချာပင်ဖြစ်ပါသည်။ ခရစ်ယာန်၏ ယုံကြည်ခြင်းသည်လည်း ဦးအချက် အပေါ် တည်ဆောက်ခဲ့သည်။ ခရစ်ယာန်ဘာသာ တည်ရှိခြင်းသည် ခရစ်တော်၏ သေခြင်းမှ ရှင်ပြန်ထမြောက်ခြင်းပေါ် အခြေခံလျက်ရှိသည်။ ဤသည်မှာ ဗီ ပထမရာစု တပည့်တော်များ၏ အသက်တာ၌ နှိုးဆော် တိုက်တွန်းအားတရပ်ဖြစ်သည်။

ရှင်ပြန်ထမြောက်ခြင်းသည်တမန်တော် များ၏အဓိကသင်ကြားခြင်း

ခြေညွှသစငခ သ် အန ဗစသျအူနူ အနခေညါ

တမန်တော်များက -ယုဒ- အစားအခြားသော တမန်တော်အသစ် -မသိ-ကိုရွေးခဲ့စဉ် မသိသည့် ခရစ်တော် ထမြောက်ခြင်းကို သူတို့နှင့် အတူ သက်သေခံဖြစ်ရမည်ဟုဆိုသည်။ (တ ၁:၂၂) တမန်တော်များသည်ယေရှုကိုအကြောင်းပြုလျက်သေခြင်းမှရှင်ပြန်ထမြောက် ခြင်းတရားကိုဟောသဖြင့်အကျဉ်းချုပ်ရသည်။ (တ ၄:၂) -သေသောသူတို့သည်ထမြောက်မည်ဟုမြော်လင့်ခြင်းအကြောင်း- ပေါလုက ဟောကြားသဖြင့်စစ်ကြောစီရင်ခြင်းခံရသည်။ (တ ၂၃:၆၊ တ ၂၄:၂၁) ဓမ္မသစ်စာစောင်များထဲမှာ ယေရှု၏ရှင်ပြန်ထမြောက်ခြင်းသြဝါဒအပြည့်အဝ

ပါဝင်သည့်ပြင် ကျွန်ုပ်တို့ အတွက်လည်း အရေးကြီးကြောင်း သွန်သင် ထားပါသည်။

-ခရစ်တော်သည်ထမြောက်တော်မမူလျှင်ငါတို့ဟောပြောခြင်း၌ အကျိုးမရှိ။သင်တို့ ယုံကြည်ခြင်း၌ လည်း အကျိုးမရှိ။ ----- ဒုစရိုက်အပြစ်အောက်၌ ရှိကြသေး၏- (၁ကော ၁၅:၁၄နှင့်၁၅)

ဘုရားသခင်သည်အဘယ်ကြောင့်ယေရှုကိုထမြောက်စေသနည်း

• ပီဇို သိ မချေနဲ နို့ကျ၊

ရှေ့ပိုင်းလေ့လာခြင်းများတွင်ယေရှု၏အလုပ်တာဝန်မှာအပြစ်တရားအတွက် ယဇ်ပူဇော်ခြင်းဖြစ်သည်။ (ဟောမြဲဇး၂၆) လေ့လာခြင်း (၄)မှာ ဘုရားသခင်၏ ပညတ်တော်ကို အာဒံကနာခံခြင်းမပြုသည့်အတွက် အပြစ် တရားနှင့်သေခြင်းတရားသည်လူသားပေါ် သို့ကျရောက်လာခဲ့သည်။လေ့လာ ခြင်း(၆)မှာမူ ယေရှုသည် ဘုရားသခင်၏ ပညတ်တော်အားလုံးကို နာခံပြီး လုံးလုံးလျားလျားအပြစ်ကင်းသည့်အသက်တာရှိခဲ့သည်။သို့သော်ယေရှုသည်သေခြင်း မှ ရှင်ပြန်ထမြောက်ခြင်းမရှိခဲ့သော် သူ၏သေခြင်းသည် ယဇ်ပူဇော် ခြင်းမဖြစ်နိုင်ပါ။ (ဂလ ၄:၄)အရ ယေရှုသည် မိန်းမဝမ်း၌ ပဋိသန္ဓေယူ၍ ပညတ်တရားအောက်၌ ဘွားမြင်သဖြင့်ကျွန်ုပ်တို့ကဲ့သို့အာဒံမှအပြစ်တရား၏ ဒဏ်ကို အမွေဆက်ခံခဲ့သည်။ သူကိုယ်၌ ကား အပြစ်ကင်းစင်သူ ဖြစ်သည်။ ထို့ကြောင့် သေခြင်းတရားသည် သူ့ကိုချုပ်ကိုင်၍မရပါ။ -သေခြင်းတရား သည်နောက်တဖန်ကိုယ်တော်ကိုမအုပ်စိုးရ။- (ရော ၆:၉)

ဘုရားသခင်၏အချစ်နှင့်တရားမျှတမှု

• သို့ သလန ညီ ကျအငန

ဘုရားသခင်၏တရားမျှတသောမူသည်သူ၏ပညတ်တော်ကိုလုံးလုံး လျားလျားနာခံသူအားအပြစ်တရားနှင့် သေခြင်းတရား၏ချုပ်ကိုင်ခြင်းကိုခွင့် မပြုပေ။ ပေတရုပြောခဲ့သည်မှာ -ထိုသူကိုသေခြင်းဝေဒနာသည် အစဉ်ချည်

နှောင်ချုပ်ကိုင်၍မဖြစ်နိုင်သည်နှင့်ထိုဝေဒနာကိုဘုရားသခင်သည်ချွတ်ပယ်၍ထမြောက် စေတော်မူပြီ။- (တၢး ၂၄)

လေ့လာခြင်း(၃)၌ ရှင်းပြထားသည်မှာ -ယေရှု၏ရှင်ပြန်ထမြောက်ခြင်းသည် ဘုရားသခင်၏တရားမျှတမှုနှင့်လူသားကိုချစ်သည့်အတွက်ဖြစ်သည်။

-ဘုရားသခင်၏သားတော်ကိုယုံကြည်သောသူအပေါင်းတို့သည်ပျက်စီးခြင်း သို့မရောက်၊ ထာဝရအသက်ကို ရစေခြင်းငှါ ဘုရားသခင်သည် မိမိ၌ တပါးတည်းသော သားတော်ကို စွန့်တော်မူသည်တိုင်အောင် လောကီသား တို့ကိုချစ်တော်မူ၏- (ယော ၃:၁၆)

ရှင်ပြန်ထမြောက်ခြင်းသည် ဧပထမရာစု၏အသစ်သောယုံကြည်မှု ဟုတ်ပါသလား။

**၂။ နယူးစပတ်စ်အာသလ သညာ ဘုရားသခင်၏ ယုဒသမ္မတအာမေဇုံ**

ကျမ်းစာမှသိရှိရသည်မှာ - သေခြင်းမှ ရှင်ပြန်ထမြောက်ခြင်းသည် ယေရှုမတိုင်မီသစ္စာရှိသူများ၏ မြော်လင့်ခြင်းတရပ် ဖြစ်သည်။ သို့ဖြစ်၍ ယေရှုက -သင်တို့အဘ အာဗြဟံသည် ငါကြွလာမည့် အချိန်ကာလကို မြော်လင့်ခြင်းငှါအလွန်အလှိုရှိ၏မြင်ရသောအခါဝမ်းမြောက်ခြင်းသို့ရောက်သည်ဟုမိ နှံ့တော်မူ၏။- (ယော ၈:၅၆)

ဒါဝိဒ်မင်း၏စကားကို ရှင်ပေတရုက ညွှန်းခဲ့သည်မှာ -ငါသည် ထာဝရ ဘုရားကို အစဉ်မပြတ်မျက်မှောက်ပြု၏ ---ထို့ကြောင့်ငါ့စိတ်နှလုံးသည် သာယာခြင်း၊ ငါ့ဝိညာဉ်သည်လည်းရှင်လမ်းခြင်းရှိ၏ ထိုမှတပါးငါ့အသား သည်မြော်လင့်လျက်ကျိန်းဝပ်လိမ့်မည်။- (တၢး ၂၅-၂၆ နှင့် ၃၁ ကို ဆာ၁၆: ၈- ၁၁)နှင့်ယှဉ်ကြည့်လျှင်ဒါဝိဒ်သည်ခရစ်တော်၏ ရှင်ပြန်ထမြောက်ခြင်းနှင့် ပတ်သက်၍ကြိုတင်မြင်လျက်ရှိသည်။

-အကျွန်ုပ်မူကားဖြောင့်မတ်၍ မျက်နှာတော်ကိုဖူးမြင်ရပါလိမ့်မည်။ နိုးသော အခါပုံသဏ္ဍာန်တော်အားဖြင့်အကျွန်ုပ်အလိုပြည့်စုံရပါလိမ့်မည်။- ဒါဝိဒ်က ထပ်မံပြောသေးသည်။ (ဆာ ၁၇:၁၅)

ရှင်ပြန်ထမြောက်ခြင်း-ဘုရားသခင်၏ဂတိတော် ဖြည့်စွမ်းခြင်း  
**၃။ နယူးစပတ်စ်အာသလ သညာ ဘုရားသခင်၏ ယုဒသမ္မတအာမေဇုံ**  
လေ့လာခြင်း(၅)တွင်အာဗြဟံနှင့်ဒါဝိဒ်တို့သည်သေခြင်းမှရှင်ပြန်

ထမြောက်၍ဘုရားသခင်၏ဂတိတော်၌ ခံစားရန်မြော်လင့်ခဲ့သည်။သူတို့နှစ်ဦးတည်း သာဤမြော်လင့်ခြင်းကိုခံစားရန်ရည်ညွှန်းခြင်းမဟုတ်။

ယောဘပြောခဲ့သည်မှာ

-ငါ့ကိုရှေးနှုတ်သောသခင်သည်အသက်ရှင်၍နှောင်ကာလ၌ မြေမှုန့်အပေါ်မှာပေါ်လ တော်မူမည်ဟူ၍လည်း၊ ငါ့အရေကုန်ပြီးမှ ဤကိုယ်ကိုပင်ဖျက်စီးသော် လည်း၊ ငါသည် ကိုယ်ခန္ဓာ၌ ဘုရားသခင်ကို မြင်မည်ဟူ၍လည်း ငါသိ၏- (ယောဘ၁၉: ၂၅- ၂၆)

ဟေရှာယပြောခဲ့သည်မှာ -ကိုယ်တော်၏ လူသေတို့သည် အသက်ရှင်ကြပါ လိမ့်မည်။ ငါ၏အသေကောင်တို့သည်လည်း ထမြောက်ကြပါလိမ့်မည်။

မြေမှုန့်၌ နေသောသူတို့နိုး၍သီချင်းဆိုကြလော့။ ----- မြေသည်လည်း မိမိသချိုင်းသားတို့ကိုထုတ်တော်ရ ပါလိမ့်မည်။- (ဟေရှာ ၂၆:၁၉)

ဒံယေလအားပြောခဲ့သည်မှာ -မြေမှုန့်၌ အိပ်ပျော်သော သူများတို့သည် နိုးကြလိမ့်မည်။-သူ့ကိုယ်တိုင်ကလည်းသေခြင်း၌ အိပ်ပျော်နေပြီး---နေ့ရက် ကာလကုန်စင်ပြီးမှ ကိုယ်အရိပ်အရာကိုခံ၍ပေါ်ရလိမ့်မည်။- (ဒံဘ ၂:၂၃)

ဤသည်မှာ ယေရှုမတိုင်မီ လူများ၏မြော်လင့်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း ပေါလုက အတည်ပြုခဲ့သည်။

-ဘုရားသခင်မစတော်မူသောကျေးဇူးတော်ကိုအကျွန်ုပ်ခံရ၍ယခုတိုင်အောင်ရှိနေရပါ ၏။ခရစ်တော်သည်အသေသတ်ခြင်းကိုခံရမည်ဟူ၍လည်း၊ သေခြင်းမှ အဦးဆုံးထမြောက်၍ ယုဒအမျိုးသား၊ တပါးအမျိုးသားတို့အား အလင်းကို ပေးမည်ဟူ၍လည်း၊ မောရှေမှစသော ပရောဖက်များတို့ဟောပြောသော စကား ထက်အကျွန်ုပ်သည်မလွန်ဘဲ၊ လူအကြီးအငယ်တို့အား သက်သေခံ၍နေပါ သည်။-ဟုပေါလုကပြောခဲ့သည်။ (တၢး ၂၆: ၂၂-၂၃)

ယေရှုခရစ်တော် -အဦးဆုံးထမြောက်ပြီးထာဝရအသက်ရသူ  
**ယုဒသမ္မတအာသလ သညာ ဘုရားသခင်၏ ယုဒသမ္မတအာမေဇုံ**  
ယေရှုခရစ်တော်သည်အဦးဆုံးသေခြင်းမှထမြောက်ပြီး၊ထာဝရအသက်ရသူဖြစ်ကြ ကောင်း ဓမ္မကျမ်း၌ ရှင်းလင်းထားပါသည်။ ပေါလုကလည်း ဤသို့ ရေးခဲ့သည်။  
-ငါတို့ကိုကယ်တင်သော သခင်ယေရှုခရစ်ပေါ် ထွန်းသည်အရာမှာ ယခုထင် ရှားလျက်ရှိ၏။ထိုသခင်သည်သေခြင်းအကြောင်းကိုပယ်ရှား၍၊အသက်ရခြင်းအကြော

င်းနှင့်မဖောက်ပြန်ခြင်းအကြောင်းကိုစေလိတရားအားဖြင့်ထင်ရှားစေတော်မူပြီ။-  
(၂တိသး၁၀)

ရှင်ပြန်ထမြောက်ခြင်းသည်ထာဝရအသက်၏တခုတည်းသော မြော်လင့်ခြင်းဟုတ်ပါသ  
လား

**၂။ နှုတ်ကမမနခအသည အန သညပု သစန သျှာသမအဇူအပ၊**  
ကမ္ဘာမြေပေါ်မှာတည်ရှိရန် ယေရှုကအလင်းပြခဲ့သည့် အသက်ရှင်  
ခြင်းနှင့်မဖောက်ပြန်နိုင်ခြင်း၏ တခုတည်းသော မြော်လင့်ချက်မှာ သေခြင်းမှ  
ရှင်ပြန်ထမြောက်ခြင်းပင်ဖြစ်သည်။

ပေတရုကရိုးရိုးကြေညာခဲ့သည်မှာ -  
-ဒါဝိဒ်သည်ကောင်းကင်သို့မတက်သေး - (တ ၂:၃၄) ဤသည်မှာ ဒါဝိဒ်၏မြော်လင့်ချက်မ  
ဟုတ်ကြောင်းတွေ့မြင်ခဲ့ရသည်။ ဘုရားသခင်ဂတိတော် ပေးခဲ့သည်မှာ ဒါဝိဒ်သည်ခရစ်  
တော်က သူ၏ယေရုရှလင်ရှိ ပလ္လင်(ဒါဝိဒ်၏ပလ္လင်)ပေါ် တင်မည်ကိုမြင်ရမည်။  
(တ ၂:၃၀)

လေ့လာခြင်း(၇)ကိုမှီပြီး - အာသင်-၌ ပေါလုရှင်းပြခဲ့သည်မှာ ယေရှု၏  
ရှင်ပြန်ထမြောက်ခြင်းသည် ဘုရားသခင်ထံမှ အာမခံချက်တရပ်ဖြစ်သည်။ ယင်းသည်  
သတ်မှတ်သောနေ့ရက်၌ ယေရှုကလောကီသားတို့ကိုဖြောင့်မတ်  
ခြင်းတရားနှင့်ညီလျော်စွာစစ် ကြောစီရင်မည်ဟုဆိုခဲ့သည်။ (တဘူး၃၁)

၁၀၀

ရှင်ပြန်ထမြောက်ခြင်း-စစ်မှန်သော မြော်လင့်ခြင်း

**၂။ နှုတ်ကမမနခအသည အန အမကနံ သစန**  
-မာသ-သည် ယေရှု၏နောက်လိုက်တဦးဖြစ်သည်။ သူမသည်သေပြီး  
နောက်ပိုင်းရှင်ပြန်ထမြောက်ခြင်းရှိမည်ကိုယုံကြည်သည်။ သူ၏မောင်လာ ဇေသေဆုံးပြီး  
နောက်ယေရှုကသူမအား - သင်၏မောင်သည်ထမြောက်လိမ့်မည်- ဟုမိန့်တော်မူ၏။ မာ  
သကလည်းနောက်ဆုံးသောနေ့တည်းဟူသောထမြောက်ရာကာလ၌ သူသည်ထမြောက်  
လိမ့်မည်ဟုပြန်ဖြေခဲ့၏ ယေရှုကမာသအားပြန် ပြောရာ -  
-ငါသည်ထမြောက်ခြင်းအကြောင်း၊ အသက်ရှင်ခြင်းအကြောင်းဖြစ်  
၏ငါ့ကိုယုံကြည်သောသူသည်သေလွန်သော်လည်းရှင်လိမ့်မည်။- (ယောသး ၂၃-၂၅)

အားလုံးထမြောက်လိမ့်မည်လော

**၂။ နှုတ်ကမမနခ**

ဓမ္မကျမ်း၌ ဆိုထားသည်မှာ - အပြစ်တရား၏အခကားသေခြင်းပေ  
တည်း။ ဘုရားသခင်ပေးတော်မူသော ဆုကျေးဇူးတော်ကား ငါတို့သခင်ယေရှု  
ခရစ်အားဖြင့်ထာဝရအသက်ပေးတော်မူခြင်း။- (ရောမ ၅:၂၃)

ဘုရားသခင်ကို ရှာဖွေခြင်းမရှိသူများ(သို့) ဘုရားသခင်၏အမှုတော်ကိုထမ်း  
ဆောင်လိုစိတ်မရှိသူများ(သို့) ယေရှုမှတဆင့်ဘုရားသခင်၏ကြံစည်တော်ကိုမသိလိုသူမ  
ျားတို့သည်ဘုရားသခင်ပေးမည့်ဆုကျေးဇူးတော်ကိုမရနိုင်ပါ။

ဓမ္မကျမ်း၌ ရှင်းလင်းစွာသင်ပြထားသည်မှာ -  
-ဉာဏ်ပညာလမ်းမှလွဲသွားသောသူသည်သင်္ချိုင်းသားအစုအဝေး၌ နေရာကျလိမ့်မည်  
။- (သု ၂:၁၆)

-ဂုဏ်အသရေနှင့်ပြည့်စုံလျက်ပညာသတိမရှိသောသူသည်ကားပျက်စီးခြင်းသို့ရောက်  
တတ်သောတိရစ္ဆာန်နှင့်တူ၏- (ဆာ ၄:၉၊ ၂၀)

-ထိုသခင်တို့သည်သေကြပါပြီ။ တဖန်အသက်မရှင်ရကြပါ။ သင်္ချိုင်းသားဖြစ်၍ထမြောက်  
ခြင်းမရှိရကြပါ။- (ဟေရု ၂၆:၁၄)

၁၀၂

တိကျစွာ နားလည်ရန်လိုအပ်ခြင်း

**ဏမသစနမ ကညိနမ္ပအညီညီ နှစ်ကျမေပ**

သေခြင်း၏ဆန့်ကျင်ဘက်သည် ထာဝရအသက်ရ ခြင်းဖြစ်သည်။ ယေရှုက  
ကျွန်ုပ်တို့အား ထာဝရအသက်ရရန် မြော်လင့်ချက် ပေးခဲ့၍ ဤသို့ဆိုခဲ့သည်။

-ထာဝရအသက်ဟူမူကားမှန်သောဘုရားသခင်တဆူတည်းဖြစ်တော်မူသော  
ကိုယ်တော်ကွိုင်း၊ စေလွှတ်တော်မူသော ယေရှုခရစ်ကွိုင်း သိကျွမ်းခြင်း တည်း။-  
(ယော ၁၇:၃)

ဘုရားသခင်၏ကြံစည်တော်နှင့်ပတ်သက်လိုလျှင်တိကျသော နားလည်မှုရှိရန်လိုအပ်ပါ  
သည်။ စစ်မှန်သောဘုရားကိုသိပြီးသူ၏နှုတ်ကပတ်တော်ကိုကောင်းစွာ နားလည်ရမည်။  
ဤသို့သော သိကျွမ်းယုံကြည်ခြင်း ရှိခဲ့လျှင်နောက်  
တဆင့်မှာခရစ်တော်၌ ဗတ္တိဇံခံယူခြင်းဖြစ်သည်။ ဦးကိုလော့လာခြင်း(၁၁)၌ ရှင်းပြ



မည်။ စစ်မှန်သော ယုံကြည်သူများ ရှင်ပြန်ထမြောက်ခြင်းရဘို့ရန် ဗတ္တိဇံယူခြင်း၏အရေးကြီးပုံကိုပေါ်လှူထောက်ပြခဲ့ပါသည်။

-ယေရှုခရစ်၌ ဗတ္တိဇံကိုခံသော သူရှိသမျှတို့သည် အသေခံတော်မူခြင်း၌ ဗတ္တိဇံကိုခံကြသည်ဟုသင်တို့ မသိသလော။ ထိုကြောင့်အသေခံတော်မူခြင်း၌ ဗတ္တိဇံကိုခံသောအားဖြင့် ထိုသခင်နှင့်အတူသင်္ကြိုလ်ခြင်းကိုခံကြ၏အကြောင်း မူကား ခရစ်တော်သည် ခမည်းတော်၏ ဘုန်းတန်ခိုးအားဖြင့် သေခြင်းမှ ထမြောက်သည်နည်းတူ ငါတို့သည်လည်း အသစ်သောအသက်၌ ကျင်လည်ရကြ သတည်း။- (ရောမ:၃-၅)

ခရစ်တော်အဦးဆုံးထမြောက်၍ကျန်သူများနောက်လိုက်ကြ၏

**ယုမဇုအ အန် ငမုအ အသ မဇုန - သအာနမု အသ် သူတ**

ခရစ်တော်သည် အဦးဆုံးသေခြင်းမှ ထမြောက်ကာ၊ ထာဝရအသက်ရခဲ့၏။ ကျွန်ုပ်တို့နောက်ထပ်ဖတ်ရှုခဲ့သည်မှာ - ယခုမူကား ခရစ်တော်သည် သေခြင်းမှ ထမြောက်တော်မူ၍ အိပ်ပျော်သောသူတို့တွင်အဦးသီးသောအသီး ဖြစ်တော်မူပြီ- (၁ကော၁၅:၂၀)

၁၀၃

အဦးဆုံးသော အသီးများသည်ပထမဆုံးရိပ်သိမ်းခြင်း၏ရလဒ်ဖြစ်သည်။ ဆက်လက်ပြီးမှ ဘေးစွာသော အသီးကောင်းများပေါ် နိုင်ဦးမည်။ ပေါ်လှူကဏ္ဍရိပ်သိမ်းခြင်းပုံသဏ္ဍာန်ကိုရှင်ပြန်ထမြောက်ခြင်း၏အစီအစဉ်ကိုပြသခဲ့သည်။

-သို့ရာတွင်လူအသီးသီးတို့သည်မိမိတို့အလှည့်အတိုင်းလိုက်ကြလိမ့်မည်။ ခရစ်တော်သည် အဦးဆုံးသော အသီးဖြစ်တော်မူ၏ထိုနောက်ခရစ်တော်သည် ကြွလာတော်မူသောအခါတပည့်တော် ဖြစ်သောသူတို့သည်ရှင်ခြင်းသို့ရောက်ကြလိမ့်မည်။- (၁ကော၁၅:၂၃)

ဒုတိယကြိမ်ခရစ်တော်ကြွလာ၍သေသူများထမြောက်စေမည်

**နုသညီ ယသာညီ သ် ယုမဇုအ အသ မဇုန အနီ နဇီ**

ရှင်ပြန်ထမြောက်ခြင်းသည် ခရစ်တော် ဒုတိယကြိမ် ကြွလာသည့်အဦးဆုံးရက်ပိုင်းမှာ ဖြစ်မည်။ ပေါ်လှူရေးခဲ့သည်မှာ - ကိုယ်တော်တိုင်ပေါ်ထွန်း၍နိုင်ငံတော်ထင်ရှားသောကာလ၊ အသက်ရှင်သောသူ၊ သေသောသူတို့ကို စစ်ကြောစီရင်တော်မူမည်။- (ဒုတိဌ:၁)

ပေါ်လှူဆက်လက်ရေးခဲ့သည်မှာ - ညီအစ်ကိုတို့၊ မြော်လင့်ခြင်းမရှိသော အခြားသူတို့သည်ဝမ်းနည်းသကဲ့သို့ သင်တို့သည်ဝမ်းမနည်းမည်အကြောင်း အိပ်ပျော်သောသူတို့၏အမှုအရာကိုမသိဘဲနေစေခြင်းငှါငါတို့ အလိုမရှိ။

ယေရှုသည်သေပြီးမှတဖန်ထမြောက်တော်မူသည်ကိုငါတို့သည်ယုံကြည်လျှင်ထိုနည်းတူ ယေရှု၌ အိပ်ပျော်သောသူတို့ကိုလည်း၊ ထိုသခင်နှင့်အတူဘုရားသခင်ပို့ဆောင်တော်မူလိမ့်မည်။ သခင်ဘုရား၏ဗျာဒိတ်တော်အားဖြင့်တဖန် ငါတို့ဆိုသည်ကား၊ သခင်ဘုရားကြွလာတော်မူသောအခါ၊ အသက်ရှင်၍ကျန်ကြွင်းသော ငါတို့သည် အိပ်ပျော်ပြီးသောသူတို့၏အရင်အဦးနေရာကျရကြမည်မဟုတ်။ သခင်ဘုရားသည်ကြွေးကြော်ခြင်း၊ ကောင်းကင်တမန်မင်းအသံ ပေးခြင်း၊ ဘုရားသခင်၏ တံပိုးတော်ကိုမှုတ်ခြင်းနှင့်တကွ၊ ကောင်းကင်ဘုံမှ ကိုယ်တိုင်ဆင်းသက်၍၊ ခရစ်တော်၌ သေလွန်သောသူတို့သည်အဦးထမြောက်ကြလိမ့်မည်။- (၁သက်ဌ:၁၃-၁၆)

၁၀၄

ရှင်ပြန်ထမြောက်ခြင်းနှင့်စစ်ကြောစီရင်ခြင်း

**ပျဏ္ဍကမမနခအသည ညီ ကီာနညအ**

ဒီယေလအားပြောသောအခါ- ထိုကာလအခါမြေမှုန့်၌ အိပ်ပျော်သောသူများတို့သည်နိုးကြလိမ့်မည်။ အချို့တို့ကားထာဝရအသက်ရှင်ခြင်းနှင့်၊ အချို့တို့ကားရှက်ကြောက်ခြင်း၊ ထာဝရအသေရပျက်ခြင်းနှင့် နိုးကြလိမ့် မည်။- (ဒ်ဗ:၂) ခရစ်တော်ဒုတိယအကြိမ်ကြွလာစဉ်ထမြောက်သူများနှင့်အသက်ရှင်လျက်ရှိသူများတို့၌ စစ်ကြောစီရင်ရန်အတွက်အစုအဝေး၌ ပြောခြင်းဖြစ်သည်။ တချို့မှာ ယေရှု၏ ငြင်းပယ်ခြင်း ခံသူများလည်း ဖြစ်နိုင်ဘွယ်ရှိသည်။ ယေရှုကလည်းထိုကဲ့သို့ သွန်သင်ခဲ့သည်။

-ဤအမှုအရာကို အံ့ဩခြင်းမရှိကြနှင့်၊ သင်္ချိုင်းများမှာ ရှိသောသူအပေါင်း တို့သည် သားတော်၏ စကားသံကိုကြား၍ ထွက်ရမည့်အချိန်ကာလရောက် လတ်၊ ကောင်းသောအကျင့်ကို ကျင့်သောသူတို့သည် အသက်ရှင်ရာ ထမြောက်ခြင်းသို့ ဆိုးယုတ်သော အကျင့်ကို ကျင့်သော သူတို့သည် အပြစ်စီရင်ရာထမြောက်ခြင်းသို့ ထွက်ရကြလတ်။- (ယော၅:၂၈-၂၉) စစ်ကြောစီရင်သည့်နေ့ရက်၌ ဘုရားသခင်ကို ယုံကြည်သူများ၊ အလိုတော် အတိုင်း လိုက်နာသူများနှင့် သားတော်ယေရှု၏ စံနမူနာ အတိုင်းလိုက် လျှောက်သူများအား ထာဝရအသက်ဆုကျေးဇူးကိုပေးမည်။

ယေရှုကလည်းကျွန်ုပ်တို့အားလုံးပြောကြားခဲ့သည်မှာ  
 - ငါသည်ထမြောက်ခြင်းအကြောင်း၊ အသက်ရှင်ခြင်းအကြောင်းဖြစ်၏ ငါ့ကို  
 ယုံကြည်သောသူသည်သေလွန်သော်လည်းရှင်လိမ့်မည်။ - (ယော ၁၁: ၂၅)

**အတိုချုံးများ ကာမေပ**

- ယေရှုခရစ်တော်၏ ရှင်ပြန်ထမြောက်ခြင်းသည် စစ်မှန်သော ဖြစ်ရပ် တခုဖြစ်ပါသည်။
- ယေရှုခရစ်တော်၏ရှင်ပြန်ထမြောက်ခြင်းသည်ဓမ္မသစ်၌ အဓိကသင်ကြားခြင်းဖြစ်သည်။

၁၀၅

- ယေရှုသည် လုံးလုံးလျားလျား အပြစ်ကင်းစင်သည့်အကျင့်စာ ရိတ္တရိုခြင်းကြောင့်ရှင်ပြန်ထမြောက်ခြင်းရခဲ့သည်။ သို့ဖြစ်၍ တရားမျှတမှုရှိသော ဘုရားသခင်သည်သူ့အားသင်္ချိုင်းမှခွတ်ပယ်ခဲ့သည်။
- ယေရှုမပေါ်ထွန်းမီနှင့် ပေါ်ထွန်းပြီးနောက်၊ ရှင်ပြန်ထမြောက်ခြင်းသည် သစ္စာရှိသော ယုံကြည်သူများ၏မြော်လင့်ခြင်းဖြစ်သည်။
- ထာဝရအသက် ကျွန်ုပ်တို့မရသေးပေ။ သို့သော် ရဘို့ရန်မြော်လင့်ချက် ရှိသည်။
- လူသဘာဝမှာထာဝရအသက်မရှိပေ။ ရှိခဲ့လျှင်ခရစ်တော်သည်ကျွန်ုပ်တို့အတွက်ယင်အဖြစ်ပူဇော် ရန်မလိုအပ်တော့ပါ။
- သေခြင်းမှထမြောက်ခြင်းသည် ထာဝရအသက်ရခြင်း၏ မြော်လင့်ချက် တခုဖြစ်သည်။
- အားလုံးသောသူများထမြောက်ခြင်းခံရမည်မဟုတ်ပေ။ ထာဝရအသက်ရခြင်း၏သတင်းကောင်းကိုနားမလည်သူများသင်္ချိုင်းမှာဆက်လက်နေနေမည်။
- သတင်းကောင်းကိုနားလည်ယုံကြည်ခြင်းနှင့်ဗဟိုဦးစီးခြင်းသည်ရှင်ပြန်ထမြောက်ခြင်း၏လိုအပ်ချက်ဖြစ်သည်။
- ခရစ်တော်သည် အဦးဆုံးသော ရှင်ပြန်ထမြောက်ပြီးထာဝရအသက်ရသူ ဖြစ်သည်။ သို့နောက်လိုက်များလည်းထိုကဲ့သို့ဖြစ်နိုင်သည်။
- ယေရှုခရစ်တော် ဒုတိယအကြိမ်ကမ္ဘာမြေပေါ်သို့ပြန်ကြွလာစဉ်၊ ရှင်ပြန်ထမြောက်ခြင်းနှင့်စစ်ကြောစီရင်ခြင်းများဖြစ်ပေါ်မည်။

ဖတ်ရှုရန်ကျမ်းချက်များ  
 ဆာ ၄၉။ မာ ၁၆။ ၁ကော ၁၅။ ဟောရှာ ၂၆။ တာ ၂၆။  
 ယော ၁၁။

၁၀၆

**လေ့လာခြင်း(၈)မေးခွန်းတိုများ**

- ၁။ ရှင်ပြန်ထမြောက်ခြင်း၏အဓိပ္ပါယ်မှာ
  - (က) လဲလျောင်းခြင်း (ခ) သေခြင်းမှထမြောက်ခြင်း
  - (ဂ) မတင်ခြင်း (ဃ) နိုးကြားလာခြင်း
- ၂။ မည်သူသည်အဦးဆုံးထမြောက်၍ထာဝရရှင်လျက်ရှိသနည်း။
  - (က) လာဇရု (ခ) အနုစုနည သတေဖန်
  - (ဂ) ငေမဏ္ဍိမေပအနုမ ယာ ကုရု၏သွီး (ဃ) ယေရှု
- ၃။ ယေရှုအဘယ်ကြောင့်သေရသနည်း။
  - (က) ကျွန်ုပ်တို့၏သဘာဝရှိခြင်း (ခ) ဘုရားသခင်ကသူ့အားသေစေခြင်း
  - (ဂ) အပြစ်ရှိခြင်း (ဃ) ဂျူးလူမျိုးကသူ့အားပယ်ရှားလိုခြင်း
- ၄။ ယေရှုအဘယ်ကြောင့်ပြန်ရှင်လာသနည်း။
  - (က) သူမသေခဲ့ဘူး (ခ) ဘုရားသခင်ကသူ့အားထမြောက်စေခြင်း
  - (ဂ) ကားတိုင်ပေါ်ပြန်လည်လာခြင်း (ဃ) ကားတိုင်၌ မေ့မြော်ခြင်း
- ၅။ မည်သည့်(၃)ဦးသည်နှောင်ကာလ၏ဆုလဒ်ကိုမြော်ကိုးနိုင်သနည်း။
  - (က) အာဗြဟံ (ခ) ဒိယေလ
  - (ဂ) ဒါဗိဒ် (ဃ) ယေရောဗောင် (၃ရာ ၁၄:၁၆)
- ၆။ အားလုံးသောသူများရှင်ပြန်ထမြောက်ခြင်းရှိမလား။
  - (က) မရှိပါ (ခ) ဖြစ်နိုင်ဘွယ်ရှိသည်
  - (ဂ) ရှိမည် (ဃ) မသိပါ
- ၇။ မည်သည့်အချိန်မှာသေခြင်းမှရှင်ပြန်ထမြောက်စေသနည်း။
  - (က) သေသည်အထိရှင်နေခြင်း (ခ) မသိပါ
  - (ဂ) ယေရှုပြန်ကြွလာပြီး (ဃ) သမ္မာကျမ်း၌ ဂတိတော်မရှိပါ

နိုင်ငံတော်တည်ထောင်စဉ်

၈။ ရှင်ပြန်ထမြောက်ပြီးနောက်ဘာဆက်ဖြစ်မလဲ။

- (က) ဗဟိုဦးစီးဌာန (ခ) ကျမ်းစာလေ့လာခြင်း
- (ဂ) စစ်ကြောစီရင်ခြင်း (ဃ) ချီးမွမ်းသီဆိုခြင်း

၁၀၇

၉။ နောက်ဆုံးနေ့၌ ယေရှုကမည်သူများကိုလက်ခံမည်နည်း။

- (က) သူ့အားနားလည်ယုံကြည် (ခ) အသက်ရှင်နေသူများ
- သူနှင့်လိုက်နာသူများ

- (ဂ) အမှုကောင်းနှင့်ကူညီတတ်သူများ (ဃ) သင်္ချိုင်း၌ ရှိနေသောမယုံ
- ကြည်သူများ

၁၀။ ယေရှုအကြောင်းကို ပို၍လေ့လာပြီး သူပြန်ကြွလာစဉ် မြေပေါ်ရှိနိုင်ငံတော်၌ အတူစံစားလိုပါသလား။

- (က) မလိုပါ (ခ) ခက်ခဲလွန်းသည်
- (ဂ) မသေချာပါ (ဃ) လိုအပ်ပါသည်။

၁၀၈

လေ့လာခြင်း(၉)

ယေရှုခရစ်တော်ပြန်ကြွလာခြင်း

နောက်ဆုံးအခန်း သိရကု ယုမဗုဒ္ဓ

ယေရှုခရစ်တော်၏ ရှင်ပြန်ထမြောက်ခြင်းသည်သမိုင်းတွင်တကယ့်အဖြစ်အပျက်တရပ်ဖြစ်သည်။ လူသားတို့ကယ်တင်ခြင်းရရန်မြှင့်လှင့်ချက်သညှိုင်းပေါ်မူတည်သည်။ ရှင်ပြန်ထမြောက်ခြင်းအဖြစ်မှန်ရှိသကဲ့သို့သခင်ယေရှုဒုတိယအကြိမ်ကမ္ဘာမြေပေါ်သို့ ပြန်ကြွလာမည်လည်း ဘုရားသခင်၏ ဂတိတော်၌ ရှိခဲ့သည်။ ခရစ်တော်သေခြင်းမှရှင်ပြန်ထမြောက်ပြီးနောက်ကောင်းကင်ဘုံသို့တက်ကြွသွားသည်။ ထိုအခါ ကောင်းကင်တမန်များက ဤသို့ တပည့်တော်တို့အား အာမခံချက်ပေးခဲ့သည်။

-သင်တို့နှင့်ခွဲ၍ ကောင်းကင်သို့ဆောင်ယူခြင်းကို ခံတော်မူသော ထိုယေရှုသည်သင်တို့ မျက်မှောက်၌ ကောင်းကင်သို့ ကြွသွားတော်မူသည်နည်းတူ တဖန်ကြွလာတော်မူလတံ့ဟုပြောဆို၏- (ဇာခ:၁၁)

ခရစ်တော်ပြန်ကြွလာခြင်း၏ရည်ရွယ်ချက်

နောက်ဆုံးအခန်း သိရကု ယုမဗုဒ္ဓ

ဆုတောင်း ပထနာတော်၌ ဘုရားသခင်၏ နိုင်ငံတော်မြေကြီးပေါ်မှာတည်ထောင်ပါစေသော ဟူ၍သခင်ယေရှုကသူ့နောက်လိုက်အားဆုတောင်းရန်သင်ကြားခဲ့ပါသည်။

-နိုင်ငံတော်တည်ထောင်ပါစေသော၊ အလိုတော်သည်ကောင်းကင်ဘုံ၌ ပြည့်စုံသကဲ့သို့ မြေကြီးပေါ်မှာပြည့်စုံပါစေသော။- (မ၆:၁၀)

ထိုအချိန်မှာ ဒါဗိဒ်၏စကားရပ်များ ဖြည့်စွမ်းလိမ့်မည်။ -ဖြောင့်မတ်သောသူတို့သည်ပြည်တော်ကိုအမွေခံ၍အစဉ်အမြဲနေရကြလိမ့်မည်။- (ဆာ ၃၇:၂၉)

ယခုလောကီသားတို့ အစိုးရစနစ်ကိုဖြုတ်ချရန်၊ ဘုရားသခင်၏နိုင်ငံတော်တည်ထောင်ရန် ယေရှုသည်ကမ္ဘာမြေပေါ်သို့ပြန်ကြွလာမည်။ သူသည်ကမ္ဘာ

ပေါ် ရှိဆိုးသွမ်းမှုကိုပယ်ဖျက်ကာ ဘုရားသခင်၏ဂုဏ်တော် ဖြင့်လွှမ်းမိုးမည်။ ဘုရားသခင်၏နည်းလမ်းဖြင့် ယခုပြဿနာများကိုဖြေရှင်းမည်။

၁၁၉

ဤအတွက်ကြောင့်ပထမရာစု ဗိ ဌ ပေါလုကတိတုအား ဤသို့တိုက်တွန်း နိုးဆော်ခဲ့သည်။ -ကြီးမြတ်သော ဘုရားသခင်တည်းဟူသော ငါတို့ကို ကယ်တင်တော်မူသော အရှင်သခင်ယေရှုခရစ်၏ ဘုန်းအသရေတော်ထင်ရှား ပေါ် ထွန်းခြင်းကိုင်း၊ ငါတို့သည်မြော်လင့်လျက်၊ ဘုရားမဲ့တရားမဲ့နေခြင်း၊ လောကီတပ်မက်ခြင်းကိုပယ်ရှားလျက် ယခုဘဝ၌ လူ့န္ဒြေစောင့်ခြင်း၊ တရား သဖြင့်ကျင့်ခြင်း၊ ဘုရားဝတ်၌ မွေ့လျော်ခြင်း တို့ကိုပြုနေရမည် အကြောင်း၊ ငါတို့ကိုဆိုးမသွန်သင်၍ လူ့အပေါင်းတို့ကိုကယ်တင်တော်မူသော ဘုရားသခင်၏ကျေးဇူး တော်သည်ထင်ရှားပေါ် ထွန်းလျက်ရှိ၏- (တိတု ၂:၁၂-၁၃)

ခရစ်တော် မည်သည့်အချိန်ပြန်ကြွလာမည်နည်း

၂ နှစ် တစ် ယုမဇုအ မနအကမည

ကနဦးပိုင်းမှာ ခရစ်တော်ပြန်ကြွလာ၍ ကမ္ဘာလောကီသားတို့ကိုစစ် ကြောစီရင်ရန်ဘုရားသခင်သည်အထူးနေ့ ရက်ကိုသတ်မှတ်ခဲ့ပြီးပြီ။ ပေါလုကဏ္ဍသို့ ဆို သည်။

-ခန့်ထားတော်မူသော သူ့အားဖြင့် လောကီသားတို့ကို ဖြောင့်မတ်ခြင်းတရား နှင့်ညီလျော်စွာ စစ်ကြောစီရင်မည့်နေ့ ရက်ကို ချိန်းချက်တော်မူပြီ။ ထိုသူကို သေခြင်းမှ ထမြောက်စေတော်မူသောအားဖြင့် ခပ်သိမ်းသော လူတို့အား ယုံလောက်သော သက်သေကိုပြတော်မူပြီ။- (တော့ဒုး ၃၁)

ခရစ်တော်သည်သူ၏ဟောကြားခြင်း၌ ယင်းအချက်ကိုရှင်းလင်းစွာပြောထားခဲ့သည်။ ဘုရားသခင်၏ကြံစည်တော်မှာ တခုနှင့်တခုစနစ်တကျဖြစ်ပေါ် လျက်ရှိသော်လည်း၊ ယေ ရှုပြန်ကြွလာမည့်တိကျသော အချိန်ကိုကား ယေရှုမသိခဲ့ပါ။

ရှင်မာကုခရစ်ဝင်ကျမ်းအခန်းကြီး (၁၃)၌ ယေရှုကတပည့်တော်တို့အား သူပြန် ကြွလာ မည့်အညွှန်းလက္ခဏာ များအချို့ကိုပြောခဲ့သည်။

-ထိုအခါလူသားသည်ကြီးစွာ သော ဘုန်းတန်ခိုးအာနုဘော်ကိုဆောင်လျက်မိုးတိမ်ကိုစီး ၍ကြွလာတော်မူသည်ကိုမြင်ရကြလိမ့်မည်။- (မာ ၁၃: ၂၆)

သို့သော် -ထိုအချိန်မှာ ရီကိုကား၊ ခမည်းတော်မှတပါး အဘယ်သူမျှမသိ၊ ကောင်းကင်တမန်များမသိသားတော်လည်းမသိ။- (မာ ၁၃: ၃၂)

၁၁၀

ခရစ်တော်သည်သူခိုးကဲ့သို့ မမျှော်လင့်ဘဲပြန်ကြွလာမည်

ယုမဇုအ အသ မနအကမည ကညနထစနခအနိပူ ငန ဧ အဝန်

ခရစ်တော် ပြန်ကြွလာမည့် အကြောင်းကို ယနေ့ လူ့အများစုကရယ် မောစရာကိစ္စတရပ်ဟု ထင်ကြသည်။ ဤကိစ္စရပ်သည် ကျွန်ုပ်တို့အသက် တည်မြဲခြင်းနှင့်ဆက်နွယ်မှုရှိကြောင်း လေးနက်စွာ စဉ်းစားဆင်ခြင်မှုမရှိပေ။ တမန်တော်ပေတရုကထိုသူများ ဤသို့သတိပေးခဲ့သည်။

-ရှေ့ဦးစွာ သိမှတ်အပ်သော အရာဟူမူကား၊ နောက်ဆုံးသော ကာလ၌ ပြက်ယယ်ပြုတတ်သောသူတို့သည် မိမိတို့တပ်မက်ခြင်းအတိုင်းကျင့်နေ၍ သခင်ဘုရား ကြွလာမည်ဟူသော ဂတိတော်သည် အဘယ်မှာရှိသနည်း။ ဘိုးဘေးများအိပ်ပျော်သည့်နောက်ခပ်သိမ်းသောအရာတို့သည် ဖန်ဆင်းစက ဖြစ်သကဲ့သို့ ဖြစ်မြဲဖြစ်ကြ၏ဟုဆိုလျက်၊ ကဲ့ရဲ့ခြင်းနှင့်တကွပေါ်လာကြလိမ့် မည်။- (၂ပေဒုး ၃-၄)

သို့ဖြစ်၍ဘုရားသခင်၏ဂတိတော် ဖြည့်စွမ်းရာတွင်နှေးကွေးခြင်းမရှိကြောင်းကျွန်ုပ်တို့ အားသမ္မာကျမ်းမှ အာမခံချက်ပေးခဲ့သည်။ ကမ္ဘာတခုလုံးတုန်လှုပ် စေမည့်အဖြစ်အပျက်သည်ဘုရားသခင်သတ်မှတ်သည့်အချိန်အခါမှာ ဖြစ်ပေါ်မည်။

-သူခိုးသည်ညဉ့်အခါလာသကဲ့သို့၊ ထာဝရဘုရား၏ နေ့ရက်သည်လာလိမ့် မည်။- (၂ပေဒုး ၁၀)

ခရစ်တော်ညွှန်ပြသကဲ့သို့ သူပြန်ကြွလာမည့်အချိန်မှာ ရီကိုဘုရားသခင်မှအပမည်သူမျှ မသိနိုင်ပါ။ သမ္မာကျမ်းမှာလည်းတွက်ဆ၍မရနိုင်ပါ။

-ထိုကြောင့်သင်တို့သည်ပြင်ဆင်လျက်နေကြလော့။ အကြောင်းမူကားသင်တို့မထင်မှမှ တ်သော အချိန်မှာ ရီ၌ လူသားသည်ကြွလာလိမ့်မည်။- (မ ၂၄: ၄၄)

ဤသည်မှာ ယုံကြည်သူများက ခရစ်တော်ပြန်ကြွလာခြင်းကို ယုံကြည်မှုနှင့် စောင့်မြော်ရန် လိုအပ်ကြောင်း သင်ကြားပါသည်။ အကြောင်းမှာ ဤအဖြစ် အပျက်ဖြစ်ပေါ်မည့်အထူးနေ့ ရက်မှာ ရီသည် ဘုရားသခင်မှအပမည်သူမျှမသိ ခြင်းဖြစ်သည်။ ဤအဖြစ်အပျက်ကိုမြော်ကိုးသူအတွက်ခရစ်တော် ၏ထင်ပေါ်

၁၁၁

လာခြင်းမှာညဉ့်အခါမထင်မှတ်ဘဲသူခိုးရောက်လာသကဲ့သို့ဖြစ်မည်။

ခရစ်တော် ပြန်ကြွလာမည်ကိုညွှန်းပြသည့်လက္ခဏာ များမရှိဘူးလား

၂။ အနုမန ညသ ငညိငခအေသည တနည ယုမဗုအ တဉ မနအကမည။

တပည့်တော် များကဤမေးခွန်းကိုစိတ်ဝင်စား၍ သံလွင်တောင်ပေါ်

ထိုင်နေစဉ်ခရစ်တော်အားမေးမြန်း၏။

-ထိုနောက် သံလွင်တောင်ပေါ်မှာ ထိုင်တော်မူစဉ် တပည့်တော် တို့သည် အခြားသူမပါဘဲ ချဉ်းကပ်၍ ထိုအမှုအရာတို့သည် အဘယ်ကာလမှဖြစ်မည် ကိုင်းကိုယ်တော်သည်ကြွလာ၍ ဤကပ်ကမ္ဘာကုန်သော ပုပ္ဖနိမိတ်သည် အဘယ်နိမိတ်ဖြစ်မည်ကိုင်းအမိန့် ရှိတော်မူပါဟုလျှောက်ကြ၏။- (မ ၂၄:၃)

ခရစ်တော်၏ ဖြေကြားချက်နှင့် သမ္မာကျမ်းမှ ကြိုတင်ဟောကိန်းများဖြည့်စွမ်းသည့်အချိန်ကာလသည် ခရစ်တော်ပြန်ကြွလာမည့် အချိန်ရောက်လုနီးကြောင်းရှင်းလင်းပြထားသည်။ဤအချိန်ကာလ၏နိမိတ်များသည်ခရစ်တော်၏နောက်လိုက်များအားအဆင်သင့်ပြင်ဆင်မှုရှိရန်တိုက်တွန်းလျက်ရှိသည်။

ခရစ်တော် ပြန်ကြွလာမည့်အမှတ်လက္ခဏာ များ

၂။ ငါညသ် ယုမဗုအနုမနအကမည

၁။ နောဇ၏အမှတ်လက္ခဏာ

၂။ ငါညသ် ဩနု

ယေရှု၏ဖြေကြားချက်များ၌ တပည့်တော်များအားသမ္မာကျမ်း၌ ရှင်းလင်းသည့်ရေလွှမ်းမိုးခြင်းအကြောင်းကိုသတိပေးသည်။ခရစ်တော်ပြန်မကြွလာမှီကာလ၌ ထိုကဲ့သို့အလားတူ အခြေအနေများဖြစ်ပေါ်နေမည်။

-လူသားသည်ကြွလာသည့်အခါနောဇလက်ထက်၌ ဖြစ်ပေါ်သကဲ့သို့ဖြစ်လိမ့်မည်။ရေလွှမ်းမိုးခြင်းမဖြစ်မှီကာလ၌ နောဇသည် သင်္ဘောထဲသို့ဝင်သောနေ့တိုင်အောင်လူများတို့သည်စားသောက်လျက်၊ထိမ်းမြားစုံဘက်လျက်နေ၍ရေလွှမ်းမိုးခြင်းရောက်သဖြင့် လူခပ်သိမ်းတို့ကို သုတ်သင်ပယ်ရှင်းသည့်တိုင်

အောင်သတိမဲ့နေကြသည့်နည်းတူလူသားကြွလာသောအခါ၌ ဖြစ်လိမ့်မည်။-

(မ ၂၄:၃၇-၃၉)

နောဇလက်ထက် နောက်ခံပတ်ဝန်းကျင်အတွေ့အကြုံကိုကမ္ဘာဦးကျမ်းအခန်းကြီး၆မှာတွေ့မြင်နိုင်ပါသည်။ဘုရားသခင်သည်အဘယ်ကြောင့်လူသားတို့ကိုဖျက်စီးရကြောင်းနှင့်လူ(၈)ဦးသာ ကယ်တင်ခြင်းရခဲ့ကြောင်းရှင်းလင်းထားပါသည်။

ထိုအချိန်လူတို့၏စိတ်နေသဘောထားနှင့် ပြုမူနေထိုင်ပုံမှာသိသိသာသာ

သာဆိုးသွမ်းနေသည်။ -ထိုအခါမြေကြီးသည် ဘုရားသခင်ရှေ့မှာ ပုပ်စပ်

လျက်ရှိ၏မြေကြီးသည် အဓမ္မအမှုနှင့်ပြည့်စုံလေ၏- (က၆:၁၁)

ယခုခေတ်လူတို့သည် ဘုရားမဲ့တရားမဲ့သော အဓမ္မပြုမှုများကို နေ့စဉ် သတင်းစာ၊ အင်တာနက်၊ ရေဒီယိုနှင့် ရုပ်မြင်သံကြားတို့မှ တွေ့မြင်ရသည်။ နောဇခေတ်လူတို့နေထိုင်ပုံများကိုထင်ဟပ်ကြသည်။ပေါလုကခရစ်တော်ပြန်မကြွလာမှီကာလလူတို့၏ပြုမူပုံများကိုဤသို့ဖော်ပြခဲ့သည်။

-နောင်ကာလသည် ခဲယဉ်းသောကာလဖြစ်မည်ဟု သိမှတ်လော့။ လူတို့သည်ကိုယ်ကိုယ်ချစ်သောသူ၊ ဝါကြွားသောသူ၊ ထောင်လွှားစော်ကားသောသူ၊ အသရေကိုရှုတ်ချသောသူ၊ မိဘစကားကိုနားမထောင်သောသူ၊ ကျေးဇူးမရှိသောသူ၊ သန့်ရှင်းခြင်းမရှိသောသူ၊ ပကတိကြင်နာစုံမက်ခြင်းနှင့်ကင်းသောသူ၊ ရန်ငြိုးဖွဲ့သောသူ၊ ချောစားတတ်သောသူ၊ ကိုယ်ကုန်ကြွေကို မချုပ်တည်းနိုင်သောသူ၊ ပြင်းထန်သောသူ၊ သူတော်ကောင်းကိုမုန်းသောသူ၊ သစ္စာကိုဖျက်တတ်သောသူ၊ သတိပေးခြင်းကိုမခံသောသူ၊မာန်မာနနှင့်ယစ်မူးသောသူ၊

ဘုရားသခင်ကိုနှစ်သက်သည်ထက် ကာမဂုဏ်ခံစားခြင်းကိုသာ၍ နှစ်သက်သောသူ၊ဘုရားဝတ်၌ မွေ့လျော်ယောင်ဆောင်၍မွေ့လျော်ခြင်းတန်ခိုးကိုငြင်းပယ်သောသူဖြစ် ကြလိမ့်မည်။- (၂တီဃ:၁-၅)

ဤသို့သော သရုပ်ဖော်သည့် စကားရပ်များကို သေချာစွာ စဉ်းစားလျှင် သမ္မာကျမ်း၌ ကြိုတင်ဟောကြားထားသည်မှာ ယခင်ခေတ်ထက် ကျွန်ုပ်တို့ခေတ်လူတို့နေထိုင်ပုံနှင့်ပို၍ အံ့ဝင်ခွင့်ကျဖြစ်သည်။

၂။ ဂျူးလူမျိုး၏အမှတ်လက္ခဏာ

၃။ နုနုတဠုငါည

ယေရှုသည် တပည့်တော်များအား သူပြန်ကြွလာမည့်အချိန် လက္ခဏာတခုကိုထပ်မံ၍ဥပမာတခုဖြင့်ပြောခဲ့သည်။

-သင်္ဘောသဖန်းပင်ကိုအစွဲပြု၍ ပုံသက်သေတခုကို မှတ်ကြလော့။ သင်္ဘောသဖန်းပင်သည် အခက်အလက်နု၍ အရွက်ပေါက်သောအခါ နွေကာလနီးသည်ကိုသင်တို့သိကြ၏- (မ ၂၄:၃၂)

ပရောဖက်ယေရမိကယေရမိအနာဂတ္တိကျမ်းအခန်းကြီး ၂၄၅ ကို ကုသရေလလူမျိုးကိုညွှန်  
သည့် သာဓကကို သင်္ဘောသဖန်းပင် အားဖြင့်ပြသည်။ ထိုအပြင်  
ယောလအနာဂတ္တိကျမ်း (အခန်းကြီး ၁၅) မှာလည်း အလားတူ ညွှန်းထား  
သည်ကိုဖော်ပြနိုင်သည်။ ကုသရေလကို သင်္ဘောသဖန်းပင်ကဲ့သို့ - အခက် အလက်နု၍  
အရွက်ပေါက်သည်- ကိုကြည့်ကြပါစို့။

ဤသည်မှာ ဘုရားသခင်ကပြန်ခဲ့သော ဂျူးလူမျိုးများကမ္ဘာအရပ်ရပ်မှပြန်  
လည်စုစည်းလာခြင်းကိုညွှန်းပြသည်။ (လုကာ ၂၁: ၂၄၊ တရားဟောရာကျမ်း ၂၈: ၂၅၊ ၂၆-  
၃၄၊ ၃၇၊ ၆၄-၆၆) ယခုအခါ လူအများက ဂျူးလူမျိုး (ကုသရေလ) တို့ကို  
-အရွက်ပေါက်လာပြီ- ဟုသက်သေပြုကြသည်။ အကြောင်းမှာ သူတို့သည် ၁၉၄၈ခုနှစ်  
ကိုယ့်တိုင်းပြည် ထူထောင်လာခဲ့သည်။ ၁၉၆၇မှာ မြို့တော် ယေရုရှလင်ကိုရခဲ့သည်။  
တူညီသောအဖြစ်အပျက်ကိုယေဇကျေလကပရောဖက်ပြုခဲ့သည်ကိုယေဇကျေလအနာဂ  
တ္တိကျမ်း အခန်းကြီး (၃၇: ၁-၁၄) တွင်တွေ့ရပါသည်။ ဤအချိန်မှာ  
ဂျူးလူမျိုးများသည်အရိုးစုများကဲ့သို့ဖြစ်ကြသည်။ ပရောဖက်က အရိုးတို့နှင့်  
ပြည့်သောချိုင့်ကိုတွေ့မြင်ခဲ့သည်။

-ဤအရိုးတို့သည် ကုသရေလအမျိုးအပေါင်းဖြစ်ကြ၏ ငါတို့အရိုးများ သည်  
သွေ့ခြောက်ကြ၏။ မြော်လင့်စရာမရှိ။- (ယေဇကူး ၁၁)  
ထိုနောက်အရိုးများစုစည်းကာ အသားဖြင့်ဖုံးလွှမ်း၍ အသက်ကိုသွင်းသဖြင့်  
ကုသရေလတို့အသက်ရှင်လာ၏။

၁၁၄

-အသက်ရှင်စေခြင်းငှါငါသည်ကိုယ်အသက်ကိုသွင်းပေး၍သင်တို့ကိုနေရင်း  
ပြည့်၍ နေရာချပေးမည်။- (ယေဇကူး ၁၄)  
-ကုသရေလအမျိုးသားတို့ရောက်သောတပါးအမျိုးသားနေရာ အရပ်ရပ်တို့မှသူတို့ကို  
ငါခေါ်ခဲ့၍စုဝေးစေပြီးလျှင်သူတို့ကိုနေရင်းပြည့်သို့ပို့ဆောင်မည်။- (ယေဇကူး ၂၁)  
ဘုရားသခင်၏ ဂတိတော်အတိုင်း ကုသရေလလူမျိုးစုမှာသူတို့နေရင်းတိုင်း  
ပြည့်သို့ပြန်လည်ပို့ဆောင်ခဲ့သည်ကိုတွေ့မြင်ရသည်။ နုပျိုသောလူမျိုးစုဖွံ့ဖြိုးကာသစ်ပင်  
ကဲ့သို့ အဖူးအညွန့် ထွက်နေသည်။ ပြန်လည်စုစည်းပြီးနောက်ဘာဆက်ဖြစ်မည်နည်း။  
-ထိုမှတပါးသူတို့နှင့်မိသဟာ ယပဋိညာဉ်ကိုငါဖွဲ့၍ ထိုပဋိညာဉ်သည်နိစ္စတာဝရပဋိညာ  
ဉ်ဖြစ်လိမ့်မည်။ သူတို့ကိုနေရာချ၍များပြားစေမည်။ ငါ၏သန့်ရှင်းရာဋ္ဌာနကိုသူတို့အ  
လယ်၌ အစဉ်အမြဲထားမည်။- (ယေဇကူး ၂၆)

ဂျူးလူမျိုး (ကုသရေလ) တို့၏အမှတ်လက္ခဏာများသည်ဘုရားသခင်၏နိုင်ငံတော်တ  
ည်ထောင်ခြင်း၏ရှေးပြေးနိမိတ်လက္ခဏာများ ဖြစ်ကြသည်။

ပရောဖက်ပြုချက်မှစိတ်လျှပ်ရှားဘွယ်ရာ ရုပ်လက္ခဏာများကိုကြည့်ခြင်းအား  
ဖြင့်ဘုရားသခင် အလုပ်လုပ်လျက်ရှိကြောင်းသိနိုင်ပါသည်။ အကြောင်းမှာ  
ကုသရေလလူမျိုးစုတို့သည် ကမ္ဘာအရပ်ရပ်မှ ပြန်လည်စုစည်းလာပြီး နေရပ်  
တိုင်းပြည်ထူထောင်ကြသည်။ ကျွန်ုပ်တို့အားလည်း သတိပေးခဲ့သည်မှာ  
-ထိုနည်းတူထိုအကြောင်းအရာအလုံးစုံတို့ကိုမြင်ရလျှင် လူသားသည်တံခါး  
ဝတိုင်အောင်အနီးသို့ ရောက်တော်မူသည်ကိုသိမှတ်ကြလော့။- (မ ၂၄: ၃၃)

ကုသရေလနှင့်ပတ်သက်သော ယေရုရှလမြို့တင်ဟောချက်

**ရွှေ့ကာမသစ္စာပေ ယသညာနမညညဉ္စယနေ**

ယေရှုသည် သူ၏လူမျိုး၏ရှေ့ရေးနှင့် နောင်လာမည့်ကံကြမ္မာများ၊  
နှစ်ခုစလုံးရှင်းလင်းစွာဟောကိန်းထုတ်ထားခဲ့သည်။ နိုင်ငံကိုဦးဆောင်သည့်  
ခေါင်းဆောင်များသည် သူတို့၏ဘုရားသခင်လက်တော်ဆန်ပြီး သူတို့ကို  
ကယ်တင်မည်ကိုမမြင်နိုင်ကြပေ။ ဘုရားသခင်ကသူ၏တဦးတည်းသောသား

၁၁၅

တော်ကိုသူတို့၏ ကယ်တင်ရှင်မေရိယအဖြစ် စေလွှတ်ခဲ့သည်ကို သူတို့က  
ယေရှုအားသေစေရန်တောင်းဆိုကြသည်။ ယေရှုကားတိုင်ပေါ် မတက်မှီတပည့်များနှင့်  
တောင်ပေါ်မှာရပ်ပြီး ယေရှုရုလင်မြို့ကိုကြည့်ရာ တပည့်များက လှပ သည့်  
ဗိမာန်တော်ကိုမြင်၍ အံ့ဘွယ်ရာချီးမွမ်းပြောဆိုကြသည်။ သို့ရာတွင်  
ယေရှုကသူ၏လူများ ဒဏ်ခတ်လိမ့်မည်ကိုသာ မြင်၏။

-ကိုယ်တော်က ဤအရာများကို သင်တို့သည်ယခုမြင်ရကြ၏။ မပြုမချဘဲ  
ကျောက်တခုပေါ်မှာတခုမျှမတည်မနေရသော အချိန်ကာလရောက်လိမ့်မည်ဟုမိန့်  
တော်မူ၏- --- သူတို့သည် ထားဘေးဖြင့်ပျက်စီးခြင်းသို့ရောက်ကြ  
လိမ့်မည်။ အခြားသော ပြည်အရပ်ရပ်သို့ ဘမ်းသွားကြလိမ့်မည်။ တပါးအမျိုးသားတို့သ  
ည် မိမိတို့အချိန်ကာလမပြည့်မှီတိုင်အောင် ယေရုရှလင်မြို့ကိုခြေ နှင်းနင်းကြလိမ့်မည်။-  
(လု ၂၁: ၆ နှင့် ၂၄)

ဗီ ၇၀ မှာ ယေရှု၏ဟောကိန်းများဖြည့်စွမ်းခဲ့သည်။ ရောမဘုရင်ကတိတု  
ဦးဆောင်သည့်စစ်တပ်ကိုစေလွှတ်ပြီး ပုန်ကန်သူများကို ခြေမှုန်းပစ်သည်။  
ယေရုရှလင်မြို့တော်သည် ဖျက်ဆီးခံရပြီး မြေပြင်တခုလုံးမှာ ထွန်ယက်ပစ်

သကဲ့သို့ဖြစ်ခဲ့ရသည်။ တရားဟော ရာကျမ်းအခန်းကြီး ၂၈မှာ ဤဟောကိန်း ထပ်မံပြည့်စွမ်းခဲ့သည်။တိုင်းပြည်တစ်လုံးဖျက်စီးခံရ၍ဂျူးလူမျိုးများမိမိပြည်နယ်၌ လုံးဝနေခွင့်မရဘဲနေရာအရပ်ရပ်သို့ဖြန့်ကြဲခြင်းခံရသည်။ ဗီ ၁၃၅ မှာရောမဘုရင်က ဂျူးလူမျိုးများကို နှိမ်နင်းသည့်အမိန့်တခု ထုတ်ပြန် သည်။ယေရှုလင်မြို့ကိုလည်း အမည်သစ် - ဗနုဇယေစေတသုညေ- သို့ပြောင်း ပစ်လိုက်သည်။ ရာစုများစွာ၌ ယင်းဂျူးနယ်မြေနှင့်လူမျိုးမှာ ဆက်လက်ကျဆင်းခဲ့ကြသည်။ တိုက်ပွဲများစွာ၌ အဖမ်းခံရပြီးကျွန်အဖြစ်ကမ္ဘာအရပ်ရပ်သို့ ရောင်းချခံရသည်။အချို့မ ဘက်အားလျော်စွာထွက်ပြေး၍ကုန်သည်များဖြစ်ခဲ့သည်။ ကုသရေလနယ်မှအပကမ္ဘာအရပ်ရပ်သို့ ဂျူးလူမျိုးများပြန့် ကြဲခဲ့သည်။ဘုရားသခင်၏ ဂတိတော်မှာ အပြည့်အဝပြည့်စွမ်းခဲ့သည်။ ကမ္ဘာအရပ်ရပ်မှာဂျူးလူ မျိုးများကိုတွေ့ ရသည်။သို့သော်ဘုရားသခင်ကသူတို့ကိုနှစ်သိမ့်မှုမပေးခဲ့ပါ။

၁၁၆

ညှင်းပန်းနှိပ်စက်ခံရခြင်းနှင့်ဂျူးလူမျိုးအားဆန့်ကျင်ခံရခြင်းသည်သူတို့ ရင်ဆိုင်ရသော နေ့စဉ်ဘဝအသက်တာ ဖြစ်နေသည်။အနှစ် ၂၀၀၀ကြာ ဂျူးနယ်မြေနှင့်လူမျိုးများမှာ ထိခ ရောက်စွာ ဖိနှိပ်ခြေမှုန်းခြင်းခံရသည်။ ပြန်လည်ရှင်သန်လာ ရန် အံ့ဩဘွယ်ရာ ဖြစ်ရပ်လိုအပ်နေသည်။ သို့သော် ဘုရားသခင်က ဤအံ့ဩဘွယ်ရာ ဖြစ်ရန် သူ၏ပရောဖက်များမှ တဆင့် ဂတိတော်ပေးခဲ့ပြီးဖြစ်သည်။၁၉၆၇ခုယေရှုရှင် မြို့ကိုကုသရေလ(ဂျူး)များက ရခဲ့သည်။အနှစ် ၂၀၀၀ကြာကာလယေရှုလင်မြို့သည်ပထမဦးဆုံးကုသရေလ လူမျိုး၏အုပ်ထိန်းမှုအောက်ရောက်ရှိခဲ့သည်။

ကုသရေလပြန်လည်ရှင်သန်လာ ခြင်း

ပစ္စေန်နာသမည

ယေရမိ၏ ဟောကိန်းမှာ အလွန်ရှင်းလင်းလှပါသည်။ -ငါသည် အမျက်ဟုန်းဟုန်းထွက်၍ အမျက်အရှိန်အားကြီးသည့်နှင့် သူတို့ကိုနှင်ထုတ် ရာတိုင်းပြည်ရှိသမျှတို့မှတဖန်စုသိမ်း၍ ဤအရပ်သို့ဆောင်ခဲ့ပြီးလျှင်ငြိမ်ဝပ် စွာနေစေမည်။- (ယေ ၃၂:၃၇) ကုသရေလလူမျိုးများ ပြန်လည်ရှင်သန်လာစေရန်၊သူတို့ကိုအသစ်သောစိတ် နှလုံးနှင့်သဘော သစ်ကိုပေးမည်ဟုဘုရားသခင်ကပြောခဲ့သည်။တကယ်ဘဲသူတို့မှာ ကမ္ဘာ

၁ အရပ်ရပ်မှပြန်လည်စုစည်းလာကာခွန်အားနှင့်ရဲစွမ်းသတ္တိတိုးပွားလာသည်မှာ အံ့ဩစ ရာ ဖြစ်သည်။အနှစ် ၂၀၀၀ကြာ မျှမ်းဆီးချုပ်နှောင်ခြင်းခံခဲ့ရသည့်ဂျူးလူမျိုးသည်ခွန်အား လျော့နည်းလာ ပြီးမတွန်းလှန်သည့်အခြေအနေရောက်ရှိနေသည်။ တိုက်ပွဲဝင်ရန်စိတ်ဆန္ဒနှင့်အစွမ်းသတ္တိကိုဘုရားသခင်က ပယ်နှုတ်ခဲ့သည်။သို့သော်ကုသရေလလူမျိုးမူလအခြေအနေသို့ပြန်ရောက်ရန်နှင့်ပရော ဖက်ပြုချက်များပြည့်စွမ်းသည့်အချိန်မှာ ရီရောက်သည့်အခါသူတို့မှာ အသစ်သောစိတ် သဘော ရရှိခဲ့သည်။ မိမိ၏တိုင်းပြည်ပြန်ရရန် ဆက်လက် တိုက်ပွဲဝင်ခဲ့သည်။ထိုစဉ်သူတို့၏နယ်မြေသည်အင်္ဂလိပ်ကအုပ်စိုးနေသည်။အင်္ဂလိပ်က လည်းပြန်ပေးရန် သဘောတူခဲ့သည်။ ထိုနောက်ကုသရေလ လူမျိုးသည်တိုက်ပွဲ၏ စက်ကရိယာကဲ့သို့ဖြစ်ကာ မိမိလူမျိုး၆၅၀၀၀၀က ၁၁၇

အာရပ်နှင့်အီဂျစ်တို့စုပေါင်းအင်အား၄၀၀၀၀၀၀ နှင့် ရင်ဆိုင်တိုက်ခိုက်နေ ရသည်။ ယခင်ကကဲ့သို့ ဘုရားသခင်သည် သူ၏လူများကိုအောင်ပွဲသို့ ဦးဆောင်ခဲ့သည်။ ပရောဖက်ပြုချက်အတိုင်းမှန်ကန်ခဲ့သည်။ ယေဇကျေလ အခန်းကြီး ၃၆နှင့် ၃၇ များ၌ ပါဝင်သည့် ထူးခြားသည့်ပရောဖက်ပြုချက်များ ပြည့်စွမ်းခဲ့သည်။ ဘုရားသခင်သည် လူမျိုးစုများ၏ကံကြမ္မာကိုစိုးမိုးသူဖြစ် ကြောင်းထင်ရှားပါသည်။အိမ်မက်အားဖြင့်ပရောဖက်များကကုသရေလလူမျိုးပြန်လ ည်စုစည်းကာ၊သူတို့ပိုင်နယ်မြေသို့ပြန်ရောက်မည်။ထိုနေရာ၌ သူတို့သည်ကြီးမားသော စစ်တပ်တပ်ဖြစ်မည်။ -သင်တို့ကို အတိုင်းတိုင်းအပြည်ပြည်တို့က ငါခေါ်ခဲ့၍ စုဝေးစေပြီးလျှင် သင်တို့နေရင်းပြည်သို့ပို့ဆောင်မည်။ ----- စိတ်နှလုံးသစ်ကိုငါပေးမည်။ သဘောသစ်ကိုသွင်းထားမည်။ ----- ဘိုးဘေးတို့အားငါပေးသော ပြည်၌ သင်တို့သည်နေရ၍ငါ၏လူဖြစ်ကြလိမ့် မည်။- (ယေဇရု ၂၄၊ ၂၆၊ ၂၈) ထိုနောက်အရီးများပြည့်သော ချိုင့်သည်စွမ်းအားကြီးသောစစ်တပ်များဖြစ်လာသည်။ဘု ရားသခင်ကထိုထက်အာ မခံချက်ပေးသည်မှာ - သူတို့သည်အသက်ရှင်၍အလွန်များသော ဗိုလ်ခြေဖြစ်လျက်မတ်တပ်နေကြ၏----- ကုသရေလအမျိုးသားတို့ရောက်သောတပါးအမျိုးသားနေရာအရပ် ရပ်တို့မှသူတို့ကိုငါခေါ်ခဲ့၍ စုဝေးစေပြီးလျှင် သူတို့ကို နေရင်းပြည်သို့ပို့ ဆောင်မည်။- (ယေဇရု ၃၁၊ ၂၁)

၁၉၄၈ခုနှစ်မှစ၍ ခြောက်သန်းကျော် ဂျူးလူမျိုးများက ကူသရေလပြည်သို့ ပြန်ရောက်ခဲ့သည်။ နောက်တဆင့် အဓိကဖြစ်ရပ်မှာ ခရစ်တော် ပြန်ကြွလာပြီး ကူသရေလတိုင်းပြည်၌ ဘုရားသခင်၏ နိုင်ငံတော်တည်ထောင်မည်။ ထိုနောက်ဆက်လက်တကမ္ဘာလုံးသို့ ပြန့်နှံ့သွားမည်။

၁၁၈

**၃။ နေဗုခဒ်နေဇာ မင်းအိမ်မက်၏ နိမိတ်လက္ခဏာ**

**• နုနုငါည သိ နြဘကခွဲညနဖမေချီ မနဇာ**

လေ့လာခြင်း (၃) ၌ ဤအိမ်မက်ကို ပြည့်စုံစွာ ရှင်းလင်းခဲ့ပြီ။ ကမ္ဘာ့သမိုင်းဖြစ်စဉ်ကို ခံယေလက အဓိပ္ပါယ်ဖွင့်ဆိုခဲ့သည်။ ရောမအင်ပါယာကြီး ပြိုကွဲပြီး နောက်ယခုကျွန်ုပ်တို့ ခေတ်ကိုယ်စား၊ ရုပ်တု၏ ခြေနှင့် ခြေချောင်း ခေတ်ရောက်ရှိကြောင်း တွေ့ရသည်။ တိုင်းပြည်အချို့မှာ (သံ)ကဲ့သို့ အင်အားကြီးပြီး အချို့မှာ (သရွတ်)ကဲ့သို့ အင်အားနည်းကြသည်။ ယင်းတို့သည် ခိုင်မြဲအောင် စုစည်း၍ မရနိုင်ပါ။

ခံယေလက ဆက်လက်ပြောဆိုခဲ့သည်မှာ -

- ပျက်စီးခြင်းသို့ မရောက်နိုင်သော နိုင်ငံတစ်ခုကို ထိုမင်းကြီးများ လက်ထက်၌ ကောင်းကင်ဘုံရှင်ဘုရားသခင်သည် တည်ထောင်စေတော်မူမည်။ - (ဒ် ၂: ၄၅) ဤကျမ်းချက်သည် ခံယေလ၏ ပရောဖက်ပြုချက် ဖြည့်စွမ်းသည့် တိုင်အောင် ကမ္ဘာပေါ် အင်ပါယာကြီး နောက်ထပ်မရှိနိုင်ကြောင်းကို ပြသည်။ တမန်တော်ပေါ်လူသည် ခံယေလ၏ ဟောပြောချက်ကို လုံးဝယုံကြည်သဖြင့် ကောလောသဲမှ ယုံကြည်သူများအား အားပေးစကားပြောနိုင်သည်။ အကြောင်းမှာ သူသည် ခရစ်တော် အမှန်ပြန်ကြွလာမည်ကို သူသိသည်။

- ငါတို့ အသက်တည်း ဟူသော ခရစ်တော်သည် ထင်ရှားတော်မူသော အခါ ငါတို့သည်လည်း ထိုသခင်နှင့် အတူ ဘုန်းကြီး၍ ထင်ရှားကြလိမ့်။ - (ကော ၃: ၄)

**၄။ ကမ္ဘာ့ယေဘု ယျမငြိမ်သက်မှု နိမိတ်လက္ခဏာ**

**• နုနုငါည သိ နညနမူ တသမို့ ကညမရူအ**

ယေရှု၏ တပည့်တော် များက သူပြန်ကြွလာမည့် အမှတ်လက္ခဏာနှင့် ကပ်ကမ္ဘာဆုံးသည့် အမှတ်လက္ခဏာများကို မေးခဲ့သည်။ ယေရှုက ကမ္ဘာပေါ်ရှိ နိုင်ငံတိုင်း ခက်ခဲမှုများ တွေ့ကြုံပြီး လူအမျိုးမျိုး မငြိမ်မသက် စိုးရိမ်ကြောက်လန့် လျက်ရှိမည်။ ထိုအခါ ခရစ်တော်သည် ဘုန်းတန်ခိုးအာနုဘော်ဆောင် လျက် ပြန်ကြွလာမည်။

၁၁၉

- ထိုအခါ နေ၊ လ၊ ကြယ်နက္ခတ်တို့၌ ပုပ္ဖန်မိတ်ထင်ရှားလိမ့်မည်။ မြေကြီးပေါ်မှာ လည်း လူအမျိုး မငြိမ်မသက် စိုးရိမ်ကြောင့် ကြခြင်း၊ သမုဒ္ဒရာ လှိုင်းတံပိုးကြီးခြင်း၊ မြေကြီးပေါ်မှာ ဖြစ်လတုံ့သော ဘေးများကို မြော်၍ ကြောက်လန့်သဖြင့် လူများတို့၏ အသက်ဆုံးခြင်း အမှုအရာတို့သည် ဖြစ်ကြလိမ့်မည်။ အကြောင်း မူကား ကောင်းကင်တန်ခိုးတို့သည် တုန်လှုပ်ကြလိမ့်မည်။ ထိုအခါ လူသားသည် ကြီးစွာသော ဘုန်းတန်ခိုးအာနုဘော်ကို ဆောင်လျက် မိုးတိမ်ကို စီးလျက် ကြွလာသည်ကို မြင်ရကြလိမ့်မည်။ - (လု ၂၁: ၂၅-၂၇)

ခရစ်တော် ပြောဆိုခဲ့သည့် နေ၊ လ၊ ကြယ်များသည် အာဏာပိုင်အုပ်စိုးသူများကိုယ်စား ပြုသည်။ သမုဒ္ဒရာ လှိုင်းကို ကမ္ဘာ့လူအမျိုးမျိုး ကိုယ်စား ပြုသည်။ (ယေရှု ၅: ၂၀) ကမ္ဘာ့လူအမျိုးမျိုးတို့သည် စုစည်း၍ ဖြစ်ပျက်နေသော အခြေအနေများကို မကြေနပ်ကြသဖြင့် အတူတကွ အုပ်စိုးသူများကို တော်လှန်ကြသည်။ တညီတညွတ်တည်း ဟစ်အော်၍ အုပ်စိုးသူများမှာ လုံခြုံမှုကင်းမဲ့သည့် အခြေအနေသို့ ရောက်ရသည်။ ဤအမှတ်လက္ခဏာကို ရုပ်ပုံကား ချပ်တခု အနေနှင့် တွေ့မြင်နိုင်သည်။ တွေးခေါ်ရှင်များလည်း ကမ္ဘာ့ နောင်ရေးမည်သို့ ဖြစ်မည်ကို မပြောတတ်တော့ပေ။ ဤစိတ်ရှုပ်ထွေးစေသော ကမ္ဘာ့ပြဿနာများကို လူ့အစိုးရက မည်သို့ ဖြေရှင်းနိုင်မည်နည်း။ စစ်ပွဲမှာ အဆက်မပြတ် ဖြစ်ပေါ် လျက်ရှိပြီး ထွက်မြောက်ရာ လမ်းမရှိ ဖြစ်နေသည်။ ခရစ်တော်က ဤသို့သော မငြိမ်မသက်မှုများ လူမျိုးတိုင်း နိုင်ငံတိုင်းမှာ ဖြစ်နေသည်ကို မြင်ရသည့်အခါ သူပြန်ကြွလာ မည့် နိမိတ်လက္ခဏာ တခုပင် ဖြစ်သည် ဟု ပြောခဲ့သည်။ အထက်ပါ အဖြစ်အပျက်များသည် ယခုကမ္ဘာ့လောက၏ အခြေအနေကို ရုပ်ပုံပေါ်ခြင်း ဖြစ်ပါသည်။ တဖန် ခရစ်တော်က ဤကမ္ဘာ့ အဖြစ်အပျက်များ သူပြောခဲ့သည့်အတိုင်း ဖြစ်သည့် အချိန် သူပြန်ကြွလာ တော့မည်ကို ကျွန်ုပ်တို့ စောင့်မြော်နေရမည်။

- ထိုအခါ လူသားသည် မိုးတိမ်ကို စီးလျက် ကြွလာသည်ကို မြင်ရကြ လိမ့်မည်။ - (လု ၂၁: ၂၇)



ဓမ္မဟောင်းမှာ ဒံယေလကလည်း ယေရှုပြန်ကြွလာချိန် ထိုကဲ့သို့သော ကမ္ဘာ့ အခြေအနေကိုပရောဖက်ပြုခဲ့သည်။

၁၂၀

-ထိုကာလ၌ သင့်အမျိုးသားချင်းတို့၏ အမှုကိုစောင့်သော အရှင်ကြီး မိကျောလသည်(ခရစ်တော်ကိုညွှန်းသည်)ပေါ်လာလိမ့်မည်။လူမျိုးတစ်မျိုးမျှဖြစ်သည် ကာလမှစ၍ထိုကာလတိုင်အောင်မဖြစ်စေဘဲသော ဆင်းရဲဒုက္ခကပ်ကာလသည်ရောက်လိမ့်မည်။ ထိုကာလအခါစာစောင်၌ စာရင်းဝင်သမျှသော သင်၏အမျိုးသားချင်းတို့သည် ကယ်လွတ်ခြင်းသို့ ရောက်ကြလိမ့်မည်။ ထိုကာလအခါ မြေနှုတ်၌ အိပ်ပျော်သောသူများတို့သည် နိုးကြလိမ့်မည်။ အချို့တို့ကားထာဝရအသက်ရှင်ခြင်းနှင့်အချို့တို့ကားရှက်ကြောက်ခြင်းထာဝရအ သရေပျက်ခြင်းနှင့်အခြားကြလိမ့်မည်။- (ဒံ ၂:၁-၂) ကျွန်ုပ်တို့သိသည်အတိုင်း ဘုရားသခင်၏ နိုင်ငံတော် တည်ထောင်ခြင်း သည် ဘုရားသခင်၏ ကြံစည်တော်ဗဟိုအချက်အချာ ဖြစ်သည်။ ယေရှုပြန် ကြွလာမှသာလျှင်ဤဂတိတော်ဖြည့်စွမ်းလိမ့်မည်။ယေရှုကိုယ်တိုင်ကလည်းသူပြန်မကြွ လာမှီအချိန်ကာလ၌ ဖြစ်ပေါ်မည့် ကမ္ဘာ့အခြေအနေကို ကြိုတင် ဟောကြားခဲ့ပြီး ဖြစ်သည်။

**၅။ လာမည့်ကမ္ဘာ့ပဋိပက္ခများ**

**န သောညော တသမ္ဘိ ခသည့်ခအ**

ဣသရေလ၏ပရောဖက်များကခရစ်တော်ပြန်ကြွလာချိန်၌ ဖြစ်ပေါ် မည့်ကိစ္စအခြေအနေများသည်ဣသရေလလူမျိုးစုနှင့်တကွအခြားကမ္ဘာပေါ်ရှိလူမျိုးများ ပါထိခိုက်မှုရှိနိုင်သည်။ဤအချိန်ကာလကိုနောက်ဆုံးနေ့များဟူ၍ခေါ်ဆိုကြသည်။ -အချင်းလူသားရောရှုပြည်၊မေရုက်ပြည်၊တုဗလပြည်ကိုအစိုးရသောမာဂေါဂ ပြည်သား၊ဂေါဂမင်းတဘက်၌ မျက်နှာထား၍ပရောဖက်ပြုလျက်အရှင်ထာဝရဘုရား ၏အမိန့်တော်ကိုဆင့်ဆိုရမည်မှာ----- (ယေဇုနး ၂၃) ဤအခန်းကိုသေချာစွာ ဖတ်ရှုလျှင်ထိုနိုင်ငံများနှင့်အပါအဝင်ပါရှား(အီရန်)အီသီယိုးပီး ယားနှင့်လိဘီယ(ယေဇုနး၅)တို့အားဘုရားသခင်ကဣသရေလကိုတိုက်ခိုက်ရန် အတင်းအဓမ္မစေခိုင်းနေကြောင်း ယုံမှားစရာမရှိပါ။ ဥပမာအား

၁၂၁

ဖြင့်အငယ်(၈)ကိုဖတ်ကြည့်ပါ။ -ကြာမြင့်စွာကာလလွန်ပြီးမှ သင်သည် အုပ်ချုပ်ရသော အခွင့်ရှိလိမ့်မည်။ ထားဘေးနှင့်လွတ်၍လူအမျိုးမျိုးထဲကနှုတ်သော ပြည်သားကြာမြင့်စွာ ဆိတ်ညံ့လျက်နေ သောဣသရေလတောင်တို့အပေါ်သို့ တဖန်ဆောင်ခဲ့သော ပြည် သားတို့ရှိရာသို့ နောင်ကာလ၌ သင်သည်စစ်ချီ၍လာလိမ့်မည်။ ထိုပြည်သား တို့သည်လူအမျိုးမျိုးထဲကနှုတ်ဆောင်သောသူဖြစ်သည်။- (ယေဇုနး၈) ဖော်ပြပါပြည်နယ်များဖွဲ့စည်းသည့်ပြည်ထောင်စုကြီးသည်မြင့်မြတ်သည့်နယ်မြေ- ကုသရေလ၏ မြောက်ပိုင်းဒေသ၌ အင်အားစုစည်းနေကြ၏ စိတ်ဝင် စားစရာတခုမှာ ဣသရေလလူမျိုးသည် ယခုအချိန်မှာ ယခင်ကကဲ့သို့ပင် နိုင်ငံ၏ မြောက်ပိုင်းဒေသ နယ်စပ်လုံခြုံရေးအတွက် သတိထားနေရသည်။ လွန်ခဲ့သောအနှစ် ၂၅၀၀ ရာခန့်၌ အာရှမ်း (ဗျူမင်ညေ) လူမျိုးများခြိမ်းခြောက် သကဲ့သို့ ယခုမျက်မှောက်ကာလမှာ(စိုင်းရေးရမ်း) နှင့် ဗျူမင်ညေ လူမျိုးစု သည်မြောက်ပိုင်းဒေသမှအင်အားကြီးနှင့်ခြိမ်းခြောက်လျက်ရှိနေသည်။ ထိုအချိန်အခါ ပရောဖက်ယေဇုကျေလမှတဆင့် မြောက်ပိုင်းကျူးကျော်သူနှင့် ပတ်သက်၍ပြောဆိုခဲ့သည်မှာ - -မြင်းစီးသောသူအလုံးအရင်းအပေါင်းအားကြီးသော စစ်သူရဲအပေါင်းတို့နှင့်တကွမြောက် မျက်နှာမှချီလာမည်။ပြည်ကိုမိုးအုံ့သကဲ့သို့ ငါ၏လူကုသရေလအမျိုးသားတို့ကိုတ က်၍တိုက်လာမည်။နောင်ကာလတွင်ငါ၏ပြည်တဖက်၌ သင့်ကိုငါဆောင်ခဲ့မည်- (ယေဇုနး၁၅၊၁၆) နောင်ကာလမှာ ဖြစ်မည်ကို ဆိုထားသည်။ မကြာမီကာလမှာ ဤပြည်နယ်များဖွဲ့စည်းသည့် ပြည်ထောင်စုကြီးသည် ဣသရေလအမျိုးကို တိုက်ခိုက်လိမ့်မည်ဆိုလျှင် ခက်ခဲသည့်ကိစ္စတရပ် မဟုတ်ပါ။ အကြောင်းမှာ သမိုင်းလေ့လာသည့် ကျောင်းသားများ ဂေဂေါဂ၊ မာဂေါ၊မေရုက်နှင့်တုဗလတို့သည်နောဇေးသား- ယာဖက်- မှဆင်းသက်သည့် အမျိုးအနွယ်များဖြစ်ကြောင်းကိုဝန်ခံသဘောတူခဲ့ကြသည်။ ပါရှား(အီရန်)အီသီယိုးပီးယားနှင့် လိဘီယတို့သည် ဣသရေလ၏အရေးပါ သော ရန်ဖက်နိုင်ငံများဖြစ်ကြသည်။ပရောဖက်ယေဇုကျေလကဘုရားသခင်၏

၁၂၂

ဩဇာအာဏာဖြင့်ပြောခဲ့သည်မှာ ယင်းနိုင်ငံများသည်- ယာဖက်- အမျိုးအနွယ် များနှင့်စုပေါင်းပြီးနောက်ဆုံးနေ့မှာ မြောက်ပိုင်းဒေသကိုသိမ်းပိုက်လိမ့်မည်။

ဣသရေလ၏မြောက်ပိုင်းတည့်တည့်မှာ (ပမဝေ) စိုင်းရီးယားနိုင်ငံဖြစ်သည်။  
ယင်းသည်ဣသရေလ၏ (ဗမဘေ) အာရပ်ရန်သူများမှ တစ်နိုင်ငံဖြစ်သည်။  
မြောက်ဘက်ဆက်သွားလျှင် (ဗမာနညဝေ) အာမေးနီးယားနိုင်ငံကိုဖြတ်ပြီး  
သာ၍ခက်ခဲသည့် အရပ်သို့ရောက်ခဲ့သည်။ ယင်းအရပ်များမှာ အများစုက  
ယခင်ရုရှားနိုင်ငံမှ လွတ်လပ်ရေးရခဲ့သည့်ပြည်နယ်များဖြစ်ကြသည်။စိတ်ဝင်  
စားစရာတရပ်မှာ ထိုပြည်နယ်များသည် အများစု မူစလင်နိုင်ငံများ ဖြစ်ကြ၍  
ဣသရေလကိုဆန့်ကျင်သည့်နိုင်ငံများဖြစ်ကြသည်။  
ယခုအချိန် ကြိုတင်ဟောကိန်းလေ့လာသူများက သမ္မာကျမ်း၏ပရောဖက်ပြု  
ချက်များ၏အကျိုးရလဒ်တရားသေပြောဆိုခဲ့လျှင် မှိုက်ရူးရာကျမည်။ ဘုရား  
သခင်တပါးတည်းသာလျှင်သူ၏ကြံစည်တော်အကျိုးရလဒ်ကိုဆုံးဖြတ်ပိုင်ခွင့်ရှိသည်။  
ကျွန်ုပ်တို့မှတ်မိရမည်မှာ - ထိုကြံစည်တော်သည် ကမ္ဘာမြေပေါ်  
ဘုရားသခင်၏နိုင်ငံတော်ပြီးပြည့်စုံသည်ထိတည်ထောင်ခြင်းဖြစ်သည်။  
ခရစ်တော်သည် ကမ္ဘာမြေပေါ် အနှစ်၁၀၀၀အုပ်စိုးလိမ့်မည်။ ကျွန်ုပ်တို့သည်  
ဘုရားသခင်၏ နတ်ကပတ်တော်ကိုလေ့လာသူများအမှန်ဖြစ်ခဲ့လျှင်သတိနှင့်  
စောင့်မြော်သူများလည်းဖြစ်မည်။ ခရစ်တော်က သူ၏နောက်လိုက်များအား  
သတိပေးခဲ့သည်မှာ - -စောင့်မြော်ရမည်- -သင်တို့အရှင်သည် အဘယ်  
အချိန်မှာ ရှိ၍ ရောက်လာမည်ကိုသင်တို့ မသိသောကြောင့်စောင့်နေကြလော့။ -  
(မ ၂၄:၄၂)

ကျွန်ုပ်တို့သည် ကမ္ဘာ့ဇာတ်ခုံကိုကြည့်လျှင်မည်သည့်အရာများကိုတွေ့မြင် ကြသနည်း။  
ဣသရေလလူမျိုးက မိမိပိုင်ပြည်နယ်သို့ ပြန်လည်ရောက်ရှိ သည်ကိုတွေ့မြင်ခဲ့သည်  
ပရောဖက်ယေဇကော့လအခန်းကြီး၃၇၅ ဟောကိန်း  
များပြည့်စွမ်းနေကြောင်းတွေ့ရသည်။ ဣသရေလပတ်ဝန်းကျင်ရှိနိုင်ငံများက  
ဣသရေလကိုမုန်းတီးကြသည်။ အာရပ်မူစလင်နိုင်ငံများက စုစည်းကာပြည်  
ထောင်စုကြီးဖြစ်၍ ဘုရားသခင်၏ လူများကို ပင်လယ်ဘက်သို့ နှင်ထုတ်  
ရန်ကြိုးစားနေကြသည်။

-ဣသရေလ၏နာမကိုနောက်တဖန်အောက်မေ့စရာမရှိစေခြင်းငှါလာ ကြာသူတို့အမျိုး  
ကိုပယ်ဖြတ်ကြကုန်အံ့ဟုဆိုကြပါ၏။- (ဆာ ၈၃:၄)  
သမ္မာကျမ်း၏ ပရောဖက်ပြုချက်များကို စိတ်ဝင်စားစွာလေ့လာသူများသည်  
ဆာလံကျမ်းအခန်းကြီး ၈၃ကိုသေချာစွာဖတ်ရှုလျှင်များစွာသော အကျိုးရရှိနိုင်ပါသည်။

အထူးသဖြင့်ဆာလံကျမ်း၌ ဖော်ပြသည့်နိုင်ငံများသည်ယခင်ဣသရေလတို့၏ရန်သူမှ  
ဘေးဖြစ်ခဲ့ကြသည်။ယခုလည်းဘုရားသခင်၏လူများနှင့်နယ်မြေကိုလူယက်နေကြသေးသ  
ည်။  
ယေဇကော့လအခန်းကြီး(၃၈)၌ ဖော်ပြသည့်-မြောက်ပိုင်းကျူးကျော်သူများ-  
သည်အထက်ကဖော်ပြသည့် နိုင်ငံများနှင့်ပူးပေါင်းကာ ယေရုရှလင်မြို့ကို  
တိုက်ခိုက်သည့်ဘက်၌ ဘုရားသခင်ကနေရာချ ထားပေးသည်။  
-ယေရုရှလင်မြို့ကို တိုက်ခတ်ခြင်းငှါ လူမျိုးအပေါင်းတို့ကို ငါစုဝေးစေမည်- (ဇာ ၁၄:၂)  
-ထိုနေ့ရက်ကာလ၌ အထက်ကသိမ်းသွားခြင်းကိုခံရသော ယုဒပြည်သူ့ယေရုရှလင်မြို့  
သားတို့ကိုငါဆောင်ခဲ့ပြန်သော အခါခပ်သိမ်းသောလူမျိုးတကာတို့ကိုငါသည်စုဝေးစေ  
၍ယောရှုဖတ်ချိုင့်သို့ခေါ်ခဲ့မည်။- (ယောလ ၃:၁၂)  
ကျွန်ုပ်တို့သည်ယုံမှားခြင်းမရှိသင့်ပေ။ထိုနေ့ရက်အခါဘုရားသခင်သည်လူတို့၏အရေ  
အခင်းသို့ တဖန်ဝင်ရောက်စွက်ဖက်မည်။ ကမ္ဘာမြေပေါ်၌ သူ၏  
အလိုဆန္ဒပြည့်စုံစေမည်။  
-ကွပ်မျက်ရာချိုင့်၌ လူများစည်းဝေးလျက်၊လူများစည်းဝေးလျက်ရှိကြ၏ကွပ်မျက်ရာ  
ချိုင့်၌ ထာဝရဘုရား၏နေ့ရက်သည်ရောက်လုနီးပြီ- (ယောလ ၃:၁၄)  
-ထာဝရဘုရားသည်လည်း ဇိအုန်တောင်ပေါ်က ကြွေးကြော်၍ ယေရု  
ရှလင်မြို့ထဲကအသံကိုလွှင့်တော်မူသဖြင့်မိုးကောင်းကင်နှင့်မြေကြီးသည်တုန်လှုပ်လိမ့်မ  
ည်။ သို့ရာတွင် ထာဝရဘုရားသည် မိမိလူတို့၏ ခိုလှုံရာ၊  
ဣသရေလအမျိုးသားတို့၏အစွမ်းသတ္တိဖြစ်တော်မူလိမ့်မည်။ ငါသည်လည်း  
ငါ၏သန့်ရှင်းသော ဇိအုန်တောင်ပေါ်မှာနေသော သင်တို့၏ ဘုရားသခင်  
ထာဝရဘုရားဖြစ်ကြောင်းကိုသင်တို့သိကြလိမ့်မည်။ ယေရုရှလင်မြို့သည်

လည်းသန့်ရှင်းလိမ့်မည်။နောက်တဖန်ထိုမြို့ကိုတပါးအမျိုးသားမနင်းရ။-  
(ယောလ ၃:၁၆-၁၇)  
ထိုအချိန်အခါသည် ကမ္ဘာမြေကိုအုပ်စိုးမည့် ယေရုခရစ်တော်ပြန်ကြွလာမည့်  
အချိန်ဖြစ်သည်။ များစွာသောပရောဖက်များ၌ အထူးသဖြင့် ယောလ၊ဇာခရိ  
နှင့်အတူပရောဖက်ကြီးဟောရှာယ၊ယေရမိနှင့်ယေဇကော့လတို့ကဘုရားသခင်၏ကြံစ  
ည်တော်ကို ဖော်ပြခဲ့သည်။ သတိနှင့်စောင့်မြော်သူ တဦးအနေနှင့်  
ဘုရားသခင်၏ကြံစည်တော်အဆင့်ဆင့်ကို ရှာဖွေလေ့လာရမည်။ အကြောင်း

မှာအဆင့်တိုင်း၊ အဆင့်တိုင်းသမ္မာကျမ်း၌ ကြိုတင်ဟောကိန်းအရနောက်ဆုံး  
 နေ့၊ နောက်ဆုံးသောအဆုံးနှင့်အကောင်းယှဉ်ပြိုင်တိုက်ခိုက်ခြင်းသို့ ရောက်လုနီးပြီဘုရ  
 ဘေးသခင်၏ ဘုန်းတော်ထင်ရှားသည့် နေ့ရက်သို့ ဦးတည်လျက်ရှိ သည်။  
 တိုက်ပွဲ၏အဆုံး အကျိုးရလဒ်ကို ပရောဖက်ဇာခရစ်က ဤသို့ ဆိုခဲ့သည်။  
 -ထာဝရဘုရားသည်တပြည်လုံးတွင်ရှင်ဘုရင်ဖြစ်တော်မူမည်။ ထိုနေ့ရက်၌ ထာဝရဘု  
 ရားတပါးတည်းနာမတော်တပါးတည်းဖြစ်တော်မူမည်- (ဇာ ၁၄:၉)

**ခရစ်တော် ပြန်ကြွလာခြင်းသည်အဖြစ်မှန်တခု  
 ယုမုဒ္ဒါ မနာကမည ဇ် ခေအ**

ခေတ်အဆက်ဆက်မှာ ဖြစ်သောနိမိတ်လက္ခဏာ များသည်နောင်ကာလမှာ ဖြစ်ပေါ်မည့်  
 ကိစ္စရပ်များဖြစ်ပေါ်လာလိမ့်မည်ကိုပြသလျက်ရှိသည်။  
 ဘုရားသခင်ကိုယ်တိုင်ကြိုကမ္ဘာမြေကိုအုပ်စိုးမည့်နိမိတ်လက္ခဏာ များပြည့်စုံလုနီး၍ င  
 ယုရှခရစ်တော်သည်ကမ္ဘာလောကတံခါးဝရောက်နေလျက်ရှိသည်။  
 လောကီသားများအံ့အားသင့်၊ မမြော်လင့်သည့် အချိန်နာရီမှာ ကမ္ဘာကိုဝင်  
 ရောက်သိမ်းပိုက်လိမ့်မည်။  
 ဤနိမိတ်လက္ခဏာများကို တွေ့မြင်၍ အဓိပ္ပါယ်လည်းနားလည်သည့်အခါ  
 ကျွန်ုပ်တို့သည် စိတ်ထိခိုက်တုန်လှုပ်မှုမရှိဘဲ ဆက်လက်စိတ်ငြိမ်စွာနေနိုင် မည်လော။

၁၂၅

ဤလက္ခဏာများကိုတွေ့မြင်၍ စဉ်းစားပြင်ဆင်မှုမရှိလျှင်မိုက်မဲသောသူများ  
 ဖြစ်ကြလိမ့်မည်။ ခရစ်တော်ပြန်ကြွလာခြင်းသည် ညသန်းခေါင်သူခိုးဝင်လာ  
 သကဲ့သို့ဖြစ်မည်။  
 အခြားနည်းလမ်းမှာ - ဤနိမိတ်လက္ခဏာများကို တွေ့မြင်၍ အဆင်သင့် ပြင်ဆင်ပြီး  
 သတိထားစောင့်မြော်နေလျှင် နောက်မကျသေးပါ။ ယေရှုက -ထိုအမှုအရာတို့ကို  
 ဖြစ်စေရသောအခါသင်တို့ကိုရွေးနှုတ်သောအချိန်ကာလ ရောက်လုနီးသည်ကို  
 ထောက်သဖြင့် မြော်ကြည့်၍ ခေါင်းကိုကြွကြလော့ဟု မိန့်တော်မူ၏- (လူ၂:၂၈)  
 ယခုမျက်မှောက်အခြေအနေကြောင့်ဝမ်းနည်းပူ ဆွေးမည့်အစားကျွန်ုပ်တို့သည်  
 အထက်ကိုမြော်၍ ကယ်တင်ခြင်းရရန်ကယ်  
 တင်ရှင်ယေရှုကိုစောင့်မြော်နိုင်သည်။ ဘုရားသခင်၏ ဘုန်းအာနုဘော်မထင်  
 ရှားမိကျွန်ုပ်တို့သည် ခရစ်တော်၌ ဘေးမဲ့ရာခိုလှုံမှုကို ရှာယူနိုင်ပါသည်။

ဘုရားသခင်၏ဘုန်းအာနုဘော်ထင်ရှားသည့်နေ့တွင် (မနုအေ ၁ ပေ သံ့သိ ဗျာငါ့အပ)  
 လောက၏ဆိုးသွမ်းမှုအားလုံးကိုဖျက်ဆီးနှစ်မြုပ်စေမည်။  
 ယေရှုပြန်ကြွလာသည့် ကိစ္စရပ်သည် ကျွန်ုပ်တို့အတွက်အလွန်အရေးကြီးပါ  
 သည်။ ကျွန်ုပ်တို့ယခုလက်ရှိဘဝနှင့်နောင်ကကြမ္မာတို့နှင့်ပါဝင်ပတ်သက်မှုရှိသည်။ သမ္မာ  
 ကျမ်းစာကကျွန်ုပ်တို့အားထာဝရအသက်ရရန်နှင့်ဘုရားသခင်၏နိုင်ငံတော်၌ နေရာ  
 ရရှိရန်မြော်လင့်ချက်ကိုကမ်းလှမ်းခဲ့သည်။ ခရစ်တော်သည်ကမ္ဘာမြေကို  
 စစ်ပြေငြိမ်းခြင်းနှင့် ပြောင့်မတ်ခြင်းဖြင့် အုပ်စိုးမည်။ ဘုရားသခင်၏နိုင်ငံတော်သည်  
 စိတ်ထဲ၌ တည်ရှိနေသည်သာ မဟုတ်ဘဲ၊ ကမ္ဘာမြေ  
 ပေါ်မှာစစ်မှန်သည့်နိုင်ငံတော်တည်ထောင်မည်ဖြစ်သည်။  
 အသိပညာကြွယ်ဝသောသူများသည် အောက်ပါအတိုင်း ကောက်နုတ်၍နိဂုံး  
 ချုပ်ပြောဆိုလိမ့်မည်။

- ခရစ်တော် ပြန်ကြွလာခြင်းသည်အသက်ရှင်ရေးနှင့်ပတ်သက်သည့်အရေး  
 ကြီးကိစ္စရပ်ဖြစ်သည်။
- ဘုရားသခင်၏နတ်ကပတ်တော်သတိပေးချက်ကိုလျစ်လျူရှု၍မရပါ။
- ယခုမျက်မှောက်ဘဝအသက်တာသည်ထာဝရကျေနပ်မှုကိုမပေးနိုင်ပါ။

၁၂၆

• ဘုရားသခင်၏နိုင်ငံတော်(သတင်းကောင်း) ဧဝံဂေလိတရားကိုယုံကြည်  
 ပြီးဗတ္တိဒံခံယူကာ ခရစ်တော်၏နာမ၌ ကယ်တင်ခြင်းရရန်လိုအပ်ပါသည်။  
 ယေရှုပြန်ကြွလာစဉ်ကျွန်ုပ်တို့သည်ယေရှုနှင့်အတူရှိနိုင်မည်လော။ ကျွန်ုပ်တို့တယောက်  
 ချင်း၏ဆုံးဖြတ်ချက်ပေါ်မှာမူတည်သည်။ အကြောင်းမှာထိုနေ့တွင်ယေရှုကပြောင့်မတ်  
 သောသူနှင့်မပြောင့်မတ်သောသူတို့ကိုပိုင်းခြားလိမ့်မည်။  
 -တဖန်သင်တို့သည်ပြောင်းလဲ၍ ပြောင့်မတ်သောသူ၊ မပြောင့်မတ်သောသူ  
 ဘုရားသခင်၏အမှုတော်ကိုဆောင်သောသူ၊ မဆောင်သောသူတို့ကိုပိုင်းခြား၍သိကြလိ  
 မ့်မည်။- (မာလုခး၁၈)

**လေ့လာခြင်း(၉) - အကျဉ်းချုံးများ**

- ယေရှုခရစ်တော်ပြန်ကြွလာခြင်းသည်အဖြစ်မှန်တရပ်ဖြစ်သည်။

- ယေရှုကောင်းကင်ဘုံတက်ကြွစဉ်၊ ကောင်းကင်တမန်များက ယေရှုပြန်လည်ကြွလာမည်ဟုတိပေးခဲ့သည်။
- ဘုရားသခင်၏နိုင်ငံတော် ကမ္ဘာမြေပေါ်၌ တည်ထောင်ရန် ယေရှုပြန်ကြွလာမည်။
- ဘုရားသခင် တပါးတည်းသာလျှင် ယေရှုပြန်ကြွလာမည့်နေ့ ရက်ကိုသိသည်။
- များစွာသော နိမိတ်လက္ခဏာများသည် ခရစ်တော်ပြန်ကြွလာချိန်နီးကြောင်းညွှန်းပြနေသည်။
- ကျွန်ုပ်တို့၏မျက်မှောက်အခြေအနေနှင့်နော့ ခေတ်အခြေအနေကိုနှိုင်းယှဉ်လျှင် တူညီကြသည်။
- ဂျူးလူမျိုးတို့က မိမိနယ်မြေသို့ပြန်လည်ရောက်ရှိခြင်းသည် အသက်ရှင်သော နိမိတ်လက္ခဏာ တခုဖြစ်သည်။
- ကျွန်ုပ်တို့သည်နေ့ဗုဒ္ဓိနေ့ဇာ မင်းအိပ်မက်၏နောက်ဆုံးအဆင့်၌ ရောက်ရှိနေသည်။
- ခရစ်တော်ပြန်ကြွမလာမှီ၊ ကမ္ဘာမြေပေါ်မှာ မငြိမ်သက်မှုများ ဖြစ်ပွားနေမည်။
- ကုသရေလအိမ်နီးချင်းနိုင်ငံများ၏ရန်လိုခြင်းများကိုသတိထားမိသည်။

၁၂၇

ဖတ်ရှုရန်ကျမ်းပိုဒ်များ

ယေဇ ၃၇။ ယေဇ ၃၈။ တ ၃။ တခး ၁-၁၂။ လူ ၂၁း ၁  
၁သက်သာလောနီ။ ၂သက်သာလောနီ။

**လေ့လာခြင်း(၉)-မေးခွန်းတိုများ**

- ၁။ ယေရှုသည်အဘယ်ကြောင့်ကမ္ဘာမြေပေါ် ပြန်ကြွလာရသနည်း။
- (က) သူပြန်မလာပါ (ခ) ဘုရားသခင်နိုင်ငံတော်ကိုတည်ထောင်ရန်
  - (ဂ) စစ်ပွဲကိုတားမြစ်ရန် (ဃ) ရောဂါကိုကုသရန်
- ၂။ ယေရှုပြန်ကြွလာမည့်နေ့ ရက်ကိုမည်သူကတိကျသိသနည်း။
- (က) တမန်တော်များ (ခ) ဘုရားသခင်

- (ဂ) ယေရှု (ဃ) ပေါလု
- ၃။ ယေရှုပြန်ကြွလာမည်ကိုမည်သည့်နေရာမှအညွှန်းပြသနည်း။
- (က) ကျမ်းစာထဲမှာ (ခ) ကြယ်တာရာမှာ
  - (ဂ) သတင်းစာများမှာ (ဃ) ဂျူးလူမျိုးရဲဥပဒေများမှာ
- ၄။ ကမ္ဘာ၏ မည်သည့်အခြေအနေကို ယေရှုက နော့ ခေတ်နှင့်နှိုင်းယှဉ် သနည်း။
- (က) ကုသရေလလူမျိုးမိမိပိုင်နယ်သို့ ရောက်ခြင်း
  - (ခ) ကုသရေလမြောက်ပိုင်းရန်သူများကျူးကျော်ခြင်း
  - (ဂ) အကြမ်းဖက်မှုနှင့်သာယာမှုကိုလိုက်စားခြင်း
  - (ဃ) အချို့အားနည်းသောလူမျိုးစုနှင့်အားကြီးသောလူမျိုးစု
- ၅။ မသဲအခန်းကြီး ၂၄း ၂-၃၇၅ မည်သည့် ရုပ်ပုံအမှတ်ကို ကုသရေလလူမျိုးအား ဥပမာအညွှန်းပြသနည်း။
- (က) အရိုးခြောက်ချိုင့်ဝှမ်း (ခ) ဖရောင်းတိုင်တိုင်
- ၁၂၈

- (ဂ) သင်္ဘောသဖန်းပင် (ဃ) သင်္ဘောတစင်း
- ၆။ နေ့ဗုဒ္ဓိနေ့ဇာ မင်းအိပ်မက်၏ မည်သည့်အပိုင်းသည် ယေရှုပြန်ကြွလာမည်ကိုပြသနည်း။
- (က) ရွှေဖြင့်ပြုသောခေါင်းပိုင်း (ခ) သံဖြင့်ပြုသောခြေပိုင်း
  - (ဂ) သံတပိုင်း၊ သရွတ်တပိုင်း (ဃ) ကြေးဖြစ်သောဝမ်းပိုက်
- ရိုသောခြေချောင်းများ နှင့်ပေါင်
- ၇။ ရှင်လုကာ ခရစ်ဝင်ကျမ်း ၂၁း ၂၅ ၌ -သမုဒ္ဒရာလှိုင်းတံပိုးကြီး- ဟူသော

- စာကြောင်းသည်မည်သည့်လူတန်းစားကိုညွှန်းသနည်း။
  - (က) သန့်ရှင်းသူ (ခ) အုပ်စိုးသူများ
  - (ဂ) ကမ္ဘာပေါ်ရှိလူများ (ဃ) သာသနာပြုများ
- ၈။ ကုသရေလ၏မြောက်ပိုင်းတည့်တည့်မှာ မည်သည့်နိုင်ငံတည်ရှိသနည်း။
- (က) အမေရိက (ခ) အီဂျစ်
  - (ဂ) စိုင်းရီးယား(ပမေ) (ဃ) ရုရှား
- ၉။ ဒိယေလ ၂း ၁၅ ၌ မိကွလသည်မည်သူကိုညွှန်းသနည်း။
- (က) နောဇ (ခ) ဒိယေလ
  - (ဂ) ယေဇကျောလ (ဃ) ယေရှု

၁၀။ ယေရှုပြန်ကြွလာမည်ကိုမည်သည့်နိမိတ်လက္ခဏာများကရှေ့တော်ပြေးပြသနည်း။

- (က) ဂျူးလူမျိုးများကမိမိပိုင်နယ်ကုသရေလသို့ ပြန်ရောက်ခြင်း
- (ခ) ကမ္ဘာ့မငြိမ်မသက်မှုများ
- (ဂ) ကုသရေလအိမ်နီးချင်းနိုင်ငံများ၏ပြုမှုပုံ
- (ဃ) အကြမ်းဖက်မှုများ

၁၂၉

လေ့လာခြင်း (၁၀)

ဧဝံဂေလိသတင်းကောင်း

**နန္ဒသျှစန္ဒ**

ဤလေ့လာခြင်းတွင်ရှေးပိုင်းလေ့လာခြင်းများမှအချက်အလက်များကိုစုစည်းပြီးလေ့လာမည်။

အင်္ဂလိပ်စာလုံး - သျှစန္ဒ-သည် ရှေးအင်္ဂလိပ်စာလုံး - သိ ၂၈- မှလာသည်။ အဓိပ္ပါယ်မှာသတင်းကောင်းဖြစ်သည်။ တခါတရံဓမ္မသစ်တွင် - လူကို ပျော်ရွှင်စေသည့်သတင်း - ဟူ၍သုံးသည် ဂရိဘာသာစကား - နညဂါနုဇည- မှဘာသာပြန်သည်။

ခရစ်တော်သင်ကြားခြင်း၏ဗဟိုချက်

**နန္ဒသျှစန္ဒ အမည် ယုဒဗုဒ္ဓ အနုဇည**

မသု၊ မာကု၊ လုကာနှင့် ယောဟန်ခရစ်ဝင်ကျမ်းတို့တွင် ယေရှုက ကုသရေလပြည်နယ်တလျှောက်လုံး၊ ဧဝံဂေလိသတင်းကောင်းကို ဟောကြားခဲ့သည်။ (လာမည့်ဘုရားသခင်၏နိုင်ငံတော်ကိုဟောကြားသည်။)

- ယေရှုသည်တရားဇရပ်တို့၌ ဆုံးမဩဝါဒပေးလျက်နိုင်ငံတော်နှင့် ယှဉ်သော ဧဝံဂေလိတရားကိုဟောလျက်လူများခံရသော အနာရောဂါအမျိုးမျိုးတို့ကို ငြိမ်းစေလျက် မြို့ရွာရှိသမျှတို့ကိုဒေသစာရီလှည့်လည်တော်မူ၏ - (မဇး ၃၅)

- ယေရှုသည်ဂါလိလဲပြည်သို့ ကြွပြီးဘုရားသခင်၏နိုင်ငံတော်သတင်းကောင်းဧဝံဂေလိတရားကိုဟောကြားခဲ့၏ - (မာ ၁၁:၁၄)

- ထာဝရဘုရား၏ဝိညာဉ်တော်သည်ငါ့အပေါ်၌ တည်တော်မူ၏။ အကြောင်းမူကား ဆင်းရဲသားတို့ အားဝမ်းမြောက်စရာ သတင်းကို ကြားပြောစေခြင်းငှါ ငါ့ကိုဘိသိတ်ပေးတော်မူပြီ။ - (လု ၄:၁၈)

- ဘုရားသခင်၏သားတော်ကို ယုံကြည်သောသူအပေါင်းတို့သည် ယျက်စီးခြင်းသို့ မရောက်၊ ထာဝရအသက်ကိုရစေခြင်းငှါ ဘုရားသခင်သည် မိမိ၌ တပါး တည်းသော သားတော်ကို စွန့်တော်မူသည့်တိုင်အောင် လောကီသားတို့ကို

၁၃၀

ချစ်တော်မူ၏ - (ယော ၃:၁၆)

- ယေရှုကမင်းကြီးမေးသည့်အတိုင်း ငါသည်ရှင်ဘုရင်မုန်၏။ သမ္မာတရားဘက်၌ သက်သေခံခြင်းငှါ၊ ငါသည်မွေးဖွားခြင်းကိုခံ၍ ဤလောကသို့ ကြွလာပြီ။ - (ယော ၁၈:၃၇)

တပည့်တော်များ ဧဝံဂေလိတရားကိုသင်ကြားခဲ့ခြင်း

**နန္ဒသျှစန္ဒ အကျေအာနုဇည**

ယေရှုကတပည့်တော်များအား သတင်းကောင်းများကို ပြောပြပြီး နောက်တခြားသူများအားသင်ကြားရန်စေလွှတ်သည်။ - ဘုရားသခင်၏နိုင်ငံတော်အကြောင်းကိုဟောပြောစေခြင်းငှါ၊ လူနာတို့ကို ချမ်းသာစေခြင်းငှါ စေလွှတ်တော်မူ၏ - (လု ၉:၂)

ယေရှုပြန်ကြွလာပြီးနောက် တပည့်တော်များအား ဆက်လက်ဧဝံဂေလိတရားဟောကြားရန်မှာ ကြားခဲ့သည်။ - သင်တို့သည် လောကီနိုင်ငံအရပ်ရပ်ရှိသမျှသို့ သွား၍ ဝေနေယျသတ္တဝါ အပေါင်းတို့အား ဧဝံဂေလိတရားကိုဟောကြားလော့။ ယုံကြည်၍ ဗတ္တိဇကိုခံသောသူသည် ကယ်တင်တော်မူခြင်းသို့ ရောက် လတံ့။ - (မာ ၁၆:၁၅-၁၆)

နောက်ဆုံးစာပိုဒ်ကိုဖတ်ခြင်းအားဖြင့် ကျွန်ုပ်တို့ သိရသည်မှာ ကယ်တင်ခြင်းရရှိရန် သတင်းကောင်းကိုယုံကြည်နာခံရမည်။

ဧဝံဂေလိတရား၏စွမ်းအား

**နန္ဒသျှစန္ဒ အမည် ယုဒဗုဒ္ဓ**

ဝေပေလိတရား၏စွမ်းအားကြောင့်ပေါလုကဏ္ဍသို့ ရေးခဲ့သည်။  
-ငါသည် ခရစ်တော်၏ ဝေပေလိတရားကြောင့် ရှက်ကြောက်ခြင်းမရှိ၊  
အကြောင်းမူကား ထိုတရားသည် ရှေးဦးစွာ ယုဒလူ နောက်၌ ဟောလသလူ၊  
ယုံကြည်သမျှသောသူအပေါင်းတို့ကို ကယ်တင်စေသောဘုရားသခင်၏တန်  
ခိုးတော်ဖြစ်၏။- (ရော ၁:၁၆)  
ယေရှုနှင့်တမန်တော်များသင်ကြားခဲ့သည့်သတင်းကောင်းကိုရှင်းလင်းစွာ နား

၁၃၁

လည်ရန်လိုအပ်ပါသည်။ပေါလုကဏ္ဍသို့ ထပ်ရေးခဲ့သည်။  
-သို့သော်လည်း သင်တို့အား ငါတို့ဟောပြောသော ဝေပေလိတရားမှတစ်ပါး၊  
အခြားသော ဝေပေလိတရားကိုငါတို့သည်ဟောပြောသောအခါကောင်းကင်ဘုံမှလာ  
သော ကောင်းကင်တမန်ဟောပြောသောအခါကောင်းကင်ဘုံမှလာ ဟောပြောသူသည်ကျိန်  
တော်မူခြင်းကိုခံစေ။- (ဂလ ၁:၈)

ဝေပေလိတရား(သတင်းကောင်း)ကိုတပည့်တော်များက  
မည်သို့နားလည်သနည်း။

**၁။ အင်္ဂါအစီအစဉ်အရ ကညီနမူနာအညီ အစီအစဉ်အရ**

ယေရှုကို ကားတိုင်မတင်မီ တပည့်တော်များသည် ဘုရားသခင်  
၏နိုင်ငံတော်သတင်းကို ဟောပြောခဲ့ကြသည်။ လူများက ဤသတင်း ကောင်းကို  
မည်သို့နားလည်ကြသနည်း။ ယေရှုရင်ပြန်ထမြောက်ပြီး နောက် လူ့နှစ်ဦးက  
သူ့ကိုပြောရာတွင် --- ထိုသူက နာဇရက်မြို့သားယေရှု  
၏အကြောင်းအရာပေတည်း။ ထိုသူသည်ဘုရားသခင်၏ရှေ့လူအပေါင်းတို့  
ရှေ့မှာနှုတ်သတ္တိလက်သတ္တိနှင့်ပြည့်စုံသောပရောဖက်ဖြစ်၏-----  
-ထိုသူသည်ကုသရေလအမျိုးကိုရွေးနှုတ်အံ့သောသူဖြစ်သည်ဟုငါတို့သည်အထက်က  
မြော်လင့်ကြပြီ။- (လု ၂၄:၁၉နှင့် ၂၁)

ယေရှု ကောင်းကင်ဘုံကြွမည့်အချိန်လေးမှာ တမန်တော်များက မေးမြန်းရာ  
-ယခုအခါကိုယ်တော်သည် ကုသရေလအမျိုးသားတို့အား နိုင်ငံကိုပြန်ပေး  
တော်မူမည်လော။- (တသး၆)

ကုသရေလလူတို့သည်ဘုရားသခင်၏နိုင်ငံတော်ကိုထိုအချိန်ထိုနေရာ၌ တည်မည်ကို  
မြော်လင့်နေကြသည်။ ဘုရားသခင်၏နိုင်ငံတော်သည်ချက်ချင်းတည် ထောင်မည်ဟု  
သူတို့မြော်လင့်ကြသည်။ ယေရှုကသူတို့အားအချိန်မရောက် သေးကြောင်းဖြေ၏။

-ခမည်းတော်၏ တန်ခိုးအားဖြင့် စီရင်တော်မူသော  
အချိန်ကာလကိုသိရသောအခွင့်သည်သင်တို့၌ မရှိ။- (တသး၇)

၁၃၂

ဘုရားသခင်၏ဂတိတော်များ

**၂။ ဝေပေလိတရား**

ယေရှုက ကောင်းကင်ဘုံ တက်ကြွရာတွင်၊ တပည့်တော်များကြည့်  
ရှုစဉ်ကောင်းကင်တမန်နှစ်ပါးကဘေးနားရပ်ပြီးသူတို့အားပြောကြားရာ - -  
-သင်တို့နှင့်ခွဲ၍ ကောင်းကင်သို့ယူဆောင်ခြင်းကို ခံတော်မူသော ထိုယေရှုသည်၊  
သင်တို့မျက်မှောက်၌ ကောင်းကင်သို့ ကြွသွားတော်မူသည် နည်းတူ  
တမန်ကြွလာတော်မူလတုံဟုပြောဆို၏။- (တသး၁၁)-

တမန်တော်ဝတ္ထုနှင့် အသင်းတော်ထံသို့ ပေးပို့သည့်စာများ ဖတ်ရှုရာတွင်  
ဤဂတိတော်သည် တမန်တော်များ၏ ဟောပြောချက်၌ ထပ်ခါတလဲလဲ ပါဝင်သည့်  
အကြောင်းအရာ ဖြစ်သည်။ ဘုရားသခင်၏ နိုင်ငံတော်နှင့်  
ပတ်သက်သည့်ဂတိတော်များ၊ယေရှုဒုတိယအကြိမ်ပြန်ကြွလာပြီးဖြစ်စွမ်းရန်မြော်လင့်  
နေကြသည်။

-ဝေပေလိတရား- ဟူသောစကားသည် ဓမ္မသစ်မှာသာတွေ့နိုင်သော်လည်း၊  
ဘုရားသခင်၏ နိုင်ငံတော်သတင်းကောင်းသည် အစကနဦး ဘုရားသခင်၏  
ဂတိတော်၌ အခြေခံလျက်ရှိနေပြီ။

ဒေဒ်၌ ရှိသောသတင်းကောင်း

**၃။ ယေရှု ငါ့နာမည်**

ကမ္ဘာဦးကျမ်း၌ အာဒံနှင့်ဧဝတို့သည်ဘုရားသခင်၏ပညတ်တော်ကိုနာခံခြင်း  
မရှိသည့်နောက်ပိုင်းဘုရားသခင်သည်မြွေကိုပြောခဲ့သည့်စကားမှာ  
-သင်နှင့်မိန်းမကိုင်း၊သင်၏အမျိုးအနွယ်နှင့်မိန်းမ၏အမျိုးအနွယ်ကိုင်း၊ငါသည်ရန်ငြိုးဖွဲ့  
စေမည်။သူသည်သင်၏ခေါင်းကိုကြိတ်လိမ့်မည်။သင်သည်သူ၏ဖခင်ကိုကြိတ်လိမ့်မ  
ည်ဟုမိန့်တော်မူ၏။- (ကဗုး၁၅)

ဤသည်မှာ အပြစ်တရားနှင့်သေခြင်းတရား၏စွမ်းအားကိုနောက်ဆုံး၌ ဖျက်စီးခြင်းခံရမည်။ ယေရှုသည် ဤတာဝန်ကို လာရောက်ထမ်းဆောင်ရန် ဖြစ်ပါသည်။ (ဟေဗြဲ ၂: ၁၄-၁၅) ကို ဖတ်ရှုကြပါ။

၁၃၃

**အာဗြဟံအားပေးသော သတင်းကောင်း**

**✠ နှစ် သူ့စနု အသ ဗဘမဇော**

အာဗြဟံအား ဘုရားသခင်ပေးခဲ့သော ဂတိတော်ကို လေ့လာပြီး ကြည့်ပါ။ တမန်တော်ပေါ်လှ ရေးခဲ့သည်မှာ - ဘုရားသခင်သည် ယုံကြည်ခြင်းကို ထောက်၍၊ တပါးအမျိုးသားတို့ကို ဖြောင့်မတ်ရာ၌ တည်စေတော်မူမည်ဟု ကျမ်းစာသည် မြော်မြင်လျက်၊ အာဗြဟံအား အမိန့် ရှိ၍၊ သင့်အားဖြင့် လူမျိုးအပေါင်းတို့သည် ကောင်းကြီးမင်္ဂလာကို ခံရကြလိမ့်မည်ဟု ဧဝံဂေလိ တရားကို ဟောနှင့်လေ၏။ - (ဂလ ၃: ၈)

ယေရှုဒုတိယအကြိမ်ကြွလာစဉ် အာဗြဟံအား သေခြင်းမှ ရှင်ပြန်ထမြောက်စေပြီး ဘုရားသခင်က အာဗြဟံနှင့် ပြုခဲ့သော ဂတိတော်များသည် တစ်ခုစီတစ်ခုစီ ဖြည့်စွမ်းမည်။ ဤဂတိတော်များသည် ကျွန်ုပ်တို့နှင့် ယာကုပ် တို့အား အတည်ပြုခဲ့သည်။ သူတို့သည်လည်း ယေရှုပြန်ကြွလာစဉ် သေခြင်းမှ ရှင်ပြန်ထမြောက်ပြီး ဘုရားသခင်၏ နိုင်ငံတော်၌ ဂုဏ်ပြုခြင်းခံရမည်။ (မစး ၁၁)

**ဒါဝိဒ်အားပေးသော သတင်းကောင်း**

**✠ နှစ် သူ့စနု အသီလေဇိ**

ဘုရားသခင်၏ နိုင်ငံတော် သတင်းကောင်းသည် ပရောဖက်နာသန်မှ တဆင့် ဒါဝိဒ်အား ပြောခဲ့သည်။ (၂ ရာ ၇: ၁၂-၁၆)

- သင်မှဆင်းသက်သော သားကို ငါချီးမြှောက်၍ သူ၏ နိုင်ငံကို တည်ထောင် မည်။ ----- သူတိုင်သော ရာဇဝတ်ကို အစဉ်အမြဲ ငါတည်စေမည်။ -----

သင်၏ အမျိုးအနွယ်နှင့် သင်၏ နိုင်ငံသည် ငါရှေ့မှာ အစဉ်အမြဲ တည်လိမ့်မည်။ သင်၏ ရာဇဝတ်သည်လည်း အစဉ်အမြဲ တည်လိမ့်မည်။ - (၂ ရာ ၇: ၁၂-၁၆)

နောက်ပိုင်းမှာ ကျွန်ုပ်တို့ သရေလအမျိုးသည် ဘုရားသခင်ကို စွန့်ခွာသော်လည်း၊ ဘုရားသခင်က သူ၏ ဂတိတော်ကို မမေ့ခဲ့ပါ။ ဂတိတော်ကို ဒါဝိဒ်၏ ဆာလံကျမ်းများ၌ ငွင်းပရောဖက်စာများ၌ ငွင်းထပ်ခါတလဲလဲ တွေ့မြင်ရသည်။ ဘုရားသခင်သည် ပရောဖက် ယေကျေလမှ တဆင့် ယုဒနောက်ဆုံး ဘုရင်အား ပြော ရာ တွင်

၁၃၄

- နိုင်ငံကို ဆုံးစေခြင်းငှါ၊ အစိုးပိုင်သော သူမရောက်မှီ တိုင်အောင် ငွင်းငါ့မှောက်လှန်မည်။ မှောက်လှန်မည်။ မှောက်လှန်မည်။ အစိုးပိုင်သော သူ၌ ငါအပ်မည်ဟု အရှင်ထာဝရဘုရား မိန့်တော်မူ၏။ - (ယေ ၉: ၂၇) ယေရှုမွေးဖွားချိန်မှာ ကောင်းကင်တမန်တော်က မာရီအား ဂတိတော် အသစ် တဖန် ပြုခဲ့သည်။

- ထိုသားသည် ကား၊ ကြီးမြတ်သော သူဖြစ်လိမ့်မည်။ အမြင့်ဆုံးသော ဘုရား၏ သားတော်ဟု ခေါ်ဝေါ်သမုတ်ခြင်းကို ခံရလိမ့်မည်။ သူ့အဘဒါဝိဒ်၏ ရာဇဝတ်ကို ထာဝရအရှင်ဘုရားသခင်သည် သူ့အား ပေးတော်မူမည်။ ထိုသူ သည်လည်း ယာကုပ်အမျိုးအနွယ်ကို အစဉ်မပြတ် အုပ်စိုးလိမ့်မည်။ သူ၏ နိုင်ငံသည်လည်း ဆုံးခြင်းမရှိရ။ - (လု ၁: ၃၂-၃၃)

**ကျွန်ုပ်တို့အားပေးသော သတင်းကောင်း**

**✠ နှစ် သူ့စနု အသ ကျ**

သမ္မာကျမ်းမှ ကျွန်ုပ်တို့အား ပေးပို့သော သတင်းသည် ဘုရားသခင်၏ နိုင်ငံတော် သတင်းကောင်း ဖြစ်သည်။ ဘုရားသခင်၏ နိုင်ငံတော် တည်ထောင်ရန် ယေရှုသည် မကြာမီ ကမ္ဘာမြေပေါ်သို့ ပြန်ကြွလာမည်။ မသေခင်က ကျမ်း အခန်း ၂၅ ကို ဖတ်ပါ။ ယင်းထဲမှာ ဥပမာ (၃) ခုသည် ကျွန်ုပ်တို့အား ဘုရားသခင်၏ နိုင်ငံတော်၌ ပါဝင်လိုလျှင် သတိထားစောင့်ကြည့်ခြင်း၊ အလုပ်ကြီးစားလုပ်ခြင်းနှင့် ခရစ်တော်၏ အချစ်ကို တုံ့ပြန်တတ်ခြင်း စသည်တို့ သင်ကြားထားပါသည်။

ဥပမာ (၁) (၁၀) ယောက်သော သတိုးသွီး အဆင်သင့် ပြင်ဆင်ထားခြင်းနှင့် သတိထားစောင့်ကြည့်ခြင်း ရှိသော သတိုးသွီးများသည် ပွဲတော်ဝင်ရန် ဖိတ်ကြားခြင်း ခံရသည်။ ပြင်ဆင်မှုမရှိသူများမှာ ဆီများကုန်ခန်းသဖြင့် ပွဲတော်ဝင်ခါးပိတ်ထားသည်ကို တွေ့ရသည်။

ဥပမာ (၂) စွမ်းရည်ရှိသူများ ယေရှုသည် စွမ်းရည်သုံးတတ်ခြင်းကို အသိအမှတ်ပြုသည်။ ကျွန်ုပ်တို့အခွင့်အရေးရှိတိုင်း၊ ဉာဏ်စွမ်းကို အသုံးပြုသည့် အတွက် ယေရှုက ဆုချီးမြှင့်မည်။

၁၃၅

ဥပမာ (၃) သိုးထိန်းများ

ကောင်းသောသိုးထိန်းသည် သူ၏သိုးများကို မှတ်မိသည့်ပြင်၊ သူတို့၏လုပ်ဆောင်ချက်များကို လည်းနားလည်သည်။ လိုအပ်သောသူများကို ကူညီပေးတတ်ခြင်းနှင့်ထိုသို့ ကူညီပေးတတ်သည်ကိုအသိအမှတ်ပြုလက်ကွဲသည်။

ကျွန်ုပ်တို့ဘာ ပြုလုပ်ရမည်နည်း

**အော့ကျအတန်သ၊**

ကျွန်ုပ်တို့သည် နောင်တရကာ၊ စိတ်ပြောင်းလဲရမည်။ - အချိန်ပြည့်စုံ ပြီ၊ ဘုရားသခင်၏ နိုင်ငံတော်သည် တည်လှနိုးပြီ။ နောင်တရကြလော့။

ဝေဂေလိတရားကို ယုံကြည်ကြလော့။ - (မာဒး ၁၅)

- ထိုကြောင့် ထာဝရဘုရားထံတော် မှချမ်းမော အချိန်ကာလသည် ရောက်လာ၍၊ သင်တို့အဘို့ ခန့်ထားတော်မူသော ယေရှုခရစ်ကို စေလွှတ်တော်မူ အကြောင်း၊ သင်တို့အပြစ်များကို ပြေစေခြင်းငှါ နောင်တရ၍ စိတ်ပြောင်းလဲခြင်းသို့ ရောက်ကြလတံ့။ - (တပုဒ် ၁၉-၂၀)

- ဘုရားသခင်သည် မိမိမသော အချိန်ကာလတို့ကို အမှုထမ်းဘူးသော်လည်း၊ ယခုမှာ ကိုယ်အပြစ်ကို မြင်၍ နောင်တရကြလော့ဟု ခပ်သိမ်းသော အရပ်တို့၌ ရှိသော လူအပေါင်းတို့အား ပညတ်တော်မူ၏။ အကြောင်းမူကား ခန့်ထားတော်မူသော သူအား ဖြင့်လောကီသားတို့ကို ဖြောင့်မတ်ခြင်းတရားနှင့် ညီလျော်စွာ စစ်ကြောစီရင်မည့် နေ့ရက်ကို ချိန်းချက်တော်မူပြီ။ - (တပုဒ် ၃၀-၃၁)

ကျွန်ုပ်တို့သည် ယေရှုနောက်လိုက်ပြီး၊ ကျွန်ုပ်တို့၏ စိတ်နေသဘောထားဟောင်းကို ပြောင်းလဲရမည်။ ဗတ္တိဇံခံယူခြင်းအား ဖြင့်လူသစ်စိတ်သစ်ဖြစ်ရမည်မှာ လိုအပ်ကြောင်း နောက်တခန်းမှာ လေ့လာမည်။

- ခရစ်တော်၌ ဗတ္တိဇံကိုခံသော သူရှိသမျှတို့သည် ခရစ်တော်ကို ယူတင်ဝတ်ဆောင်သော သူဖြစ်ကြ၏။ ----- ခရစ်တော် နှင့်စပ်ဆိုင်လျှင် အာဗြဟံ၏ အမျိုးအနွယ်ပင်ဖြစ်၍ ဂတိတော်အတိုင်း အမွေခံ၏အရာ၌ တည်ကြ၏။ - (ဂလလုဒ် ၂၇-၂၉)

ဤသည်မှာ ဝေဂေလိတရားဖြစ်၍ ဘုရားသခင်၏ နိုင်ငံတော်သတင်းကောင်းဖြစ်ပါသည်။ တပည့်တော်များကဲ့သို့ ကျွန်ုပ်တို့သည်လည်း ဤဖြစ်ရပ်ကို အမြန်ဆုံး ဖြည့်စွမ်းရန် မြော်လင့်နေကြပါသည်။ ဤအတွက်ကြောင့် ယေရှုက ကျွန်ုပ်တို့အား ဆုတောင်းရာတွင် - နိုင်ငံတော်တည်ထောင်ပါစေသော - ဟု သွန်သင်ခဲ့ပါသည်။

ကောင်းကင်ဘုံ၌ ရှိတော်မူသော အကျွန်ုပ်တို့အဘ ကိုယ်တော်၏ နာမတော်အား ရိုသေလေးမြတ်ခြင်း ရှိပါစေသော။ နိုင်ငံတော်တည်ထောင်ပါစေသော။ အလိုတော်သည် ကောင်းကင်ဘုံ၌ ပြည့်စုံသကဲ့သို့ မြေကြီးပေါ်မှာ ပြည့်စုံပါစေသော။ အသက်မွေးလောက်သော အစာကို ကျွန်ုပ်တို့အား နေ့ရက်အစဉ်အတိုင်း ပေးသနားတော်မူပါ။

အကျွန်ုပ်တို့ကို ပြစ်မှားသော သူရှိသမျှတို့၏ အပြစ်ကို ကျွန်ုပ်တို့သည် လွှတ်သောကြောင့်၊ ကျွန်ုပ်တို့၏ အပြစ်များကို လွှတ်တော်မူပါ။ အပြစ်သွေးဆောင်ရာသို့ မလိုက်မပါစေဘဲ၊ မကောင်းသော အမှုအရာမှ လည်း ကယ်နှုတ်တော်မူပါဟု ဆုတောင်းကြလော့ဟု မိန့်တော်မူ၏။ (လုဒ် ၂-၄)

**အကျဉ်းချုံးများ ကာမေပ**

- ဘုရားသခင်၏ အဓိပ္ပာယ်မှာ - သတင်းကောင်း - ဖြစ်သည်။
- ယေရှုနှင့် တပည့်တော်များ သင်ကြားခဲ့သည့် အဓိက အကြောင်းမှာ - လာမည့် ဘုရားသခင်၏ နိုင်ငံတော်သတင်းကောင်း - ဖြစ်ပါသည်။
- ကယ်တင်ခြင်းရရန် ဝေဂေလိတရားကို နားလည်ခြင်း၊ ယုံကြည်ခြင်းနှင့် လိုက်နာခြင်းသည် လိုအပ်ချက်များ ဖြစ်ပါသည်။
- ဓမ္မသစ်နှင့် ဓမ္မဟောင်း ကျမ်းစာများ တလျှောက်လုံး ဝေဂေလိတရားကို သင်ကြားခဲ့ပါသည်။
- သတင်းကောင်းများသည် ယခုတိုင် ကျွန်ုပ်တို့အား ဟောပြောနေကြပါသည်။
- ဝေဂေလိတရားမှ ပေးပို့သော သတင်းများကို ကြားခြင်း၊ နားလည်ခြင်း၊ နောင်တရခြင်းလဲပြီး လိုက်နာကျင့်သုံးလျှင် ဘုရားသခင်၏ နိုင်ငံတော်၌ တနေရာ ရမည်။

- အာဗြဟံနှင့် ရှေးသစ္စာ ရှိသော ယုံကြည်သူများ နည်းတူ ဝေဂေလိတရားတော်၏ သွန်သင်မှုကို ကောင်းသော တုံ့ပြန်မှု ရှိရမည်။



**ဖတ်ရှုရန်ကျမ်းချက်များ**

၂ရာ ၇။ ဆာ ၉၆။ ဟေရှာ ၅၅။ တဉာ။ ဆာ ၁။

**လေ့လာခြင်း(၁၀) မှ မေးခွန်းတို့များ**

၁။ သွေးစု-စလုံး၏အဓိပ္ပါယ်မှာ

- (က) သတင်း (ခ) သို့စနစ်
- (ဂ) ကောင်းသောသတင်း (ဃ) ပေးပို့သောသတင်း

၂။ အောက်ပါမည်သည့်ကျမ်းပိုဒ်များသည်၊ ယေရှုကနိုင်ငံတော်သတင်း  
ကောင်းကိုဟောပြောသနည်း။

- (က) မသဲ ဝေးဝေး (ခ) လူကာ ငှားဝင်
- (ဂ) မာကု ဝေးဝေး (ဃ) လူကာ ဝေးဝေး

၃။ ယေရှုအပြင်မည်သူကသတင်းကောင်းဟောကြားသေးသလဲ။

- (က) ဂျူးရဟန်းမင်း (ခ) ရောမအုပ်စိုးသူ
- (ဂ) တပည့်တော်များ (ဃ) ပညာရှိများ

၄။ ကမ္ဘာမြေပေါ် ဘုရားသခင်၏နိုင်ငံတော်မည်သည့်အချိန်မှာ တည်ထောင် မည်နည်း။

- (က) မသိပါ (ခ) ရှိနေပြီးပြီ
- (ဂ) ယေရှုကမ္ဘာမြေပေါ် ပြန်ကြွလာစဉ် (ဃ) မတည်ထောင်နိုင်ပါ။

၁၃၈

၅။ ယေရှုကောင်းကင်ဘုံကြွစဉ် တပည့်တော်များအား၊ ယေရှုပြန်ကြွလာအုံး  
မည်ကိုမည်သူကပြောသနည်း။

- (က) ဘုရားသခင် (ခ) ယေရှု
- (ဂ) ကောင်းကင်တမန်တော်တပါး (ဃ) ကောင်းကင်တမန်တော်နှစ်ပါး

၆။ သမ္မာကျမ်းမှကယ်တင်ခြင်းဂတိတော်ကိုမည်ကဲ့သို့ ရရှိမည်နည်း။

- (က) သူငယ်ချင်းပေါ် ကောင်းခြင်း (ခ) နိုင်ငံ၏ဥပဒေကိုနာခံခြင်း

- (ဂ) ဥစ္စာများဝေငှပေးခြင်း (ဃ) ဝေပေးလိတရားကိုနားလည်  
ယုံကြည်၊ နောင်တရ၊ နာခံခြင်းရှိ ရမည်။

၇။ အပြစ်တရား နှင့် သေခြင်းတရားကို လူသားတို့ကရုန်းကန်တိုက်ခိုက်ရ မည်ဟု  
ဘုရားသခင်၏ မည်သည့်ဂတိတော်က ကြိုတင်ဟောကြားထား သနည်း။

- (က) ဧဝံဥယျာဉ်ရှိဂတိတော် (ခ) နှောအေးပေးသောဂတိတော်
- (ဂ) အာဗြဟံအားပေးသောဂတိတော် (ဃ) ဒါဝိဒ်အားပေးသောဂတိတော်

၈။ ဝေပေးလိတရားကို အာဗြဟံအား ဟောကြားခဲ့သည်ကို မေ့သစ်မှမည်  
သည့်ကျမ်းချက်ကဆိုထားသနည်း။

- (က) ဂလာတီ ၈:၃ (ခ) ရောမ ၈:၃
- (ဂ) ဂလာတီ ၃:၈ (ဃ) ရောမ ၃:၈

၉။ ဒါဝိဒ်အား ဘုရားသခင်၏နိုင်ငံတော်သတင်းကောင်းကို မည်သည့်ပရော  
ဖက်ကပြောခဲ့သနည်း။

- (က) ဒိယေလ (ခ) ဟေရှာ ၂
- (ဂ) ဇလိယ (ဃ) နာသန်

၁၃၉

၁၀။ တမန်တော်ဝတ္ထုအခန်းကြီး (၉) ၌ မည်သည့်တပည့်တော်က ရှောလု  
(ပေါလု)အား ဗတ္တိဇိခံရန်ကူညီခဲ့သနည်း။

- (က) ပေတရု (ခ) အန္တီဗညီမနတ
- (ဂ) အာနနိ (ဃ) ယောဟန်

ရောမတပ်မှူးကော်နေလိသည်နမူနာတစ်ဦးဖြစ်သည်။ မည်သည့်ဘက်မှကြည့်ကြည့်၊သူသည်လူကောင်းတစ်ဦး၏စံချိန်မို့သည်။ (တ၀၀:၂) သို့သော် ဘုရား သခင်က သူ့အား ပေတရုထံသို့ လူလွတ်ပြီးခေါ်စေသည်။ ပေတရုက ♥ကော်နေလိ ဘာဆက်လုပ်သင့်သည်ကို ပြောပြမည် (တ၀၀:၆)။ ပေတရုသည်လာရောက်ပြီး ယေရှုအကြောင်းကိုပြောပြသည်။

-ထိုသခင်သည်လည်း အသက်ရှင်သောသူတို့နှင့်သေသောသူတို့ကိုတရားစီရင်သောသခင်ဖြစ်စေခြင်းငှါ၊ဘုရားသခင်ခန့်ထားတော်မူကြောင်းကို လူအပေါင်းတို့အား ဟောပြောကြလော့။ သက်သေခံကြလော့။ ထိုသခင်ကို ယုံကြည်သောသူရှိသမျှတို့သည် နာမတော်အားဖြင့် အပြစ်လွတ်တော်မူခြင်း ကျေးဇူးကို ခံရကြလတံ့ဟူ၍ ပရောဖက်အပေါင်းတို့သည် ထိုသခင်၏ သက်သေခံဖြစ်ကြသည်။- (တ၀၀:၄၂-၄၃) အချက်တချက်လိုအပ်နေသေးသည်။ -သခင်ဘုရား၏နာမ၌ ဗတ္တိဇံကိုခံစေရမည်။- (တ၀၀:၄၈)

၁၄၁

အထက်ပါအချက်နှင့်အခြားသောတမန်တော်ဝတ္တု၌ ရှိသည့်မှတ်တမ်းကိုဖတ်ခြင်းအားဖြင့်ကယ်တင်ခြင်းရရန်ဘုရားသခင်ချပေးသော အခြေခံလိုအပ်ချက် လေးချက်ရှိရမည်။ယင်းတို့မှာ ဧဝံဂေလိတရားကိုသိကျွမ်းခြင်း၊ယုံကြည်ခြင်း၊နောင်တရခြင်းနှင့် ဗတ္တိဇံယူခြင်းတို့ ဖြစ်ကြသည်။ (တ ၂:၃၇-၃၈၊၄၂။ တ၀၀:၅၅-၅၆။ တ၀၀:၅၇-၅၈။ တ၀၀:၅၉-၆၀။ တ၀၀:၆၁-၆၂။ တ၀၀:၆၃-၆၄။ တ၀၀:၆၅-၆၆။ တ၀၀:၆၇-၆၈။ တ၀၀:၆၉-၇၀။ တ၀၀:၇၁-၇၂။ တ၀၀:၇၃-၇၄။ တ၀၀:၇၅-၇၆။ တ၀၀:၇၇-၇၈။ တ၀၀:၇၉-၈၀။ တ၀၀:၈၁-၈၂။ တ၀၀:၈၃-၈၄။ တ၀၀:၈၅-၈၆။ တ၀၀:၈၇-၈၈။ တ၀၀:၈၉-၉၀။ တ၀၀:၉၁-၉၂။ တ၀၀:၉၃-၉၄။ တ၀၀:၉၅-၉၆။ တ၀၀:၉၇-၉၈။ တ၀၀:၉၉-၁၀၀။ တ၀၀:၁၀၁-၁၀၂။ တ၀၀:၁၀၃-၁၀၄။ တ၀၀:၁၀၅-၁၀၆။ တ၀၀:၁၀၇-၁၀၈။ တ၀၀:၁၀၉-၁၁၀။ တ၀၀:၁၁၁-၁၁၂။ တ၀၀:၁၁၃-၁၁၄။ တ၀၀:၁၁၅-၁၁၆။ တ၀၀:၁၁၇-၁၁၈။ တ၀၀:၁၁၉-၁၂၀။ တ၀၀:၁၂၁-၁၂၂။ တ၀၀:၁၂၃-၁၂၄။ တ၀၀:၁၂၅-၁၂၆။ တ၀၀:၁၂၇-၁၂၈။ တ၀၀:၁၂၉-၁၃၀။ တ၀၀:၁၃၁-၁၃၂။ တ၀၀:၁၃၃-၁၃၄။ တ၀၀:၁၃၅-၁၃၆။ တ၀၀:၁၃၇-၁၃၈။ တ၀၀:၁၃၉-၁၄၀။ တ၀၀:၁၄၁-၁၄၂။ တ၀၀:၁၄၃-၁၄၄။ တ၀၀:၁၄၅-၁၄၆။ တ၀၀:၁၄၇-၁၄၈။ တ၀၀:၁၄၉-၁၅၀။ တ၀၀:၁၅၁-၁၅၂။ တ၀၀:၁၅၃-၁၅၄။ တ၀၀:၁၅၅-၁၅၆။ တ၀၀:၁၅၇-၁၅၈။ တ၀၀:၁၅၉-၁၆၀။ တ၀၀:၁၆၁-၁၆၂။ တ၀၀:၁၆၃-၁၆၄။ တ၀၀:၁၆၅-၁၆၆။ တ၀၀:၁၆၇-၁၆၈။ တ၀၀:၁၆၉-၁၇၀။ တ၀၀:၁၇၁-၁၇၂။ တ၀၀:၁၇၃-၁၇၄။ တ၀၀:၁၇၅-၁၇၆။ တ၀၀:၁၇၇-၁၇၈။ တ၀၀:၁၇၉-၁၈၀။ တ၀၀:၁၈၁-၁၈၂။ တ၀၀:၁၈၃-၁၈၄။ တ၀၀:၁၈၅-၁၈၆။ တ၀၀:၁၈၇-၁၈၈။ တ၀၀:၁၈၉-၁၉၀။ တ၀၀:၁၉၁-၁၉၂။ တ၀၀:၁၉၃-၁၉၄။ တ၀၀:၁၉၅-၁၉၆။ တ၀၀:၁၉၇-၁၉၈။ တ၀၀:၁၉၉-၂၀၀။ တ၀၀:၂၀၁-၂၀၂။ တ၀၀:၂၀၃-၂၀၄။ တ၀၀:၂၀၅-၂၀၆။ တ၀၀:၂၀၇-၂၀၈။ တ၀၀:၂၀၉-၂၁၀။ တ၀၀:၂၁၁-၂၁၂။ တ၀၀:၂၁၃-၂၁၄။ တ၀၀:၂၁၅-၂၁၆။ တ၀၀:၂၁၇-၂၁၈။ တ၀၀:၂၁၉-၂၂၀။ တ၀၀:၂၂၁-၂၂၂။ တ၀၀:၂၂၃-၂၂၄။ တ၀၀:၂၂၅-၂၂၆။ တ၀၀:၂၂၇-၂၂၈။ တ၀၀:၂၂၉-၂၃၀။ တ၀၀:၂၃၁-၂၃၂။ တ၀၀:၂၃၃-၂၃၄။ တ၀၀:၂၃၅-၂၃၆။ တ၀၀:၂၃၇-၂၃၈။ တ၀၀:၂၃၉-၂၄၀။ တ၀၀:၂၄၁-၂၄၂။ တ၀၀:၂၄၃-၂၄၄။ တ၀၀:၂၄၅-၂၄၆။ တ၀၀:၂၄၇-၂၄၈။ တ၀၀:၂၄၉-၂၅၀။ တ၀၀:၂၅၁-၂၅၂။ တ၀၀:၂၅၃-၂၅၄။ တ၀၀:၂၅၅-၂၅၆။ တ၀၀:၂၅၇-၂၅၈။ တ၀၀:၂၅၉-၂၆၀။ တ၀၀:၂၆၁-၂၆၂။ တ၀၀:၂၆၃-၂၆၄။ တ၀၀:၂၆၅-၂၆၆။ တ၀၀:၂၆၇-၂၆၈။ တ၀၀:၂၆၉-၂၇၀။ တ၀၀:၂၇၁-၂၇၂။ တ၀၀:၂၇၃-၂၇၄။ တ၀၀:၂၇၅-၂၇၆။ တ၀၀:၂၇၇-၂၇၈။ တ၀၀:၂၇၉-၂၈၀။ တ၀၀:၂၈၁-၂၈၂။ တ၀၀:၂၈၃-၂၈၄။ တ၀၀:၂၈၅-၂၈၆။ တ၀၀:၂၈၇-၂၈၈။ တ၀၀:၂၈၉-၂၉၀။ တ၀၀:၂၉၁-၂၉၂။ တ၀၀:၂၉၃-၂၉၄။ တ၀၀:၂၉၅-၂၉၆။ တ၀၀:၂၉၇-၂၉၈။ တ၀၀:၂၉၉-၃၀၀။ တ၀၀:၃၀၁-၃၀၂။ တ၀၀:၃၀၃-၃၀၄။ တ၀၀:၃၀၅-၃၀၆။ တ၀၀:၃၀၇-၃၀၈။ တ၀၀:၃၀၉-၃၁၀။ တ၀၀:၃၁၁-၃၁၂။ တ၀၀:၃၁၃-၃၁၄။ တ၀၀:၃၁၅-၃၁၆။ တ၀၀:၃၁၇-၃၁၈။ တ၀၀:၃၁၉-၃၂၀။ တ၀၀:၃၂၁-၃၂၂။ တ၀၀:၃၂၃-၃၂၄။ တ၀၀:၃၂၅-၃၂၆။ တ၀၀:၃၂၇-၃၂၈။ တ၀၀:၃၂၉-၃၃၀။ တ၀၀:၃၃၁-၃၃၂။ တ၀၀:၃၃၃-၃၃၄။ တ၀၀:၃၃၅-၃၃၆။ တ၀၀:၃၃၇-၃၃၈။ တ၀၀:၃၃၉-၃၄၀။ တ၀၀:၃၄၁-၃၄၂။ တ၀၀:၃၄၃-၃၄၄။ တ၀၀:၃၄၅-၃၄၆။ တ၀၀:၃၄၇-၃၄၈။ တ၀၀:၃၄၉-၃၅၀။ တ၀၀:၃၅၁-၃၅၂။ တ၀၀:၃၅၃-၃၅၄။ တ၀၀:၃၅၅-၃၅၆။ တ၀၀:၃၅၇-၃၅၈။ တ၀၀:၃၅၉-၃၆၀။ တ၀၀:၃၆၁-၃၆၂။ တ၀၀:၃၆၃-၃၆၄။ တ၀၀:၃၆၅-၃၆၆။ တ၀၀:၃၆၇-၃၆၈။ တ၀၀:၃၆၉-၃၇၀။ တ၀၀:၃၇၁-၃၇၂။ တ၀၀:၃၇၃-၃၇၄။ တ၀၀:၃၇၅-၃၇၆။ တ၀၀:၃၇၇-၃၇၈။ တ၀၀:၃၇၉-၃၈၀။ တ၀၀:၃၈၁-၃၈၂။ တ၀၀:၃၈၃-၃၈၄။ တ၀၀:၃၈၅-၃၈၆။ တ၀၀:၃၈၇-၃၈၈။ တ၀၀:၃၈၉-၃၉၀။ တ၀၀:၃၉၁-၃၉၂။ တ၀၀:၃၉၃-၃၉၄။ တ၀၀:၃၉၅-၃၉၆။ တ၀၀:၃၉၇-၃၉၈။ တ၀၀:၃၉၉-၄၀၀။ တ၀၀:၄၀၁-၄၀၂။ တ၀၀:၄၀၃-၄၀၄။ တ၀၀:၄၀၅-၄၀၆။ တ၀၀:၄၀၇-၄၀၈။ တ၀၀:၄၀၉-၄၁၀။ တ၀၀:၄၁၁-၄၁၂။ တ၀၀:၄၁၃-၄၁၄။ တ၀၀:၄၁၅-၄၁၆။ တ၀၀:၄၁၇-၄၁၈။ တ၀၀:၄၁၉-၄၂၀။ တ၀၀:၄၂၁-၄၂၂။ တ၀၀:၄၂၃-၄၂၄။ တ၀၀:၄၂၅-၄၂၆။ တ၀၀:၄၂၇-၄၂၈။ တ၀၀:၄၂၉-၄၃၀။ တ၀၀:၄၃၁-၄၃၂။ တ၀၀:၄၃၃-၄၃၄။ တ၀၀:၄၃၅-၄၃၆။ တ၀၀:၄၃၇-၄၃၈။ တ၀၀:၄၃၉-၄၄၀။ တ၀၀:၄၄၁-၄၄၂။ တ၀၀:၄၄၃-၄၄၄။ တ၀၀:၄၄၅-၄၄၆။ တ၀၀:၄၄၇-၄၄၈။ တ၀၀:၄၄၉-၄၅၀။ တ၀၀:၄၅၁-၄၅၂။ တ၀၀:၄၅၃-၄၅၄။ တ၀၀:၄၅၅-၄၅၆။ တ၀၀:၄၅၇-၄၅၈။ တ၀၀:၄၅၉-၄၆၀။ တ၀၀:၄၆၁-၄၆၂။ တ၀၀:၄၆၃-၄၆၄။ တ၀၀:၄၆၅-၄၆၆။ တ၀၀:၄၆၇-၄၆၈။ တ၀၀:၄၆၉-၄၇၀။ တ၀၀:၄၇၁-၄၇၂။ တ၀၀:၄၇၃-၄၇၄။ တ၀၀:၄၇၅-၄၇၆။ တ၀၀:၄၇၇-၄၇၈။ တ၀၀:၄၇၉-၄၈၀။ တ၀၀:၄၈၁-၄၈၂။ တ၀၀:၄၈၃-၄၈၄။ တ၀၀:၄၈၅-၄၈၆။ တ၀၀:၄၈၇-၄၈၈။ တ၀၀:၄၈၉-၄၉၀။ တ၀၀:၄၉၁-၄၉၂။ တ၀၀:၄၉၃-၄၉၄။ တ၀၀:၄၉၅-၄၉၆။ တ၀၀:၄၉၇-၄၉၈။ တ၀၀:၄၉၉-၅၀၀။ တ၀၀:၅၀၁-၅၀၂။ တ၀၀:၅၀၃-၅၀၄။ တ၀၀:၅၀၅-၅၀၆။ တ၀၀:၅၀၇-၅၀၈။ တ၀၀:၅၀၉-၅၁၀။ တ၀၀:၅၁၁-၅၁၂။ တ၀၀:၅၁၃-၅၁၄။ တ၀၀:၅၁၅-၅၁၆။ တ၀၀:၅၁၇-၅၁၈။ တ၀၀:၅၁၉-၅၂၀။ တ၀၀:၅၂၁-၅၂၂။ တ၀၀:၅၂၃-၅၂၄။ တ၀၀:၅၂၅-၅၂၆။ တ၀၀:၅၂၇-၅၂၈။ တ၀၀:၅၂၉-၅၃၀။ တ၀၀:၅၃၁-၅၃၂။ တ၀၀:၅၃၃-၅၃၄။ တ၀၀:၅၃၅-၅၃၆။ တ၀၀:၅၃၇-၅၃၈။ တ၀၀:၅၃၉-၅၄၀။ တ၀၀:၅၄၁-၅၄၂။ တ၀၀:၅၄၃-၅၄၄။ တ၀၀:၅၄၅-၅၄၆။ တ၀၀:၅၄၇-၅၄၈။ တ၀၀:၅၄၉-၅၅၀။ တ၀၀:၅၅၁-၅၅၂။ တ၀၀:၅၅၃-၅၅၄။ တ၀၀:၅၅၅-၅၅၆။ တ၀၀:၅၅၇-၅၅၈။ တ၀၀:၅၅၉-၅၆၀။ တ၀၀:၅၆၁-၅၆၂။ တ၀၀:၅၆၃-၅၆၄။ တ၀၀:၅၆၅-၅၆၆။ တ၀၀:၅၆၇-၅၆၈။ တ၀၀:၅၆၉-၅၇၀။ တ၀၀:၅၇၁-၅၇၂။ တ၀၀:၅၇၃-၅၇၄။ တ၀၀:၅၇၅-၅၇၆။ တ၀၀:၅၇၇-၅၇၈။ တ၀၀:၅၇၉-၅၈၀။ တ၀၀:၅၈၁-၅၈၂။ တ၀၀:၅၈၃-၅၈၄။ တ၀၀:၅၈၅-၅၈၆။ တ၀၀:၅၈၇-၅၈၈။ တ၀၀:၅၈၉-၅၉၀။ တ၀၀:၅၉၁-၅၉၂။ တ၀၀:၅၉၃-၅၉၄။ တ၀၀:၅၉၅-၅၉၆။ တ၀၀:၅၉၇-၅၉၈။ တ၀၀:၅၉၉-၆၀၀။ တ၀၀:၆၀၁-၆၀၂။ တ၀၀:၆၀၃-၆၀၄။ တ၀၀:၆၀၅-၆၀၆။ တ၀၀:၆၀၇-၆၀၈။ တ၀၀:၆၀၉-၆၁၀။ တ၀၀:၆၁၁-၆၁၂။ တ၀၀:၆၁၃-၆၁၄။ တ၀၀:၆၁၅-၆၁၆။ တ၀၀:၆၁၇-၆၁၈။ တ၀၀:၆၁၉-၆၂၀။ တ၀၀:၆၂၁-၆၂၂။ တ၀၀:၆၂၃-၆၂၄။ တ၀၀:၆၂၅-၆၂၆။ တ၀၀:၆၂၇-၆၂၈။ တ၀၀:၆၂၉-၆၃၀။ တ၀၀:၆၃၁-၆၃၂။ တ၀၀:၆၃၃-၆၃၄။ တ၀၀:၆၃၅-၆၃၆။ တ၀၀:၆၃၇-၆၃၈။ တ၀၀:၆၃၉-၆၄၀။ တ၀၀:၆၄၁-၆၄၂။ တ၀၀:၆၄၃-၆၄၄။ တ၀၀:၆၄၅-၆၄၆။ တ၀၀:၆၄၇-၆၄၈။ တ၀၀:၆၄၉-၆၅၀။ တ၀၀:၆၅၁-၆၅၂။ တ၀၀:၆၅၃-၆၅၄။ တ၀၀:၆၅၅-၆၅၆။ တ၀၀:၆၅၇-၆၅၈။ တ၀၀:၆၅၉-၆၆၀။ တ၀၀:၆၆၁-၆၆၂။ တ၀၀:၆၆၃-၆၆၄။ တ၀၀:၆၆၅-၆၆၆။ တ၀၀:၆၆၇-၆၆၈။ တ၀၀:၆၆၉-၆၇၀။ တ၀၀:၆၇၁-၆၇၂။ တ၀၀:၆၇၃-၆၇၄။ တ၀၀:၆၇၅-၆၇၆။ တ၀၀:၆၇၇-၆၇၈။ တ၀၀:၆၇၉-၆၈၀။ တ၀၀:၆၈၁-၆၈၂။ တ၀၀:၆၈၃-၆၈၄။ တ၀၀:၆၈၅-၆၈၆။ တ၀၀:၆၈၇-၆၈၈။ တ၀၀:၆၈၉-၆၉၀။ တ၀၀:၆၉၁-၆၉၂။ တ၀၀:၆၉၃-၆၉၄။ တ၀၀:၆၉၅-၆၉၆။ တ၀၀:၆၉၇-၆၉၈။ တ၀၀:၆၉၉-၇၀၀။ တ၀၀:၇၀၁-၇၀၂။ တ၀၀:၇၀၃-၇၀၄။ တ၀၀:၇၀၅-၇၀၆။ တ၀၀:၇၀၇-၇၀၈။ တ၀၀:၇၀၉-၇၁၀။ တ၀၀:၇၁၁-၇၁၂။ တ၀၀:၇၁၃-၇၁၄။ တ၀၀:၇၁၅-၇၁၆။ တ၀၀:၇၁၇-၇၁၈။ တ၀၀:၇၁၉-၇၂၀။ တ၀၀:၇၂၁-၇၂၂။ တ၀၀:၇၂၃-၇၂၄။ တ၀၀:၇၂၅-၇၂၆။ တ၀၀:၇၂၇-၇၂၈။ တ၀၀:၇၂၉-၇၃၀။ တ၀၀:၇၃၁-၇၃၂။ တ၀၀:၇၃၃-၇၃၄။ တ၀၀:၇၃၅-၇၃၆။ တ၀၀:၇၃၇-၇၃၈။ တ၀၀:၇၃၉-၇၄၀။ တ၀၀:၇၄၁-၇၄၂။ တ၀၀:၇၄၃-၇၄၄။ တ၀၀:၇၄၅-၇၄၆။ တ၀၀:၇၄၇-၇၄၈။ တ၀၀:၇၄၉-၇၅၀။ တ၀၀:၇၅၁-၇၅၂။ တ၀၀:၇၅၃-၇၅၄။ တ၀၀:၇၅၅-၇၅၆။ တ၀၀:၇၅၇-၇၅၈။ တ၀၀:၇၅၉-၇၆၀။ တ၀၀:၇၆၁-၇၆၂။ တ၀၀:၇၆၃-၇၆၄။ တ၀၀:၇၆၅-၇၆၆။ တ၀၀:၇၆၇-၇၆၈။ တ၀၀:၇၆၉-၇၇၀။ တ၀၀:၇၇၁-၇၇၂။ တ၀၀:၇၇၃-၇၇၄။ တ၀၀:၇၇၅-၇၇၆။ တ၀၀:၇၇၇-၇၇၈။ တ၀၀:၇၇၉-၇၈၀။ တ၀၀:၇၈၁-၇၈၂။ တ၀၀:၇၈၃-၇၈၄။ တ၀၀:၇၈၅-၇၈၆။ တ၀၀:၇၈၇-၇၈၈။ တ၀၀:၇၈၉-၇၉၀။ တ၀၀:၇၉၁-၇၉၂။ တ၀၀:၇၉၃-၇၉၄။ တ၀၀:၇၉၅-၇၉၆။ တ၀၀:၇၉၇-၇၉၈။ တ၀၀:၇၉၉-၈၀၀။ တ၀၀:၈၀၁-၈၀၂။ တ၀၀:၈၀၃-၈၀၄။ တ၀၀:၈၀၅-၈၀၆။ တ၀၀:၈၀၇-၈၀၈။ တ၀၀:၈၀၉-၈၁၀။ တ၀၀:၈၁၁-၈၁၂။ တ၀၀:၈၁၃-၈၁၄။ တ၀၀:၈၁၅-၈၁၆။ တ၀၀:၈၁၇-၈၁၈။ တ၀၀:၈၁၉-၈၂၀။ တ၀၀:၈၂၁-၈၂၂။ တ၀၀:၈၂၃-၈၂၄။ တ၀၀:၈၂၅-၈၂၆။ တ၀၀:၈၂၇-၈၂၈။ တ၀၀:၈၂၉-၈၃၀။ တ၀၀:၈၃၁-၈၃၂။ တ၀၀:၈၃၃-၈၃၄။ တ၀၀:၈၃၅-၈၃၆။ တ၀၀:၈၃၇-၈၃၈။ တ၀၀:၈၃၉-၈၄၀။ တ၀၀:၈၄၁-၈၄၂။ တ၀၀:၈၄၃-၈၄၄။ တ၀၀:၈၄၅-၈၄၆။ တ၀၀:၈၄၇-၈၄၈။ တ၀၀:၈၄၉-၈၅၀။ တ၀၀:၈၅၁-၈၅၂။ တ၀၀:၈၅၃-၈၅၄။ တ၀၀:၈၅၅-၈၅၆။ တ၀၀:၈၅၇-၈၅၈။ တ၀၀:၈၅၉-၈၆၀။ တ၀၀:၈၆၁-၈၆၂။ တ၀၀:၈၆၃-၈၆၄။ တ၀၀:၈၆၅-၈၆၆။ တ၀၀:၈၆၇-၈၆၈။ တ၀၀:၈၆၉-၈၇၀။ တ၀၀:၈၇၁-၈၇၂။ တ၀၀:၈၇၃-၈၇၄။ တ၀၀:၈၇၅-၈၇၆။ တ၀၀:၈၇၇-၈၇၈။ တ၀၀:၈၇၉-၈၈၀။ တ၀၀:၈၈၁-၈၈၂။ တ၀၀:၈၈၃-၈၈၄။ တ၀၀:၈၈၅-၈၈၆။ တ၀၀:၈၈၇-၈၈၈။ တ၀၀:၈၈၉-၈၉၀။ တ၀၀:၈၉၁-၈၉၂။ တ၀၀:၈၉၃-၈၉၄။ တ၀၀:၈၉၅-၈၉၆။ တ၀၀:၈၉၇-၈၉၈။ တ၀၀:၈၉၉-၉၀၀။ တ၀၀:၉၀၁-၉၀၂။ တ၀၀:၉၀၃-၉၀၄။ တ၀၀:၉၀၅-၉၀၆။ တ၀၀:၉၀၇-၉၀၈။ တ၀၀:၉၀၉-၉၁၀။ တ၀၀:၉၁၁-၉၁၂။ တ၀၀:၉၁၃-၉၁၄။ တ၀၀:၉၁၅-၉၁၆။ တ၀၀:၉၁၇-၉၁၈။ တ၀၀:၉၁၉-၉၂၀။ တ၀၀:၉၂၁-၉၂၂။ တ၀၀:၉၂၃-၉၂၄။ တ၀၀:၉၂၅-၉၂၆။ တ၀၀:၉၂၇-၉၂၈။ တ၀၀:၉၂၉-၉၃၀။ တ၀၀:၉၃၁-၉၃၂။ တ၀၀:၉၃၃-၉၃၄။ တ၀၀:၉၃၅-၉၃၆။ တ၀၀:၉၃၇-၉၃၈။ တ၀၀:၉၃၉-၉၄၀။ တ၀၀:၉၄၁-၉၄၂။ တ၀၀:၉၄၃-၉၄၄။ တ၀၀:၉၄၅-၉၄၆။ တ၀၀:၉၄၇-၉၄၈။ တ၀၀:၉၄၉-၉၅၀။ တ၀၀:၉၅၁-၉၅၂။ တ၀၀:၉၅၃-၉၅၄။ တ၀၀:၉၅၅-၉၅၆။ တ၀၀:၉၅၇-၉၅၈။ တ၀၀:၉၅၉-၉၆၀။ တ၀၀:၉၆၁-၉၆၂။ တ၀၀:၉၆၃-၉၆၄။ တ၀၀:၉၆၅-၉၆၆။ တ၀၀:၉၆၇-၉၆၈။ တ၀၀:၉၆၉-၉၇၀။ တ၀၀:၉၇၁-၉၇၂။ တ၀၀:၉၇၃-၉၇၄။ တ၀၀:၉၇၅-၉၇၆။ တ၀၀:၉၇၇-၉၇၈။ တ၀၀:၉၇၉-၉၈၀။ တ၀၀:၉၈၁-၉၈၂။ တ၀၀:၉၈၃-၉၈၄။ တ၀၀:၉၈၅-၉၈၆။ တ၀၀:၉၈၇-၉၈၈။ တ၀၀:၉၈၉-၉၉၀။ တ၀၀:၉၉၁-၉၉၂။ တ၀၀:၉၉၃-၉၉၄။ တ၀၀:၉၉၅-၉၉၆။ တ၀၀:၉၉၇-၉၉၈။ တ၀၀:၉၉၉-၁၀၀၀။

ဗတ္တိဇံယူခြင်း - ခြေအထုန

ဗတ္တိဇံယူခြင်း - ခြေအထုန-သည် ဂရိစာလုံး -ဘစေအထုသ- မှ တိုက်ရိုက်ကောက်ယူသုံးစွဲသည်။ အဓိပ္ပါယ်မှာ အရည်တခု၌ နှစ်ခြင်း။ ရေထဲသို့ ရုတ်တရက်ထိုးနှစ်ခြင်း (သို့မဟုတ်) ရေထဲသို့ လုံးဝနှစ်ခြင်းတို့ဖြစ်ပါသည်။ ဂရိလူမျိုး၏အရောင်တင်ပန်းချီအနုပညာ၌ သုံးလေ့ရှိသည်။ အရာဝတ္ထုတခုကိုအရောင်တင်လိုလျှင်၊ ထိုဝတ္ထုပစ္စည်းကိုဆိုးဆေး၌ လုံးဝနှစ်မြုပ်မှသာ လျှင်ထိုဝတ္ထုသည်လိုအပ်သည့် အရောင်ရရှိမည်ဖြစ်သည်။

ဗတ္တိဇံ -- ခြေအထုန

၁၄၀

လေ့လာခြင်း (၁၁)

ဗတ္တိဇံ ခြေအထုန

ဧဝံဂေလိတရားကို နားလည်ယုံကြည်ခြင်းနှင့်ဘုရားသခင်၏ပညတ်တော်ကိုနာခံခြင်းတို့သည် ကယ်တင်ခြင်းရရန်အတွက် မရှိမဖြစ်သည့်လိုအပ်ချက်များဖြစ်သည်။ ယေရှုရှင်ပြန်ထမြောက်ပြီးနောက်ပြောခဲ့သည့်စကားမှာ - -သင်တို့သည် လောကီနိုင်ငံအရပ်ရပ် ရှိသမျှသို့သွား၍ ဝေနေယျသတ္တဝါအပေါင်းတို့အား ဧဝံဂေလိတရားကို ဟောကြားလော့။ ယုံကြည်၍ဗတ္တိဇံကိုခံသောသူသည်ကယ်တင်တော်မူခြင်းသို့ ရောက်လတံ့။- (မာ ၁၆:၁၅-၁၆) ကျွန်ုပ်တို့တွေ့ရသည်မှာ ဓမ္မကျမ်း၌ ဆိုထားသည့် ဗတ္တိဇံယူခြင်းသည်လူ တစ်ဦးဦးက ဘုရားသခင်၏ နှုတ်ကပတ်တော်ကို နားလည်ပြီးလိုက်နာနိုင်သည့်အချိန်သာလျှင်ဖြစ်နိုင်သည်။ ယင်းဗတ္တိဇံခြင်းသည် ဘုရားသခင်ကို ယုံကြည်သည့် အခြေခံလိုအပ်ချက်ဖြစ်သည်။

ဓမ္မသစ်ထဲ၌ သုံးသည့်ဗဟိုဇံခံယူခြင်းသည်ရေဖျန်းခြင်းနှင့်ရေလောင်းခြင်းဖြင့်လုံလောက်သည်မဟုတ်ကြောင်း ရှင်းလင်းလှပါသည်။ ဗဟိုဇံခံယူခြင်းသည် လုံးဝရေထဲ၌ နှစ်မြုပ်ခြင်းဖြစ်သည်။ ကျွန်ုပ်တို့ဖတ်ခဲ့သည်မှာ - ဖိလိပ္ပိုသည် အသယောပီအမတ်ကို ဗဟိုဇံပေးရာတွင် - ဖိလိပ္ပိုသည် ထိုအမတ်နှင့်တကွ ရေထဲသို့ဆင်း၍ဗဟိုဇံကိုပေး၏- (တမ္း၃၈) ဗဟိုဇံပေးသူယောဟန်သည်လည်း ရှာလိမ်မြို့နှင့်အနီး အဲနန်အရပ်၌ ရေများ သောကြောင့် ဗဟိုဇံကိုပေးနေ၏(ယော၃း ၂၃)

ဗဟိုဇံ၏ထူးခြားသောအဓိပ္ပါယ်ပြဆိုခြင်း

**န ငါညင်ဝေညေခန သ် ခြာအဗျာ**

ဓမ္မသစ်ကိုသေချာစွာလေ့လာဖတ်ရှုလျှင်ဗဟိုဇံမှာ ထူးကဲသည့်အဓိပ္ပါယ်၌ချက်ပြဆိုထားသည်။

၁၄၂

**၁။ အပြစ်များကိုဆေးကြောသန့်စင်စေခြင်း။**

-ထလော့၊ သခင်ဘုရားကို ပဋ္ဌာနာ ပြုလျက် ဗဟိုဇံကိုခံ၍ သင်၏အပြစ်များကိုဆေးကြောလော့ ဟုဆိုပါ၏။- (တ၂း၁၆)  
-မတရားသောသူတို့သည် ဘုရားသခင်၏ နိုင်ငံတော်ကိုအမွေမခံရသည်ကို သင်တို့ မသိကြသလော။ --- သင်တို့တွင်အချို့သော သူတို့သည် ထိုသို့ သောသူဖြစ်ကြသော်လည်း ယခုတွင် သခင်ယေရှု၏ နာမတော်အားဖြင့်၊ ငါတို့ဘုရားသခင်၏ ဝိညာဉ်တော်အားဖြင့်၊ ဆေးကြောသန့်ရှင်း၍ပြောင့်မတ်ရာသို့ရောက်ကြပြီ။- (၁ကော၆း၉-၁၁)  
ဓမ္မဟောင်းထဲမှာလည်းအလားတူအထိမ်းအမှတ်များနှင့်အတူအရောင်ပြောင်းလဲခြင်းပုံ သဏ္ဍာန်ကိုတွေ့မြင်ရပါသည်။ -ကိုယ်ကိုယ်ဆေးကြောကြလော့။ ကိုယ်ကိုယ်စင်ကြယ်စေကြလော့။ သင်တို့ ဒုစရိုက်များကို ငါ့ပျက်မှောက်မှ ပယ်ရှားကြလော့။ မကောင်းသော အကျင့်ကို ဖြတ်ကြလော့။ ကောင်းသော အကျင့်ကိုကျင့်အံ့သောငှါသင်ကြလော့။ --- သင်တို့၏အပြစ်သည်နီသော အဆင်းရှိသော်လည်း၊ မိုးပွင့်ကဲ့သို့ဖြူလိမ့်မည်။ ကတ္တီပါနီနှင့်အမျှ နီသော်လည်း၊ သိုးမွေးကဲ့သို့ဖြစ်လိမ့်မည်။- (ဟေရုာဒး၁၆-၁၈)

**၂။ ခရစ်တော်၏သေခြင်းနှင့်ရှင်ပြန်ထမြောက်ခြင်းနှင့်ဆက်စပ်ခြင်း။**

ဗဟိုဇံခံယူရာတွင်ကျွန်ုပ်တို့သည်လုံးဝရေဖုံးလွှမ်းခြင်းခံရသည်ကိုသေခြင်း သင်္ကေတကိုပြုသည်။ ရေထဲမှပြန်ထလာစဉ် အသစ်သော အသက်ရသည့် အထိမ်းအမှတ်တခုဖြစ်သည်။ ဤသို့ဖြင့်ကျွန်ုပ်တို့သည် ယေရှု၏သေခြင်း နှင့်ရှင်ပြန်ထမြောက်ခြင်း၌ ဆက်နွယ်မှုရှိသည်။ တမန်တော်ပေါလုကဤသို့ ရေးခဲ့သည်။  
-ယေရှုခရစ်၌ ဗဟိုဇံကိုခံသော သူရှိသမျှတို့သည် အသေခံတော်မူခြင်း၌ ဗဟိုဇံကိုခံကြသည်ဟုသင်တို့ မသိသလော။ ထို့ကြောင့်အသေခံတော်မူခြင်း၌ ဗဟိုဇံကိုခံသောအားဖြင့်ထိုသခင်နှင့်အတူသင်္ဂြိုဟ်ခြင်းကိုခံကြ၏။အကြောင်း မူကား ခရစ်တော်သည် ခမည်းတော်၏ ဘုန်းတန်ခိုးအားဖြင့် သေခြင်းမှ

၁၄၃

ထမြောက်တော်မူသည်နည်းတူ ငါတို့သည်လည်း အသစ်သော အသက်၌ ကျင်လည်ရကြသတည်း။ တနည်းကား အသေခံတော်မူခြင်း၏ပုံသဏ္ဍာန်ကို ဆောင်၍ ထိုသခင်နှင့်အတူ ငါတို့သည် စိုက်ပျိုးလျက်ရှိသည် မှန်လျှင်၊ ထမြောက်တော်မူခြင်း၏ပုံသဏ္ဍာန်ကိုဆောင်၍စိုက်ပျိုးလျက်ရှိကြလိမ့်မည်။- (ရော၆း၃-၅)  
ဗဟိုဇံခံရာတွင် ရှင်ပြန်ထမြောက်ခြင်း၏ အသစ်သောအသက်တာ ပြောင်းလဲခြင်းသည်၊ ဘုရားသခင်ကို ရိုသေနှာခံသည့် အရေးကြီးသည့် အပိုင်းတခုဖြစ် သည်။ ယေရှုပြောခဲ့သည်မှာ - ရေနှင့်ဝိညာဉ်တော် မမွေးသောသူ မည်သည်ကား ဘုရားသခင်၏နိုင်ငံတော်သို့မဝင်ရ။- (ယော၃း၅)  
ပေါလုကလည်းကောလောသဲမြို့၌ ဗဟိုဇံခံယူသောယုံကြည်သူများအားစာရေးပေးရ ဘဲတွင် ဤသို့ပြောဆိုခဲ့သည်။ -ဗဟိုဇံအားဖြင့် ထိုသခင်နှင့် အတူ သင်္ဂြိုဟ်ခြင်းကိုခံကြ၏။ ခရစ်တော်ကိုသေခြင်းမှထမြောက်စေတော်မူသော ဘုရားသခင်၏ ပြုပြင်အားထုတ်တော်မူခြင်းကို ယုံကြည်သောအားဖြင့် ဗဟိုဇံကိုခံ၍ ထိုသခင်နှင့်အတူထမြောက်ခြင်းသို့ရောက်ကြ၏။ဒုစရိုက်အပြစ် ခြွင်း၊ ဇာတိပကတိ၏အရေဖျားလှီးခြင်းကိုမခံသောအဖြစ်၌ ငါ့သေလျက်ရှိ နေသော သင်တို့ကို ခရစ်တော်နှင့်အတူ အသက်ရှင်စေ၍၊ သင်တို့အပြစ်ရှိ သမျှတို့ကိုလွှတ်တော်မူ၏- (ကော ၂း၁၂-၁၃)

၃။ ဗတ္တိဇံခံယူခြင်းအားဖြင့်ခရစ်တော်နှင့်ပေါင်းစည်းမှုရှိခြင်း။

ဗတ္တိဇံခံယူခြင်းအားဖြင့်ခရစ်တော်နှင့်ပေါင်းစည်းမှုရှိသဖြင့်၊ ဘုရားသခင်ပေးခဲ့သော ဂတိတော်များနှင့်ပတ်သက်မှုရှိလာသည်။

- ကိုယ်တခုတည်း၌ အင်္ဂါအများရှိသည်ဖြစ်၍ ထိုတခုတည်းသော ကိုယ်၏အင်္ဂါအပေါင်းတို့သည် များလျက်နှင့် ကိုယ်တခုတည်းဖြစ်သကဲ့သို့ ထိုနည်းတူခရစ်တော် ဖြစ်၏။ အကြောင်းမူကား ယုဒလူဖြစ်စေ၊ ဟေလလူဖြစ်စေ၊ ကျွန်ုပ်ဖြစ်စေ၊ လူလွတ်ဖြစ်စေ၊ ငါတို့ရှိသမျှသည် ဝိညာဉ်တော် တပါးတည်း အားဖြင့်

၁၄၄

တကိုယ်တည်းထဲသို့ ဗတ္တိဇံကိုခံကြ၏။ ငါတို့ရှိသမျှသည် တစ်တံတံညာဉ်တည်းထဲသို့ လည်းသော ကံကြ၏။- (၁ကော ၁၂:၁၂-၁၃)

- ယုံကြည်ခြင်းရှိသောသူသည် အာဗြဟံ၏သားဖြစ်သည်ဟု အမှန်သိမှတ်ကြလော့။ --  
- ဂတိတော်တို့ကို အာဗြဟံနှင့်သူ၏အမျိုးအနွယ်၌ ထားတော်မူ၏ အမျိုးအနွယ်တို့ဟု အများသော သူတို့ကို ရည်မှတ်၍ မိန့်တော်မူသည်မဟုတ်။ သင်၏အမျိုးအနွယ်ဟု တယောက်သော သူကို ရည်မှတ်၍ မိန့်တော်မူ၏။

ထိုတယောက်သော သူကား ခရစ်တော်ဖြစ်သည်။ --- သင်တို့အပေါင်းသည် ယေရှုခရစ်ကို ယုံကြည်သဖြင့် ဘုရားသခင်၏သားဖြစ်ကြ၏ ခရစ်တော်၌ ဗတ္တိဇံကို ခံသော သူရှိသမျှတို့သည် ခရစ်တော်ကို ယူတင်ဝတ်ဆောင်သော သူဖြစ်ကြ၏။ ယေရှုခရစ်တော်၌ ယုဒလူမရှိ၊ ဟေလလူမရှိ၊ ကျွန်ုပ်မရှိ၊ လူလွတ်မရှိ၊ ယောကျ်ားမရှိ၊ မိန်းမမရှိ၊ ထိုသခင်၌ သင်တို့အပေါင်းသည် တလုံးတဝတ်တည်းဖြစ်ကြ၏ ခရစ်တော်နှင့်စပ်ဆိုင်လျှင် အာဗြဟံ၏ အမျိုးအနွယ်ပင်ဖြစ်၏။ ဂတိတော်အတိုင်း အမွေခံ၏အရာ၌ တည်ကြ၏။- (ဂလ ၃:၇၊ ၁၆၊ ၂၆-၂၉)

ဗတ္တိဇံခံခြင်း၏ ပြောင်းလဲခြင်းကို ပေါလုကဏ္ဍသို့ ရေးပြန်သည်။

- ထိုအခါ သင်တို့သည် ခရစ်တော်ကို မသိ၊ ကုသရေလအပေါင်းအသင်း၌ မဝင်၊ ဂတိတော်ပါသော ပဋိညာဉ်တရားတို့နှင့် မဆိုင်၊ မြော်လင့်ခြင်းမရှိ၊ လောက၌ ဘုရားမဲ့နေကြသည်ကိုင်း၊ အောက်မေ့ကြလော့။ သင်တို့သည် အထက်ကထေးလျက်ရှိသော်လည်း၊ ယခုမှ ယေရှုခရစ်၌ ဖြစ်၍ အသွေးတော်အားဖြင့် အနီးသို့ ရောက်ကြပြီ။ ---  
- ထိုကြောင့် သင်တို့သည် တကျွန်းတနိုင်ငံသားမဟုတ်၊ ဧည့်သည်သည်လည်းမဟုတ်၊ သန့်ရှင်းသူတို့၏ အမျိုးသားချင်းဖြစ်ကြ၏

ဘုရားသခင်၏အိမ်တော်သားလည်းဖြစ်ကြ၏။- (ဧ ၂:၁၂-၁၃၊ ၁၉)

၄။ အပြစ်တရား၏ ကျွန်ုပ်မဟုတ်တော့ပေ။

ကောရိန္တုဩဝါဒစာဒုတိယစောင်အခန်းကြီး ၆:၁၄-၁၈ နှင့် ရှင်ယောဟန်ဩဝါဒစာပထမစောင် ၂:၁၅-၁၇ ကို ဖတ်ကြပါ။

ဘုရားသခင်သည် လူ့လောက၏ ရုပ်တုကို ကွယ်ခြင်းကို မနှစ်သက်ပေ။

၁၄၅

လူသားများ၊ ယောကျ်ား (သို့) မိန်းမများသည် သဘာဝအတိုင်း အပြစ်တရား၏ ကျွန်များဖြစ်ကြသည်။ ဗတ္တိဇံခံယူပြီးနောက် အပြစ်တရား၏ ကျွန်များထပ်မံ၍ မဖြစ်ကြတော့ပေ။

ငါတို့၏လူ့ဟောင်းသည် ထိုသခင်နှင့် အတူလက်ဝါးကပ်တိုင်မှာ အသေသတ်ခြင်းကို ခံရပြီဟု ငါတို့သိကြ၏ အကြောင်းမူကား၊ ငါတို့သည် နောက်မှ အပြစ်တရား၏ အစေကို မခံစေခြင်းငှါ အပြစ်တရား၏ ကိုယ်ကို ဖျက်ဆီးမည် အကြောင်းတည်း။ သေသော သူသည် အပြစ်တရား၏ လက်မှလွတ်လျက် ရှိ၏။ -----

ထိုနည်းတူ သင်တို့သည် အပြစ်တရား နှင့် ဆိုင်သော အရာ၌ ကား၊ အသေဖြစ်သည်ဟူ၍ ဘုရားသခင်နှင့် ဆိုင်သော အရာ၌ ကား

ငါတို့ သခင်ယေရှုခရစ်အားဖြင့် အသက်ရှင်သည်ဟူ၍ ငါတို့ကိုယ်ကိုယ် ထင်မှတ်ကြလော့။ ထိုကြောင့် သင်တို့၏ သေတတ်သော ကိုယ်ခန္ဓာ၏ တပ်မက်ခြင်းအလိုသို့ လိုက်ရသည့် တိုင်အောင် အပြစ်တရားသည် ထိုခန္ဓာကိုယ်၌ အစိုးမရစေနှင့်။ ----- အကြင်သူ၏အထံ၌ အစေခံကျွန်ဖြစ်စေခြင်းငှါ သင်တို့ဝင်၍ အစေခံ၏။ ထိုသူသည် သေခြင်း နှင့် ယှဉ်သော အပြစ်တရားဖြစ်စေ၊

ပြောင့်မတ်ရာသို့ ရောက်ခြင်းနှင့် ယှဉ်သော နားထောင်ခြင်းတရားဖြစ်စေ၊ သင်တို့၏ သခင်ဖြစ်သည်ကို မသိကြသလော့။ သင်တို့သည် အပြစ်တရား၏ ကျွန်ဖြစ်ဘူးသော်လည်း၊ ယခုတွင် ခံခဲ့ပြီးသော ဩဝါဒနည်း ဥပဒေစကားကို စေတနာစိတ်နှင့် နားထောင်ကြသည်ဖြစ်၍ ဘုရားသခင်၏ ကျေးဇူးတော်ကြီးလှပေ၏။

။ သင်တို့သည် အပြစ်တရား၏ လက်မှလွတ်ကြပြီဖြစ်၍ ပြောင့်မတ်ခြင်းတရား၏ ကျွန်ဖြစ်ကြ၏။ (ရောမ ၆:၆-၇၊ ၁၁-၁၂၊ ၁၆-၁၈)

ဗတ္တိဇံခံခြင်း၌ ကျွန်ုပ်တို့သည် ဘုရားသခင်ကို နာခံသည့် အသစ်သော အသက်တာ စတင်ပြီ။ ိုင်းသည် ဘုရားသခင်၏ ဂတိတော် ဆုကျေးဇူးနှင့် ဆက်နွယ်မှု ရှိမည်။

-ယခုမူကား သင်တို့သည် အပြစ်တရား၏ လက်မှလွတ်၍ ဘုရားသခင်၏ ကျွန်ဖြစ်ကြသည်နှင့်အညီ သန့်ရှင်းခြင်းအကျိုးကိုရကြ၏။ အဆုံး၌ လည်း ထာဝရအသက်ကို ရကြလိမ့်မည်။ အပြစ်တရား၏အခကား သေခြင်းတရား

၁၄၆

ပေတည်း။ ဘုရားသခင်ပေးတော်မူသော ဆုကျေးဇူးတော်ကား၊ ငါတို့သခင် ယေရှုခရစ်အားဖြင့် ထာဝရအသက်ပေတည်း။- (ရောမ ၂၂-၂၃)  
ဤကမ္ဘာလောက၏လမ်းစဉ်၊ လူ့သဘောအရ သွားသောလမ်းစဉ်မှ လုံးလုံး လျားလျားငြင်းပယ်လိုက်သည်။ ဗဟိုဇံ၌ ကျွန်ုပ်တို့သည်ဘုရားသခင်၏လမ်း စဉ်ဘက်လှည့်သွား၏။ ကယ်တင်ခြင်းရရန် ဘုရားသခင်၏ စွမ်းအား ဝေဖန်တရားကို လိုက်နာခြင်းဖြစ်သည်။

**နောဇော်နာမူနာ**  
**နုနထာစူနသိဌာ**

ဤသည်မှာနောဇော်အပြစ်အပျက်ဖြစ်သည်။ သူ့ခေတ်အချိန်မှာအကြမ်းဖက်မှုနှင့်ဆိုးသွမ်းယုတ်မာမှုများဖြည့်စွမ်းလျက်ရှိသည်။ နောဇော်သည်သဘောတစင်း တည်ဆောက်ခဲ့၏။ ကမ္ဘာတခုလုံးကို ဒီရေဖြင့် လွှမ်းမိုးဖျက်ဆီးသည့်အချိန် နောဇော်မိသားစုသည်သဘောထဲသို့ဝင်ရောက်၍ကယ်တင်ခြင်းရခဲ့၏။

-ထိုဝိညာဉ်တို့မူကားရှေးကာလ၊ နောဇော်ထက်၌ နည်းသောသူတည်းဟူသောလူရှစ်ယောက်တို့ကို ရေအားဖြင့် ကယ်ဆယ်သော သဘောကိုတည် လုပ်စဉ်တွင်၊ ဘုရားသခင်၏ခန္တီတော်သည် ဆိုင်းလင့်တော်မူသော်လည်း၊ နားမထောင်သောဝိညာဉ်ဖြစ်သတည်း။ ထိုသို့သောဥပမာအတိုင်း ယခုတွင် ဗဟိုဇံသည် ယေရှုခရစ်ထမြောက်တော်မူသောအားဖြင့်၊ ငါတို့ကိုကယ်တင် တတ်၏။ ဗဟိုဇံဟုဆိုသော် ကိုယ်ကာယ၏ အညစ်အကြေးဆေးကြောခြင်းကို မဆိုလို။ ကိုယ်ကိုကိုယ်သိသောစိတ်ကြည်လင်၍ ဘုရားသခင်ရှေ့၌ ဝန်ခံခြင်းကိုဆိုလိုသတည်း။- (၁ပေဒု ၂၀-၂၁)

ခရစ်တော်ပြန်ကြွလာစဉ် ဆိုးသွမ်းယုတ်မာသူများကိုစစ်ကြောစီရင်ခြင်းသည် နောဇော်အချိန်အခါကဲ့သို့ ရုတ်တရက်နှင့်အပြီးဖြစ်မည်။ နောဇော်သဘောထဲ ရောက်ကာကယ်တင်ခြင်းရသကဲ့သို့ ကျွန်ုပ်တို့သည်လည်း ခရစ်တော်ထံ၌ ကယ်တင်ခြင်းရမည်။ ကျွန်ုပ်တို့သိရမည်မှာ - ခရစ်တော်ထံ၌ ရှိရန်ဝေဖန်

တရားကိုသိကျွမ်းခြင်း၊ ယုံကြည်ခြင်း၊ နောင်တရခြင်း၊ ဗဟိုဇံယူခြင်းနှင့် ဆက်လက်နာခံခြင်းရှိရမည်။

၁၄၇

**ဗဟိုဇံသည်မည်မျှအရေးကြီးသနည်း**  
**သတတစသမအညောအဗျဉ္ဇရအဗျာ**

လူများကမိမိ၏အသက်တာကိုကောင်းအောင်ပြုပြင်ပြောင်းလဲလျှင်၊ ဗဟိုဇံခံရန်မလိုအပ်ဟူ၍ယူဆကြသည်။ သူတို့၏ထင်မြင်ယူဆချက်မှာ မှားပါသည်။ မြောင့်မတ်မှန်ကန်ခြင်းရရန်သူတို့၏ကြိုးပမ်းမှုသည်ထိရောက်မှုမရှိနိုင်ပါ။ ရှုရိပြည်သားနေမန်အကြောင်းကိုစဉ်းစားကြပါစို့။ (၄ရာ ၅:၁-၂၇) ဘုရားသခင်၏လူ၊ ပရောဖက်ဇလိရုံက နေမန်အား သူ၏နူနာရောဂါပျောက်ကင်းရန်ယော်ဒန်မြစ်သို့သွား၍ ဆေးကြောမည်။ ပထမ၌ နေမန်ကငြင်းပယ်ခဲ့သည်။ သို့သော်သူ၏အစေခံကတိုက်တွန်းသဖြင့် ဘုရားသခင်အသေးစိတ်မှာ ကြားသည့်အတိုင်း လိုက်နာသဖြင့် နူနာရောဂါချက်ချင်း ပျောက်ကင်း သွား၏။ အတတ်နိုင်ဆုံးဘုရားသခင်၏ နှုတ်ကပတ်တော်ကို နာခံလျှင်ကျွန်ုပ်တို့သည်လည်းကုသခြင်းခံရပြီး၊ အသက်တာအသစ်ပြန်လည် စတင်နိုင်သည်။ သို့ပေမဲ့ ဗဟိုဇံယူပြီးနောက်ပိုင်းမှာ အမှတ်မထင်အပြစ်နှင့် အမှားများပြုမိလျှင်မည်သို့ဖြစ်မည်နည်းဟု မေးနိုင်စရာရှိမည်။ ရှေးပိုင်းမှာဆိုထားသကဲ့သို့ ဗဟိုဇံယူပြီးနောက် ခရစ်တော်၏ သေခြင်းနှင့်ဆက်စပ် ပေါင်းစည်းထားသဖြင့်ယေရှုကကျွန်ုပ်တို့၏အပြစ်အတွက် ယဇ်ပူဇော်ခြင်းပြုခဲ့ပြီးပြီ။ အသစ်သောအသက်တာ၌ အမှားပြုခဲ့လျှင် ကယ်တင်ရှင်ခရစ်တော်ထံ၌ ဝန်ချတောင်းပန်၍ခွင့်လွှတ်ရန်ဆုတောင်းရမည်။ နောင်တရပြီး ခွင့်လွှတ်ရန် ဘုရားသခင်ထံဆုတောင်းလျှင် အပြစ်မှတ်တမ်း၌ ပယ်ဖျက်ခြင်းခံရမည်။ အကယ်၍နေ့စဉ်မြောင့်မတ်ရာသို့ကြိုးစားလျှင် သနားကြင်နာသော ဘုရားသခင်က ကျွန်ုပ်တို့အပြစ်ကိုခွင့်လွှတ်မည်။

ဘုရားသခင်၏ နှုတ်ကပတ်တော်ကို နာခံခြင်းအားဖြင့် ဤအံ့ဘွယ်ရာအခွင့်အရေးကိုပေးခဲ့သည်။ ယခင်အသက်တာ၌ အမှားများကိုပြုခဲ့သည့်မှောင်မိုက်သည့်ကြုံတွေ့မှုများမှ ကင်းဝေးပြီး အသစ်သောအသက်တာ စတင်ရန်မလိုအပ်ဘူးလား။ တခုတည်းသောအခွင့်အရေးမှာ ခရစ်တော်၌ ဗဟိုဇံယူခြင်းဖြင့်ဘဝဟောင်းကိုစွန့်ကာ၊ ကောင်းမြတ်သော ဘုရားသခင်၏နိုင်ငံတော်သို့ဦး

၁၄၈

တည်သည့်ထာဝရအသက်လမ်းပေါ်သို့ အသစ်သော အသက်တာဝင်ကြပါ။  
 ဤသို့ဖြင့်ဖန်ဆင်းရှင်ထာဝရဘုရားနှင့်ပြန်လည်သင့်မြတ်ရန်ဘုရားသခင်၏တခုတည်း  
 သောလမ်းစဉ်ဖြစ်ပါသည်။  
 ဤသည်မှာ ဗတ္တိဇ်၏အရေးကြီးပုံဖြစ်သည်။ နာခံခြင်းနှင့်ကယ်တင်ခြင်းရရန်  
 မ□ရုံမဖြစ်သည့်ဆောင်ရွက်ချက်တရပ်ဖြစ်သည်။

**အကျဉ်းချုံးများ ကာမပေ**

- ဝေပလိတရားကိုအပြည့်အဝနားလည်ယုံကြည်ပြီးမှဗတ္တိဇ်ခံယူသည်။
- ဗတ္တိဇ်ခံယူစဉ်တကိုယ်လုံးရေထဲသို့လုံးဝနှစ်မြုပ်ရန်လိုအပ်သည်။
- ဗတ္တိဇ်ခံယူစဉ်
  - (က) ကျွန်ုပ်တို့၏အပြစ်များကိုဆေးကြောပစ်သည့်သင်္ကေတကိုဆောင် သည်။
  - (ခ) ယေရှုခရစ်တော်၏ သေခြင်းနှင့် ရှင်ပြန်ထမြောက်ခြင်းနှင့်ပေါင်းစည်းမှုရှိသည်။
  - (ဂ) ခရစ်တော်နှင့်တစုတစည်းဖြစ်၍ ခရစ်တော်မှတဆင့်ဘုရားသခင်၏ဂတိတော်များနှင့်ဆက်နွယ်မှုရှိမည်။
  - (ဃ) အပြစ်တရား၏ ကျွန်ုပ်တို့တော့ဘဲ၊ ဘုရားသခင်၏အစေခံဖြစ်ကာ၊ လောကီရေးရာ နှင့် ကွာခြားမှုရှိမည်။
- နောဇေသည်သင်္ဘောထဲဝင်၍ကယ်တင်ခြင်းရသကဲ့သို့လောမည့်စစ်ကြောစီရင်မှုကယ်တင်ခြင်းရရန်ခရစ်တော်၌ ဗတ္တိဇ်ခံယူရမည်။
- ကယ်တင်ခြင်းရရန်ဗတ္တိဇ်ခံယူခြင်းသည်အရေးကြီးလှပါသည်။

**ပတ်ရူရန်ကျမ်းချက်များ**

က ၆း၇ နှင့် ၈။ မာ ၁၆။ တဂ ၃၄ နှင့် ၂၂။ ရော ၆

--လေ့လာခြင်း(၁၁) မေးခွန်းတိုများ  
 ၁။ ဗတ္တိဇ်၏အဓိပ္ပါယ်မှာ

- (က) ရေဖြန်းခြင်း (ခ) ရေလောင်းခြင်း
- (ဂ) ရေနှစ်ခြင်း (ဃ) ရေစွတ်ခြင်း
- ၂။ မည်သူကအသယောဖိအမတ်ကိုဗတ္တိဇ်ပြုသနည်း။
  - (က) သတေဖန် (ခ) ပေါလု
  - (ဂ) ဖိလိပ္ပူ (ဃ) ဘာနာပတ်
- ၃။ မည်သည့်ကျမ်းပိုဒ်ကတပည့်တော်များဝေပလိတရားဟောကြားရန်ညွှန်ကြားသနည်း။
  - (က) မာ ၁၅:၁၅-၁၆ (ခ) မာ ၅:၁၅-၁၆
  - (ဂ) မာ ၁၆:၁၅-၁၆ (ဃ) မာ ၆:၁၅-၁၆
- ၄။ မည်သည့်(၃)ဦးကဗတ္တိဇ်ခံယူခဲ့သနည်း။
  - (က) ဖါးလိပ် (ခ) ဖလိပိမုအကျဉ်းစောင့်သူများ
  - (ဂ) ပေါလု (ဃ) လုဒီ၊ ဖိဇေ
- ၅။ မည်သည့်အချိန်မှာဗတ္တိဇ်ခံယူနိုင်သနည်း။
  - (က) မွေးစ (ခ) ကျောင်းထွက်သည့်အချိန်
  - (ဂ) သေသည့်အချိန် (ဃ) ဘုရားသခင်၏ကြံစည်တော်ကိုအပြည့်အဝနားလည်ယုံကြည်သည့်အခါ
- ၆။ ဗတ္တိဇ်ခံယူခြင်းသည်မည်သည့်အရာကိုကိုယ်စားပြုသနည်း။
  - (က) ဘုရားသခင်၏ဆုကျေးဇူးတော်
  - (ခ) လူတဦး၏သေခြင်းကိုပြု၏
  - (ဂ) နောဇေ၏သင်္ဘော
  - (ဃ) ယေရှု၏သေခြင်းနှင့်ရှင်ပြန်ထမြောက်ခြင်း
- ၇။ သမ္မာကျမ်းမှမည်သည့်အခန်းတွင်ဗတ္တိဇ်၏အဓိပ္ပါယ်ကိုရှင်းပြထားနည်း။
  - (က) ရော ၆ (ခ) ဗျာ ၆
  - (ဂ) ရူ ၄ (ဃ) ကော ၄

- ၈။ ပေတရုသည်မည်သည့်အဖြစ်အပျက်ကိုဗတ္တိဇ်နှင့်ယှဉ်ပြီးသာဓကပြနည်း။
  - (က) ထွက်မြောက်ရာကျမ်း၌ ပင်လယ်နို့ဖြတ်ကူးခြင်း
  - (ခ) ဂတိတော်ရှိပြည်နယ်သို့ဝင်ရန်ကျော်ဒန်မြစ်ကိုဖြတ်ကူးခြင်း
  - (ဂ) သဲကန္တာရ၌ ကြိုတင်ရေပြင်ဆင်ခြင်း

- (ဃ) ဒီရေကြီးချိန်၊ နောက်ကတော့ ကိုကြိုတင်ဆောက်လုပ်ခြင်း
- ၉။ ဘုရားသခင်၏ နိုင်ငံတော် ထဲဝင်ရောက်ရန်နှင့် ဘုရားသခင်အား နာခံခြင်း ရှိကြောင်း မည်သည့်ဆောင်ရွက်ချက်များ လိုအပ်ပါသနည်း။
- (က) ချစ်ချင်းမေတ္တာ
- (ခ) ယုံကြည်ပြီး ဗဟိုဖိခံခြင်း
- (ဂ) ယုံကြည်ခြင်း
- (ဃ) ရိုးသားခြင်း
- ၁၀။ နားလည်ပြီး ဗဟိုဖိခံယူရန် သင်သည် ဘုရားသခင်၏ သတင်းတော်များ ပို၍ လေ့လာလိုသော ဆန္ဒ ရှိပါသလား။
- (က) ရှိပါသည် (ခ) မသေချာပါ
- (ဂ) မရှိပါ (ဃ) လုပ်သင့်သည်။

လေ့လာခြင်း (၁၂)

ဘုရားသခင်၏ နိုင်ငံတော်

န ငြည့်သာ သို့ သိ

ရှေ့ပိုင်းလေ့လာခြင်းမှာ - ခရစ်တော် ပြန်ကြွလာစဉ် သူ၏ ဦးဆုံးအလုပ်သည် သေသူများကို ထမြောက်စေခြင်း ဖြစ်သည်။  
 - ထိုကာလအခါ မြေမှုန့်၌ အိပ်ပျော်သော သူများ တို့သည် နိုးကြားလိမ့်မည်။ - (ဒံဝါ ၂:၂)

- သခင်ဘုရား၏ ဗျာဒိတ်တော်အား ဖြင့်တဖန် ငါတို့ ဆိုသည်ကား သခင်ဘုရား ကြွလာတော်မူသောအခါ အသက်ရှင်၍ ကျန်ကြွင်းသော ငါတို့သည် အိပ်ပျော်ပြီးသော သူတို့၏ အရင်အဦးနေရာ ကျရကြမည်မဟုတ်။ သခင်ဘုရားသည် ကြွေးကြော်ခြင်း၊ ကောင်းကင်တမန်မင်းအသံပေးခြင်း၊ ဘုရားသခင်၏ တံပိုးတော် ကိုမှုတ်ခြင်းနှင့် တကွ ကောင်းကင်ဘုံမှ ကိုယ်တိုင်ဆင်းသက်တော်မူ၍ ခရစ်တော်၌ သေလွန်သော သူတို့သည် အဦးထမြောက်ကြလိမ့်မည်။ - (၁သက် ၄:၁၅-၁၆)

ဆက်လက်ပြီး စစ်ကြောစီရင်ခြင်း ရှိမည်။ ဖြောင့်မတ်သူများအား ထာဝရအသက်ဆုကျေးဇူးကို ရရှိပြီး ဘုရားသခင်၏ နိုင်ငံတော်၌ ကူညီအုပ်စိုးရလိမ့်မည်။ သမ္မာကျမ်း၌ ရိုဂတိတော်မှာ - ခရစ်တော်အုပ်စိုးစဉ် ယခုကမ္ဘာလောက ကိုဖျက်ဆီးသည့် ဆိုးယုတ်မှုများ အဆုံးသပ်လိမ့်မည်။

ဘုရားသခင် နိုင်ငံတော် အခြေအနေ

ယသညီအသေချာ ငြည့်သာ အနု ငြည့်သာ

ဘုရားသခင်၏ နိုင်ငံတော်မှာ ဖိနှိပ်ချုပ်ချယ်ခြင်းနှင့် (ဆာ ၇:၉) တိုက်ပွဲများ မရှိတော့ပေ။  
 - ထာဝရဘုရားသည် လူမျိုးတို့တွင် တရားစီရင်၍ များပြားသော လူတို့ကို ဆုံးမတော်မူသဖြင့် သူတို့ ထားလက်နက်များကို ထွန်သွားဖြစ်စေခြင်း ငြိမ်းလုံများကို တံစဉ်ဖြစ်စေခြင်း ငြိမ်းထုလုပ်ကြလိမ့်မည်။ တပြည်ကို တပြည်စစ်မတိုက်စစ်အတတ်ကို လည်း နောက်တဖန် မသင်ရကြ။ - (ဟေရှာ ၂:၄)

ယေရှုသည် ဖြောင့်မတ်ခြင်းနှင့် တရားမျှတခြင်း ဖြင့် အုပ်စိုးလိမ့်မည်။  
 - ထိုသူသည် ထာဝရဘုရားကို ကြောက်ရွံ့ခြင်း၌ မွေ့လျော်သည် ဖြစ်၍ မိမိမျက်စိမြင်သည် အတိုင်း တရားမစီရင်၊ မိမိနားကြားသည့် အတိုင်း မဆုံးဖြတ်ဘဲ ဆင်းရဲသားတို့၏ အမှုကို တရားတော်အတိုင်း စီရင်၍ နှိမ့်ချသော မြေကြီးသားတို့ဘက်၌ နေလျက် ဖြောင့်မတ်စွာ ဆုံးဖြတ်လိမ့်မည်။ - (ဟေရှာ ၁၁:၃-၄)

လွန်ခဲ့သည့် အနှစ်နှစ်ထောင်ကျော် ခရစ်တော်၏ အချိန်အခါမှာ ကဲ့သို့ ရောဂါဝေဒနာများကို ကုသနိုင်မည်။  
 - ထိုအခါ မျက်စိကန်းသော သူတို့သည် မျက်စိပွင့်လင်းကြလိမ့်မည်။ နားပင်းသော သူတို့သည် နားပင်းခြင်းနှင့် လွတ်ကြလိမ့်မည်။ ခြေဆွဲသော သူတို့

သည်အရယ်ကဲ့သို့ ခုန့်ကြလိမ့်မည်။ စကားအသောသူတို့သည် သီချင်းဆိုကြ လိမ့်မည်။- (ဟေရှာ ၃၅:၅-၆)

ယနေ့များစွာသော နိုင်ငံ၌ မိုးခေါင်ရေရှားဖြစ်၍ လူသန်းပေါင်းအစာငတ်မွတ် ဘေးဒဏ်ခံ၍သေဆုံးကြသည်။ ထိုအချိန်ရောက်စဉ် အစာရှားပါးခြင်းအငတ် ဘေးမရှိတော့ပေ။ ယနေ့ကောကံပဲသီးနှံမထွက်သည့်သဲကန္တာ ရမုစမ်းရေထွက်ကာ သီးနှံ များကိုရှင်သန်ပေါက်ပွားစေသည်။

-အကြောင်းမူကားတော၌ စမ်းရေထွက်၍လွင်ပြင်၌ မြစ်ရေစီးလိမ့်မည်။ တံလျှပ်သည် ရေကန်ဖြစ်လိမ့်မည်။ သွေ့ခြောက်သောမြေသည် စမ်းရေတွင်းဖြစ်လိမ့် မည်။- (ဟေရှာ ၃၅:၆-၇)

-ပြည်တော်၌ များစွာသောစပါးရှိ၍ အသီးအနှံသည် လေဗနုန်တောကဲ့သို့ တောင်ထိပ်ပေါ်မှာ လျှပ်ရှားလိမ့်မည်။- (ဆာ ၇:၂၅)

နောက်ဆုံးမှာ သေခြင်းတရားသည် ဖျက်ဆီးခြင်းခံရလိမ့်မည်။  
-ထိုအခါ ခရစ်တော်သည် အထွဋ်အမြတ်အာဏာ တန်ခိုးအမျိုးမျိုးကို ပယ်ရှင်း၍ မိမိနိုင်ငံ ကိုဘုရားသခင်တည်းဟူသော ခမည်းတော်၌ အပ်ပြန်တော်မူပြီး မကမ္ဘာ ကုန်ရလတံ့။  
ခရစ်တော်သည် ရန်သူအပေါင်းတို့ကို ခြေဖဝါးတော်အောက်၌ ချထားတော် မမူမီတိုင်အောင် အုပ်စိုးတော်မူရမည်။ နောက်ဆုံးသော ရန်သူ

တည်းဟူသော သေမင်းသည် ဆုံးရှုံးခြင်းသို့ ရောက်ရလတံ့။- (၁ကော ၁၅: ၂၄- ၂၆)  
-ဘုရားသခင်သည် သူတို့၏ မျက်စိ၌ မျက်ရည်ရှိသမျှတို့ကို သုတ်တော်မူမည်။ နောက် တဖန် သေဘေးမရှိရ။ စိတ်မသာညည်းတွားခြင်း၊ အော်ဟစ်ခြင်း၊ ပင်ပန်း ခြင်းလည်း မရှိရ။ အကြောင်းမူကား ရှေးဖြစ်ဘူးသော အရာတို့သည် ရွှေသွားကြပြီ။- (ဗျာ ၂၁:၄)

အဘယ်ကြောင့် ဘုရားသခင်၏ နိုင်ငံတော် သတင်းဟောကြားခြင်းကို ဝေဂေလိတရား ဟူ၍ ခေါ်ဆိုသနည်း။ အထက်ပါ ကျမ်းချက်၏ ရှင်းလင်းချက်အားဖြင့် နားလည်နိုင်ပါသည်။

ရှင်ပြန်ထမြောက်ပြီးနောက် ယေရှုသည် သူ၏ တပည့်တော် များအား ဤသို့ ညွှန်ကြားချက်များ ပေးခဲ့သည်။

-သင်တို့သည် လောကီနိုင်ငံအရပ်ရပ်ရှိ သမ္မသို့ သွား၍ ဝေနေယျသတ္တဝါ အပေါင်းတို့အား ဝေဂေလိတရားကို ဟောကြလော့။ ယုံကြည်၍ ဗတ္တိဇံကို ခံသောသူသည် ကယ်တင်တော်မူခြင်းသို့ ရောက်လတံ့။- (မာ ၁၆:၁၅-၁၆)

ဝေဂေလိတရားကို ယုံကြည်ပြီးမှ ဗတ္တိဇံကို ဆက်လက်ခံယူကြောင်း တွေ့ရှိ ရပါသည်။ ကျမ်းချက်ဆက်ဆိုသည်မှာ -မယုံကြည်သော သူမူကား အပြစ်စီရင် ခြင်းကို ခံရလတံ့။-

ပင်တောကုတ္တောပွဲတော်နေ့ တနေ့တွင် ပေတရုကယေရှု၏ ရှင်ပြန်ထမြောက်ခြင်းနှင့် ခုတိယ အကြိမ်ကြွလာခြင်း၏ မြော်လင့်ချက်ကို ဟောပြောနေသည်။

လူအများက ကြားသိရ၍ စိတ်နှိုးကြားကာ မည်သို့ လုပ်ဆောင်သင့်သည်ကို မေး၏။ ပေတရုကယေရှုတို့အား နောင်တရခြင်းနှင့် ဗတ္တိဇံခံယူခြင်း ရှိရမည်။ နောင်တရခြင်းဆိုသည်မှာ စိတ်ထားပြောင်းလဲခြင်းဖြင့် အသစ်သော အသက်တာစတင်ခြင်း ဖြစ်သည်။

-ထိုစကားကို အသင့်နှလုံးသွင်းမိသော သူတို့သည် ဗတ္တိဇံကို ခံ၍ ထိုသူများ သည် တမန်တော်တို့၏ ဆုံးမဩဝါဒကို ခံခြင်း၊ အပေါင်းအသင်းဖွဲ့ခြင်း၊ မုန့် ကိုဖွဲ့ခြင်း၊ ပဋ္ဌနာပြုခြင်းတို့ကို အမြဲဆောင်ရွက်၍ နေကြသည်။- (တ ၂:၄၁-၄၂)

ဝေဂေလိတရားကို နားလည်ခြင်းနှင့် ယုံကြည်ခြင်း ဆက်လက်ပြီး နာခံခြင်းဖြင့် ဗတ္တိဇံခံယူခြင်းတို့သည် တူညီသည့် အစီအစဉ်ရှိကြောင်း တွေ့ရသည်။ ထိုနောက် ဘုရားသခင် စိတ်တွေ့စေသည့် အသစ်သော အသက်တာ ရှိရမည်။

ထိုနောက် ခရစ်တော်နှင့် အတူ ထမြောက်သည်ဟု ခေါ်ဆိုသည့် ဗတ္တိဇံခံယူပြီး ခရစ်ယာန်များသည် သခင်ယေရှုပြန်ကြွလာခြင်းကို ယုံကြည်စိတ်ချစွာ စောင့် မြော်နိုင်ပါသည်။

-အထက်ဆိုခဲ့ပြီး သည်အတိုင်း သင်တို့သည် ခရစ်တော်နှင့် အတူ ထမြောက်ကြသည် မှန်လျှင်၊ ဘုရားသခင်၏ လက်ယာတော်ဘက်မှာ ခရစ်တော်သည် ထိုင်နေတော်မူရာ အရပ်၌ ရှိသော အထက်အရာတို့ကို ရှာကြလော့။ မြေကြီးပေါ်မှာ ရှိသော အရာတို့ကို စွဲလမ်းသော စိတ်မရှိကြနှင့်။ အထက်အရာတို့ကို သာ စိတ်စွဲလန်းခြင်း ရှိကြလော့။ အကြောင်းမူကား သင်တို့သည် သေသော သူဖြစ်၍ သင်တို့အသက်သည် ခရစ်တော်နှင့် အတူ ဘုရားသခင်၌ ပုဂံထားလျက် ရှိ၏။



ငါတို့အသက်တည်းဟူသော ခရစ်တော်သည်ထင်ရှားတော်မူသောအခါ၊ ငါတို့သည်လည်းထိုသခင်နှင့်အတူဘုန်းကြီး၍ထင်ရှားကြလတံ့။- (ကော ၃:၁-၄)

အပြစ်မှခွင့်လွတ်ခြင်း

သမိလေနညနျ

ခရစ်တော်ပြန်ကြွလာသည်ကိုစောင့်မြော်စဉ်၊ ခရစ်ယာန်များ အမှားပြုခဲ့လျှင် ခရစ်တော်ထံချဉ်းကပ်ပြီးနောင်တရခွင့်လွတ်ရန်ဆုတောင်းနိုင်သည်။  
-အကြောင်းမှာငါတို့ယဇ်ပုရောဟိတ်မင်းသည်ငါတို့ခံရသောဆင်းရဲဒုက္ခများကြောင့်မကြင်နာနိုင်သောသူမဟုတ်ပါ။ ငါတို့ခံရသည့်နည်းတူအမျိုးမျိုးသောစုံစမ်းနှောက်ယှက်ခြင်းတို့ကိုခံဘူးသောသူဖြစ်တော်မူ၏။ သို့ရာတွင်ဒုစရိုက်အပြစ်နှင့်ကင်းလွတ်တော်မူ၏။ (ဟေဗြဲ ၄:၁၅)။ ထိုကြောင့်ခရစ်ယာန်တို့သည်

၁၅၅

သနားခြင်းကရုဏာ ကိုင်းတော်လျော်သောမစခြင်းကျေးဇူးတော်ကိုင်းခံရမည်အကြောင်းရဲရင့်သောစိတ်နှင့်ကျေးဇူးပလ္လင်တော်သို့ တိုးဝင်ချဉ်းကပ်နိုင်သည်။- (ဟေဗြဲ ၄:၁၆)

ဘုရားသခင်၏ဆုကျေးဇူးတော်

နှိုင်းအသို့သိ

ကယ်တင်ခြင်းရရန်မိမိ၏ကြိုးစားမှုဖြင့်ရနိုင်သည်မဟုတ်ပါ။ ဘုရားသခင်၏အချစ်၊ သနားကြင်နာခြင်းဖြင့်ခရစ်တော်မှတစ်ဆင့်ကယ်တင်ခြင်းရနိုင်မည်။  
ထိုကြောင့်ပေါလုရေးခဲ့သည်မှာ - ယုံကြည်သောအားဖြင့်ကျေးဇူးတော်ကြောင့် ကယ်တင်ခြင်းသို့ရောက်ရ၏ ကိုယ်အလိုအလျောက် ရောက်သည်မဟုတ်။  
ဘုရားသခင်သနားတော်မူရာဖြစ်သည်။- (ဧ ၂:၈)  
-ဘုရားသခင်ပေးတော်မူသောဆုကျေးဇူးတော်ကားငါတို့သခင်ယေရှုအားဖြင့်ထာဝရအသက်ပေးတည်း။- (ရော ၆:၂၃)

နောက်တဆင့် -- နှစ် ညနထအျအနစ

ကျွန်ုပ်တို့သည်လေ့လာခြင်း(၁၂)ခုကိုလေ့လာပြီးဖြစ်သည်။ ဤလေ့လာခြင်းများ၌ သမ္မာကျမ်း၌ သင်ကြားသည့် ဘုရားသခင်အကြောင်းနှင့် ကမ္ဘာမြေကြီးပေါ်သူ၏ကြံစည်တော်အကြောင်းများ အကြမ်းဖျင်းအားဖြင့် သိကြပြီးဖြစ်ပါ

သည်။ သင်သည်အချို့သော - အာသင်လူမျိုး - ကဲ့သို့ပေါလု၏ ဟောကြားခြင်းကိုနားထောင်ပြီး သေသောသူတို့၏ထမြောက်ခြင်းအကြောင်းကိုကြားရလျှင် အချို့တို့သည်ကဲ့ရဲ့ကြ၏။ အချို့တို့က ဤအမှုမှာ သင်၏စကားကိုငါတို့သည်နောက်တဖန်နားထောင်ဦးမည်ဟုဆိုကြ၏ (တာ ၇:၃၂) တနည်းအားဖြင့်သူတို့မှာ နားထောင်ချင်သော်လည်း ဆက်လက်လေ့လာရန် စိတ်မဝင်စားကြပေ။  
သင်သည်တမန်တော်များတွေ့မြင်ခဲ့သည်ဗေရိမြို့သားများကဲ့သို့ဖြစ်နိုင်ဖွယ်ရှိမည်။ ဗေရိမြို့သားတို့သည် သက်သာလောနိမြို့သားတို့ထက် ထူးမြတ်သဖြင့် အလွန်ကြည်ညိုသော စေတနာစိတ်နှင့် နှုတ်ကပတ်တရားတော်ကို

၁၅၆

ခံယူ၍မှန်သည်မှန်သည်ကိုသိခြင်းငှါကျမ်းစာကိုနေ့တိုင်းအစဉ်စေ့စေ့ကြည့်ရှုကြ၏။ (တာ ၇:၁၁)

သင်သည်မည်သည့်အုပ်စု၌ ပါဝင်သည်မဆိုဘုရားသခင်၏ကြံစည်တော်သည်ဖြည့်စွမ်းလိမ့်မည်။ ပေတရုရေးခဲ့သည်မှာ နောက်ဆုံးနေ့၌ ခရစ်တော်ပြန်ကြွလာသည့်အဆိုကိုလူများကသရော်ပြောင်လှောင်ပြောဆိုကြသည်။ သူတို့အား နှောအကြောင်းဟောပြောရာတွင် ပြက်ရယ်ပြုကြသည်။ သို့သော်သတ်မှတ်ချိန်ရောက်သည့်အခါမိုးကြီးရွာချသည်။ ထိုနည်းတူစွာ လူတွေကသတိပြုသည်ဖြစ်စေ၊ မပြုသည်ဖြစ်စေ၊  
-ထာဝရဘုရား၏နေ့ရက်သည်လာလိမ့်မည်။- (၂ပေ ၃:၁၀)

သင့်အတွက်အထူးသတင်း

ဗျစနခဇ္ဇာနျခါနိသမပယက

တမန်တော်က ဒီစာကို ဤသို့နိဂုံးချုပ်ရေးခဲ့သည်။ သင်သိသည့် အတိုင်း - ဤအရာအလုံးစုံတို့သည် ကုန်စင်မည်မှန်သောကြောင့်၊ ကျွန်ုပ်တို့သည် သန့်ရှင်းခြင်းနှင့် ဘုရားဝတ်၌ မွေ့လျော်ခြင်းအားဖြင့်အဘယ်သို့သောသူဖြစ်အပ်ကြသနည်း။- (၂ပေ ၃:၁၂)  
ဤမေးခွန်းကိုလေ့လာသူတိုင်းချင်းအားဖြင့်ရန်ချန်ထားမည်။ -သင်တို့သည် အညစ်အကြေးနှင့်ကင်းစင်၍ အဘယ်အပြစ်မျှမပါဘဲ ရှေ့တော်၌ ငြိမ်ဝပ်စွာ ရောက်မည်အကြောင်းကြိုးစားအားထုတ်ကြမည် - ဟုမြော်လင့်ပါသည်။ (၂ပေ ၃:၁၄)

(ဂ) ဓမ္မကျမ်း (ဃ) ရာသီဥတုများ

**ယေယျာခြင်း(၁၂) မေးခွန်းတိုများ**

၁။ ယေရှုဒုတိယအကြိမ်ပြန်ကြွလာစဉ် သူ၏ပထမအလုပ်သည် မည်သည် နည်း။

- (က) သူပြန်ကြွလာကြောင်းပြောဆိုမည်
- (ခ) သေသူများအားထမြောက်စေမည်
- (ဂ) အများအားပျော်ရွှင်မှုပေးမည်
- (ဃ) ဆိုးသွမ်းမှုကိုဖျက်ဆီးပစ်မည်။

၂။ အောက်ပါမည်သည့်အခြေအနေများသည်ဘုရားသခင်၏နိုင်ငံတော်၌ ရှိမည်နည်း။

- (က) တိုက်ပွဲများမရှိ (ခ) အစာငတ်မွတ်ခြင်းနှင့်မိုးခေါင်ရေရှားမရှိ
- (ဂ) ရောဂါများမရှိ။

၃။ တမန်တော်ဝတ္ထု မှတ်တမ်းတွင် မည်သည့်ပွဲတော် ရက်၌ ပေတရုကလူများအားယေရှုဒုတိယအကြိမ်ပြန်ကြွလာမည်ကိုဟောပြောသနည်း။

- (က) ပသခါပွဲ (ခ) ပုရစကမဇာ
- (ဂ) ပင်တေကုတ္တေပွဲ (ဃ) တဲတော် ဘောနမညဇေရှု

၄။ ဗတ္တိဇံခံပြီး ယုံကြည်သူတယောက်သည် မည်သို့သောဘဝအသက်တာ ရှိသင့်သနည်း။

- (က) ဇရပ်ထံမှာနေခြင်း (ခ) ဘုရားနှစ်သက်သည့်အသက်တာ
- (ဂ) သီးသန့်နေခြင်း (ဃ) အရေးကြီးသောအလုပ်အကိုင်

၅။ ခရစ်ယာန်သည်အပြစ်ခွင့်လွတ်ရန်မည်သို့ရှာ ကြံရမည်နည်း။

- (က) ယဇ်ပူဇော်ခြင်း (ခ) အလ-များများလ-ခြင်း
- (ဂ) ဆယ်ဘို့တစ်ဘို့လ-ခြင်း (ဃ) ဆုတောင်းခြင်း

၆။ ရောမဩဝါဒစာအခန်း(၆)၌ ဘုရားသခင်၏မည်သည့် ဆုကျေးဇူးတော်ကိုညွှန်းသနည်း။

- (က) ယေရှုအားဖြင့်ထာဝရအသက်ရခြင်း (ခ) ဖန်ဆင်းခြင်း

၇။ အာသင်မြို့၌ ပေါလုဟောကြားစဉ်လူများသည်ဘာလုပ်ကြသနည်း။

- (က) ပေါလုကိုခဲပစ်ခြင်း
- (ခ) ပေါလုပြောသည့်စကားကိုနောက်တဖန်နားထောင်အုံးမည်
- (ဂ) ပေါလုကိုချီးမွမ်းခြင်း
- (ဃ) ပေါလုကိုဂုဏ်ပြုခြင်း

၈။ ဗေရိမြို့သားသည်ပေါလုဟောကြားစဉ်ဘာလုပ်ကြသနည်း။

- (က) ချီးမွမ်းစွာသီဆိုခြင်း
- (ခ) နေ့စဉ်ကျမ်းစာကြည့်ရှုခြင်း
- (ဂ) ဟောပြောခြင်း
- (ဃ) ဥစ္စာပစ္စည်းများရောင်းပစ်ခြင်း

၉။ အောက်ပါမည်သည့်အဖြစ်အပျက်များကိုလူသားတို့ကတားမြစ်၍မရနိုင် သနည်း။

- (က) လေညစ်ရမ်းခြင်း
- (ခ) ဘုရားသခင်၏နိုင်ငံတော်တည်ဆောက်ခြင်း
- (ဂ) မုန်းတီးခြင်း
- (ဃ) ယေရှုပြန်ကြွလာခြင်း

၁၀။ ယေရှု၏မည်သည့်တမန်တော်ကကျွန်ုပ်တို့အားဘုရားသခင်ရှေ့တော်၌ အပြစ်ကင်းစွာ နေထိုင်ရမည် ကိုပြောခဲ့သနည်း။

- (က) ပေါလု (ခ) ယောဟန်
- (ဂ) ဖိလိပ္ပူ (ဃ) ပေတရု

အကျဉ်းချုံးအဖြေလွှာ

အကျဉ်းချုံးအဖြေလွှာ(၃)စုံပါရှိသည်။တစ်စုံစီ၌ လေ့လာခြင်း(၄)ခန်း၏မေးခွန်းတိုများပ  
ါဝင်သည်။ အဖြေလွှာဖြေဆိုပြီးနောက်အောက်ပါလိပ်စာထံသို့ပေးပို့  
ပြီးတည်းဖြတ်ပေးမည်။ တည်းဖြတ်ပြီးနောက် အဖြေလွှာ ပြန်ပို့ပေးလျှင် လွယ်ကူမှုရှိရန်

ကျေးဇူးပြု၍ အဖြေလွှာပေါ်တွင်အမည် လိပ်စာ နိုင်ငံအမည် များကို ရှင်းလင်းစွာ ဖြည့်စွက်ပေးစေလိုပါသည်။

လေ့လာခြင်းတစ်ခုစီမှ မေးခွန်းတို(၁၀)ပုဒ် ပါရှိပါသည်။ အချို့ မေးခွန်းမှာ အဖြေမှန်တစ်ခုထက် ပိုပြီးရှိနိုင်ပါသည်။

အဖြေမှန်ဘေးနားရှိ အက္ခရာပေါ် မှာ ကြက်ခြေခတ်အမှတ်အသားတစ်ခုထည့်ပေးလျှင်ရပါသည်။ အဖြေလွှာတစ်စုံစီ ဖြစ်စေ (၃)စုံ ပေါင်းတပြိုင်တည်း ပေးပို့လျှင် လည်းရပါသည်။

အဖြေလွှာ -----  
အမည် -----  
နေရပ်လိပ်စာ -----  
-----  
-----

**လေ့လာခြင်း(၁)**  
၁ ၂ ၃ ၄ ၅ ၆ ၇ ၈ ၉ ၁၀

ကကကကကကကကကက  
ခခခခခခခခခခ

ဂဂဂဂဂဂဂဂဂဂ  
ဃဃဃဃဃဃဃဃဃဃ

**လေ့လာခြင်း(၂)**

၁ ၂ ၃ ၄ ၅ ၆ ၇ ၈ ၉ ၁၀  
ကကကကကကကကကက

ခခခခခခခခခခ  
ဂဂဂဂဂဂဂဂဂဂ

ဃဃဃဃဃဃဃဃဃဃ  
**လေ့လာခြင်း(၃)**

၁ ၂ ၃ ၄ ၅ ၆ ၇ ၈ ၉ ၁၀  
ကကကကကကကကကက

ခခခခခခခခခခ  
ဂဂဂဂဂဂဂဂဂဂ

ဃဃဃဃဃဃဃဃဃဃ  
**လေ့လာခြင်း(၄)**

၁ ၂ ၃ ၄ ၅ ၆ ၇ ၈ ၉ ၁၀  
ကကကကကကကကကက

ခခခခခခခခခခ  
ဂဂဂဂဂဂဂဂဂဂ

ဃဃဃဃဃဃဃဃဃဃ  
အဖြေလွှာ -----

အမည် -----  
နေရပ်လိပ်စာ -----  
-----  
-----

**လေ့လာခြင်း(၅)**

၁ ၂ ၃ ၄ ၅ ၆ ၇ ၈ ၉ ၁၀  
ကကကကကကကကကက

ခခခခခခခခခခ

ဂ ဂ ဂ ဂ ဂ ဂ ဂ ဂ ဂ  
ယ ယ ယ ယ ယ ယ ယ ယ ယ

**လှေလာခြင်း(၆)**

၁ ၂ ၃ ၄ ၅ ၆ ၇ ၈ ၉ ၁၀  
က က က က က က က က က  
ခ ခ ခ ခ ခ ခ ခ ခ ခ

ဂ ဂ ဂ ဂ ဂ ဂ ဂ ဂ ဂ  
ယ ယ ယ ယ ယ ယ ယ ယ ယ

**လှေလာခြင်း(၇)**

၁ ၂ ၃ ၄ ၅ ၆ ၇ ၈ ၉ ၁၀  
က က က က က က က က က  
ခ ခ ခ ခ ခ ခ ခ ခ ခ

ဂ ဂ ဂ ဂ ဂ ဂ ဂ ဂ ဂ  
ယ ယ ယ ယ ယ ယ ယ ယ ယ

**လှေလာခြင်း(၈)**

၁ ၂ ၃ ၄ ၅ ၆ ၇ ၈ ၉ ၁၀  
က က က က က က က က က  
ခ ခ ခ ခ ခ ခ ခ ခ ခ

ဂ ဂ ဂ ဂ ဂ ဂ ဂ ဂ ဂ  
ယ ယ ယ ယ ယ ယ ယ ယ ယ

အဖြေလွှာ -----  
အမည် -----  
နေရပ်လိပ်စာ -----  
-----  
-----

**လှေလာခြင်း(၉)**

၁ ၂ ၃ ၄ ၅ ၆ ၇ ၈ ၉ ၁၀  
က က က က က က က က က  
ခ ခ ခ ခ ခ ခ ခ ခ ခ

ဂ ဂ ဂ ဂ ဂ ဂ ဂ ဂ ဂ  
ယ ယ ယ ယ ယ ယ ယ ယ ယ

**လှေလာခြင်း(၁၀)**

၁ ၂ ၃ ၄ ၅ ၆ ၇ ၈ ၉ ၁၀

ကကကကကကကကကက

ခခခခခခခခခခ

ဂဂဂဂဂဂဂဂဂဂ

ဃဃဃဃဃဃဃဃဃဃ

**လှေလာခြင်း(၁၁)**

၁၂၃၄၅၆၇၈၉၁၀

ကကကကကကကကကက

ခခခခခခခခခခ

ဂဂဂဂဂဂဂဂဂဂ

ဃဃဃဃဃဃဃဃဃဃ

**လှေလာခြင်း(၁၂)**

၁၂၃၄၅၆၇၈၉၁၀

ကကကကကကကကကက

ခခခခခခခခခခ

ဂဂဂဂဂဂဂဂဂဂ

ဃဃဃဃဃဃဃဃဃဃ